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Mysterious Deatfis Of Marconi Affiliated Scientists ;_

In March of 1988, 52 year old scientist Trevor Knight was found
slumped at the wheel of his car in his garage. Carbon monoxide
poisoning was listed as the cause of death.

Knight was working as a computer services manager in the
guided weapons division of Marconi, a high-tech British defense
firm.

Marconi has led the field in weapons-technology research from
its first days as a developer of INTELLIGENCE-GATHERING
DEVICES for M135, the British FBI.

Trevor Knight was the latest in a series of 25 unsolved deaths
beginning in 1982 within the British defense industry, most were
either directly working for Marconi or doing contract work for
them.

Only superficial inquiries have been made into the very peculiar
circumstances involving many of the deaths. Several of the deaths
have been deemed suicide by local coroners while others were
listed as accidents, no matter how bizarre the situation.

Yet no evidence has come to light showing an organized
conspiracy, either domestic or foreign. A U.S. intelligence expert
concluded it "probable” that "an enemy intelligence service" was
involved.

No suicide notes were found after most of the deaths and the
victims appeared happy with both their families and work, most
looking forward to the future. This is directly opposite to the
classic suicide profile.

In all but one or two cases, no independent witnesses to the
deaths were found.

Although Defense research is a high-stress occupation, most of
the victims were not suffering from unusual stress.

Responding with indifference, evasion, contradiction and
outright disinformation, the British government, local law
enforcement and defense firms have ignored the profusion of these
mysterious deaths.

An Opposition member of Parliament called for an investigation
by the Defense Mystery two years ago. He recently reversed
himself and began stating the official ministry line....that the
deaths are coincidental and the true enemy is job related stress
AND THAT FURTHER INVESTIGATION MIGHT HARM THE
NATIONAL INTEREST.

Marconi is now under investigation for $1.6 billion in alleged
fraud and contract padding. It therefore seems possible that several
of the dead scientists were either potential whistle- blowers (and
consequently murdered) or were implicated in the inquiry (and
killed themselves).

One of the victims had worked on a highly classified project
called COSMOS. This project involved underwater torpedo
research which had direct applications to the US "Star Wars"
program.

In one month, April of 1987, five deaths occurred.

Shani Warren, working for a digital communications company
called MicroScope, was found drowned in 18 inches of lake water.

Four weeks later, GEC, Marconi's parent company, acquired
MicroScope.

Warren was found gagged, with a noose around her neck, her
feet bound with rope and her hands tied behind her back. Police
estimated a "50/50" chance of suicide, as did the Home Office
pathologist. The coroner listed the case as still open.

George Kountis, a systems analyst at Bristol PolyTechnic, was
found dead in his upturned BMW in the Liverpool River.

A week earlier, Stuart Gooding, an employee at the Royal
Military College of Science, died in a car crash in Cyprus under
mysterious circumstances.

One week after the deaths of Warren and Kountis, Mark Wisner,
a 24 year old software engineer, was found dead in his home.
Around his head was tied a plastic sack with nine feet of plastic
wrap around his face. The coroner concluded that death was
caused by asphyxiation brought on by a sexual experiment gone
wrong.

August 1986, 24 year old Vimal Dajibhai, compuger
programmer working on the TigerFish torpedo project for
Marconi, drove to a 240 foot high suspension bridge west of
London. He apparently walked along the edge and fell to'his
death. Police reports noted a needle-sized puncture mark on his
left buttock. Dajibhai was anticipating a new career in London's
financial district.

Two months later, another Marconi computer expert, Arshad
Sharif tied one end of a rope around a tree and the other around his
neck. Sharif then got in his Audi and stepped on the accelerator.
Again, the coroner deemed the death a suicide.

David Sands, another Marconi computer scientist was working
on a secret radar project when he died in an auto crash in March
1987. He placed a can of gasoline in his car and drove at 80 miles
an hour, in clear daylight, into an abandoned cafe. His body was
burned beyond recognition.

John Whiteman, a computer expert for British Aerospace, was
found drowned in his bathtub. Around the tub were empty bottles
of whiskey and sleeping pills, although blood tests revealed no
trace of drugs and only a small amount of alcohol in his system.

John Ferry, senior Marconi employee chairing a NATO research
committee, was found dead with two electrodes taped to the
fillings in his molars and connected to a power line.

Jonathan Wash, a digital communications expert at GE¢ in
November 1985, fell from his West Africa hotel room after
expressing fear for his life.

And finally, Peter Peapell, 52 year old metallurgist and lecturer
whose work had attracted a high security classification. Two years
ago, after returning home from an evening of playing "Trivial
Pursuit” with friends, Peapell's wife went to bed, leaving him to
put away the car. The next morming Peapell was found in the
garage, underneath the car and with his mouth neatly aligned with
the end of the exhaust pipe of the car, the motor still running.
According to police, the position was impossible to get into with
the garage door closed. The inquest recorded an open verdict and
the case remains unsolved.

|
f



L

= Who's Killing Tfie Star Wars Scientists ?
<. Did22SDIResearchers Realfy Al Commit Suicide ?

- Fifty-year-old Alistair Beckham was a successful
British acrospace- projects engineer. His specialty was
designing computer software for sophisticated naval
defense systems. Like hundreds of other British
scientists, he was- working on a pilot program for
America's Strategic Defense Initiative--better known as
Star Wars. And like at least 21 of his colleagues, he
died a bizarre, violent death.

It was a lazy, sunny Sunday afternoon in August
1988. After driving his wife to work, Beckham walked
through his garden to a musty backyard toolshed and
sat down on a box next to the door. He wrapped bare
wires around his chest, attached the to an electrical
outlet and put a handkerchief in his mouth. Then he
pulled the switch.

. With his death, Beckham's name was added to a
ygrowing list of British scientists who've died or
isappeared under mysterious circumstances since
982. Each was a skilled expert in computers, and
ach was working on a highly classified project for the
American Star Wars program. None had any apparent
motive for killing himseif,

The British government contends that the deaths are
all a matter of coincidence. The British press blames
stress. Others allude to an ongoing fraud investigation
involving the nation’s leading defense contractor.
Relatives left behind don't know what to think.

"There weren't any women involved. There weren't
any men involved. We had a very good relationship,"
says Mary Beckham, Alistair's widow. "We don't
know why he did it...if he did it. And I don't believe
that he =did= do it. He wouldn't go out to the shed.
There had to be something...."

The string of unexplained deaths can be traced back
to March 1982, when Essex University computer
scientist Dr. Keith Bowden died in a car wreck on his
way home from a London social function. Authorities
claim Bowden was drunk. His wife and friends say
gtherwise.

)} Bowden, 45, was a whiz with super-computers and
oomputer- controlled aircraft. He was co-founder of
the Department of Computer Sciences at Essex and had
worked for one of the major Star Wars contractors in
England.

One night Bowden's immaculately maintained Rover
careened across a four-lane highway and plunged off a
bridge, down an embankment, into an abandoned rail
yard. Bowden was found dead at the scene.

During the inquest, police testified that Bowden's
blood alcohol level had exceeded the legal limit and
that he had been driving too fast. His death was ruled
accidental.

Wife Hillary Bowden and her lawyer suspected a
cover-up. Friends he'd supposedly spent the evening
with denied that Bowden had been drinking. Then
there was the condition of Bowden's car.

"My solicitor instructed an accident specialist to
examine the automobile,” Mrs. Bowden explains.
"Somebody had taken the wheels off and put others on
that were old and worn. At the inquest this was not
allowed to be brought up. Someone asked if the car
was in a sound condition, and the answer was yes."

Hillary, in a state of shock, never protested the
published verdict. Yet, she remains convinced that
someone tam with her husband's car. "It certainly
looked like foul play,” Hillary maintains.

Four years later the British press finally added
Bowden's case to its growing dossier. First, there
appeared to be two interconnected deaths, then six,
then 12--suddenly there were 22.

Take 37-year-old David Sands, a senior scientist at
Easams working on a highly sensitive computer-
controlled satellite- radar system. In March 1987
Sands made a U-turn on his way to work and rammed

. his car into the brick wall of a vacant restaurant. His

trunk was loaded with full gasoline cans. The car
exploded on impact.

Given the incongruities of the accident and the lack
of a suicide motive, the coroner refused to rule out the
possibility of foul play. Meanwhile, information
leaked to the press suggested that Sands had been under
a tremendous emotional strain. ,

Margaret Worth, Sand's mother-in-law, claims these
stories are totally inaccurate. "When David died, it was
a great mystery to us,” she admits. "He was very
successful. He was very confident. He had just pulled
off a great coup for his company, and he was about to
be greatly rewarded. He had a very bright future ahead
of him. He was perfectly happy the week before this
happened.”

Like many of the bereaved, Worth is still at a loss for
answers. "One week we think he must have been got
at. The next week we think it couldn't be anything like
that," she says.

This wave of suspicious fatalities in the ultrasecret
world of sophisticated weaponry has not gone




unnoticed by the United States government. Late last
fall, the American embassy in London publicly
requested a full investigation by the British Ministry of
Defense (MoD).

Members of British Parliament, such as Labour MP
Doug Hoyle, co-president of the Manufacturing,
Science & Finance Union, had been making similar
requests for more than two years. The Thatcher
government had refused to launch any sort of inquiry.

"How many more deaths before we get the
government to give the answers?" Hoyle asks. "From a
security point of view, surely both ourselves and the
Americans ought to be looking into it."

The Pentagon refuses comment on the deaths.
However, according to Reagan Administration sources,
"We cannot ignore it anymore.”

Actually, British and American intelligence agencies
are on the situation. When THE SUNDAY TIMES in
London published the details of 12 mysterious deaths
last September, sources at the American embassy
admitted being aware of at least ten additional victims
whose names had already been sent to Washington.
The sources added that the embassy had been
monitoring reports of "the mysterious deaths" for two
years.

English intelligence has suffered several damaging
spy scandals in the 20 century. The CIA may suspect
the deaths are an indication of security leaks, that Star
Wars secrets are being sold to the Russians. Perhaps
these scientists had been blackmailed into supplying
classified data to Moscow and could no longer live
with themselves. One or more may have stumbled onto
an espionage ring and been silenced.

As NBC News London correspondent Henry Champ
puts it, "In the world of espionage, there is a saying:
Twice is coincidence, but three times is enemy action.”

Where SDI is concerned, a tremendous amount is at
stake.

In return for the Thatcher government's early support
of the Star Wars program, the Reagan Administration
promised a number of extremely lucrative SDI
contracts to the British defense industry--hundreds of
millions of U.S. dollars the struggling British economy
can little afford to lose. :

Britain traditionally has one of the finest defense
industries in the world. Their annual overseas weapons
sales amount to almost $250 billion. The publicity
from a Star Wars spy scandal could seriously cut into
the profits.

It would appear that only initial promises made to
Prime Minister Thatcher hold the U.S. from cutting its
losses and pulling out. A high-ranking American
source was quoted in the SUNDAY TIMES saying, "If

this had happened in Greece, Brazil, Spain, or
Argentina, we'd be all over them like a glove!"

The Thatcher government's PR problem is that t&
scandal centers around Marconi Company Lid.,
Britain's largest electronics-defense contractor. Seven
Marconi scientists are among the dead.

Marconi, which employs 50,000 workers worldwide,
is a subsidiary of Britain's General Electric Company
(GEC). GEC managing director Lord Wienstock
recently launched his own internal investigation.

Yet, the GEC and the Ministry of Defense still
contend that the 22 deaths are coincidental. A Ministry
of Defense spokesman claims to have found "no
evidence of any sinister links between them."”

However, an article in the British publication THE
INDEPENDENT claims the incidence of suicide
among Marconi scientists is twice the national average
of mentally healthy individuals. Either Marconi is
hiring abnormally unstable scientists or something is
very wrong.

Two deaths brought the issue to light in the fall of
1986. Within weeks of each other, two London-bas
Marconi scientists were found dead 100 miles away, in
Bristol. Both were involved in creating the software
for a huge, computerized Star Wars simulator, the hub
of Marconi's SDI program. Both had been working on
the simulator just hours before their death. Like the
others, neither had any apparent reason to kill himself.

Vimal Dajibhai was a 24-year-old electronics
graduate who worked at Marconi Underwater Systems
in Croxley Green. In August 1986 his crumpled body
was found lying on the pavement 240 feet below the
Clifton Suspension Bridge in Bristol.

An inquest was unable to determine whether Dajibhai
had been pushed off the bridge or whether he had
jumped. There had been no witnesses. The verdict
was left open. Yet, authorities did their best to pin his
death on suicide.

Police testified that Dajibhai had been suffering from
depression, something his family and friends flatly
denied. Dajibhai had absolutely no history of personal
or emotional problems.

Police also claimed that the deceased had been”

drinking with a friend, Heyat Shah, shortly before his
death, and that a bottle of wine and two used paper
cups had been found in his car, Yet, forensic tests were
never done on the auto, and those who knew Vimal,
including Shah, say that he had never taken a drink of
alcohol in his life.

Investigating journalists found discrepancies in other
evidence. "A police report noted a puncture mark on
Dijabhai's left buttock after his fall from the bridge,"
explains Tony Collins, who covered the story for

o



Britain's COMPUTER NEWS magazine. "Apparently,
this was the reason his funeral was halted seconds
‘before the cremation was to take place.

"Members of the Family were told that the body was
1o be taken away for a second postmortem, to be done
by a top home- office pathologist. That's not normal.
Then, a few months later, police held a press
conference and announced that it hadn't been a
puncture mark after all, that it was a wound caused by a
bone fragment.

"I find it very difficult to reconcile the initial
coroner's report with what the police were saying a few
months later," Collins contends.

Officials didn't fare any better with the second Bristol
fatality. Police virtually tripped over themselves to

come up with a motive for the apparent--and unusually

violent--suicide of Ashaad Sharif.

Sharif was a 26-year-old computer analyst who
worked at the Marconi Defense Systems headquarters
in Stanmore, Middlesex. On October 28, 1986, he
allegedly drove to a public park not far from where
Dajibhai had died. He tied one end of a nylon cord
around a tree and tied the other end around his neck.
Then he got back into his Audi 80 automatic, stepped
on the gas and sped off, decapitating himself.

Marconi initially claimed Sharif was only a junior
employee, and that he had nothing to do with Star
Wars, Co-workers stated otherwise. At the time of his
death, Sharif was apparently about to be promoted.
Also, Ashaad reportedly worked for a time in Vimal
Dajibhai's section.

The inquest determined that Sharif's death was a
suicide. Investigating officers maintained that the man
had killed himself because he'd been jilted by an
alleged lover. Ashaad hadn't seen the woman in three
years,

"Sharif was said to have been depressed over a
broken romance,” Tony Collins explains. "But the
woman police unofficially say was his lover contends
that she was only his landlady when he was working
for British Aerospace in Bristol. She's married, has
three children, and she's deeply religious. The
possibility of the two having an affair seems highly
unlikely--especially since Sharif had a fiancee in
Pakistan. His family told me that he was genuinely in
love with her."

Police suddenly switched stories. They began to say
that Sharif had been deeply in love with the woman he
was engaged to, and that he'd decapitated himself
because another woman was pressuring him to call off
the marriage.

Authorities claimed to have found a taped message in
Sharif's car "tantamount” to a suicide note. On it,
officers said, he'd admitted to having had an affair, thus

bringing shame on his family. Family members who've
heard the tape say that it actually gave no indication of
why Sharif might want to kill himself,

Sharif's family was told by the coroner that it was
"not in their best interest” to attend the inquest.

“It's been almost impossible to get to information
about deaths that should be in the public domain,"
Tony Collins laments. "I've been given false names or
incorrect spellings, or I've not been told where inquests

have taken place. It's made it very difficult for me to

try to track down the details of these cases.”

In the Sharif case, -two facts stand out: Ashaad had no
history of depression, and there was absolutely no
reason for him to be in Bristol.

A widely help theory among the establishment press
is that the mysterious deaths are stress-related accidents
or suicides. Such theories may not be far off the mark.

According to a high-ranking British government
official, for the past year and a half the Ministry of
Defense has been secretly investigating Marconi on
allegations of defense- contract fraud--overcharging the
government, bribing officials. The extensive probe has
required most of the MoD's investigative resources,
conceivably reaching as far as Marconi's sub-
contractors and into MoD research facilities such as the
Royal Military College of Sciénce and the Royal Air
Force Research Center. ’

Almost all of the dead scientists were associated with

-one or more of these establishments.

If Marconi employees were being forced by
management to perform or to cover up illegal activities,
it may be that the stress did indeed get to them.

“In America, there are considerable incentives for
people to blow the whistle if they're being asked to
perform illegal acts like ripping off the government,” a

- confidential source in Parliament explains. "However,

in this country there have been perhaps 20 people
who've biown the whistle, and none of them have ever
worked again. They didn't receive any compensation.
Here, you don't get any recognition. You get
threatened with prosecution under the Official Secrets
Act. They can fire you. Then they can take away your
home and get you blacklisted.

"It's an impossible position to be placed in," the
source adds. "It's quite conceivable that these people
could have killed themselves because they felt terribly
ashamed of what they'd done. For that matter, some of
the accidents or suicides could have been men who'd
taken bribes but who couldn't face the embarrassment
of public disclosure.”

If Marconi =was= systematically defrauding the
government for millions of pbunds each year, perhaps
an employee stumbled upon incriminating evidence



and had to be done away with. It would be easy
enough to make it look like an accident.

Consider the peculiar death of Peter Peapell, found
dead beneath his car in the garage of his Oxfordshire
home. Peapell, 46, worked for the Royal Military
College of Science, a world authority on
communications technology, electronics surveillance
and target detection. Peapell was an expert at using
computers to process signals emitted by metals. His
work reportedly included testing titanium for its
resistance to explosives.

On the night of February 22, 1987, Peapell spent an
enjoyable evening out with his wife, Maureen, and
their friends. When they returned home, Maureen went
straight to bed, leaving Peter to put the car away.

When Maureen woke up the next morning, she
discovered that Peter had not come to bed. She went
looking for him. When she reached the garage; she
noticed that the door was closed. Yet she could hear
the car's engine running.

She found her husband lying on his back beneath the
car, his mouth directly below the tail pipe. She pulled
him into the open air, but he was already dead.

Initially, Maureen thought her husband's death an
accident. She presumed he'd gotten under the car to
investigate & knocking he'd heard driving home the
night before, and that he'd gotten stuck. But the light
fixture in the garage was broken, and Peter hadn't been
carrying a flashlight.

Police had their own suspicions. A constable the
same height and weight as Peter Peapell found it
impossible to crawl under the car when the garage door
was closed. He also found it impossible to close the
door once he was under the car.

Carbon deposits from the inside of the garage door
showed that the engine had been running only a short
time. Yet, Mrs. Peapell had found the body almost
seven hours after she'd gone to bed.

The coroner's inquest could not determine whether
the death was a homicide, a suicide or an accident.
According to Maureen Peapell, Peter had no reason to
kill himself. They had no marital or financial
problems. Peter loved his job. He'd just received a
sizable raise, and according to colleagues, he'd
exhibited "absolutely no signs of stress."

We may never know what is killing these scientists.
Everyone has a theory.

The National Forum Foundation, a conservative
Washington D.C., think tank, believes the deaths are
the work of European- based, left-wing terrorists, such
as those who took credit for gunning down a2 West
German bureaucrat who'd negotiated Star Wars
contracts. The group also claims the July 1986

bombing death of a researcher director from the
Siemens Company--a high-tech, West German
electronics firm. They have yet to take credit for argy
of the scientists. :

A more outrageous theory suggests that the Russians
have developed an electromagnetic "death ray,” with
which they're driving the British scientists to suicide.
A supermarket tabloid contends the ultrathin waves
emitted by the device interfere with a person's brain
waves, causing violent mood shifts, including suicidal
depression.

The genius of such a weapon is that the victim does
all the dirty work =and= takes all the blame. Yet, if the
Soviets =have= actually developed such a weapon, why
waste it on 22 British defense workers?

Are the: scientists victims of a corrupt defense
industry? Have they been espionage pawns? Are the
deaths nothing more than an extraordinary
coincidence? Guess. .

DOSSIER OF DEATH

AUTO ACCIDENT--Professor Keith Bowden, 45,
computer scientist, Essex University. In March 1982

- Bowden's car plunged off a bridge, into an abandoned

rail'yard. His death was listed as an accident.

MISSING PERSON--Lieutenant Colonel Anthony
Godley, 49, defense expert, head of work-study unit at
the Royal Military College of Science. Godley
disappeared in April 1983. His father bequeaths him
more than $60,000, with the proviso that he claim it by
1987. He never showed up and is presumed dead.

SHOTGUN BLAST--Roger Hill, 49, radar designer
and draftsman, Marconi. In March 1985 Hill allegedly
killed himself with a shotgun at the family home.

DEATH LEAP--Jonathan Walsh, 29, digital-
communications expert assigned to British Telecom's
secret Martlesham Health research facility (and to
GEC, Marconi's parent firm). In November 1985
Walsh allegedly fell from his hotel room while working
on a British Telecom project in Abidjan, Ivory Coast
(Africa). He had expressed a fear for his life. Verdict:
Still in question.

DEATH LEAP--Vimal Dajibhai, 24, computer- .
software engineer (worked on guidance system for -
Tigerfish torpedo), Marconi Underwater Systems. In
August 1986 Dajibhai's crumpled remains were found
240 feet below the Clifton suspension bridge in Bristol.
The death has not been listed as a suicide.

DECAPITATION--Ashaad Sharif, 26, computer
analyst, Marconi Defense Systems. In October 1986,
in Bristol, Sharif allegedly tied one end of a rope
around a tree and the other end around his neck, then
drove off in his car at high speed. Verdict: Suicide.



SUFFOCATION--Richard Pugh, computer consultant
for the Ministry of Defense. In January 1987 Pugh was
found dead, wrapped head-to- toe in rope that was tied
four times around his neck. The coroner listed his
death as an accident due to a sexual experiment gone

awry.

ASPHYXIATION--John Brittan, Ministry of Defense
tank batteries expert, Royal Military College of
Science. In January 1987 Brittan was found dead in a
parked car in his garage. The engine was still running.
Verdict: Accidental death. S

DRUG OVERDOSE--Victor Moore, 46, design
engineer, Marconi Space Systems. In February 1987
Moore was found dead of a drug overdose. His death
is listed as a suicide.

ASPHYXIATION--Peter Peapell, 46, scictitist, Royal
Military College of Science. In Februaty 1987 Peapell
was found dead beneath his car, his face near the tail
pipe, in the garage of his Oxfordshire home. Death
was due to carbon-monoxide poisoning, although test
showed that the engine had been running only a short
time. Foul play has not been ruled out.

ASPHYXIATION--Edwin Skeels, 43, engineer,
Marconi. In February 1987 Skeels was found dead in
his car, a victim of carbon-monoxide poisonigg. A
hqsqéed from the exhaust pipe. His death is listed as a
suicide.

AUTO ACCIDENT--David Sands, satellite projects
manager, Eassams (a Marconi sister company).
Although up for a promotion, in March 1987 Sands
drove a car filled with gasoline cans into the brick wall
of an abandoned cafe. He was killed instantly. Foul
play has not been ruled out. -

AUTO ACCIDENT--Stuart Gooding, 23, postgraduate
research student, Royal Military College of Science. In
April 1987 Gooding died in a mysterious car wreck in
Cyprus while the College was holding military
exercises on the island. Verdict: Accidental death.

AUTO ACCIDENT--George Kountis, experienced
systems analyst at British Polytechnic. In April 1987
Kountis drowned after his BMW plunged into the
Mersey River in Liverpool. His death is listed as a
misadventure.

SUFFOCATION--Mark Wisner, 24, software engineer
at Ministry of Defense experimental station for combat
aircraft. In April 1987 Wisner was found dead in his
home with a plastic bag over his head. At the inquest,
his death was rules an accident due to a sexual
experiment gone awry.

AUTO ACCIDENT--Michael Baker, 22, digital-
communications expert, Plessey Defense Systems. In
May 1987 Baker's BMW crashed through a road
barrier, killing the driver. ‘Yerdict: Misadventure.

HEART ATTACK--Frank Jennings, 60, electronic-
weapons engineer for Plessey. In June 1987 Jennings
allegedly dropped dead of a heart attack. No inquest

‘'was held.

DEATH LEAP--Russe] Smith, 23, lab technician at the
Atomic Energy Research Establishment. In January
1988 Smith's mangled body was found halfway down a
cliff in Cornwall. Verdict: Suicide.

ASPHYXIATION--Trevor Knight, 52, computer
engineer, Marconi Space and Defense Systems. In

- March 1988 Knight was found dead in his car,

asphyxiated by fume from a hose attached to the tail
pipe. The death was ruled a suicide.

ELECTROCUTION--John Ferry, 60, assistant
marketing director for Marconi. In August 1988 Ferry
was found dead in a company-owned apartment, the
stripped leads of an electrical cord in his mouth. Foul
play has not been ruled out. “

ELECTROCUTION--Alistair Beckham, 50, software
engineer, Plessey. In August 1988 Beckham's [ifeless
body was found in the garden shed behind his' house.
Bare wires, which ran to a live main, were wrapped
around his chest. No suicide note was found, and
police have not ruled out foul play.

ASPHYXIATION:-Andrew Hall, 33, engineering
manager, British Aero- space. In September 1988 Hall
was found dead in Yjs car, asphyxiated by fumes from a
hose that was attached to the tail pipe. Friends said he
was ‘well liked, had everything to live for. Verdict:
Suicide. ,



Interview On T he Stepfien Carr Murder Conspiracy

Broadcast 6y Pacifica Radio Station
WBAT-FM(99.5), 505 Eighith Ave, 19tA F(., New York, NY10018, (212) 279-0707

This is a transcription of an interview with Peter Dale Scott,
co-author with Jonathan Marshall, of COCAINE POLITICS.

[Dennis Bernstein is referring to Stephen Carr, who was
murdered before he was due to testify in court against
criminals in cur Govemment. ]

DENNIS BERNSTEIN: 1 did some research on this myself
and I know, in terms of the autopsy, the coroner's office in
Los Angeles was immediately notified that this was a
potential Congressional witness, and nevertheless, the body
sat over a week-end unprotected, and there were many
concems about how it was being kept and being transported.
There are still many questions about that.

PETER DALE SCOTT: My memory is that the family
insisted on moving the body to Florida and, when it was
moved to Florida, insisted on another autopsy report. And
for the first time, there was a report of needle marks behind
the left elbow, which doesn't sound like your classical way
of ingesting cocaine, so I think it was a very suspicious
death. Not the only one, by the way, of witnesses to this
case. Other witnesses who did testify had their lives
threatened. A bomb went off outside the house of Joe
Coutine. Jack Terrell was told that if .... what happened to
Jack Terrell is a whole story in itself, but his life was
threatened. And I must say that it was amazing to me as I
went, as a university professor, to Washington at the height
of the Iran-Contra affair. During the hearings, I was in
Washingion talking on your WBAI show from time to time.
And the number of people in Washington who had bravely
helped to break the Contra drug story, but who were terrified
and who will not allow me to name who they are because
that's how terrified they are. And this was happening right in
the nation's capitol.

DENNIS BERNSTEIN: So here we are with Felipe Vidal
and Rene Corvo in Costa Rica financed by Frank Castro and
his operations. Incidentally, I believe it was the case that
Jose Coutine was working on as an jnformant for the Miami
PD, and he actually found information, or testified, or
reported to his handlers at the Miami PD that Frank Castro
was involved in drug trafficking, and, in fact, that
information was passed along to the FBI, because it is
stamped "FBI" and "George Kuzinski" on the actual
interviews with Coutine. So they did know rather early.

PETER DALE SCOTT: Yes, and they were actually the
subject of an investigation which went nowhere and
enlarged eventually into an investigation of Corvo and Vidal
down in Costa Rica. What we haven't mentioned so far —
and this is the key to what made this so sensitive — is that
when Oliver North assumed responsibilities for coordinating
various Contra efforts and finding support for them, he had a
leg man, Robert Owen, whom people may remember from
the hearings. He testified under oath that there was
absolutely nothing to the Christic charges, although many of
them are corroborated by his notes to Oliver North, which
we now have. Owen was going down to Costa Rica and to
Honduras and to El Salvador. In Costa Rica he would
regularly see John Hull, and he regularly saw a man he

called Max who was Felipe Vidal. He regarded Rene Corvo
as a bit of a maverick, but he relied very heavily on Felipe
Vidal 10 coordinate activities with the assets — the right-wing
agsets down there who included some more ex-Miami CIA
Cubans in an outfit called Frigorificos de Puntarenas. It was
a shrimp freezing outfit which was actually designated by
the DEA [U.S. Drug Enforcement Agency] as a front for
laundering drug money. These were drug traffickers-that
Felipe was working with Robert Owens' and Oliver North's
encouragement. And things had gotten so mixed up and
inverted down there that in one of Owens' memos — which
was heavily censored by the Iran-Contra Committee, but we
have it from & Christic deposition — Owen was talking about
how the Cubans and the Frigorificos and Felipe Vidal were
going to run some shrimp boats for covert operations, and
Owen was negotiating with North to get two DEA agents
seconded down to Costa Rica to work under the direction of
these drug traffickers. So you can see just how high level
this collaboration between the White House and the National
Security Council and the drug traffickers in Costa Rica had
become.

Now, Jack Terrell brought this to the attention of the FBI.
And the FBI already had an investigation of Corvo going
because of the bombing of this bank in Miami. And you had
a young Assistant U.S, Attomey in Miami, Jeffrey Feldman,
who got the approval of his superiors to go down and start
talking to people in Costa Rica about what it was that Corvo
and Vidal were doing. And he expected to have the support
of the U.S. Embassy. And pretty soon he leamed, to his
amazement, that the Embassy became very involved in this
case, but involved on behalf of the people whom he was
trying o interview, and [the Embassy] actually advised John
Hull not to interview and, also advised Washington — which
is to say, Oliver North — of what was going on.

The upshot of all this, which was partly talked about in the
Iran-Contra report, was that the whole investigation was
stymied. Jeffrey Feldman had recommended going to a
grand jury. First of all, they just tured that down. Then, at a
higher level, without his knowing, they turned his
recommendation to go to a grand jury into a
recommendation NOT to go to a grand jury, because this
would be "a fishing expedition”. Then the Justice
Department, or individuals in it, leaked this falsified
recommendation, the opposite of what he had recommended.

They leaked it to the Press at exactly the same time that the
Christic Institute had filed its lawsuit against some of these.
individuals as defendants.

Right now, these CIA and DEA criminals against the
American people are fiercely attempting to destroy the
Christic Institute and thus, to assassinate the last force of
justice to be dogging their trail. The criminals are
brandishing the power of the people, vested in the Federal
Government, as their assassination weapon. They have
corrupted the Federal courts to rule against the Christic
Institute's lawsuit on behalf of the American people. These
corrupt courts have levied fines approaching two million
dollars, in an effort to bankrupt the Christic Institute.




T fie USS Liberty-Gate Scandal
From Defense Efectronics, October 1981.

Editor's Note: This article is printed by *Defense
Electronics* as an example of a direct attack on U.S. forces
by a nation that has access to advanced western military
equipment, and which is an ally. In light of the Libyan-U.S.
air clash in August and the loss of advanced equipment in
Iran, the danger of western technology being used against
U.S. forces by a hostile Third World nation is apparent. This
article is presented in unabridged form and represents only
the.views of its author.

PART ONE

Israeli Attack on U.S. Ship Reveals Failureof C3
By James M. Ennes; Jr., Deck Officer of the USS Liberty

Fourteen years ago, the USS Liberty was attacked by
Israeli Warplanes and ships, resulting in the deaths of 34
Americans and the wounding-of 171 others. The attack
lasted 2 and 1/2 hours and ended the Navy's program of
dedicated electronic intelligence collection ships.

Fourteen years ago, one of the most serious pelicetime
American naval disasters occurred, and perhaps the most
serious since the sinking of the battleship *Maine* in 1898,
But while every bright schoolchild remembers some details
of the explosion that led to the Spanish-American War,
hardly anyone can recall the attack on the USS Liberty in
1967, which cost the lives of 34 Americans, wounded 171
others, and brought a premature end to the Navy's program
of dedicated electronic collection ships.

The attack on the USS Liberty by Israeli forces on the
fourth day of the Arab-Israeli Six Day War is not widely
known because the facts are politically and diplomatically
awkward. The truth about the attack includes evidence that
this was a planned, carefully coordinated and deliberate
attack by a friendly power upon a known American naval
vessel, and a botched exercise of Command, Control, and
Communications. But such knowledge is politically
unwelcome in the United States, so the facts about the attack
were withheld from the American people.

In 1967, the US Navy operated a worldwide fleet of
electronic intelligence collection ships under tasking from
the Department of Defense. These consisted of United States
Ships *Oxford*, *Georgetown*, and *Jamestown*, which
operated on converted Liberty hulls; *Belmont* and
*Liberty*, on Victory hulls; *Banner*, *Pueblo*, and *Palm
Beach*, on converted 180-foot AKL hulls; and civilian-
manned United States Naval Ships *Private Jose E, Valdez*
and *Sergeant Joseph P. Muller*, on converted 338-foot T-
AG hulls.

In May 1967, as tension built rapidly toward what would
soon become the "Six Day War," USS Liberty was diverted
from her usual patrol area on the west coast of Africa to
patrol a section of the Gaza Strip in the Eastern
Mediterranean.

The trip requiféﬂ 16 days of hard steaming, and when
Liberty arrived at her assigned station, the war was four days
old and almost over.

I'was Liberty's electroni¢ materials officer. A 34-year-old

~ former enlisted man, I.took special pride in my Navy

commission, my lieutenant's rank, and my specialty in
cryptology. I was soon to be assigned officer of the deck for
special sea detail and general quarters. And as the ship
arrived on stition 13 miles from the Israeli and Egyptian
coasts, I was to be officer of the deck for the forenoon
watch.

THROUGHOUT THE NIGHT

The ship had been reconnoitered throughout the night by
Israeli military aircraft. Well before midnight, Liberty's
cryptologic operators had detected fire control radar directed
steadily at the ship by orbiting Israeli aircraft. But the
supervisor on duty refused to believe that Israeli forces

~would direct fire control radar at an American ship, and so

he insisted that the operators must have miginterpreted the
signal. The signal went unreported. '

0700 HOURS .

At about 0700, as I relieved the watch on the bridge, I was
told that a "flying boxcar,"” later idefitified as an Israeli Nord
2501 Noratlas reconnaissante aircraft, had circled the ship
from a distance at sunrise.- _

I checked out colors, found them dirty and ragged after
several days of high-speed steaming, and orderéd :them
replaced. Two extra lookouts were stationed above the
bridge, and I erdered them to keep an eye on the flag to
assure that it never fouled.

0900 HOURS |
At 0900, the ship redched point "alfa,”" the northemnmost

* point of our assigned patrol track, I turned south and slowed

to five Enots, and-at that moment ‘we were reconnoitered by
a single jet aircraft. I immediately checked the flag and saw
it clearly displayed in a good breeze. We were headed
almost directly into a four-knot wind, giving us nine knots
over the decks, which was more than enough to hold the flag
aloft. For the next several hours, the wind increased steadily,
reachki.ng 12 knots over the deck before the ship came under
attac .

1000 HOURS

At about 1000, the ship was circled three times at low
level by two armed Israeli Mirage jets, each carrying 18
rockets under each wing. One of the pilots was heard
reporting by radio to Israeli headquarters that we were flying
the American flag, but this was no news to the Israeli war
room. Duty officers in the war room had identified the ship
long before and had plotted her track on a large wall chart,
along with her name, her top speed, and a reference to her
intelligence mission. And according to several reports,



Israel's immediate reaction to the ship's presence was to
complain bitterly to the United States via the Central
Intelligence Agency, demanding that the ship be moved.

The United States made several serious, almost frantic
attempts to move the ship. As the Liberty approached Gaza,
the Joint Chiefs of Staff first sent a priority message
ordering the ship to move 20 miles from the coast; the
message was swamped by higher precedence traffic and was
not processed until long after the crisis had ended. Hours
later, a JCS duty officer phoned naval headquarters in
London to relay an urgent JCS: order to move the ship 100
miles from the coast; the telephone call was ignored, and
Liberty's copy of the confirming message was misrouted to
the Philippines before being returned to the Pentagon, where
it was again misrouted, this ime to Fort Meade in Maryland,
where it was lost.

Eventually, at least six critical messages were lost,
delayed, or otherwise mishandled. Any one of those
messages might have saved Liberty. None reached the ship.

During the next four hours, the ship was visited five more
times by Isracli reconnaissance aircraft, usually flying at
very low level, and always close enough that I could readily
see the pilot. On one occasion, the captain was on the bridge
when the Noratlas approached at masthead level, causing
him to wam me of a possible bombing run; the aircraft
pgssed overhéad at such low level that the deck plating
shook.

The continued clos¢ surveillance was reassuring. Israel
was an ally and, although several Arab states were then
hostile toward the United States, Israel clearly dominated
the sky, and we were comforted to be watched so closely, as
this seemed to assure that there could be no mistakes,

1400 HOURS

After being relieved of the watch at noon, I spent most of
the ficon hour on the bridge preparing for a general quarters
drill scheduled for 1300. Finally, at 1400, all drills and
bridge duties were completed, and I was preparing to go
below after nearly seven hours on the bridge when three
aircraft and three high-speed surface craft were
simultaneously picked up on radar, all approaching the ship
from starboard quarter. .

Moments later, the ship came under severe and continued
attack, first by Israeli Mirage jets that momentarily knocked
out our four puny 50-caliber machine guns and disabled all
radio antennas, then by slower Israeli Mystere jets, which
plastered the stack, gun mounts, open bridge, and
superstructure with an infemo of napalm.,

When technicians jury-rigged an antenna in order to call
for help, radiomen found the frequencies blocked by buzz
saw signals from the jets. Radiomen worked on their hands
and knees and held microphones close to the deck to escape

smoke and heat from fires nearby, and in less than nine
minutes, they broke through the jamming. The carrier
*Saratoga*, operating about 500 miles away from the Sixth
Fleet near Crete, was first to answer.

On the bridge of the Saratoga, Captain Joseph Tully
promptly tumed his ship into the wind and relayed Liberty's
message to the Sixth Fleet commander, Vice Admiral
William Martin, who was on the bridge of his flagship
conducting maneuvering exercises. Because of the
emergency, Captain Tully addressed the message directly to
Admiral Martin with his personal callsign on the Primary
Tagtical Maneuvering Circuit (PRI-TAC), and then he
duplicated the transmission by teletype and flashing light
with information copies to naval headquarters in
Washington and London. ‘

Admiral Martin immediately directed carriers *Saratoga*
and *America* to launch aircraft to defend Liberty, but
when the launch order was executed, only Saratoga
launched. “Except for some F-4 Phantoms that were
eventually sent up to defend the figet, *fAmerica* did not
respond. She had, according to some reports, been
authorized to relax from an alert posture that was imposed
on much of the rest of the fleet. (The aircraft *America* did
launch for air defense were thought by some to have been
armed with nuclear weapons, since it was widely known that
nuclear-armed weapons were in alert status, but it is now
clear that no such aircraft were launched.)

Captain Tully sent a flashing light query to Captain
Donald Engen on the America, and got no reply. Moments
later Saratoga's aircraft were recalled without expianation by
Rear Admiral Lawrence Geis, who commanded the carrier
task force.

America, which had no appropriate conventional
armament in position, started bringing up weapons from
below decks, while Saratoga, which *was* prepared to
defend Liberty was required to wait — apparently for White
House permission.

Meanwhile, unobstructed by Sixth Fleet air power, the
three Israeli torpedo boats arrived on schedule to finish the
job. The target was already in flames after 25 to 30 minutes
of aerial strafing and napalm bombardment by perhaps a
dozen aircraft.

The boats approached at high speed and fired torpedoes
from 2,000 yards but, owing to 2 near collision between two
boats at the moment of firing, the first shots went wild. One
torpedo passed safely astern, where it missed by a bare 25
yards. Another passed so close ahead of the ship that it
vanished under the bow, "sounding like a motorboat" to
Petty Officer Rick Aimetti, who stood, astonished, on the
forecastle. And one torpedo made a direct hit on the ship's -
cryptologic spaces, where it killed 25 men and momentarily
trapped at least 50 more in the flooded compartment.



T e Death Of T fie Kemper Mar(ey Machiine In Arizona

In 1948 fifty two employees of Kemper Marley's
Arizona liquor monopoly, UNITED LIQUOR, went to
prison on federal liquor violations, including Jim
Hensley, the father-in-law of Senator John McCain.
Hensley was the general manager of UNITED
LIQUOR. On the basis of this some people might feel
UNITED LIQUOR could be described as organized
crime. The slick attorney who kept Marley. out ‘of this
trial and sent McCain's father-in-law to prison in his
place was William Rendquist, currently the Chief
Justice of the U.S. Supreme Court!

It was the judgment of the court that Jim Hensley-

would be prohibited from working i the liquor
industry ever again. Of course such judgmients meant
nothing to Marley. When Jim Hensley got out.of prison
Marley arranged a BUDWEISSER distributorship for
Hensley. which is now in the hands of John McCain and
reported to be worth $200 million.

The best source for an introduction to the environment
of total corruption in Arizéna is. THE ARIZONA
PROJECT: HOW A TEAM QF INVESTIGATIVE
REPORTERS GOT REVENGE ON DEADLINE, a.
book written by Michael Wendland, Wendland was
part of the group called INVESTIGATIVE
REPORTERS AND EDITORS who came to Phoenix
in the wake of the car bombing of the ARIZONA
REPUBLIC's investigative reporter, Don Bolles. It was
the conclusion of this group that Marley, by far the
wealthiest man in Arizona, was behind this murder.,

There are many reasons to believe that Don Bolles was
not killed because he was a white knight, When Bolles
testified before the HOUSE .ORGANIZED CRIME
COMMITTEE he required immunity, Why? The best
clue to his death lies in his last words: "Adamson,
EMPRISE the mafia". John Adamson was the hit man
arranged by the establishment attorney, Neal Roberts.
EMPRISE was a dog track interest which had changed
its name from SPORTSERVICE. There was a court
case #xxxxxx SPORTSERVICE V JARVIS STIEGER
available to anyone interested in the motive which
contained all the plausible reasons for this hit. Exhibits
in this case alleged that Bolles, who was visibly living
beyond his means, was wheeling and dealing with the
gangsters.

A good companion reader to this is THE LAST
RAMPAGE OF GARY TYSON. Written by a
journalism professor from the UNIVERSITY OF
ARIZONA, this book documents how authorities here
let Tyson escape from prison after he succeeded in
carrying out a contract on another inmate, Tony Sera,
who was giving affidavits regarding the land fraud of
Ned Warren. It is the thesis of this book that this
contract was given by establishment attorney, Neal
Roberts, who was described in the ARIZONA
PROJECT as the murder broker in the Bolles killing.

“in the
Rosenzweigs. In 1958 Greenbaum and his wife were

According to intelligence sources of the Phoenix
police, who prepared a background profile of Kemper
Marley the week following The Bolles murder, Mariey
was at one time directly connected to the remnants of
the old Al Capone mob, operating the
TRANSAMERICA WIRE SERVICE. This betting
service was originally established in 1941 for Capone's
heirs by Gus Greenbaum. Greenbaum was a Phoenix
socialite seen at all the society balls in Phoenix, usually
company of the Barry Goldwaters and Harry

found dead in their bed, their throats cut. This
inaugurated a series of grisly gangland-style slayings
here.

When Marley died July 1990 his wealth was
considered to be second only to Fife Symington who
was a new comer to Arizona. Marley owned 5 square
miles of Carefree, the highest priced real! estate in
Arizona. The smallest lot in this most exclusive
township is zoned for oné acre. By some¢ coincidence
the Tax Assessors made th¢ same mistakes evaluating
Marley's properties as he did on Charlie Keating's
properties. This oversight was saving Marley a million
dollars a year. Of course the official investigation
showed no wrongdoing in either,cgse.

For the last 40 years Marley bankrolled Harry
Rosenzweig who doled out Marley's great wealth to a
slate of Republican candidates who were almost
universally successful in obtaining high political office.
Mariey was able to control the Democratic party as
well. Every congressman and every senator in“Arizona
currently owes.his position to the Marley machine.
Dennis DeCorcini was facing a tough reelection in
1990 seeing as how he was nailed creaming off a cool
$5 million with his family on a land deal dependent on
the Senator's -inside sematorial knowledge. The last
thing in the world the.Républicans wanted was to loose
DeConcini's seniority. Before’any other Republicans
could announce the party hierarchy formally
announced their support for the weakest candidate that
one could imagine. Keith DeGreen had tiés to the
Republican party that were so weak he had not even
voted in the last 2 election, and this was a senate race!

At one point Marley served-as Chairman of the Board
of the VALLEY NATIONAL BANK. When Bugsy
Siegel, on instructions from Meyer Lansky, built the
FLAMINGO CLUB, Las Vegas's first casino, the
money was borrowed from the VALLEY NATIONAL
BANK (VNB). Involvements in narcotics trafficking
on the part of VNB are hinted in the ARIZONA
PROJECT.

Al Lizanetz, who served as Kemper's public relations
man for 20 years is one of the richest sources for
background on the liquor magnate. The Bolles murder




was part of a package deal that was to include a hit on
Lizanetz. According to Lizanetz, the Marley machine
placed the highest priority on placing lawyers in all the
key state and municipal positions. Former Attorney
General Bob Corbin, who accepted a $55,000
campaign contribution from Charles Keating in a race
where he was unopposed, worked for Marley in the
insurance industry in the 50s.

Marley placed his people in the top positions of the
Department of Public Safety. The county prosecutor
was also key to him. Lizanetz claims that Marley
recruited Eugene Pullium t6 come to Phoenix to start
the ARIZONA REPUBLIC/PHOENIX GAZZETTE,
the monopoly newspaper here which has succeeded in
covering up these matters. Pullium then started the
PHOENIX 40 a group of the largest business interests
who virtually run the state. Eugene Pullium is the
grandfather of Dan Quayle. Dan Quayle grew up in
Paradise Valley next door to Robert Welsh, the founder
of the JOHN BIRCH SOCIETY. The ARIZONA
REPUBLIC/PHOENIX together with the
{)lfqnli)IANAPOLIS STAR are reported to.be worth $5
illion.

Marley's mentor was Sam Braufman, the progenitor of
the SEAGRAMS empire. When Braufman visited

Marley in Arizona he came in the company of Al

Capone. Lizanetz claims that Jack Ruby, assassin of
Lee Harvey Oswalid, was also on the Braufman payroll.

Perhaps by now redders are beginning to understand
how a phenomena like Charles Keating could arise in
such a climate. I don't need to mention how lavishly
Keating paid off the local politicians here. DeConcini
$72,000. McCain $112,000. A shopping center deal
with McCain's wife that netted almost a half million in
6 months. A $200 million dollar unsecured load to
DeConcini's campaign manager, Ron Ober. This only
scratches the surface. All cannot be told is so short an
article. With this as background let me now provide
some detail,

There is a certain law firm which includes as principals
two former Arizona U.S. Attomeys, Melvin McDonald
and Mike Hawkins.. One man was appointed by
Democrats and the other by Republicans giving them a
lock on political leverage here. Like Robert Peloquin,
former head of the Organized Crime Strike Force of the
Justice Department they learned that they could make
20 times as much money working for the criminals.
Melvin McDonald was the chief council for Charles
Keating. When ever anything of particularly bad odor
needs to happen one of these slimebags is called in.

A case in point was the scandal surrounding the sale of
the BIG BOQUES RANCH to the Navajo nation, This
matter was so stinky it called for the diligence of both
Mike Hawkins and Melvin McDonald. It so happened
that back in Washington D.C. Dennis DeConcini and
John McCain were getting heat from their colleagues
about all the swindles of the Indian lands. As a matter
of fact McCain and DeConcini were leading the charge
of the swindlers. Keating's acquisition of his Estrella

property in a round about way involved a swindle of
Indian lands.

The definition of a politician: Anyone who, when they
are being tarred and feathered and ridden out of town
on a rail can make it appear as if they are leading a
parade. In true fashion, McCain and DeConcini, got
themselves appointed co-chairman of a senate
investigative committee to delve into these crimes
against the Indians. Enter McDonald and Hawkins. The
big Boq ranch was purchased in the mourning by
developers Bud Brown and his partner for $19 million
and sold- that afternoon for $27 million to Peter

-McDonald (no relation to Melvin) on behalf of the

Navajo nation. Bud Brown and his partner made a
quick $8 million. In order to explore this corruption,
McCain and DeConcini granted immunity to Bud
Brown and his partmer so that they could give
testimony-about the $10,000 and the BMW that gave as
a bribe to the corrupt Indian chief. Meanwhile the
ARIZONA REPUBLIC repeatedly hammered the
Indian chief day after day while not mentioning Bud
Brown. The Pulitzer Prize winning journalist, Tom
Fitzpatrick, in a Feb. 15, 1989 NEW TIMES article
called this "the best real estate deal between white men
and red men since the purchase of Manhattan,"

Another example is the Bartel Cocaine case. Dr.
William Bartel was caught with 81 pounds of cocaine
after police observed him meeting with Stan Akers, Jr.,
a notorious cocaine broker here. Akers was the son of
the former Arizona Speaker of the House of
Representatives. As an example of how the narcotics
industry is politically protected Akers was convicted of
possession of 6 pounds of cocaine and sentenced to 5
years in prison. After being sentenced, Akers told the
D.A. he would testify about an unsolved drug murder
of Greg Case which he had witnessed. On Akers'
testimony Paul Brookover was sent to prison and Akers
walked free. Knowledgeable people close to this case
believe Akers ordered the hit.

The police found $3 million in bonds in the safe
deposit box of Dr. Bartel. Bartel's father-in-law, Al
Burke, came forward to claim that the $3 million was
his and that his son-in-law was only keeping it safe for
him. Naturally Burke retained former U.S. Attorney,
Mike Hawkins to represent him in this matter and in a
few days the U.S. Attorney's office "returned” the
bonds. Anyone having to establish their financial
affairs for the IRS over a 20 year period knows that this

can not be done in a few days. '

I spoke with Jim Lacey, Assistant U.S. Attorney
responsible for all prosecutions of large narcotics cases
in Arizona. He admitted the irregularities of the
AMERICA WEST pilots case and the $300 million
dollars LAGUANA ARMY AIR FORCE BASE
cocaine incident. He expressed his regret that the
statute of limitations had run out. Checking the dates I
find that there is still 8 weeks before these cases are
dead. If the U.S. Attorney's office will not respond I
propose forming a Citizen's Investigative Committee.



More On T e Death Of T Re
Kemper Mar(ey Machine Tn Arizona

I expected the sky to fall after my July article linking the
activities of Charles Keating and General Singlaub. Nothing
happened. The reaction to my September article exposing
Terry Burke, former top DEA in Arizona as a possible key
element in the illegal narcotics network in Apizena,
however, was immediate and unmistakable, Within days of
my FAXing this story I was served with a courf sammons, a
nasty death threat was left on my answering machine and
tity Dffices were entered, my files, book cases and fumiture
dumped and overturned.

The last few days there has been a 6 foot,6 inch Latino
following myself and an associate. He makes thi&.top hit man
for the Medellin cartel look like a sissy. Sing¢ Terry Burke,
the former CIA station chief in Laos who administered the
Phoenix Assassinationy Program has been closely associated
with Thepdore Shackley since 1962, this revelation coming
in the wake .of the unsolved Buddhist murders must have
sent shock waves far and wide. Ted Shackley was George
Bush's number 2 man at CIA when Bush was CIA Director.
Among those in the know, Ted. Shackley and an operative
named Richard Armitage are the weakest points in the armor
of George Bush and the New World Order. T

More significantly, I am tempted to speculate that-this
revelation, coupled with my suggestion of a probable héroin
connection to the military style execution of the 9 Buddhist
monks, lead 1o the panic arrest of five innocent Tucson kids
for the murder of the monks. Supposédly, on the basis of a
tip received Sept. 3 from a patient’# 4 mental hospital, the
deputies of Maricopa County Sheriff, Tom Agnos, arrested
and charged four Hispanic.and one black youth, all selected
from the poorest neighborhoods of Tueson. It was apparent
from the start that this action was begus.

First, law enforcement alleged that these youths stole a late

model Bronco and a Blazer that were seen at.the Temple the -

day of the crime. These vehicles were never reported stolen!
Where are these vehicles today? If these kids were in fact
criminal elements, wouldn't they have driven these four
wheeled all terrain vehicles across the border to Mexico
where they would have been worth more than in the U.S.?
They could have made a quick $15,000 doing this. I visited
the Temple. It is more than obvious that there was nothing
of value there. ‘

Rapidly the case against the kids began disintegrating. One
suspect was working at a dog track during the murders and
was video taped performing his duties. He had to be
released. It soon became clear that there was no physical
evidence linking the youths to the crime only their
confessions, confessions that the Dean of the Law School at
ASU says can not be used in court because they were so
obviously coerced. It tums out that the deputies worked on
the youths for 12 hours in separate rooms with no windows,
no food or water, in the midst of serious threats.

One youth was told that he would be "found in a lake with
an anchor wrapped around his neck if he did not cooperate”.
This process took place not at police headquarters but in
separate rooms of a hotel. The attomey for Dante Parker,

said to be the ringlé:a'der. has submitted a list of 25 witnesses
that say the suspect never left Tucson the night in question.

The Thai ambassador "just happened to be in Phoenix” for
the arrests. During one short sound byte he repeated three
times that his being in Phoenix was just coincidence. His
praise for Arizona law enforcement sounded a bit too lavish
for the circumstances.-All readers can be assured that the

_smiling Thai ambassador is no stranger to the politics of
“heroin in Southeast Asia. Equally as disingenuous was the
- statement of the Sheriff that there was no racism involved in

the crime, (but only in the selection process of the
scapegoats.)

When Lt. Col. James Bo Gritz retumned to the Golden
Triangle of Burma in 1987 to video tape the drug overlord,
General Khun Sa, naming the names of the U.S. officials
who were the general's largest customers for heroin, he was
startled to find that a two lane highway had been constructed
in the 5 months since he was last there. This highway, which

. went right to the general's front door, was buikt by the Thai

govemment using Romeg)lows__le_ﬁ over from the Vietnam
war. Coming out, as the Colonél went in, wete. 10:ton trucks,
covered and loaded, with the Thai Army insignia on the
side. There is only one product that-¢pmes out of the Golden
Triangle, heroin! It is a certaifity-that the smiling Thai
ambassador has an accounting of @very truck.

The importance of the discovery of this heroin highway lies
in the fact that what had trickléd out on the backs of horses
and mules now flows out in ¥0 tos trucks. This highway,
which is easily verifiable with satellite imaging, is to this
day denied by our govemment. When Col. Gritzs team lead
Tom Jerrills'of CBS 20\20 in to meet with Khury'Sa, none of
the trucks seen in the Colonel's video tapes were seen by
American viewers, There was even phony footage of Jarrells
riding on a mule and no shot of the Toyota pick-up that
actually carfied him there.

It so happens that the -peoplet associated with the Temple
think there was a narcotits et tion. Fong Miller lost both
her mother and danghter in the mjassacre. When I told her
that T thought the Phoenix\Bangkok heroin connection
factored into the slayings, her words were, "That is what we
think also." Absolutely no speculation to this effect has
surfaced in newspapers here.

Last year Phoenicians were: shocked to find that the state
government had committéd t9:a $30 million toxic waste
incinerator which was’ well ‘under-¢onstruction by the time
anyone learned of it, The selected management company,
EI*_IStEdo, had an abysmal safety record everywhere they had
existed.

In order to satisfy the public hearing requirement, a remote
hearing site located 40 miles outside Phoenix was selected.
The deputies of Tom Agnos were issued stun guns and
pictures of GREENPEACE toxics expert, Brad Angel, and
instructed to respond with "maximum force™ to
"environmental terrorism".




In order to further stifle public outcry, the high school
auditorium was partitioned so that only 25% was usable.
Frictions developed when most of the 400 people who
showed up were told to go home there was not enough room
for them. TV viewers that night were horrified at the
spectacie of a 65 year old lady being repeatedly zapped by
the deputies with the stun guns. She was not even one of the
environmentalists. This incident coupled with the arrests of
the innocent Tucson kids would insure a speedy trip down
the toilet for Agnos and his top confederates in any other
municipality in the nation.

The previous sheriff distinguished himself by placing an ad
in the classified section of the ARIZONA REPUBLIC for
truck drivers, then busting two respondents for trucking
cargo arranged by the sheriff. He also had one. of his
informers fly a plane load of marijuana in from Mexico so
that he could have members of the press available at the
landing site to witness the arrest of those meeting the plane.
{Ic ksurvived both incidents. Hopefully Agnos will not be as
ucky. :

The reader is probably asking how could such things
happen. For the answer to this we must do what Col.
Fletcher Prouty advises, "Go back and examine the
beginnings.” Arizona is Kemper Marley territory. Kemper
Marley was the big man in Arizona.

In 1948 fifty iwo employees of Kemper Marley's Arizona
liquor monopoly, UNITED LIQUOR, went to prison on
federal liquor violations, including Jim Hensley, the father-
in-law of Senator John McCain. Hensley was the General
Manager of UNITED. LIQUOR. On the basis of this, some
people might feel UNITED LIQUOR could be described as
organized crime. The slick attorney who kept Marley out of
this trial and out of prison and sent McCain's father-in-law
to prison in his place was William Rendquist, currently the
Chief Justice of the U.S. Supreme Court!

It was the judgment of this court that Jim Hensley would be
prohibited from working in the liquor industry from then on.
Of course such judgments meant nothing to Marley. After
Jim Hensley got out of prison, Marley arranged a
BUDWEISSER distributorship for Hensley which is now in
the hands of Senator John McCain and reported 1o be worth
$200 million, '

The best source for an introduétion to the environment of
total corruption which exists in Arizona is THE ARIZONA
PROJECT: HOW A TEAM OF INVESTIGATIVE
REPORTERS GOT REVENGE ON DEADLINE. This
expose was written by Michae! Wendland who was part of
the group called INVESTIGATIVE REPORTERS AND
EDITORS that came to Phoenix in the aftermath of the car
bombing of the ARIZONA REPUBLIC's investigative
reporter, Don Bolles. It was the conclusion of this group that
Marley, by far the wealthiest man in Arizona, was behind
this murder.

There are many reasons to believe that Don Bolles was not
killed because he was a white knight. When Bolles testified
before the HOUSE ORGANIZED CRIME COMMITTEE,
he required immunity. Why? The best clue to his death lies
in his last words: "Adamson, EMPRISE the mafia", John
Adamson was the hit man contracted by the establishment
attomey, Neal Roberts. EMPRISE was a dog track interest
which had changed its name from SPORTSERVICE. There
existed the Maricopa County Superior Court Case # C-
286651 SPORTSERVICE v. JARVIS, STEIGER which was

available to anyone interested in the motive for this crime.
Exhibits in this case allege that Bolles, who was visibly
living beyond his means, was wheeling and dealing with the
gangsters. Today the EMPRISE CORPORATION continues
to flourish in Arizona under the name DELAWARE
NORTH. John McCain has been observed visiting the
principals.

A good companion reader to the ARIZONA PROJECT is
THE LAST RAMPAGE OF GARY TYSON, Written by a
journalism professor from the UNIVERSITY OF
ARIZONA, this book documents how top authorities in
Arizona“let Gary Tyson escape from prison after he
succeeded in carrying out a contract hit or another inmate,
Tony Sera. Sera was giving affidavits regarding the land
fraud of Ned Warren. It is the thesis of this book that this
contract was given by establishment attorney, Neal Roberts,
who was described in the ARIZONA PROJECT as the
murder broker in the Bolles killing.

Accordinig to-intelligence sources of the Phoenix police,
who prepared a background profile of Kemper Marley the
week following the Bolles murder, Marley was at one time
directly connected to the remnants of the old Al Capone
mob, operating the TRANSAMERICA WIRE SERVICE.
This betting service was originally established in 1941 for
Capone's heirs by Gus Greenbaum. Greenbaum was a
Phoenix socialite seen at all the society balls in Phoenix,
usually in the company of the Barry Goldwaters and Harry
Rosenzweigs. In 1958 Greenbaum and his wife were found
dead in their bed, their throats cut. This inaugurated a series

of grisly gangland-style slayings.

When Marley died, July 1990, he owned 5 square miles of
Carefree, the highest priced real estate in Arizona. The
smailest lot in this most-exclusive township is zoned for one
acre. By some coincidence the Tax Assessors made the same
mistake evaluating Marley's properties as he did on Charlie
Keating's properties. This oversight was saving Marley a
million dollars a year. Of course the official investigation
showed no wrongdoing in either case,

For the last 40 years Marley bankrolled Harry Rosenzweig
who doled out Marley's great wealth to a slate of Republican
candidates who were almost universally successful in
obtaining high political office. Marley was able to control
the Democratic party as well. Every congressman and every
senator in Arizona currently owes his position to the Marley
machine.

Dennis DeConcini was facing a tough reelection in 1990,
seeing as how he was nailed creaming off a cool $5 million
with his family on an Arizona land deal dependent on the
Senator's inside senatorial knowledge. The last thing in the
world the Republicans wanted was to loose DeConcini's
seniority. Before any other Republicans could announce, the
party hierarchy formally announced their support for the
weakest candidate that one could imagine. The opponent,
Keith DeGreen, had ties to the Republican Party that were
so weak he had not even voted in the last 2 elections.

At one point Matley served as Chairman of the Board of the
VALLEY NATIONAL BANK. When Bugsy Siegel, on
instructions from Meyer Lansky, built the FLAMINGO
CLUB, Las Vegas's first casino, the money was borrowed
from the VALLEY NATIONAL BANK. Involvements in
narcotics trafficking on the part of VALLEY NATIONAL
BANK are hinted in the ARIZONA PROJECT.



Al Lizanetz, who served as Kemper's public relations man
for 25 years, is one of the richest sources for background on
the liquor magnate. The Bolles murder was part of a package
deal that was to include a hit on Lizanetz, According to
Lizanetz, the Marley machine placed the highest priority on
placing lawyers in all the key state and municipal positions.
Former Attorney General Bob Corbin, who accepted a
$55,000 campaign contribution from Charles Keating in a
race where he was unopposed, worked for Marley (in the
insurance industry) in the 50s as did the preceding 2 AGs.

Marley placed his people in the top positions of: the
Department of Public Safety. The county prosscutdr was
also key to him, Lizanetz claims that Marley recruited
Engene Pullium to come to Phoenix to start the ARIZONA
REPUBLIC/PHOENIX GAZETTE, the monopoly
newspaper here which has succeeded in covering up these
matters. Pullium then started the PHOENIX 40 a group of
the largest business intgrests who virtually::
Eugene Pullium is the grandfather of -Pan Qu
ARIZONA REPUBLIC/PHOENIX GAZE¥TE together
with the INDIANAPQLIS STAR are reported to be worth
$5 billion, Lizanetz claims that Ned Warren, responsible for
half a billion dollars of land fraud in Arizona, was another
agent of Kemper Marley.

Marley's mentor was Sam Bronfinan, the progenitor of the
SEAGRAMS empire. When Bronfman visited Marley in
Arizona he came in the company of Al Capone. Lizanetz
claims that Jack Ruby, assassin of Lee Harvey Oswaid, was
also on the Bronfman payroll.

Perhaps by now readers are beginning to understand how a
phenomena like Charles Keating could arise in such a
political climate, It is not necessary to mention how lavishly
Keating paid off the local politicians. DeConcini $72,000,
McCain $112,000, a shopping center-deal with McCain's
wife that netted almost a half millior in 6 months, a $200
million dollar unsecured load to DeConcini's campaign
manager, Ron Ober. This only scratches the surface. All
cannot be told in so short an article. With this background
let us examine more in more detail.

There is a certain law firm in Phoenix which includes as
principals two former Arizona U.S. Attormeys, Melvin
McDonald and Mike Hawkins, One was appointed by
Democrats and the other by Republicans, giving them a lock
on political leverage here. Like Robert Peloquin, former
head of the Organized Crime Strike Force of the Justice
Department, they learned quickly that they could make 20
times as much money working for the criminals. Melvin
McDonald was chief council for Charles Keating, Whenever
anything of particularly bad odor needed to happen in
Arizona one of these slimebags was called in.

A case in point was the scandal surrounding the sale of the
BIG BOQUEUS RANCH to the Navajo nation. This matter
was so stinky it called for the diligence of Mike Hawkins
and Melvin McDonald. It so happened that back in
Washington D.C. Dennis DeConcini and John McCain were
getting heat from their colleagues about all the swindles of
the Indian lands. As a matter of fact McCain and DeConcini
were leading the charge of these swindlers. Keating's
acquisition of his Estrella property, in a round about way,
involved a swindle of Indian lands.

The definition of a politician: Anyone, who, when being
tarred and feathered and ridden out of town on a rail can
make it appear as if they are leading a parade. In true
fashion, McCain and DeConcini, got themselves appointed
co-chairman of a senate investigative committee to delve
into these crimes against the Indians. Enter McDonald and
Hawkins,

The BIG BOQUEUS RANCH was purchased in the
mourning by developers Bud Brown and his partner for $19
miltion and sold that afternoon for $27 million to Tribal
Chief Peter McDonald (m relation) on behalf of the Navajo
nation. Bud Brown and his partner made a quick $8 million.
In order to explore this cormuption, McCain and DeConcini
granted immunity to Bud.Brown and his partner so that they
could. give testimony about the $10,000 and the BMW that
they gave as a bribe to the corrupt Indian chief. Meanwhile
the ARIZONA REPUBLIC repeatedly hammered the Indian
chief day after day while not mentioning Bud Brown, The
Indian chief was removed from office. The Pulitzer Prize
winning journalist, Tom. Fitzpatrick, in a Feb, 15, 1989
NEW TIMES article called this "the best real estate deal
between white men and-red men since the purchase of
Manhattan.”

Another example is the Bartel Cocaine case. Dr. William
Bartel was caught with 81 pounds of cocaine after police
observed him meeting with Stan Akers, Jr., a notorious
cocaine broker. Akers was the son of the former Arizona
Speaker of the House of Representatives. Here is an
example of how the narcotics industry is politically
protected in Arizona. Akers was previously convicted of
possession of 6 pounds of cocaine and sentenced to 5 years
in prison. After being sentenced; Akers told the D.A. he
would testify about the unsolved dnig murder of Greg Case
which ke had witnessed.. On Akers' testimony Paul
Brookover was sent to prison and Akers walked free.
Knowledgeable people close. to this case believe Akers
ordered the hit. T

The police found $3 million in bonds in the safe deposit box
of Dr. Bartel. Bartel's father-in-law, Al Burke, came forward
to claim that the $3 million was his and that his son-in-law
was only keeping it safe for him. Naturally Burke retained
former U.S. Attomey, Mike Hawkins, to represent him in
this matter and in a few days the U.S. Attomey's office
"returned” the bonds. Anyene having to establish their
financial affairs for the:IRS over a 20 year period knows that
this can not be dong in a few days.-

Like the saber toothed tiger, the Kemper Marley machine
will die of its own success. Having hamessed all of society's
watch dogs on its tightly held leash there remains no
restraint upon the unbounded greed of its members.
Eventually it will be beyond the powers of the ARIZONA
REPUBLIC to keep matters covered up. The largess of
Chares Keating pushed greed pastthe point of no return.
This accelerating stealing contest can have only one
conclusion. Some day soon the voters of Arizona will take
possession of the govemment here. They came very close to
doing this with Govemnor Ev Mecham.

For the documentation upon which this article relies send a
$10 check or money order payable to INTELLIGENCE
CONNECTION, 6950 East Continental, Scottsdale, Arizona
85257.
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September 4 through 10, 1991 Issue of "In These Times"
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INVESTIGATIVE REPORTER DANNY CA5O. NN
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“Itlooked Ik somebody threw the towel
on the loor o wipe the blood up’

P-n

hinges. When they lifted Casolaro’s bod)}.&‘oma
the tub, they saw that an Old Milwaukée beer cam, a
paper coaster and a razor blade had been under the body.
After draining che tub and examining the body, Sandra
Brining, a nurse who serves as the Berkeley County
coroner, declared the cause of death; bigod loss from
multiple self-inflicted wounds. quugdkm p.m. she
released the body to Brown's, a lbcﬂ imofcuary.

So sure was everyone that Casolaro. had kiiled himself
that that very gight, even before his famﬁy was notifted
of his deach, Charles Brown, the undertaker,
embalmed the body. Brown would later give che most
ordinary of reasons for doing so—"I didn’t want ro come
back to work on Sunday"-—:hough embalmmg a body
without the permission of the next of kin is illegal in
West Virginia. Had Brown or the aurthorities spoken to
Casolaro’s brother Tony, they surely would have
proceeded more carefully. Tony would have undoubrediy
mentioned what Danny had said to him just & few days
before: “‘I have been getting some very threatening
phone calls. If anythmg happens to me, don't believe it
was accidenzal.'”

Tony wasn't the only petson Dnnny had told that he
mighr be in danger; he'd also told Thomas Gates, a
special agent.of the FBI. A mysterious character named
Robert Booth Nichols hadbecome one of Danny's
sources. Nichols, who is now 49 and lives in L.A., has, as
federal authorities have pur'it; “no visible means of
income to support his racher lavish lifeistyle.” He calls
himself an entrepreneur and says he has been involved
with the CIA in various intelligence operations; he has
even appeared in and acted as a technical adviser on
Under Siege, the film starring his friend Steven Seagal.
Law-enforcement officials know Nichols, though, as an
international money launderer and an associate of the
Gambino organized-crime family.

As Casolaro worked on his Octopus story, he came o
rely increasingly on Nichols as a source, and as a friend.
But in July 1991, after Nichols visited him in
Washingron, D.C., Danny began ro suspect that Nichols
was far more sinister than he'd imagined, and began to
investigate his activities. Three days before he died, he
called Gates, who works in the bureau's L.A. office. As
Gares has testified before the House Judiciary
Committee, Casolaro rold him that Nichols had warned

Danny, “If you continue this investigation, you will die.”

Orther publications, notably Vanity Fair, have wondered
whether Casolaro committed suicide; none has had the

~ 3.64-minute phone conversation with Nichols,

2

benefit of cthe evndence we nei::een ableto
amass. SPY has discovered that on July 31—
ten days before he djedg, 8jx days before he had

seven days before he spoke o Agent Gates—
Danny Casolaro learned a terrible secret of Roberr Booth
Nichols’s, a secret thar, if revealed, could cost Nichols
his life, a secrer thar Casolaro might well have told
Nichols he knew.

' ANNY Casoum WAS BORN ON JUNE 16,
D 1947, the first of six children. His father
was a prominent obstectician in McLean,
Virginia. Along with prosperity, however, the Casolaros
endured a latge share of grief. One child was botn witha
heart defect and lived only briefly, and the eldest sister,
Lisa, died of a drug overdose, an appdrent suicide. -

When he was 20, Casolaro dmpped out of Providence
College and went to Ecuador for $ix months to look for
Incan creasure. When he came bagkz‘kle fell in love with
a married woman, Terrill Pace. They eventually married
and had 2 son; afrer 13 ycsrs, theywould divorce. He
went back to college but quit to.become a stringer for
the National Enquirver and later a teporter for the trade
magazine Campmer -Age. His friends all speak well of*-
him. They say he was one of the sweetest and mogt
tolerant people they ever met; that he never seemed to
care about money; that he was a dreamer. He had many
friends of both sexes but was especially close to women.
Gabrielle Miroy, a onetime lover and longtime friend— |
one of at least hve former’ EMrs whom he visited
frequently and spoke vm;h on an almost daily basis— :
expresscd the feelings of n miany péople when she said, i

“Danny was always there for mie; he was my best friend.”
There was a Peter Pan-ishness, about him. His friend
Larry Stitch, a retired attomey, says, " Although Danny
was nobody’s fool, he had a tendency to trust everyone.”

But if he was Peter Pan, he was Peter Pan with an
obsessive streak. In the la:g 1970s he worked for almost
two years on an alternative explamtmn for Watergate.
He spent a year on a novel he ¢fided ¥#p publishing with
a vanity house. He worked hatd at staying fit but also
smoked too much, occasionally drank too much and
certainly pursued women too much.

He also worked hard at his job. Compurer Age was a
daily newsletter, and for ten years Casolaro was its only
reporter, and effectively ran the ching. In 1989 he took a
second mortgage on his house in Fairfax, Virginia, and




bought Computer Age. But a year later, pressed by-the
IRS for back taxes incurred under the previous owner, he
sold the company ar a loss. He could have worked qut a
payment schedule, buc by ther he was ajready chasing
the seory of his life.

N 1990, CASOLARO GOT A LEAD ON THE INSLAW-
' conspiracy story. Inslaw was a computer software

firm formed in 1980 by William and Nancy
Harmlmn to supply a program rhey'd created called
Promis to the Justice Department. The Hamiltons
reccived tens of millions of dollars from the federal
government to develop Promis,  system to help
prosccutors across thie country keep track of complex
investigarions. In what his become a highly publicized
case, the Hamilrons allege that in 1983 a cabal of top
Justice Department officials and friends of former
artorney general Edwin Meese conspired to delay
payments and drive them out of business to gain control
of Promis for their own profit. (Meese denies all
wrongdoing.) Indeed, Justice did stop paying the
Hamilcons in 1983, claiming they weren't fulfilling
their obligations, and eventually Inslaw did go
bankrupe. In 1987 a federpljudge ordered che
government to pay Inslawst& & million; che order was
later overturned on a technicality. Promis is widely used
today, both in the U.S. and by fon:lgn law-enforcement
and intelligence agencies.

As the case became known, conspamcy theories about
why Promis was stolen were floated. Among those
claiming to have information was Michael Riconosciuto,
a convicted drug dealer who @d been on the periphery
of many illegal and clandestine operations, who
therefore knows many inside stories but also invenrs
tales that have certain credible elements. Riconosciuto,
an accomplished programmer, claims that Promis was
stolen as a favor to software-company executive Earl
Brian, a friend of Meese's, for Brian's help in persuading
the Iranian government to hold on to the embassy
hostages until the 1980 election was over. (Brian denies
any involvement with Inslaw.)

Led down this rabbit hole by Riconosciuto (who loves

' SCENE OF THE CRIME
 Left, Room 517 of
the Martinsburg,
Virginia, Sheraton Inn,
whaere Casoloro spent

his last night

an audience), egged on by
Bill Hamilcon (who had
millions at stake), Danny
Casolaro pursued the story.
In time it came to possess |
him. He worked on it 16
hours a day, staying on the
phone past midnighe,
sieeping only 2 or 3 hours a
night, ralking with quasi-
spooks and bona fide spxes chasing leads, always
enlarging his vision of the Octopus. He stopped
working out; the man who would boastfully do 50 push-
ups with a cigarerte in his mouth no longer could do
even two. There was no question thar he was onto some
remarkable scories, including aspects of the BCCI
scandal (long before the scandai became public, Casolaro
was saying he was going to nait Clark Clifford), the
takeover of the Cabazon Indian reservation by a former
CIA operative {see 5Py, “Badlands,” April 1992}, and the
Wackenhut-CIA connection {“Inside the Shadow CIA,"
September 1992}. With less insistence on proving a
monolithic conspxracy he may well have pinned down
those stories.

For a long time, Casohro relied heavily on
Riconosciuto, often accepting too nmcﬂﬁ@.ce value.
When Riconosciuto was arrested in Mwl?ﬁ’l on drug
charges, Casolaro flew to Séattle 1o sérvé a5 his volunteer
pretrial investigator. In tistie, however, he became more
skepeical, and within'a few months he was refusing to
accept Riconosciuto’s collect calls from jail. But Casolaro
had not abandoned his investigation. In August 1991 he
told friends he was going to Martinsburg—where the
IRS has its main national computer center—to meet
sources.

HE BEST REASONS TO BELIEVE DANNY

Casolaro commitred suicide are the obvious

ones: His corpse was found; the wounds
appearcd to be self-inflicted; there was a note. Thar
evidence was certainly sufficient to quell the curiosity of
the auchorities who found his body. Apart from what we
know about his reporting, however, there are compelling
reasons to doubt thar he killed himself. Admicttedly, it is
hard for any of us to know what is in someone’s heart,
even those whom we know well. Thar said, however,
nearly everyone who knew Casolaro was surprised to
hear chat he had committed suicide. Certainly he was
not a depressive by nature, and no one who talked to
him during the last days of his life regarded him as




depressed then. His friend Doug Ch;sholm, wﬁom he
- visited a few weeks before his death, says, “Danny was
- excited abou his story and quite taken with the woman
he’d brought to lunch.” Danny spent the Sunday before
he died with Danielle Stallings, a long;uneﬁlqad and
lover. "He was in a very upbeat mood,” shbrtofd us. On
Monday he spoke to his pal Art Winfield; who'says he
“was very excited abeut meeting a.new soutee.” The
night before he left-for Martinsburg, he visited his pal
Larry: Stitch, who says, “He was his usual upbear and
pleasant self.” Indeed, he seemed to be a man who
expected to live awhile. The morning he left, he stopped
by his insurance agent’s office and paid his homeowner's
premium. He also called Stsllmgs and asked her to
arrange a meeting for when he got back. And in
Martinsburg he indeed met with at least cwo sources,
and perhaps a third; Charlotte and Ronnie DeHaven of
Martinsburg told spy they saw an alerr-looking Casolaro
wairing in his car in an out-of~the-way spot back behind
the IRS building.

Other explanations for a aulc:de have been
suggested—that he was lonely, or broke, or despondent
over contracting. rultiple scleros:s a potentially faral
disease. Its tryé‘%e had no mate, but he seemed truly to
prefer it that way. Moreover,he had a cozy circle of
friends, stayed close to his faqmiy (once, speaking of his
sister’s death, he told Stallings, “1 could never commit
suicide after what Lisa's death did to miy family”) and
had a good relationship with his 22-year-old son.

It's also true thar he was having money problems. His
investigation was costly, and he was facing a balloon
payment on his mortgage. Still, the payment was three
meonths off, and as Danny’s ex-wife puts it, “The
Casolaro children had been raised to believe that money
was not a problem.” Danny knew thar at least two
peaple stood ready to help him financially: his brother
Tony, a well-to-do physician who had heiped him before,
and Stitch, a rerired IBM attorney, who thought Danny
was onto something impertant. When he visited Stitch
the day before he left for Martinsburg, Stitch told him,
“If push comes ro shove, you can count on me
financially.” He replied, “I'm not there yet, buc I may
come back to you on thar offer.”

It's also true that Casolaro had M.S. (which is fatal in
about 1 percent of cases), but this was not known to his
friends and family until after the autopsy. He had
occasionally suffered the symptoms of the disease, but he
didn't seek trearment, at least not from his regular

doctor. He did have a generaI cdnversanon about
the disease with his lifelonig friend Ann Marie
Wmﬁﬂd. 2 nursing teacher, who told him that
when the disease appears in someone Casolaro's
age, it is less likely to be faral. “I really didn't think
Danny was terribly concerned,” Winfield says.

Intcrestmgly, Casolaro was pesthumously evaluated
by two psychiatrists. The Martinsburg police hired one
who though Casolaro capable of suicide based on his
mortgage difficulties and the fact char his book proposal
had received three rejections—demoralizing news,
certainly, but hardly extraordinary to anyone familiar
with publishing. A second profile was writcen a week
after Casolaro’s death by Louis J. Perrillo, a New York
psychiatrise and Casolaro’s cousin. He wrote the -
Martinsburg police to tell them, “Casolaro did not -
manifest any symptoms or character traits during the
day immediately preceding his death, 'durmg the past
twelve months or at any time in his p@sénnl history that
could, in any way, be associated with ’ pOtennal for
suicide.” .

OR TWO DAYS AFTER ’I'HE DISCOVERY OF HIS .
' body, the Martinsburg police considered * - 2
the Casolaro case to be an inconsequential =
matter. fr wasn't until Monday, when the department .
received calls from Agent Gates, The Washington Post and
CNBC, that they realized they had something stickier
on their hands. Late on Menday—having wasted the 48- J
hour period after the dlscovcry-ﬁf the body that most s
homicide detectives regardias the most crucial in
gathering evidence—they’ began, theéir investigation.
It is almost an axiom among oﬁcﬂl agencies: First
the screwup, then the cover-up. The authormes initial
acts—removing the door, draining the tub without
straining the water to preserve evidence, not sealing the ﬁ
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room as a crime scene—compromised the iftestigation
from the start; so did the u@thoﬂwi cl!lbllmmg
Still, on January 25, 1992, five momhaufter Casolaro
died, the Martinsburg pohce, in confunction with the
West Virginia State Medical Examiner’s Office, the
Betkeley County Médical Examiner and the Berkeley
County Prosecuting Atrorney’s Office, issued a press
release reaffirming their original conclusion: Casolaro
had killed himself.

Since issuing their report, the police have refused to
say anything further about the case. spy repeatedly
calied the chief of the department, as well as the county




prosecutor; neither would comment. All that speaks
for the local investigation, then, is the police
department’s press release. It says chat officials reaffirmed
the original conclusion for several reasons. First, they
somewhar tautologically cite the conclusion of the
original autopsy that Casolaro had commitred suicide
and maintain that the embalming of the hody in no way
hampered the subsequent autopsy and toxicological
studies. Second, neither the police nor the coroner were
able to detect evidence of foul play. They found no signs
of forced entry or a struggle. The room was neat, and
neighbors had heard nothing. Third, they had the
suicide note, and were convinced through handwriting
analysis and fingerprints thatr Casolaro had written it.

Finally, they conclude that he'd brought the
implernents of his self-destruction with him. The razor
blades are sold around where Casolaro lived but not near
Martinsburg. The alcohol and trace amounts of a
painkiller, oxycodone, thar were found in his
bloodstream seemed self-ingested. There was a half-
empty bottle of Portugued® wine in the room, and
Casolaro had more of it ar"heme; the oxycodone could
have come from Vicodin, a painkiler prescribed for him
after dencal surgery in 1987 and an empty via! of which
was found in the room. The plastic bags in the tub were
from a box of plastic bags thac he had in his luggage,
and the shoestrings may have been from a pair of laceless
sneakers found in his home.

It’s hard to argue with thed conclusions based on the
material the police-havé made public. However, the
work of Martinsburg’s Finese inspires little confidence.
It’s understandable that they ereated the initial Casolaro
investigation so lackadaisically—Hey, it’s bot, it's
Saturday, it looks like the guy did bimself, let’s go home—but
you'd think che national press scruciny in the aftermath
of Casolaro’s death would have inspired a lictle more
conscientiousness, if only temporarily. It didn't. Twenty
days after Casolaro’s death, a Martinsburg man was
found by the police with a .22 caliber buller wound in

- N HAPPY DAYS Left to , Casolaro
with brother John, wife, Terrill, and son,
T;'&'i 1969; with Trey and mother, Fronces,
1985; with Gabrielle Miroy, 1990
his left temple. His fiancée told them he had suddenly
pulled out a gun and shot himself. Withour conducting
a simple and rather standard paraffin test on the
girlfriend o detect gunpowder residue, the police ruled
it a suicide. For some reason, they ignored the fact that
the previous evening, officers had been summoned to the
home by a call that shots had been fired. Nor did they
question neighbors. If they had, they might have
found—as I did when ] talked to them—that the night
before he died, the man cold two people his girlfriend
was after him with a gun.

Here, then, is what we've been able to discover. Most
of our findings amount to highly anomaiiis facts and
unanswered questions. But we also f and felevant
physical evidence that the police have simiply ignored.
Let's begin with the police department’s proof.

Firse, on the marter of the integrity of the body after
embalming, Dr. Michael Baden, 2 noted forensic
pachologist, says the “embalming of the body makes the
report fatally flawed.” For example, he says, the
measurements of alcohol in cthe bloodstream could have
been affected by the embalming fluid.

Second, the police say they found no evidence that
Casolaro had struggled against an attacker, yet they
seem to have ignored two signs. According to the
medical examiner, three fingernails on Casolaro’s right
hand appeared to have been chewed. None of his friends
we've spoken to—a half dozen in all—knew him to be a
nail-biter, Could fingernails broken in a fight, having
been submerged for several hours in bathwater, give the
appearance of being bitten? Additionally, no one looked
under the nails for skin scrapings or blood. More
important, the coroner found a bruise on the top of his
head that probably would have induced “moderate
hemorrhaghing™ under the skin. What collision might
have caused this? The police do not mention the bruise
in their statement.

The police further dismiss the possibility of a




“This man cut really deeply, down to the tendons.

- Thats sgnificant. That's umusual”

struggle by pointing to the neatness of éﬁfolaro‘s foom
as a sign that nothing happened there. Bt this neatness
raises questions more than ir sectles them,

On Thursday, Danny met with a source. That day, he
hit on a waitress in the restaurant where he had lunch,
and later flirted with two other womén i a bar. On
Friday he met with Bill Turner, a former employee of
Hughes Aircraft who was one of the soufces he had gone
to Martinsburg to see; Turner gave him a stack of
documents. The two were supposed to have dinner, but
Danny begged off, saying he had to meet a source. Later
he ran into friends of his brothet’s, who were staying at
the Sheraton; they say he seemed cheetful. These were
the last known people ro se€ him alive. Authorities say
Danny died in the early-morning hours of Saturday. The
distance between being hard at work and in a goed
mood to despondently seribbling a suicide note is & long

+ one to travel in a few hours. Bur even if Casolaro had

plunged into a fugue state overnight and before. sunup
killed himself, questions accur. Excepr for the bathroom,
Room 517 was excremely neat: The place was picked up,

+the bed was crisply made and. undisturbed, and .

‘Gasolaro’s panes were folded of the bed. But as his

“friends tell us, he was not an especially neat person. So

we are askﬁb'rbglieve that a cheerful Danny went to
meet a sourde,then eithier went somewhere else and got
depressed or went back tq his room and—without
disturbing anything, but raking the time to
uncharacteristically fold his pants—scribbled a desperate
note and killed himself.

On the other hand, maybe there were other people in
the room, and they tidied up.

The police seem to be on firm ground on the chird
element of their conclusion, the suicide note. Yet friends
offer two observations: Its mention of God was very odd
for someone unreligious, and the 19-word note was
uncharacteristically succinct. Danny was a wordy fellow.
The brevity of the note—like the bitzen nails of a non-
nail-biter, like che sudden swing into black depression of
someone who had not much earlier been feeling fine—
makes it seem as though Danny was highly agitated
when he began writing, and was not composing his
farewell calmly. This raises the possibility thar the note
was written under duress,

Finally, the local authorities make much of the fact
that Casolaro had brought with him razor blades,
shoestrings, wine and Vicodin (they say he bought the
plastic bags in town). They say this indicates
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premeditation on his pae Qﬁcourse, that’s at complere
variance with everything we know about Casolaro’s
outward behavior durigig his final days.

: Still, let’s say that Casolaro was fooling everyone at

: the end—being sociable, paying his house insurance,

hicting on women in a bar, all to hide his pain. Then we
have to wonder what he was planning to do with these
telling items. Perhaps the idea was to take the codeine
and wine and drift away, possibly hastening death by
tying the bags on his head. ifso, then he prepared
poorly. There was a very low level of oxycodone in his
bloodstream—pethaps one or two tablets’ worth, not
enough to do himself in. Bur let's say that's the case,
that he prepared poorly and did not feel himself growing
drowsy and (not liking the feeling of the bag on'kis face,
or perhaps never putting the bag on) decided vo ¢ut his
wrists. -

If he did so, he slashed himself with brutal ferocity.
He was cut 12 times; the cuts on ¢hg right wrist
extended to the tendons, and the ¢§is on the left bir
tendons. “I've never seen such dcrg_-ihcisions_ ona
suicide,” Martinsburg paramedic Do Shirley told spy.
“I'don’t know how he didn't pass oat from the pain after
the first two slashes.” Agent Gares has cestified that he
asked a Martinsburg police taptain how it happeried;
“The capeain said, ‘He hacked his wrists.’ I said, ?What
does that mean?’ He said, ‘The wrists were cu, but they
were cut almost in a slashing or hacking motion."" Dr,
James Starrs of George Washington University reviewed
the autopsy—which he on the whole found to be
thorough—and said in an jgtérview, “One thing that was
surprising to me. is thait 8idf 't see any hesitation
marks. In suicides, you.tend te.find hesitation marks.
People generally don'tknowithe amount of pain they
can tolerate, so they will hesitate anid take literally, 2
lietle slice. This man really cut deeply.. .down to the
tendons. That's significanc. Thar's unusual.” Unusual
indeed. Both Danny’s brother and hiséx-wifé told us
that Danny had always billis afraid ef needles and blood.

It’s worth noting thar while plasei¢ bags can be used
in suicides, they also have & #ecoghiZed place in torture
and interrogation techniques. According to Lynn
Nortage of Amnesty International, putting a bag over
the head produces the same effect as repeatedly dunking
the head underwater. Its great attraction, she says, is
that it leaves no marks.

But along with their bungling of the evidence, the
police leave some questions unanswered. Casolaro carried




with him everywhere an accordion file full of notes and
references. The police say nothing about its
whereabouts, other than that they conducted a canine
search along a one-mile stretch of highway near the
hotel and didn’t find it. Neither did they find anything
resembling Bill Turner's stack of documents. Obviously,
someone could have taken the papers away—it’s possible
to reach Room 517 from the parking lot, w:thoul: going
through a lobby.

Other friends—his female friends—point out
something eise unusnal: Casolaro didn't like to be seen
in the nude. “Danny never would have been caughe
naked by strangers,” Terrill cold us. Other lovers say that
even after making love, he would cover himself with a
towel to go to the bathroom. Danielle Stallings says thac

“on a few occasions at my pool, Danny would suggest we
all sunbathe naked, but Danny's idea of being naked was
for the women to be naked and Danny to be in the
pool.” Her comments echoed Tertill's. “Daany was not
comfortable being naked,” she said, and she thought it
unusual that he would dec:de 20 go to his death thac
way.

Had police spoken to Cas&lﬂos friends, they would
have known about his upbeat mood, his feelings about
nakedness, his propensity for untidiness, his
squeamishness abour blood; his wordiness, his
attachment to his files, and much more. But the police
didn't interview any of them. Had police spoken to his
cousin, Dr. Petrillo, they wouﬂ‘l:ve learned something
about his psychological profib t even after Perrillo
contacted the authorities, they didn't interview him.
Had police spoken to FBI Agent Gates, they would have
known that Casolaro felt he was in mortal danger. But
even after Gates contacted the authorities, they didn't
interview him.

And apart from a cursory questioning on August 10,
the police didn't even thoroughly interview Barbara
Birttinger, one of the first people to view the scene, the
hotel housekeeper who saw the towels under the

PANGEROUS FRIEND
The “lethal” Robert
Booth Nichols, 1992.
He had a secrst

Casolaro knew.

sink in Room 517.
“It looked like
someone threw the towels
on the floor and tried to
wipe up the blood with their foor,” she told us.

Given that she'd spent seven years

. ¢leaning up bathrooms at the

-+ Martinsburg Sheraton, Barbara

; .‘ Bicringet's opinion of what 2 floor looks

like when somebody has tried to wipe it up may be
considered expert. It's inconceivable chat Casolaro—
painfully wounded and rapidly losing consciousness—
would have wiped up the floor. But someone who did
not want to leave foorprints or fingerprints or his own
bloodstains might have tried to clean up the scene.

As part of their investigation, the Martinsburg police
asked Dr. Henry C. Lee of the Connecticut State Police
Forensic Science Laboratory, & renowned blood-splatter
expert, to examine the evidence. His conclusion, cited in
the police press release, held thar “none of the physical
evidence found at the scene is inconsistent with that of a
suicide.” But when we talked to Dr. Lee, he told us he
didn’t recall seeing any siear marks or bloody towels in
the photos supplied him. “A reconstruction is only as
good as the information Supphed by the pohce, he said.
The Martinsburg polu:c apparently dndg :
towels were worth treating s evidence; ; i ¥

We spoke to Ernie Hammn who mfﬁ& fora
professional cleaning company.called Le Scrub that the
hotel hired to clean'Room 517 ‘after the police had
finished their physical examination. “There were
bloodstained towels on the bathroom floor that | picked
up,” he told us. After Harrison finished cleaning the
room, he tossed the rowels away.

Y THE LATE SPRING OF 1991, ROBERT BOOTH
B Nichols had become one of Danny

Casolaro's most mportant sources. They
spoke frequently and at length, and it's not hard to see
how Casolaro would come to depend, not only for
information bur in an emotional way, on someone who
knew so much and with whom he could puzzle out the
mysteries before him. “It is as though he considered him
a friend and not just a source of information,” says
Wendy Weaver, one of Casolaro's ex-girlfriends.

They had a lot in common. Nichols's facher, like
Casolaro’s, was a physician, and both sons grew up with
privilege. Danny was a college dropout; Nichols got a
degree through the mail. Both men liked the ladies. Bur
Nichols was smooth and polished and exciting.
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“Nichols grahbed the man and threatened to ill him.
Later, Danny said Nichols Scared hum.”

Although he was only a few years older than Casolaro, he
was very much the elder, the mentor, the teacher. He
had even promised to help Danny financially; apparently
he was going to lend Casolaro money in return for a 25
percent interest in his home. “It seemed 4s though
Danny had this facher-son-type relationship with
Nichols,” says Gabrielle Miroy, Danny's friend. It's
telling thar in the cast of characters Casolaro drew up for
his projected exposé of the Octopus, the name of
Nichols, one of his major sources, is never included.

How much Casolaro learned about Nichols is unclear;
we know Nichols was a man as comforeable in the
underworld as in the intelligence community and that
he was associated with people who treated killing as an
ordinary part of doing business.

According to an affidavic sworn to by Agent Gates
during the course of a 1987 investigation into mob
activities in Hollywood, Nichols was identified by che
FBI as early as 1978 as a drag trafficker and money
launderer. Just two years fater,-Nichols was representing
a group of unknown investars who wanted to take over
Summa Coxpomtion the holding company of Howard
Hughes's e vite. Hughes had just died, and Nichols
had convinild a Saudi company called Ali & Fahd
Shobokshi Gtoui: to become pareners in cthe (failed)
takeover attempt. Joseph: C:c:ppno. who would later be
taken hostage in Lebanon, was then%he London manager
of Ali & Fahd. In a 1980 lecrer co William Lummis,
chairman of Summa, obtained by sy, Cicippio states,
“We are ready, willing and able to provide such finances
as may be necessary to acquire Summa.”

Cicippio, who lives in Princeron, New Jersey, says he
specifically remembers Nichols telling him he was
representing interests of the U.S. government in the
acquisition of Summa. In an interview with sPY,
Cicippio said that over a six- ot seven-week period,
“Nichols presented me with U.8. Justice Department
identification and furnished us wich financial and other
information on Summa of a highly confidential nature. I
assumed he only could have gotten this information
from someone high up in the government.”

By 1981, Nichols had become partners with a rerired
arms manufacturer named Peter Zokosky to form a
munitions company, Meridian Arms, which in turn
joined up with a tiny California Indian cribe and the
CIA-connected Wackenhut Corporation in a scheme to
manufacture arms on the Indians’ reservation. Nichols
had his own connection to the agency. In obraining the

required California perrpus to possess and sell machine
guns in Meridian's quest‘to provide guns for the contras,

Nichols received a recommendarion from a CIA official

named Larry Curran. Apparently neither Curran nor the
California Justice Department agents who issued the
permits were alarmed by the FBI's reports on Nichols, or
by the fact that he had used-several aliases at different

times in his life. They even overlooked Nichols's listing

of Harold Qkimoto, believed by intelligence sources to
be a high-ranking member of Japan's Yakuza crime
syndicate, as a former employer on his application to
carry a concealed weapon.

One of the members of the board of directors of
Meridian Arms's parent company was Eugene. .
Giaquinte, then president of the home-entertainment
division of MCA, the parent company of Universal
Pictures. As part of Gates’s investigation of mob
influence in the movie industry, the,FBI rargeted
Giaquinto, who was suspected of a ¥ariety of criminal
acts, They placed him under surveillance and tapped his
phones [see spY, The Fine Ptint, July and Augusc 1989].
Agents caught Giaquinto and Nichols lunching at Le
Dome, the swank Los Angeles. show business restaupant,
and afterward cransferring a box from Giaquinto’s car to
Nichols's. The taps caught them discussing possible”
takeovers of MCA, and the effect on stock prices. It was
also evidenr from the wiretaps that Giaquinto enjoyed a
special relationship wich John Gotti. (The investigation
was later quashed by Reagayi-administrarion officials.)

When reports of the: mvmigancn surfaced,
Giaquinto left MCA, as ‘wéll as che board of Meridian.
Before that happened, though; hetried to ger his friend
Nichols a big assignment. s has learned that
Giaquinto—in his capacity as MCA's home-video
honcho—approached Jack Valeriti, che powerful

chairman of the Motion Picture Association of America, -

and proposed that Valentf hire Nichols to coordinate the
industry’s anti-video-pi¢®y effort in Asia. Valenti mer
with Gizquinto and N:e_hols but paséed. “I didn't feel
comfortable with Nichols,” Valenti rold spy. One
advantage Nichols might have enjoyed in the job of
Asian ancipiracy policeman would have been his close
relationship wich the Hawaii-based Okimoto, the alleged
Yakuza associate; the two reportedly go back a long way.
On che other hand, an antipiracy policeman with close
ties to the Gambinos and the Yakuza might not be much
of a policernan at all.

Nichols has replied to Gares's affidavit linking him to




John Gorti and the Gambinos through connections at
MCA by suing the 17-year veteran and the U.S.
government for libel and slander. (The case was recently
dismissed.) Some say he has replied in other ways: Gates

has testified before the House Judiciary Commitee that -

he has twice heard from'hfétmants that Nichols has put
a contract out on his life. >~

Alan Boyack, a former CIA operative now practicing
law in Utah, has known Nickols for 15 years and says,
“Nichols is lethal.” SPY has obrained the cranscripr of a
conversation between Boyack, Michael Riconosciuto and
a former FBI agent, Ted Gunderson, in which
Riconosciuto describes an occasion where Nichols
wanted to deliver a message to a mobster frim Chicago.
He hung the man upside down on a hoist in an airplane
hangar in front of a prop plane, then started the engine
of the plane and revved it up, so thar the man hangmg
on the hoist was sucked roward the pro-
pellers. According to Riconosciuto, “By
the time Bob got finished with him, he
wanted to die.”

ASOLARQ WAS INTRODUCED TO

Nichols by Bill Hamilcon,

the Inslaw man. Hamilron
seems aware thar Nichols and Casolaro
had grown close. In fact, on Apgust 9,
1991, at 12:50 p.m.—about 12 hours be-
tore Casolaro died—Hamilton called
Nichols at his home 11 California. They
talked for three and 2 half minutes.
Hamilton claims now that he was look-
ing for Casolaro, whom he hadn't heard
from in a few days. "Robert Booth
Nichols,” Hamilton told spY, “is a very
strange and dangerous guy,” .

Nevertheless, despive:Hamilton's pro-
fessed reservations about Nichols's char-
acter, the man who designed a program for tracking
criminals and the man who has been linked by the FBI
to two crime organizations communicate with surprising
frequency. Last summer I visited Hamilton's office in
Washington to get a copy of the phone records chat
would show His call to Nichgls on August 9, 1991. He
seemed reluctant. It took air amount of persuasion to
convince him to turn it over—and what he gave me was
a photocopy with all but that call blocked out. Shortly
after leaving, I remembered that I had wanted to ask
him something else and returned to his office. While [
was waiting in the reception area, the phone rang. The
receptionist buzzed Hamilron: “Robert Booth Nichols,
returning your call.” When [ asked Hamilton about the
call, he replied, "I call Nichols all cthe time. It was just a
coincidence that it was right after you left.”
By July 1991, the relacionship between Nichols and

Casolaro had begun to deteriorare. On July 7, Nichols

THE DEAD MAN'S TALES
sty reparted on two of the
s Casolore

working ar i

_flew from Puerto Rico to Washingron to meet with
*. -.Casolaro. He stayed several days. There's no telling

exactly what they talked about, bur it was after chis visit
thar Casolaro told Agent Gates that Nichols had warned
hlm, “If you continue this investigation, you wili die.”
One night, Casolaro and Nichals went out to dinner,
accompanied by Wendy Weaver. “During the evening,”
she told spY; "Nichols took exception to the imagined
slight made to me by a patron at the bar. Nichols
grabbed the man, slammed him against cthe wall and
threatened o kill him. Later that night, Danny told me
that Nichols really scared him."

Afrer that, Casolaro began trying to find out who
Robert Booth Nichols really was. He found Gares and
began asking questions, telling him where he was going
and finally, three days before he died, asking whether he
should tnke Nlchols s threats seriously. Bur Casolaro was
talking to someone else on the West Coast
-as well, a man named Richard Stavin, 2
former special prosecuror for the Justice
Deparement who had been assigned to the
MCA case. In his investigation of the
MCA case, Stavin had unearthed
documents about Nichols, who was also a
targer of his probe. On July 31, 1991,
Casolaro had a 55-minute conversation
| with Stavin, Danny must have thought he

had hir the jackpot: Stavin told him that
Nichols had been a money launderer and
that he was connected. 5 e Gambino
crime family and the; ;-.
But Stavin toid Casb aro’something
else, somcl:hmg that upon reflection, he
ntfw says, “maybe I shouldn't have told
him." Stavin told Casolaro that in the late
1970s, Robert Booth Nichols had offered
to become a confidential inforrant for
the Department of Justice—in other
words, & snitchi Stavin doesn't know whether any law-
enforcement agency accepted Nichols's offer. When the
prosecutor asked other agencies, “we received denials
across the board,” he says, “bur it seemed like a cover-
your-ass situation.” To some people, of course, it would
be irrelevant whether Nichols had ever actually
performed as a stool pigeon or not. But if John Gotti, for
examnple, had ever found out what Danny Casolaro had
found our, Nichols would be a dead man.

Six days after speaking to Stavin, Danny Casolaro,
who “still had a young man’s vision of his immortality,"
according to his friend Larry Stitch, had a long phone
conversation with Roberr Booth Nichols. The next day,
Casolaro was telling Agent Gates thar Nichols had
warned him to abandon the investigation. The following
morning he left for Martinsburg, where two days later
Barbara Bittinger saw his blood on a pair of rowels
underneath a hortel sink. P
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Beneatfi Contempt
Did the Justice
Defiberately Bankrupt INSLAW?

By Maggie Mahar

Fmaofamm—panssorywhmbbeganmtheMarchn,Ig%msueof
Barron's National Business and Finandal chkly

tment

“A very strange thing has happened at the Department of Justice.”

What that very suange thing was, wes described in clear and
exhaustive detail in Judge George Bason’s blistering ruling before a
packed Washington, D.C., courtroom Isst September. In a quiet
voice, Bason, a 56-ye|.r-olrl federsl bankruptcy judge with a
reputation for being meticulous in his judicial approach, told the
astonishing story of INSLAW vs. The United States of America.

In his ruling on the case, Bason explained how “through trickery,
deceit and fraud,” the U.S. Department of Justice “took, converned,
stole” software belonging to INSLAW, a Washington-bazed
computer software firm. In 1982, INSLAW signed a $10 million
contract to install its cese-tracking software, PROMIS (Prosecutor’s
Management Information Systemi) in the Justice Department’s
offices. But instead of honaoring the contract, Bason asserts, Justice
ofﬁmal:proceededtopmposeﬁ:llydnvememallwﬁwmeonwy
into bankrupicy, and then tried to push it into liquidation, engaging in
an “outrageous, deceitful, fraudulent game of cat and mouse,
demonstrating contempt for both lhp law and any principle of fair
dealing.”

Ultimately, the series of“wilifu‘l. w'mhnmdchceithﬂ acts” lad to
1 cover up. BamuﬂedlutnmmubytoplusﬁceDepummt
officials I medlble . and totally unbelievable.”

Someufthcdidum’g’gmﬂudepnmmfmmomofm
own. During the cottrse of e Titigation, Anthony Pasciuto, deputy
director of the department’s Executive Office for United States
Trustees, met secretly with INSLAW’s presideit, William Hamilton.
At that breakfast meeting at the Mayflower hotel, Anthony Pasciuto
told Hamilton and his wife, Nancy, how the Justice Department had
pressured Trustee officers to liquidate their company. Later, a
superior confirmed Pasciuto’s story. But at the trial, a horrified
Pasciuto listened while his superior changed his testimony. Close 1o
tears, he, too, recanted.

Judge Bason believed Pasciuto’s original testimony however, On
Feb. 2, 1988, he ordered Justice to pay INSLAW sbout $6.8 million
in licensing fees and roughly another $1 million in legal fees. Basom
wasmn't sure whether he could assess a department of the U.S.
governmen! with punitive damages. If so, damages could run as high
as 525 million. Bason struggled with that legal question and finally
postponed the decision to 4 later date.

Now, no one knows how Judge Bason would have ruled on the
question of damages. In November, Judge Bason rejected a
Department of Justice motion to liquidate INSLAW. A scant one
month later, the Harvard Law School graduate and former law
professor discovered that he was not being re-appointed. The
decision to replace him followed from a recommendation made by &
four-man merit selection panel appointed by the chief circuit judge,
Patricia Wald, a former Justice Departiment employee. The panel was
headed up by District Judge Narma Johnson, another former Justice
Department lawyer.

Iudgclln(m stepped down in February. He was replaced by S.
Martin Teel Jr., 42, one of the Justice Department lawyers who had
unsuccessfully argued the INSLAW case before Bason. Even jaded,
case-hardened Wazhington attomneys called the action “shocking™ and
llE =n'a " .

INSLAW's case will be assigned to another judge for disposition
of dxmagés. Meanwhile, the Justice Department is appealing Judge
Bason’s initial $8 million award to U.§. District Court. And, last
week, the Internal Revenue Service descended on the Hamiltons,
demanding that the bankrupt company pay $600,000 in back taxes--
immediately.

“IrestmnedﬂwlkammgomgnﬂurtheHamﬁmp«somlly—
Jjust a few days before I left the bench,” Bason recalls. “But that
mumgmdahstsmﬂylodlyl I don’t know what's happening

“Ituemedu:fthaeonkovmywﬁwuﬂmgdnwn. observes
INSLAW's former attorney, Leigh Rafiner. “It would follow &
natural course in the press, and then fade from view.” INSLAW
wouldbecomcmﬂwshochngwmﬂm:lmhoffmmobmmty
Someone occasicnally might dimly semémber and idly ask, “What
ever did happen to Bill Hamilton and thése INSLAW people? Areal
lhm:...lh:uddmnﬁgew&hﬁh&hmghwmwlme

ButnlheuuloflntweekAnMmeutomsuuctedlmlawy«
to write a letter to Deputy Attorney General Amold Buns. Pasciuto
has decided to 1ell the full story that he began tefling at the
Mayflower last spring. And, in an interview with “Barron’s” at the
end of the week, Pasciuto explained how the Justice Department
black-listad INSLAW, 1t was& fale that involved two U.S. trustees, a
feda’aljudgewhololdtwovqﬂmuoflhemesm and a Fustice
Department that routinely tefugéd to pay certain suppliers: “If you're
onﬁ:ehdlm.yougoimhh&nw another Justice Department
employee explained 1o Pasciuto. ‘

Pasciuto knows what happen 'bm not why, In the trial,
INSLAW claimed that C. Mnhm“‘llmk" Bmwet. the Justice
Department employee responsible for the dnputmm: s
$10 million contract with INSLAW, held a grudge against the

cormpany: INSLAW's in 1976. But since
have been that powerful. Baosi’s resiciel and Pasciuto’s sccount
suggest that what motivated the remar] behavior of the Justice

Department was sométhing of greater moment than a middle-level
employee's petty grievince.

Indeed, three people have lost their jobs s a result of the INSLAW
scandsl--but not paradoxically, those responsible for the scandals.
The trio of victims includes Judge Bason and Pasciuto— who received
notice that he would be fired after he testified, and just two days after
Judge Bason was informed that he would not be re-appointed. The
third casualty of the INSLAW affair was Leigh Ratiner a former
partner at Dicksiein Shapiro and Morin, the firm that represented
Edwin Meese during his confirmation hearings for Attorney General.




Why Bason and Pasciuto got the ax can casily be inferred.
Ratiner's forced departure i a little more complicated. In January
1986, Elliot Richardson asked Ratiner to take on INSLAW's defense.
Ratiner agreed, and named D. Lowell Jensen, then the Deputy
Attomney General, and a long-time Meese friend, in a complaint, Not
long after, Meese discussed the case with another Dickstein, Shapiro

partner, Leonard Garment, the attomey who, along with E. Robert

Wallach, represented Meese in his confirmation hearings. Meese
acknowledged the conversation it ' pretrial intesrogation. Shortly
thereafier, his partners at Dickstein, Shapiro asked Ratiner to resign.

The Senate’s Permanent Subcommittee on Investigations is now
looking into--a sign that the lawmakers, too, think that the whole
story of the “something strange” thet happened in the Justice
Departmient has yet 10 be told. The Hamilton's attomeys aren's sure
why a department of the U.S. government wanted to liquidate their
company. Anthony Pasciuto doesn’t know. Judge Bason is still
trying to piece together who had it in for him and why. ‘But Bason,
Hamilton and the attomeys involved in the case are.baginning to
define the pieces of the puzzie with some pointed questions.

Why did the Justice Department hire Brick Brewer, a former
employee, to supervise a contract with his former employer? “The
person is going to be bissed in favor of the former employer- -of he is
going 1o be biased against the former employer,” Bason pointed out
in his decision.

The judge also noted that D. Lowell Jensen, the former deputy
Atomey General named by Ratiner in his complaint, was questioned
on this issue, Jensen, now a federal judge in California, “recognized
thegmnﬂpﬁmiphﬂm;itisnbadidu"tohimafnrmm_uuphyee.
disgruntled or otherwise, for such a task, Bason observes. But, Bason
wrole, he was amazed:so find “no hint in Jensen's testimony that he
recognized there was any possible applicability of tha: general
principle to the case of Mr. Brewer and.” -

Hamilton discloses that My, Jensen himself was already familiar
with, Hamilton ran into Jensen in the early 1970s, when Hamilwon
was developing PROMIS, the case-trecking systam that he contractad
to sell to the Justice Department. At that time, Jensen, & long-time
friend of Ed Meese, was district attomney in Alameda Couaty in
northern California, developing his own ized case-tracking
system, DALITE. Jenzen competed with Hamilion’s PROMIS head-
on-head. PROMIS won.

Hamilton and others familiar with the case ask: Could Jensen still
be feeling competitive? People whio ave “iracked” the case point o
the coincidences of timing: INSLAW's problems with the Justice
Atomey General--the No. 3 person in the department--in 1983,

Hamilton reveals another curious coincidence: About 90 days
before the Justice Department contract began 1o fall apart, he received
a phone call from Dominic Laiti, chairman of Hadron Inc., a
company in which Ear] Brian, a long-time Meese colleague, holds an
W(mmm'smmﬁmmﬂmnm
from Barron's Jan. 11, 1988:itsue); Brian’s Info-technology controls
four of six seats on Hadron"s board. Laiti told Hamilton, sccording to
Hamilton, that Hadron intended to become the dominant supplier of
computer software and services o law enforcers and courts and
related agencies, and that Hadron wanted (o buy. “We have ways of
making you sell,” Hamilion quotes Laiti as saying.

Laiti insists: “T have no memory of this. It all sounds ridiculous to
me.”

The bizamre web of coincidences and connections includes AT&T.

AT&T had a contract with and, during bankruptcy proceedings,
declared itself a major creditor. Then, Hamilton slleges, AT&T's

attorney began to behave less like someone representing a creditor
interested in salvaging the company than like an attomney for the
Justice Department bent on liquidating it. More coincidences:

-AT&T’s outside counsel, Ken Rosen, was with an obscure New

Jersey firm, but formerly had been a member of Deputy Attomey
Genéral Burns’s New York law firm. Rosen’s co-counsel, Shea &
Gould, is not AT&T's usual oytside counsel, either, though it is the
firm used by Earl Brian:

Bason questions the fsilure of high Justice Department officials to
take any action ko investigate serious allegations of misconduct. Both
Hamilton and his sttorney, Edliot Richardson. complained sbout
Brewer’s handling of the contract, and requested an investigation.

*“There's such a contrast between the total inaction on the part of
Justice Department tegarding Mr. Brewer--and the hammer and tongs
zpproach they'r¢ iising with Mr. Pasciuto,” Bason observes.

Last Thursdsy; Fasciuto’s attomney, Gary Simmpson, delivered his
letter 10 Deputy ‘Attorney General Burns--and met with the Senate
committes. Az theend of the week, that committee met with Bason,
s well. Senator Nunn's committee may find some answers—and ask
more questions—that will illuminate this bizarre story.

For now, Pasciuto does know what happened to him and his 1ale
povidesnwhﬂowondumeﬂ:ingmnbappmqto.

In Maxch of 1982, Willism Hamilton could probably envision his
face on the cover of Fortune. He had just won the $10 miltion, three-
year conitract with the Justice Depertment to install PROMIS in the
department’s 20 largest U.S. Attorney's offices, and to develop &
separate program for its 74 smaller offices. Hamilton, who had
contracts with private firms as well, now had a deal with the nation's
premier law firm: the Department of Justice,

PROMIS was unique, and those 94 U.S. Atomey’s offices
represented an entering wedge: Hamilton could dream of capturing
the foderal judicial system’s entire cassioad. In the fiscal year
October 1, 1982, INSLAW's revennes weghiii:about 35% 10 §7.8
million, with more than half of those reve ing from the

But then, that funny thing happensd. The Justice Department
began postponing payments. In July 1983, Hamilton says, the
department suspended nearly $250,000 in payments, alleging that the
company was overcharging the government for time-sharing. In
February 1985, the government terminated the contract with smaller
offices that had been generating revenues of $200,000-$300,000 a
month.

INSLAW’s cash flow shriveled. By Feb. 7, 1985, the govemnment
had withheld $1.77 million, twisted and turned, trying 1o negotiate
with the Justice Department, desperate to find out what went wrong.
Finally, in financial shambles, filed for in Inte February.
The Department of Justice kept the software--and kept on using it.

In his decision, Bason compares the Justice Department to
someone who decides to test drive an sutomobile: “So the customer
drives off with the car and this is the last the dealer ever sees of him.
I think that is spproximazely what the Department of Jastice has done
in this case.”

In last week’s letier to Deputy Attomey General Burns from
Pasciuto’s attomey, Gary Simpson, Pasciuto suggests a pattern of
harassment that helped drive into Chapter 11. According to Pasciuto,
in June of 1984, Robert Hunneycutt, who worked in the Department
of Justice’s finance offices, told him about his practice of dividing
contractors” bills into three piles. “One pile he would pay right away;
the next pile when he got sround to it; end then he opened a drawer
and pointed to some invoices in the drawer and said: “These invoices



may never get paid.’” Hunneycutt then identified such invoices as
belonging to companies on the “bad list.”

“Mr. Pasciuto azked who was in that pile,” the letter to Bums goes
on, “and he said that was an example and that “People in the U.S
Anorney's offices don’t like they are in this pile. . . ."™"

When “Barron's™ phoned Hunneycutt, he returned the call, and left
this message: “Mr. Hunneycutt knows nothing.” In a subsequent
conversation, he denied the conversation with Pasciuto.

But Hamilton claims that the Justice Department was trying to
starve. They didn't just push 1o bankrupt the software firm, he
insists, they wanted 10 liquidate it, converting it from Chapter 11 to
Chapter 7, as soon as possible. Why? Hamilion speculates that
Justice may have wanted to push into an suction where PROMIS
could be purchased cheaply by someone that the. depmmcm viewed
more favorably.

Indeed, the Justice Department did move for liguidation. And on
St. Patrick’s Day 1987, Anthony Pasciuto met with the Hamiltons at
the Mayflower and gave them a fuller picture of what was happening
to them.- A mutoal friend, Mark Cunniff, exacutive director of the
National Association of Crimina] Justice Plarmers, asked Pasciuto to
go to that breakfast meeting at the Mayflower.

“I said, *“Don’t you know what you're asking rae to do?"" Pasciuto
recalls. “He said, *I know.'"

*T knew him for 19 years,” Pasciuto explains. *T said, “Mark, I'm
doing it for you--and for these poor people.’ [ knew they had five
kids,” adds Pasciuto, a graying 44-year-old All-American “nice guy”
with a strong Boston accent, and an open, slightly pockmarked face.
Pagciuto has been married for 21 yeas, in government service for 21
years, and still wears his class ring--U. of Mass., 1965.

So, at the Mayflower, Tony Pm remembers he tried to help
Bill and Nancy Hamilton--and confirmed their most paranoid
fantasies: 'l'lw]uMquommgﬂMn

Mhmm%ﬁw’ﬂmlmx?mnmmldﬁmﬂmhsboss
Thomas Stanton, ditector of tic Justice Department’s Executive
Office for U.S. Trustees, was pressuring the federal trustee
overseeing the case. Willimn White was being pressed o liquidate.
According to Pasciuto, in 1985 White told him that he was resisting
the pressure. As a result, White informed Pasciuto, Stanton denied
White's Alexandria office administrative and budgetary sepport and,
at the same time, tried to have an assistant from the U.S. Trustee's
office in New York take over the case and convert it.

The Hamiltons were told by Pazciuto that Comelius Blackshear,
the U.S. trustee in New York at the time of INSLAW's Chapter 11
filing, knew all about Stanton's plan. Pasciuto said that Judge
Blackshear had repeated this tale of pressure in the presence of
United SmCmofAmelkMgehmﬁmmmmg 5
chambers in Foley Square in New York. Pasciuto also told the
Hamiltons that the Justice Department had blacklisted on the
department’s computer system procurements.

On March 25, 1985, INSLAW's lawyers deposed Blackshesr, and
he confirmed the story of pressure to liquidate. The very next day,
March 26, Blackshear met with a Justice Depsrtment representative,
and gigned a sworn affidavit, recanting, snd saying that he had
confused with another case~United Press International, which had
also been involved in bankruptcy peoceedings in Judge Bason's court.

“T know the difference between UPI and, I'm not that dumb,”
Pasciuto observes. He spells it out with a finger: “U--P-1."

Comnelius Blackshear left his position as United States Trustee and
became & United States bankruptcy judge the following fall.

According to Pasciuto, Judge Blackshear discussed in Judge
Pierce's chambers. But when questioned on the point, Judge Pierce
told “Barron’s": *“1 have made it my business not to get into the
particulars of whalcvcr ‘Tony [Anthony Pasciuto] got himself into the
middle of. Apparently, he thought his employer was doing something
that was not kosher. I told him [.didn’t want 1o know about it--if he
needed to, he should hire an attothey.”

When “Barron’s” offered to recount the details Pusciuto allegedly
discussed in his presence, the judge grew sgitated: “Don’'t tell me--I
don’t want to hear it. 1 don’t want to know about it."

“1 did ask him for help--six months before it all happened. I didn"t
know what to do,” Pasciuto recalls, “Judge Pierce and I go back to
the time when I was an assistant dean at the School of Criminal
Justice in Albsny--in 1972. He was a visiting faculty member for one
year. We becamne good friends. I considered him a father figure,

In his rulmg Judge Bascn noted that Blackshear had given “two
different versions of the same event” and decided that ather evidence
supported the first version. White also denied the story of political
pressure in court and Judge Bason asserted in his June 1987 mling,

“What I do believe is that Mr. White has a capacity 1o forget . .
capacity which probably all humans share to some dcgree or
mM "

JudgeBmwemunmpomtout: “Mr. Whtehasjustrecenﬂy
joined a large law firm ihat practices primarily in Virginia and
pimarily in bankruptcy matters, Mr. White's future with the firm
that he so recently joined could well be dependent on income-
producing work that he does. . . . It sséms to this court that Mr.
Wlmeumtmnpnnmumupmnmhummm&zehn
relationship with the U.S. Trustee’s office in Alexandris, and for him
to testify in & way that would be strongly disliked and disfavored by
the Executive Office for U.S. Trustees could well have an adverse
impact on the relationship between the executive office and the
Alexlndnaofﬂcemd.mmamhmmh:phetwemh&r White and
the Alexandris office.”

But in late spring of 1986, White was still a U.S. Trustee, and
Pasciuto recalls one more incident involving, White called Pasciuto
and asked for an extra filing cabinet for his files. “Isaid, *You've got
plenty of them over there,' Pasciuto recalls. White responded, 1
know, butlneadmﬁmmipecmsclnudmwulldmﬁlumune
cabinet and lock it.” :

‘White was discreez, So.unlm'j‘,l%'l when Anthony Pasciuto
walked into that packed D.C. courtreoii to take the stand in the case,
hekmwrhnWhnewmﬂdnotsugpmhmm He also kmew that
Judge Blackshear had changed his original story. As Pasciuto’s
lawyer puts it in the letter to Bums: “Mr. Pasciuto was now the only
person with recollection of conversations with U.S. Trustees in which

Mr. Stanton was identified aghaving put ptessure regarding the case.
Other people’s recollecti bdngnuedbymechmmbeu
known to them."”

Pasciuto’s boss, Stanton, apparently put his own pressure on
Pasciuto. Begimning in 1985, according to the letier to Burns,
Pasciuto began reporting his concerns about substantial deficits in the
U.S. Trustee’s office to Stanton. In 1986, Pasciuto spoke o the
Department of Justice's finance staff and by late 1986, he says he had
gone on record with the Office of Professional Responsibility about
financial indiscretions by Stanton. According to Pasciuto, Stanton in
September 1986 called him a “wraitor.” Pasciuto began actively
looking for other employment, including a job as Assistant U.S,
Trustee in Albany, N.Y. But no transfers weze avsilable for Anthony
Pasciuto--until he was subpoenaed to testify in the case.



“Within an hour of receiving that subpoena to testify, Mr. Pasciuto
was given: a copy of en appointment paper for a job as the Assistant
United States Trustee, Albany, New York, signed by Mr. Stanton,”
Simpson, Pasciuto’s attorney, reports in last week’s letter to Burns.
After the wial was over, however, Pasciuto was told that the

procedure “was changed” and that the deputy Attomey General“

would have to sign off on the form. That never happened.

But Pasciuto, who believed the signed appointmant papers, sold his
house in Maryland for $200,000 drid bought a house in Albany for
$250,000. On the day the movers came, he was told that the sale of
the Maryland house had fallen through. “We had to move, we had 10
carry two houses--and we couldn’t even move into the Albany house
yet because the owners wouldn't be moving out for a month,” Tony
Pasciuto recalls. “So, we steyed with in-lawe for & month.” That was
May 22, 1987. Nine days later Tony Pasciuto walked into court.

When he entered the court room on June 1, 1987, anwunot
represented by counsel. According to Simpson, his atorney; “The
IusuoeDepnumtmomcywhowuhmdlmgﬂwcmMr Dean
Cooper, did not prepare him well for his trial testimony. The
paralcgdwhowuhhngmtud\mgﬂwwmmprmonms
that he has Jost the notes of that meeting.”

When the quesdoning began, Pasciuto must have realizad that the
Justice Department attorney was not going to guide him gently
through his story. One of Cooper’s first questions was “whether
[Pasciuto] had been seeing a doctor about & stressful condition.”

In his letter to Burns, Simpson explains: “Mr. Cooper apparently
kmew that Mr. Pasciuto had been sceing a psychiatrist in connection
mthpmcnalpoblmthuhehldbemexpmmhgmdm
Pasciuto . . . now knew that the United States Department of Justice
wnpupuedmsmopwﬂ:elevelofhmmhsmﬂpmbhms
into the case © get him to be careful about what he said.”

Apparently, the tactics worked. Pasciuto recanted, saying that the
statements he made 1o the Hamiltons at the Mayflower were made in
an effort to hurt Stanton, who was blocking his promotion.

Judge Bason remembers the scene: “Mr. Pasciuto seemed to be
basically a very honest person who had been canght up amongst a
gang of very tough people—and he just didn’t know what to do. He
was a career federal mlployecmdhcwaspmﬁed. He probably had
a vision of losing his job, his marriage, everything. Probably he
dnughtﬂwon]yw:yheeoulduv&myﬂmgwumm Ihad o
adjourn at one point during his lestifiiony—he was close to tears.”

But Pasciuto didn't save his career. ' And now, in the letter 1o
Bums, he has come forwardto make a full disclosure.

Last week's kwmnmconuim & compelling, peinful vignette
of a chance between Pasciuto and Blackshear, about a month
after the trial, on July 11, 1987. If Hamilton felt floored by
Pasciuto’s testimony, s0 Pumu ust have felt betrayed by
Blackshear's change of heart. The m was awkward.

Az Simpson tells the story in the letter to Amold Bummns, it was six
in the evening, when Pasciuto and his wife were leaving the home of
a mutual friend, Harry Jones, now U.S. Trustee for the Southem
District of New York. Judge Blackshear came up to Tony Pasciuto,
put his arm around him, &nd said, “T am sorry, it will be all right ™

Pasciuto replied: *No, it is not going to be all right, they are going
to fire me.”

Blackshear responded, “They are not going 1o fire yon. Don't they
know how much you kmow?"

Pasciuto: “Yes, but they don’t care.”
“ Blackshear: “But you told the truth ™

‘Pasciuto: “Of what importance is the truth if everyone else is
lying?"

Blackshear: “These people came up from Washington and the U.S.
Attomey's office; 1 got confused. I thought that by changing my
story I would hurt less people. I didn’t know you were subpoensed
until I saw your testimony, which was sent to me by Barbara
o' ”

Pasciuto: "Do ‘you remember what we talked with Judge Pierce
about?"

“I wanted to-see if he was going 1o continue his crap,” Pasciuto
recalls. “But he dodged--literally backing away from me--saying,
again, "They sent someonie from Washington and someone from the
U.S. Atorney’s office. I felt the easiess thing to do was recant. I felt
less people would be hurt if I just bailed our."”

In Simpson’s version, Judge Blackshear had received two
telephone calls from William White the day he changed his story.
‘White told him he had the wrong case.

Pasciuto, exclaimed, sarcastically: “What! They asked you sbhout
converting *another* case [from Chapter 11 to Chapter 7J7"

Blackshear, waving his hand: “I don’t want 10 get into it end who
the hell cares?”

Today, after listening to Simpson's version, Blackshesr states: “[
dontmembsthespoclﬁcl.wmdforwmd,hnldormember
having that conversation. And I don’ tlmng%obm with what
Tony remembers.”

Recalling the scene, Pasciuto says: “You hmw. even now--I'm not
angry. Ican’t help it. I'm not. Blackshear is basically a wonderful
person. It's sad--I'm sorry, I'mi not angry. It really is sad. I fecl
devastated.”

Tony Pasciuto now has a house in Albany, and soon will have no
Job either in Washington or New York. Over the past nine months,
he has spent $12,000 commuting from Albeny 1o the job he still clung
to in D.C. Legal fees are draining his savings—the bills 1otal $25,000
so far, “We're lucky that my wife and I were always frugal and have
the money saved,” he says proudly.

But Tony Pasciuto it frightened. “At work, ever since I got the
letter saying they were firing me, I've felt like I was under house
arrest,” he relates. *People come by my office to see if I'm there. If ]
leave, T have to sign out. Everyone is supposed 10, but normally very
few people sign out. If § don’t, they try to track me down. IfIgo 1o
the Men's Room, they come looking for me,

‘I'm just 2 GS 15." adds Pasciuto, referring to his level in
govermnment sexvice. “Stanton, my boss, can't fire me. Stanton made
the accusations, but the deputy Attorney General, Amold Bums, will
fire me. How does it feel to know that the deputy Attorney Ceneral
of the United States wants to destroy a GS 157 It's scary. It scares
me to death.”

This Information as Been Made Available As A Courtesy of Tfie Kozmos Computer BB8 T ext Fife Arcfiive




Rogue Justice:
Who and What Were Befiind
T fie Dendetta Against INSLAW?
By Maggie Mahar

Conclusion of a Two-Part Story Which Began in the March 21, 1988 Issue of
Barron's National Business and Financial Weekly

This article was depicted as the cover story with the preceding title
u:nblmwd,nboveﬂwnulof’l‘he United States Department of Justice

Two weeks ago, Bm:“mﬂhmdlﬂsmw.;mﬂlm

ﬁnﬂuw.slommmmmn@mm
19 INSLAW's 42-year-old founder wis jubilant when
Justice bougln the Prosecutor's Mamagement Information Sysem
(PROMIS).whdahehdlpmhuhfe—mdhnhfesm—

Buﬂmﬂxmytonkamymmd

payments. Contract disputes multiplied. "el{mweeln-ﬁ‘;mﬂmihm

couldn't understand whas was or why. But he imew INSLAWs

cuhﬂowwudmvelmg By 1 LAW was iin fnancial shambles,
Hmﬂmnmdedupmfedenibmhwm Andllmt,lutfdl.

afdudb-nhnptcypdgehmdeddownmmmmg

plo:l?:dcwum found that the Jnm

softwars through *
vy Depnm:;hmmplymsuw.bomfﬁﬁmnhh

|.| f and $1 million in ) costs. Hi
mmm“'mm"‘.w’ AR

hadwmkndfor him in May 1976, After
hmgmﬂnwuamny.hdeummthnhmdnm
understand why Justice picked a men “con by batred” to administer

" couldn't fathom why top

B began FM “A stringe thing happened at the
md' Tysgit nh:l'vevaw Bllnu. leaving J::nthe

question as highest levels, S. Depantment
uv&wﬁtaﬂm U.S.ounpmy ~

It was November of 1987 tllm Iu#e Bason rejected s Justice

four years, only four of 136 federal nqxcy;ud;'
lppaéu::nlhwbmwm Buon::smpheed §. Martin
one muuDepmmauomeyl w
INSLAW case before him.

Bammmmelmcnepmmwﬂlmhwaﬂhndhﬂed
the damages. Judge Teel has rﬁuted
i fmlhgcua.md ¢ Justice Departmént is sppealing.
INSLAW vs. the Unitod States of America hangs in limbo,

mmumem.mewmmm

reveaied how a Justice luponnble for
contraciors bﬂhmdhedmmumdnu pilex: “One pile he P-'mﬁ
n;hlway.thunenphwhmhcmnmmdlok.nhhmhapud
re on st in wer.'”
i?ﬁ’uw“'.“muuﬂ Y e

Pascinto also what he had boen told by Comelius Blackshear, a
federal judge and onnuUS.TmneehwdmNmYmt. Bhd.lheu
b o scad samonne 6o Eeadais INGLAW,
hmmlendsunemedownmnc.mhl‘y W. Anmuuly
Wuhn;:onwmﬂimmkemﬁnlbpbwudme.

When INSLAW's Ln Blackshesr, he confimed the:
During INSLAW"s suit, dmnr vlhik.abmm
houraﬁuhlcinw , his superiors in the Jostice

Depamuloﬂ'mdlnmnhn;—nwamdmd‘wmw NY.
Feeling scared and “out there all slone,” Tany Pascisto bought & howse in

2 roeunem he recanted on the stand.
Jndge%lm;‘;:ﬁ:dlhm “Ms. Pasciuto seemed to be basically a very

honeu who had been canght np amongsz a of tough people
mdndmknowwhuwd?" png Stvey

%qmmhmlwmmmm:;
wl{ i *m sorry. .. . These ashington
the .S.Anmney!tllolﬁu. I'ot Iﬂwuzl that by changing my

story I would hurt less ‘When “Barrons”™ read Pascivto's version of
the conversation to Judge Blackshear, a weary-sounding Blackshear
confimned it: “I don't remember the word for word. But I do

lunﬂnherﬂ':'ceon\rmm And I doa't have any problems with what Tony

Bnevmwhihﬂwmmmmgn,thnmmglhmulhn
mh@lulmnmdhmmdh ent. For last
Mlmnm:-umMSmdemth.McKlyu
oomm;c.knumnddm:in; question: *“Was there justice at Justice
during the past four years?"

The INSLAW affair suggests s dis

memuamdwonhow um:hdhumeudnmg

the Meese years. Inhsuulemim Buond::}ad
department committed & series of wanton and i nhca...
demonsirating contempt for both the law and sny principle of fair dealing.”

Originally, Bill Hamikion, INSLAW's founder, thought that
mid-level J umDepnmoﬁuﬂwwﬂlfnﬂyndMuﬂyﬂym;u




him: C.Maduon“Bmk“Bmw,lh:fomunpluyuwhnhemm
Whmlhmﬂunmdlmwxfe.empmthmmﬂﬂdmmhf

mmwagonmddmeloaf court on June 9, 1986, 1 file & aut
againm the United States ovcmm.lheyﬁmlybehwodlh:Bmm
their nemesis. But as sod, their certainty gave way to
doubts. %thummngmmt:l‘lemmm mde?rthe
circamstances ion — %0 remain’

&dtbe]nmue Dcpqmm&w:fuumt:mm? Why were the Why

, seemingly not satisfied with bankropting INSLAW, pressing 5o -

to the company? When the trial was finafly over at the end of
1987, B: MNmy}MﬂmemMMmmﬂwmedm
E’Twwhywmpn:fwmrm So they ﬂuﬂ::mnld’
iot Richardson, ong They sat down xt dining
muhh.mﬁelhndmum i
puzzle out the mystery.
“Thesc were all things we were aware of, you organize them and
pmmanndebynde.yuudm’tulhm,"}mﬂun
“But seeing the incidents and coincidences all , suddenly
o Vs o o, o s o protect
rewer. For instance, someone Mlndgs 1]
recant under oath within 48 hours of his Who would
have that power? You don't do that to a _md;eh Bnd:
Brewer — it's 100 risky. That's when I became convinced:
was criminal liability a1 the highest levels of the department. 'lalh.lﬂmul

to look at the time I & rock and mimed it over,
y w{m And, every picked up over,

MBﬂleﬂmnmﬂnu.uquprﬂdlﬂﬂmdhcmmmhs
office — right across the street from the "Washington Post” — when he
received the call from Dominic Laiti; chairman of Hadron Inc.

“Laiti identified himself, NMMHMWMM&

“Iuidhmhhndmdumbedourlmhnm. Hamilton relates. “We
wwhmhmmdmmmmm
being scquired.”

fon kw - mﬂﬁg.wﬂmﬂm.'hne&ed.uhe
mmem s, ve Fnhnulm in cutrent
—wemg‘:z-m business.”
‘Ihewonhwuulduvarbmnemﬂnnﬂmnlmllu but, st the
ume.hedldnlhsddscmphmm He junt *We're not
interested in selling,” wheroupon, he sxys, Lasi “We have ways of
making you sell™
The story sounds fantastic. Laiti calls it “ludicrous.” Is Hemilton

in i affsir,” confides & Senate siaffer
now involved in m of the Justice Depatment’s
coutracte. And Judge Bason sates that Haviilion was 8 levelheaded witness

pnmhdyw&dnhulﬁmdnm*mm
Hmilumeuld casily have tesgi that would
have bean favorsble t his c!n—ionmd-bwﬂ&

be sextified, “This is my best reoiflection - but ] am not sure.” The contrast
between that and the govemment witness who was so obviously
disingenuoust”

The call from Hadron was | »H-nﬂmmbuedu.h:m

convergence of three ; interests:
Hadron, the brazenly conirulled, from behind the
:umu.tulMeuemyg his salad ylmCalifan.i.l.DrEldBﬁm.
Brick Brewer, the embiersd former employee who, as project manager,
was in & strategic position to do INSLAW harm.

D. Lowell Jensen, then the

ndlghonfm
INSLAW’s own Californis pest.

'dt;unnd of spontaneonsl;

- hmaqunqAnmey

member of the “Alameds County Mafia,” which found a home in the Ed
Meese Justice Department.

Whmﬂilll-hmmmntdwn,mgmdfmh.lo otiate a deal with the
Justice Depantment, the onlbeoﬂze:ndeoflheublewelenot
dispastionate government officials. They were instead a hoatile crew,
jnapired apparently by old scores and privaie interest. Whether carefully
mcyhmﬂedﬁemlem was succesaful — for a

When pl‘hdplll department were saddenly in
dm"m.y chirges, the cover-up spread out to embrace
mmlbummcyﬂums Jensen's successor —
Amcld Bums -— one of the six who quit

"‘lhyqldedlhqum“lndgeﬂnmwm The defense became an
oifense, and an aitomey, & Justice whistle- blower, and the
p&lﬂmudflﬂloulhm;obc Today, only two of the three have found

HamthulnhnlﬂMhuhwmnINSLAW‘lm the
the worth of its ct.
it Taises 'y er 1c

the Justice &s%mdhmomm:?lwmbewnded
before the clﬁs,w

nunbhgqm INSLAW remain. X an

The they
u_e by last week's departures from Justice: and."Huw

“Slm. Eillﬁlnihonuyl'wnhlhdm. For Hadrou is indeed, as
ﬂh’% -emmdmtheAdmmum ILis
Harl Brian, the lun!nmnfnmdd Meese: who owm
mnuﬂNsmNuM(“ 29[. 1988]). In fact, business
dealings between the Meese and Bri
Meese's 1984 nomination. And
bysbﬁemymdwbylﬂsuwmmevm F rogue justice.

Hadron boasts a history replete with lcqmmms.lmof;uvemm
business — and broshes with the SEC.

in 1979 from the ashes of Xonics, a notorious
m&mr«md by a colorful wheeler-dealer named Be;mm;d
Katz. “Barron’s” ducrihademl?‘.’Gua company with a knack for
“recogniring income as fast as possible and deferring expense as long as it
decently could.™
In 1977, the SEC buw;l}t.f a hw.:n against Xcmcl.
Xm stock 1o other fixms. Bes t.wo

Xaﬂalmuqupemm;

. But the nimble survived. hlm.nqmi;s- ther
mem WW* company was
Isnded in the press as -invemb-*«’t_ & '

F«uwmumwu 's scquisitive streak,

nine companies in did rom isso &

ﬁmmm lnl;; 1, the SEC ruled that the Emited

hdlunpmtmdhlmm‘rmmmum

cﬂon rather than a sonrce of revenoe. By 1982, Hadron had lost
$4.5 million and another sharehalder suit was pending.

But by 1983, Dominic Laiti's madtnhmlmﬂ,nqmnn'

durwuymnm l.mwuqnmduum

“There's dspmﬂiqw.wmdm
rdltnmndnﬂhhclw,vuqu‘l

red a group of

Febmary 1954 Hadron was aonouncing
Eyla-qmpmm " hbé;:l;udquﬁaa eulier ﬂ_zhﬂ
eamed a -c-hmpmﬂ. ently it million
mﬂnﬂlﬁm downs continued: a'l:t 1,000 for the

1986 fiscal year, amdmamm—m- 13% decline
in revenues.

Since 1979, the price dﬂlg::lns:&hlw m
o mln;h December o
A 1ok

.mwmﬁ#uxmgwm:;muz

far as be knows, the hasm’t had a sharcholders® meeting since
1983. *T'm not so much Md:eydm'tmm—lmldn‘tmnf
they never met, if the stock were up around $5 or $6," this sizable holder

for International most recently, a gigantic contract with,
yet, the US. Department of Justice.

Hadron's connection can be traced to Earl Brisn, who was
president of Hadron"s parent, wntil October of 1977, Brias slipped

wnyﬁmlhsomyduuuﬂy just six months afior Xonics rolled over
and agreed 10 the SEC injunction. Brisn was never charged with any
wrongdoing; four Xonics officers were roquired 1o tign the consent decree,
and he was nat one of them.



Ostennibly, Dominic Laiti led the investor group :lunhal lucued
Hadrmfrunlhemot'x«nu,hnmehownnm
hand on the levers. Todsy, Laiti — !hemnnwho
Hamlhon—u!{ldmnlchmm.huBmlhsmus-
company controls four of the six seats on Hadron's board

In March of 1981, Bnmmnpedfmﬂldsmshondmadu he aaid

udunme.“todwut ufﬂ-dmmfudhmfuun:muam

!‘?mhrlhnhuln mn by J. %B
vestment y Act by January mu

was back on Hadron's o the 1987 annual

still there, ummm.mm:‘mdoduhwilh m

October 1987, wldA:l-nm: Smcesmlniaedlnbook

value for a cambination of cash and Infotech common stock in s deal valued
at roughly $300,000.

“Brian does an awful lot of buying and selling,” the disgruntled Hadron

shareholder observes. “Hellmhngmoneyatn.lmt 'm not sure his
lhnehddmmmhngmoney 1 know that, as & sharcholder of Hadron,
I'm not meking any money.”

Siill, in the oleB?HldmmovedmlolheMmhrge
because it 'wﬂﬁmﬂhonfmmﬂu iorlnumanoml
Development. ‘The AID sctilement came afier the U.S. govamment canceled
a Hadron subgidiary’s business with Syria. T

But the AID money wasn't the only boon from Uncle Sam. The
gmmmhnmbmaﬂmdmm. !nﬂnl%?ﬁsulyur

's revenues came from the Department

ense. And most recently, a , Acomedics, lJocked up
.mmmum with d:qundenmn

'Hadron never did soquire INSLAW. But there's more than one way Lo

skin a Justice Department software gontrait. Last October, Hadron's

Acumedics division the $40 million deal 10 ide sutomated

Litigation-support services for Justice's Land snd Nstural Resources

When the Acomedics contract was awanded, competitors groused that the
bidding process was unfair. Justico officials respond that all bids went
through a stringent review process.

“There was absolutely no pressure on me. It was one of the cleancst
procurements I've been involved in,” recalls Sweve Deany, the contracts
officer cn the case.

Justice I ﬁmmwmmmmmm
was y a continuation of & 1 Acumedics began doing
hamum:hﬁe!moqumﬂmmlﬂDuma(a)mmybumus
In 1983, Amuhuwwqmredbyliﬂm—udhctmﬂ(a)m Buat
favored status, Hadron somehow managed to hold onto the

j

The Brisn connection became an embarrassment during Ed

* confirmation hearings when Meese acknowladged that his wife, U:
borrowed $15,000 from a Meese adviser, Edwin Thomas, in

stock in Brian's company. Coincidentally, just six months 1sier, Bri

i
vl

$100,000 to Thomas, whobyﬂnnueded%hmul!—mdhnd
bocome s member of the White House staff, N Meese nor Thomas
listed the loans on their financial disclosure statements. Meese paid no
ml.eun.lnd'l'houuloa!ypmulmmt. Following a six-month

wm concluded that there was
charges against Moese, and while “inferences might be
Mr. Thomas's contact with Dr. Brian . . . whether Mr. Thomas or Dr. Brian

9-8
%5

mmmdlﬁdmdhwwnmmm)mm BEven if we
were 1o make an that Mr. Thomas might have been acting cn
insider information, we been given no evidence by the SEC."

Bill Hamilton leamed of the connection beiween Hadron, Brian and
Meese after the INSLAW trial ended. But thea remembering what
Hadron's Chairman Dominic Laiti said about being politically connected —

not 1o mention “ways of making you sell* — Hamilton thought he glimpscd
an aminous patiern.

Hamilmbdievenhnlmnu ent mounted its aack 90 days
sfter the Hadron phone clll. the apparent objective of forcing

RS e S e S B
— st a liquidation sale.

Moreover, Hemilton has season o believe thar the No. 2 man in Justice,
D. lnwcﬂlmm.mtnaﬂdn:medmnvelﬁsu‘vfmﬂumm

Jensen served a3 Alameds district attomey in the early 19705 and
during that time he tricd to other DA offices 10 adopt DALITE, the
case-tracking software system that he h velop.'l‘olhnend
}hmﬂmnalhlu,lmwgedﬁe&hfm Attomeys Association

to incorporste, B mmmﬁeummwmldbemapumm
Bﬂzrﬂfgrmu. receiving and funds needed to finsnce
statewide, But.mlhmhm' recalls, the very month that the

hopes for D,

there a1 the tme. 1 said, “Joe ‘l henum

mm:-mwimnm The resistance
't have come from within the L.A. " Denoghue adds, “no one

lhuekuwnythin;mm By a process of elimination, it must

lnvemﬁun County.”

‘When “Bamron tomdl]mmfnr

llm.hmuelheINSLA case is still pending,
themal.]enuncmeededlhnhehﬂbenaaiﬁcoﬂNSLAW‘l

mﬂm Yet, be insisted, DALITE was net a commervial product svailable
for sale 10 the public, and he had no financial interest in it
Jensen didn't own DALITE sny more than Bill Hamilton owned
EeRg:dIS when he first inveated n.. LhDAIl'l‘B. INSLA%PROWS
Y smilton developed i
meEE Pl
it wi a not-ior: COon;
% became Ty only afier
Hnnilmn ﬁul Isst job in 1981, formed INSLAW, and mised privaie
Theloitwmlhmbeumea and
mnme

mm*'mmswm bt iy fock

Instead, Jensen remained at his mA]medaCmyforlzym
And from 1959 until 1967, BdMeg:umedwthmuanAlnnedl
deputy district attormey.

When Ronald mmmmmmum
former colleague, Jensen, be assistant y General in charge
of the Criminal Divition. In 1983, when Rudolph mesigned a3
associate Attorney General — ﬂuﬂa3lpmhudepamuu-—lm
ascended to that post.

So in early 1984, mmmubmAmcumLm.w
AdeaC::mty %ﬂm Axnd Jeasen was not
alone. Anuwork. Mafis, slready was
ensconced in Justice, No&wulﬁndx!omuzlmedl
n&em&wmmmmamhm immigration. The

WWWP&WManumﬂdm
deve.loped e

Under Mcese, Jensen rose to No. 2,
Muulndhucnnu. 'hueSB?ur oCTal was
entleman

y, his office stated
not comment. But

buffer between Bd

dascribed a8 w&—% huml"nndl

standard™ in a 1986 York uihuw,whwhadded.

say that Mr. Jensen, better than anyone clse at the Justice Department,

knows bow to duck.”
mlmuDeplmmtldlplmﬂhldtoduckwhm ssional

invesiigators Jooking into the Irsn-Contra affair fi a Justice
Department memo dated March 20, 1986, saying that Auimm
GenenlD !nwdllmmmaw-up National

Cmal.mmm;ﬂatMum:fedeuipumemtmmonOlhe
Nonh'lytuil.

Bﬂlﬂmﬂmbﬂuwsl&mﬂ the same talent for di i
bobbing and weaving lhm;hunlhe SLAW affair. When Hamilion
Mm@uﬁemmﬁu.hemhndlmsﬁummmﬁm



the fateful spring of 1983, when he received the call from Hadron, and all of
his troubles 3

“Jensen was 1o associate Agomey General in May or June of
‘83 — and that's when all the contract dispates came up,” Hamilton poi
out. Jensen exhibited & interest in the software contsact and even
served as chaimman of the PROMIS oversight commiltes.

In December of 1983, INSLAW's counsel, Elliost Richardson, and
Hamilton met with the sagistant Genenl for administration, Kevin
Rooaey. They sed their concem that Brick Brewer, the project

er on the IN. W contract, was biased against the company becsuse
Bill ilton had fired Brewer some years eadier. Rooney testfied in &
deposition that, a week later, he wid Jensen's oversight committee that
Richardson's secmed reasonable. |t sppeared that the dispute could
left the comminee mesting eardy. Afier he was
S peiingly spprored & Fiss 10 tcmiste the woud-proceating pant of he

a 1o terminate -processing

ﬂm}f contract md?hl:e departnent’s Executive Dfﬁpep.fl;r u.s.

In March of 1983, Hamilton all=ges, Bill Tysou. formerdy director of that
Executive Office, told Humilton that 2 Presidential appointee at Justice was
biased against INSLAW, In March 1987, Tyson sent a handwriten "]
Mhehadnunmedlmmn;l:&ﬁmeinquuﬁon.}mﬂn;mn
note to Deputy Auomey General Bums. o

In a deposition, Tyson was asked:

“Did cither Mr. Jensen or Mr. Bums ask you 1o write the leties 7

“No zir.”

“Did you not realize that by writing a letier to Mr. Jensen of this type
informing him of your intended testimony that he would then be able to
develop his testimony to be congistent with yoars?™ :

“That was not my intention.”

“Bui as. an attomey, realize that is & ility, more than a
possibilisy?” Y, you possihility

“Well, that was not my intenzion. . . .”

In his mling last nber, Fadge Bason characterized portions of
Tyson's Lestimony as “so lndicrous that there is no way I can believe
anything thet the man has to say.”

A month before writing the notes, Tyson was removed from his position
in the Execative Office for 1S, Attomeys, and he and his secretary were
exiled to Justice’s Immigration and Nsturalization Service — though in

By protesting too much, Tyson could seem to farther implicate Jensen.

But, the answer to "How High?" leads even higher. Ed Meess himself may
Lave been involved in a push Lo force Leigh Ratiner, INSLAW™s litigating
attomey, off ihe case.

Ratiner had been a parter st Di & Morin for 10 yeans
when Elliot Richardson recmited him 10 take on INSLAW. Di .
Shapiro was the law fim of Chuck Colson, of W sety. Colson

Gament, a former colleague says, has been ibed s “ihe only attomey
in Washington who will put & senstor on hold to take a call from a reporter.
Garment was former %u Hmii“mcl to Richard Nixon, and
represented Meese during his confinnation bearings.

mmwmmmmmmmm.
complaint in the INSLAW case that named Meese's longtime friend and
deputy Anomey General, Jensén.

; displaying his usnal when he filed
the it that named Jensen Iﬁsinom 986. On Oct. 12, the
. mam?ymlhc NSLAW case and the former tiv
between Hamilton and Jensen. On Oct.-#5, Ratiner was asked w0 leave the
l;l:ﬁm Between Oct. 12 and Oct: 23, Ed Meese talked 1o Gamment about
case. - .
In & pre-tsial i , Bd Moese concndad that he had a
recollection of a conversation with Gamment in which Mr.
B, the deguiy Atomey Geae whe esigned I wesk. optaced Joni
who resi last week, Jensen
whmlm:;ﬂywmmnkenf Jjudgeship in Saa Francisco in
the spring of 1936,

When “Barron’s” ssked Leonand Garment aboot the conversation, he
emulated D, Lowell Jensen., He ducked. “T know there was a suggestion by
Meese — or one of his staff — saying he met and spoke to me sbout
INSLAW. Oh, he said it in pre-wial interrogatories? Then it was a question

h llection.”

&

:

Garment was more ic reganding Ratiner’s removal. "No ane in the
Justice Deparunent or the whale U.S. government or the whole USA
suggested 10 me that anything should be done with Ratiner. Nor do 1

remember INSLAW to Moese,” he continues. “Look — I met
with Meese sround the date he mentioned, and I discussed with him a
maiter of foreign policy. [ was on my way to Irrael. is s0

Ratiner’s exit settlement: with Dickaiein, ro bars him from
dizciissing how and why he lefi. But s that Bums and
Moese dismay #f the fact that he had tamed the spotlight oa

During the trial, Tony Pasciuto’s boss, Thomas Stanton testificd to
ight have been intesested in the INSLAW case:

Office had beén recently set wp o administer nationwide, and it
wm'l-ﬁy.-)gucmmdedlimb the Trustee program
national — even theugh. his predecessor, William French Smith, had
planned 1o ditch the pilot Trustee program.

Two of Pascinto’s former colleagues in the Justice that
the move 1o keep the U.S, Trustee program was was

" always puzzling to me how he got away with what he got away with. He'd

do things that were biatanily wrong and : would question him — it'
kind of scary.” Another forter 0 wm“'[nupuﬁwdlhc}:w',
or anything, if Stanton wanted some he had the ear of the right
3 the highest level — siraight from Bums to Meese. If hafould not get

Outside Justice, cy sitomneys like Pairick Kavanagh, s solo
practitioner in B, Calif., worry that the progmam
‘conicentrates so much in cne government department. . . . It's
sopposed 10 act as & over lawyers and tmstees, but the problem is
it's more. It has a conzmderable amount of power to contro} the
iministation of cases.”

bankrupicy to liquidation, the U.S. Trustee's
Office names the trustee, who converts the sssets, oversees an anction, snd
reising appraisers who will put & price tag on the Jeavings.
ThuU.S.'l‘mm‘zopmahnlhhluﬁumdlheIRS. “The thing

llm'salinl:d’ ihM?U.S.Tmmedepuummwu
itsolf as tax-~collpcting finction of govemment,” observes Charles
Doclet.m ' . W. “The Justice

B hﬂﬂ! portion of the taxes within 30
days. “Normally; thie RS would wait that "llll*ll‘.';lnﬂﬂd.mﬂw
28th day, widic-ott and fled 10 convert INSLAW from Chapeer 11 1o
Chapter 7. again, they were trying o liquidaw: INSLAW.

lndy.Dmr%u. ive IRS has been pursning withholding
axes after the indi who owns & compary, “but nonmally
dmnzmmmwﬁm;.mmm they

Sﬂ;hbﬂ,lﬂyﬂmmﬁbmh“wﬁwm

Docter staies that the sttomey from Justice replied: *T don't set policy
around bere. The Attomey General does.” b

And, Rill Hamilton remembers, Ed Moese approv
Department bonuses awarded after the trial was over, in December of 1987,
Three: of the six who received bonuses were involved in the INSLAW case:

Stewart Schiffer, who directly sepervised the INSLAW litigation,
received $20,000.



Michael Shaheen, head of the “Office of Professional Responsibility,”
520.11'!! Shahcen wrote a letter 10 Amald Bums on Dec. 18 recommending
thnwhmle-hlow«?ambheﬁndfnrumng “atrocions judgment” in
telling the Hamiltons what he

Lawreace McWhornter, BnckBmwer':bou Slo.ﬂl'l) McWhorser, Iud,a
Bumnomd.md,"‘ldmtmall or I doa’t know' something like

times in his deposition.” The court found McWhorter's testimony 10 be

"lnully mbe.heuhk.

mwmﬂlmhnwuk.hudadup
Lhnpmelllmmvul for Justice banuses.

W‘llhnohelpﬁmUu:I:Snn.Bin}hmihmumedhumbmm IBM
has plans 10 enter a $2.5 million deal with INSLAW that will bail the firm
out of AbmSlmﬂhmwmbemedfwMWqu:nm
to integrate LAW's with IBM's own database sofiware,”
Hamikon says, “and $1.5 million will be uied to finance INSLAW's
reorganization.” Details are still being negotisted.

“IBM’s law firm has drawn op a contract. We expoct to have it signed in
two or three weeks,” Hmilmnp

In a 1981 speech, Edwin Meese had lauded INSLAW’s work on
PROMIS s mdhmﬂspmnmfwmmmcfum It

leumhem!iglt. The IBM the cleareat evidence of all of
the product’s continuing valoe,
the IRS demanding immediate —_ thou
Sn‘n. mﬂm?a:mwmmhﬂ ‘?;Jumga,h

eudmINS!.AWwillhelblelnp mmhn. Charlie Docter,
W's attomey, comments on the "l‘hcwholelhmg
mchdlpdmm'lhummme out of me. *

“Scary” is the word most often used by victims of the INSLAW affair.
They are angry, but they also can’t quite believe it happened.

That the U.S. Jostice Department could engage in 2 vendcia that would
end the career of & federal jud » company, force a parter out of
ghﬁmmmfﬁg 10 recant under oath and reach

wih w career of & govemment-service mployne—
M’ld:smﬁdllpynwd.la.m,::rouldm snother country. But
resignations en masse from qu:lmmthmeemhhledby‘mdu

suggen alarming facts, nct diverting fiction.

Binlhmﬂwnllmhnolblndmmm I1's based on
considershle circumstantial

experience, snd there's evidence that he could
have been the victim of & California cabal encompassing onctime members
of the nmmulubmﬂ,mdlhmmdmmmmw
W&MLAWM&%
_wu.ms-:umffumﬂu w%
cromal v spd 94 U 5. Atiracy

US.Ammcy oeﬁmmsuwmmme
fu.lr-yur-old :

ﬁ,
ugbdm;méhodl

Lane, a
lsdmd.ogy. eﬁhnmmu.md
News, Justice has loat its four IRM (information resources management)
oﬁnﬂlwhhth:hngenmmlhem%lnyw When Lane left, Justice
its computer crested & new position, naming
R.Cdpu.whombmdueaordtheTmmyw
d’ﬁmce.tohudl’mpal!ule.
wuqnudmﬂnmds
department, “Eagle is the o.lpmmy
mlhuhAdnnmmmmbluve
Dodd's niaff who has boen looking
mhmmw“famm-mm:mwm

“If you wanted to wim [fix] something, this would be the "ba
confides. "h’nbnmnnnupnndl‘walm;m.And.nuh
So, if you wanted 1o wire something . . . this woukd be the one.” dsy
Mww«nsmﬁkdymnhdummmym Today, there's
a new agenda: Everyone is either burrowing in, or getting out. And, before
leaving, there’s an urgent desire 10 tidy cp.

Jussice had annoanced its intention to fire Tony Puscinto two months age.
Bmmlhemd.puawedhumeqmy Attomey General Amold Bumns

mngned.helgmdlomwnhl’uamolmy Simpson, to hear
Pascinto's side of the case. Cnry

Five or six officials from Justice were in the room; another three or four
— including one who had recommended firing Pasciuto —  wailed
nervously in the hallway outside.

“I'was on a roll,” confesscs Shmpson, i
wumethm ;J.n. Iwuleumnglhmciallmohhmp mdp;ome
me. ustice ultimately s-mlul ciuto
.gowukmwwd they'd acknowledge he bad

bwua;ood

During the moeting, Simpeon did most of the talking. “Burns was really
nhngnmdnehm."hemlh. "Haztedlmtlmplndnm but he
nodded assent. When I stated that

again. And,” Simpson concludes,
Pum&duhnkhkehcwuhumg-uydnfoubeﬁmm

Whers Ars They Now?

LEIGH RATINER has lefi the practice of law. The man who once
the Law of the Sea treaty for the U.S, government now runs his
own business, SR Enterprises, a maker of filing systams for lawyers.

. JUDGE BASON, who was denied re-appointment as & fodoral bankruptcy
judge."is sill unem; and for work. Judge B has no
Jﬂdﬁ- . rltmd. Jooking se Buson J-;d”

i it first came

profi It taki long :ﬁk-ym-old fmdomer.;:
euoreoufenu. uma to make vp m L
: s I. ﬁn:.agli_llknawun:fchzllm.lnm
when I make up sy mind, I'm o & very sive person | may
M@de:gm.mdwhmimmwhm.

are_interested in following up on any of the point
articles, I'd like to n:g:lw :lglnu":yemﬂeof obvious starting points.

MagpeMlhlr

:G?Smte Pummlsmmmhvm;ms chaired at that time

by Sam Num:

This Information Jas Been Made Available Courtesy of Thie Kozmos Computer BBS T ext File Archive




Scandal Gates

By Joel Bleifuss

From "The First Stone” Column of the Week
September 18 through 24, 1991 Issue of "In These Times"

mmmm-aggm' Robert Gates pleads ignomnce to

of CIA misdeeds before the Seaste Intelligence itoe this week,
Iawmakers might do well to remember his swom icstimony of March 6, 1986.
At the time, CIA Director Willisn Casey had nominated Gates for the

p sidering hi omminacion 'uﬁmfﬁm}oﬁrhmgﬁm
con: nomination, Ustes said: * ve
extensively, in my present position [as depoty for intelligonce] in
alluuloyfm' e polt Lo Jast analysis and estimstes but
also i Zati md covert action, aow have a formal
in all of these areas.”

Carter’s commissioner
president of Wackenhot. Also in 1980, soon-to-be CIA chief William Casey
scrved a3 Wackenhns's outside logal counsel-the same year he managed the
Reagan-Bush election campaign.

be’minwwwhmlheuibewuﬁdloﬁdpumﬁylym
Prnce Fabd's palace in Tiaf, Saudi Ambis This was followod by
the Pentagon and assemhle pight-vision goggles orlheGunmlmd
Jordanisn govemments. )
Why was a sccurity firm 30 interesied in working wi
native Americans? One good reason can be found in a May 26, 1981, inter-
i above-mentioned

office memo from Wackenhut exacutive Robert to the ?
Robert Chasen. Frye desoribod an 11-day basiness trip with Nichols *to
explore potential for the Cabazon-W 1t joint ventare.”
~apo plack inchoiog g ok ofsepesii b et Sovenin bk o
‘inledﬁns‘ova'llulitiq_tf'. a facility.”

John Philip Nichols is no Jo jally running the reservation.
phg;u” Iolml’h.ifi;NiMIonhisjnbhwm:fdualh pmhiluu
em, . w
convicted felons from rnning casinos.

In Jangary, 1985, Nichols was scotenced 1o four years in prisou for
capital solicitation of murder. He served 19 moaths. Nomwmm
murder-for-hire scheme. However, in 1981, Alfred Alvarez, a Cabazon Indian
tribal vice president, and two non-Indisns were murdered execntion syle.
Alvarez's uixter Linda Streeter Dukic says her brother and his friends di

First Stone,” 4 jan eastier post in this on-line series]). ‘s friends,
family and ; associstes fear he was mordered that the crime
was relsied o biis jnvestigations into a sories of corporate and govemmental

i 3 , told the Washington-based “Corporate
Crime: At was to track moneys Wackenhmt and
whai Deniny found was that [W: ] had ear-marked & half million dollars

October .

The Sarprise™ was the alleged ign deal berween Iran and
the 1980 mpl_}ﬂ:ddlylhqnhued _,E'qu.hoﬁeshddh
}';gs.n (see These . June 24, 1987, Oct. 1‘3._:1938 Apdil 27,

"INSLAW was INSLAW Inc. of Washi D.C.-s firm that has

stole the company's FROMIS e 'l‘w‘
‘s ement software o
et o it ST e o

" an eardier on-li

Earlior this year, INSLAW forther alleged that the Justice
turned the stolen software over 10 Barl Brian, a friend of both former Presi
General Edwin Mecse. INSLAW

tha the are was a
Brisn-—-now the head of United

ing the 1980 deal. Ban-Mmnaslc
Glouchy™ 5 the deal with Robett

NO JUSTICE: Wackenhit is slso finked 16 the INSLAW scandal.
Michael Ri - o wad sof talist-.
was director of research for the Waickeatut / Cabazon joint veninre in the early
*80s. In & Mach 1991 affidavit for the INSLAW case, Riconosciato claimed

that “in connection with [Riconosciuto’s] work for Wackenhst,”™ he modified
the stolen PROMIS software for foreign sales. “Earl W. Brian made [the
wﬁmum]mnhbk’ 1o me through Wackening afier scquiring it from
Peter Vi , who was then 2 Department of Justice contracting official
Qs e i B oo Serviee o 1981 oo 1990, 1o par
em, in X
mmnmdmnuv?m."ﬁamumm..m
Riconoscinto if he coopersied with & House Judiciary Commitice of the
INSLAW case. Seven days afier filing the vit (which was not,
i i ), Riconoscinto was arrestad on

FRIVATE SPIES The 19808 were a decade of privatization. As
profit intelligence sesvice, Wi : 0 have taken on the kind of
work that in earlicr years the FBI and would have done (and still do),

setting up & phony envi and having agents pose as
reporters, It i reports that the company also moni
Geoqelﬁlh: )mwmhmmbmmehuhmh

by the consortimn which is

T fis Information 3as Been Mode Available Courtesy of Tfie Kozmos Computer BBS Text File Archive




Moving T arget
Software To DieFor

by James Ridgeway
From the September 24, 1991 issue of the “Village Voice”

Inslaw Lawyer Ellior Richardson Talks About Murder and the CIA

WASHINGTON—"It is far worse than Watergate,” says Hlliot
Richardson, the former sttomey general whouondupmhmdmmdmd
Nixon during that scandal, “F?O;z:llnke.mu&:mbw
nrwubumuwemulkmglbmtulbuih TOm y horrible things

thwwbeﬁunlmwmmm]mmmamd’dmumme
nmmlhnmhrdlnmfa

CmvmedﬂmfmdmmmhannyCudmwhodumdmm

uncovered & wling conspiracy linking the ( waprise and the Iran-
contra to a contract i lehotweenihelmﬁbo ] and a
scftware named INSLAW, was murdered in a West Virginia hotel,

Richardson has asked the Justice 0 a federal investigation
into his death. But even though mwwhomSMW‘s lm
made both informal and direct pleas to acting sttomey general

P. Barr for a full investigation, he has so far received no reply.

Andmnlnmmﬁmumelbummmhubeﬂwdbyme
Juttice Departmont. Richardson wrote formier sttomey wgmal[hrk Thomberg
mmgmhbpuﬂmmﬂmﬁem case; Thomberg never

“T have never understood w I mean, [ was when
Thomberg was a US. . 1 nhlimmd'ammmeeof
U.S. anomeys, newly for ﬁmume. I am s responsible former

Sowhydtdn‘l']‘bnmbu'mcpond 10 Richardson's leter? "You tell me. 1
WGIH‘IIVGIBIEM wyer whether I ever met him or not.™
When asked if thoaght the uepl was insulting, Richardson said,
“Cernainly. Lu‘uny:umtusily OR?

ksythingahmnlhedulhd(hldm Richardson continues, is
sceking X

that * to delineate . . . the “octopus’ [Casalaro’s
lennforﬂ:ewide ].hawuth:mlymwbotoldpmplc
whohmmm whak he said that he had bard evidence, and
was on the No one else made that claim. .

Hemld} peq:le,m m'lhudu!hnhecumnndmudcmlha
nmbhdemduﬂlm:uwmhghly

The investigation of Casolaro’s death is atill in the hands of the West
Virginia suthorities, wbmhdualikdymndeAugml& Buutuahudx
Appﬂ&lllhﬂlheuumlhnmnﬁs&neyem the freelmncer’s nnnde
and the INSLAW case—and that sealing a 10-year-old cover-up isn't
necessarily the cnly conceivable motive.

“This is & case in which any one of & nomber of potential defendants
waould bave every reason 1o commit murder,” uleidwdwn “and in which
thehn;muhnveevuymlofwl’wﬂﬂrhm

THE ORIGINS of the tc over INSLAW, at lsast, are cleady
understood. A former analymt wi lthamulSmmy

and onctime
contrect of the CTA (where he the forsi ),
Bill Hmdtmm?oﬂndad INSLAW in thewurly % his wife, 13:“@
INSLAW was initially begon with grants from the Justice ‘s Law

Enforcement Assistance Administration; when C killed in 1980,
the Hamiltons transformed INSLAW into a for- firm and continued 10 do
business with Justice or a contract basis. Today, they arc busingss parinens

with IBM.

By&nmmmw:m&wmmaﬂdmomm
mumm through the m?bm v
w courts. or aitomeys
hfnmum:.md”hdbmmuﬂsdmnﬂnmlwohuaUs
attomeys' offices. Wish PROMIS, a U.S. stiorey could sit before a computer
mmdqnﬂ.lyﬁndwhtemy case siood, locate defendants and
wmm.md:emymomn.mdmfdhwmm;umgmvmgmmﬁm
mhmoqdwnmihedMVelmmemtmpm. became
smaller, mcreasing efficincy and speed, the Hamilions PROMIS,
adding sew functions and it speadicr and more flexible.

In 1982, INSLAW signed a 310 million contract 10 install PROMIS in
U.S. altomey offices across the conntry. At first Justice balked at paying fees

fmwhnnn;nedwupuhhcdmnnmﬁwuethnhdhmdmlopedunder
LEAA grants, bat on advice of its own counscl, the Bmmemulnumely
mudmpnyfuthcmmy enhanced version of FROMIS—whenever it

De this agreement, the Justice
mdfam?urdmedw leSLAWforlhgmofPROMIS ulud
wnhheldnuﬂyﬂu the Hamiltons. At that point

from the
in:Chap! and tonelunicu. Ineryl
mm WsaSmﬂhmmdmager:mmel
e e of Cotomiia ‘:‘g...‘:u““m“"“ iy Conts Sadings
ct ] e 's i
i that the case had been
e md must be mned

rightful owmer of the software it 2 then the chair.of Hadron Inc., a
software outfit controlled by a friend of -attomey generdl Edwin Meese,
medtobuylhz ﬁom]NSIAW Wheall refused, Hadron's

ve ways of making you sell.”
Nen.uvmmupmlﬁm.am high-level Resgsn administration
tried Hmihm‘n “‘m«:

o voting rights

on INSLAW stock. Whenﬂu]nniuDepmmt’lnfMlopyfeufmud

em?lmymodzwrll Junmdﬁﬂllldﬁntlﬂnﬂ Iheynwdlofom
INSLAW ino & Chapter 7 liquidation, which would have finithed off the

campany completely. Andwhmthud:dntwmk.]‘uﬁeedﬁmhmm;ed

ahnsyhmmurmpymlmndnmmm bid.

Why such a foss over computer softwars? In its court filings INSLAW
.lls huamdlw Meese and his friends, who stole

Bnm,mmtl unblnlulhfmdl.lnc. which has lrge holdings in
PgnmmlNem Network and United Press Intemational—aot to
mmmmewmm:ohuymomsnmmmw

A combat surgeon in Viemam, Brian was secretary of
California’s of Health and Welfare in 1 Obytam govemor
Reagan mp:eWhleHouu—mthuuuhu

In its coust briefy, INSLAW cites the assertions of various Justice officials
eomnchoneeu.Bnm,mdl-hdmn,lm with the harassment of the
One whistleblower even calied & seator 10 wam that,

attomey general, be would award a friend with
ﬁnnﬁuweuhuncmhu‘mhmﬂ?kOhﬂSmevmﬂmdﬁud
jef investigator of

Canmmae.RnnﬂdlaGm\d,calledeihmwwlonn



waming. He paid that an unmamed senior official at Justico—whom LeGrand
Imlhtownforymmdmad—-had LeGrand that the INSLAW case was
llotdmwrforlhenqumnmtoflnsuudnancrpuwu.bo(hmm
breadth and its depth.”

Up to this point, the INSLAW case still
WMMWM
As it tumns cut, there is reason to
hlvebemmmulphmformechuulm.nmyakohwe

arole in an i espionsge operation conducted by the CIA. that's
where the case reaily begins to get interesting.

suspect that while PROMIS may

damq&lheymuumﬁ PRONHS—M?*&%&. So

they simply program.

That, to the Hamiltons® source, is how the theft got naned. Bot
there is more evidence to another theory of how and why
the government started playing games with PROMIS.

Scwuldiﬁemfm mlﬁmﬂhwlddﬁaﬂmﬂmlbun

ly staried using versions of PROMIS in the

nlovauaupo]mamd agencies overseas; 6
amﬂybmahhh—mdh;.m:gmdﬁenmmaiuhut
e Higence service. Aameioas agonch

"Ilwnhdilyldapuhlcto tracking information of the kind tha
i agencies like 10 tmck,” Richardson says, “and the CIA adapted it 1o
mdﬂm 'I\m.l:lym;ml!lrlinm.[lhe;?mmlxddﬂunmfm

‘The Hamiltons got the bareat dlhem%
the first timie: last y ”mmm whuulmmal
sales W.gaaullﬁmlhu

m:hnlednnﬁedu:lnfovm TlleylnldhﬂMPRONﬂSwmddy
been insialled in 900 different locations—end he

E
i
il
;
i
i
ek

ir codes and told ber it was on line with the Royat Canadian Mounted Poli
mdwnhml;mcylhcydwmhow

Mountie HQP.:{o
reurach 1o Wad

expett, came forward. mmmmhdﬁmunodmﬂ.AWundm
of 1990, and he has continved 1o do so from pay

bluemﬁ:e phones
esL Hed:medwhnwwakednmnrd:dumrfonm

* were to be a prime market. The

venture: belween the Wackenhut Corporstion, the big securi mﬁl and the
Cabazon Indisns, who have a reservation at Indio, Clhfomu. t venture
sapposedly manufsctured military materisl, such things as t- vision
goggles, machine guns, fuel air axplonves. and biological chemical
weapons for foreign governments, including those in the Middle Eax and
Central America, and wwmo{mmwm The contras

llhwmglheanmmmuflmummopenu siringent
manufacture of ammaments in the rest of the United Siates. As an added
sweetener, the Indians conlidtake advantage of minority set- aside contracts.

Riconosciuto claims, iunafﬁdamgmtolNSLAW to have made
mnﬁﬁumm?kommm hmby&ﬂnmiorhothﬂw

mhdnpmdmghl::m ing, the San Francisco i
articles an the Indisns week that seemed to bear out the claims
sbout weapons manufacturing on the reservation.

representative of Inagi intelligence for the use of PROMIS,” he

recalled.

1987 be e Of Tt by wl::ld T T o ocing
met an acquired

PROMIS from Brisn on the recommendation of the naovemnmu. He

wenl on to say he was told by an official of the Kores Development

whlchhemdwulfmmforllul(omanmmBmhldmld
PROMIS 10 the Koreans as well.

The Hamiltons also continie to abomPROhﬂSpoppm all
over the United States. Mnfd‘:ﬁﬁ' ”ﬂm

denies using
Justice officials have sold the ﬁamﬂmu icials had
mmmmmw&ummmedmofmom

The possibilif of PROMIS being employsd ax sn espionage
m«mwwmmdmmwma in
10 the bottom of the INSLAW mess. INSLAW itself has

dudhnefotlmtommlhc: i
Nunn’s Smueml“emmmmlh__‘ tigationiy
Jack Brooks’s judiciary committés a3 been Jook:

two years, but only issued g3 Jast July. Brooks is believed to have
interviewed Meese and his friends. Acoconding 1o the Hamiltons, the fles of the
Jmmm'-mmmmummw

scandal or the ised

andmvdvu st the hi !evela

Imn-contra, no one in this case has
defense, that's likely befors it's over. Bmanneme. i
late for that facts are to0 well-delineated. Iflheoﬁmmoitwojud(es
are correct, this case ought to result in criminel indictments of
Justice officialy.

Mﬂmh&aﬂmm'ﬂmmm
:fep mhvi-;mh da ﬂmm:l
it consistent y lo day among ves as
i e B bt "y
staffers, . me.
relazively coherent and consistent . . mdlhmymnddﬂuzmnﬂmghy:he
Department of Justice. I have never understood w why.”

Thiis Information 3as Been Made Available Courtesy of T e Kozmos Computer BBS Text Fife Archive




Soj’tware Pirates

By Joel Bleifuss
The following article appeared in the May 29 through June 11, 1991 issue of “In These Times”

m.ﬂ'm a Washington, D.C-based

Tustico Depertmont to jostios. hm'mmmmw

one-time main customer, the softwars oampany

mulhs 5. 1d1nmmbbodu¢fmmmpmdwmd

company into bankmptcy and then initisted & covernup.
Asissoois & wirard of 2 that ensbles axty buresucracy

the invdvdmlhm—um::ymw 'lywmepdmﬂm

lllhhmﬂfwduuhml system, the Inelaw sofiwars
n.u:.nllmn‘mul m-ml;nu lnd'tl.;:;

In 1987, 1 GwBum.lhfdml for Wi DC.,
raled that “the ll';‘::xmmt me- wre “by

trickory, imadmd deceir.™ Thsuuulﬁllmlhemm

Mﬁmﬂmu,hhm'mhwmhemmd the double deals that
became ihe hallmark of White House in the 'S0s--ane mare in a string of
Roagan and Buosh sdminismations.

But Inslaw ix different. Inlhelpdn;dl?l&,nlmiu Depatment official
invostigator of

coatactad Ronsld LaGrand Commiktos,
asking him o hﬂnwlmﬁlm-up. "I'hclmhwmslhﬂm for the
Department of Justice than Watixgase was, both in its breadth and its depth.*

Mw:mmb&vahlﬁmwmwﬁ
businoseman and st dealer Eerd W. Brian with &

administeation opeTations; wwmﬂus
mevﬁnmﬂTnhhmmm to the intemational
insalligence commmmity.

HE'S QOT PROMIS: hhmglﬂdt.:hm—pn&lndmhhw snd Social
Rascarch, known as Inslaw, first in & sexies of foderal contracts to daign &

mmmmm Department cculd use w track catos thraugh the mitire
U.S. cout system.

Bl ilton, company foundar is the computer wiz doveloped
tho statistical databese that is at the conter of the controvemy. ki is known as Prosocutor’s
Managament Syma;mﬁ). mwuﬂ [ ‘fdsnl

maintsin & ing vecard of upcaming dendlinm track of ressons
ﬁymmmm ’

Bmwhumahhuﬂnmhﬂnml , smbodied in & special
judicial jurisdiction to example, Promis can integrae infommion from

mpmm MMM Chicago’s “cases™ are the sume sa Los

NMMMthwMWﬂm Says Hifon,

“Because of that subsystem that sllows it to chisnge the codes, you can

mumn:s ehmnfwn::lkm"fgrhuumnkmnuﬂnpdm :‘f
Promis systom makes it easy for any bursaucracy to wonitor « largo number

individuals for whatever reason. ’ Y

Onnus.tﬁwd-hou'mml‘m“mm Mocse, thon-counselor 10
m In Apeil 1981, Messe told &
Ptm:muud-ht
provides for succems in the future,
bmuenhumdnwnhpodplmnpndpdmd mansganent information,”

QUID FRO QUOS? But the administration had of its aconeding
Hmﬁm.wdmdymmwhnmm own 1nd, ©

lnlllyd’dm,w &nﬁh.uhd-'hmwhnhd boen a

in the Nixon Justice & White House mecting
an m&nmmwummmum

Smﬂliwuwmd Justice

m"ﬂmumuu;w Sy gy sy sy B

Inslaw “should not upuhmmnhnymdnﬁem[w' the
soﬁm]."l!mhunuyl axchange indicates that the White House, and nct the
quupmbupm calling the shots, and that thevefoare the Pramis procurement was
a

According 10 Hamilton's affidavit, the was sot for the saftware company's
takoover in the sunmer of 1981 —the yoar that whemarm\-pn&eﬂmy—
when the Justios ramoved two key deparment officialy involved in the
Promis procurement: Patricis Goodrich, then project maneger st the

m

Goodrich’s position was filled by C. Madison Brewer, 2 formar Inslaw amployee
wham Hamilton bhad fired in 1976. Thomas—who, sccording 1o Hamilion's sffidavis, was
told to step sxide or be d:npd-ﬂs'ﬁmfm—-wumlwulbyh“dm
formexly with the U.S, Customs

moving over 1o the Justice Depantment and uhn;dmp of the Promis
mmSmhl“l Vidmdllld administored threo oantracts betwosn the
Sarvice sod Hadron, Inc. .c uuupmyllmvumthehmmnfmupm;
infarmation- managing systems like Promis mo federal agencies. Hadron is s sobeidiary

dan. (In the fall of 1987, Biotoch

of Biotach Capital which was owned
s lwldmgmpmylhnemwds

Caﬁulmmmdwmy hc..a

Inﬂuuﬂy'?&.ﬂmﬂ as Califomia’s of health and welfare under
thon-Gov, Reegan. Hulﬂﬁplbhcm in 1974 1o desl amns to the shah's [un.

In Apel of this year, former Israeli officer Ari Bon-Menashe wald "In

m’l‘im;&ft Brisn was mof two 1980 Rc;gdln-nulh mmw
sppeoached Iren about etriking a enican hostages
-dfnnnlmdnm November 1979 held umil after the 1980 U.S, presidential

nhclim. (Sec"lu'l'hn'l"mu. April 17)

Ben-Menashe claims that the sccond U.S. campaign represen

Mm-hmlmtmlnpn mﬁunducmty adviser. Both Brian and

‘srlane, acciording w Ben-Monashe, “workod very closely” with Robert Gates—e man

whoat  time: was m%mmhmMyCma’aCiADnmmSmﬁdd
MMMmmumuplne Director

hhnuhdhnwmlnlulud&l-
October 1980 wheze the allegod anms-for hostages

tkry et 17 fhr it “&ﬁ’"’a”“mnazm"“ ent isguted the vabidy of
nation’s * s
grounds beld back $2 million in paymants to the
m In February 1985, the company wen. bankrupt and filed for from its
under 11. Fralaw, with financing from IBM, from Chepier 11
roorganization in lato 1988 as a viahis company.
Insiaw claims, and two fodersl judgos have agreed, that the Juilice
mhhn&muhdbpuhhﬁwhh and thus force 3 Promis fire sale,
and aviompted to soguize Inslaw by takeovar, fri and otherwise.

INSLAW ONSLAUGHT: hlmmwmn-mmm
court and filed & guil againg the Justics Dopartmant. ' On Sept. 28, 1987, f

mmyhdpnm]mhd?:nh hmd:lnluh[w;favu. ; "I'hahmte[nf
ustice heﬁnlo thoso
Dapm oven by dnq- Mﬂn

Departmant to Iuhwtl.zmmiuhlq,dh- ﬁnwmahnmm
Bum -vulnajuv?;..’ denied resppointment without explanation by the U.S.
Cum:fAmllm ulm’m.D.C

{On Dec. 5, 1950, Bason testified befors the House Judiviary Committes: *1 have

propty jed: i . 1 don"t have
knowledge as hhownmﬁlhvuhmhqbﬂwcdohunlhdbndyuﬂdo haves
nm‘nonvo. Such retiliation is the mazk of 3 police state, not of democratic

Bason was the first of foor bankruptey jodges to handle the csse. The ather three

The Justice
s, Cmeetion Do imnodincy
Willism B. B lower count’s

mmmmuum - ‘The govemmant acted willfully
and frudulonily to obisin propesty Mhuuumhud-m

miling, this time to the U.S. Circuit

Mdmwww&y‘l "of this m.lmmpmdmh
comt juild‘uﬂmhhnﬂsm

wﬂmhsc]ﬂlw'md?smﬁd?mofmﬁmﬁubymlljndw
on Washington, s Clacuiz Coust Aznh. m [

take its caso to the U.S. Supreme Cout. uyi.lluh mﬁkdy
file & new soit againg the Jumtios Department

SPECIAL PROSECUTOR? In Docember 1989, Indlsw attomey Elliot Richardson
submitted & writ of mandamum 1o the US. W&m qudmpm,D.C. calling for
a formal from Richardson, this wiit carrisd special
vt i s pot “*'“‘z, Spocal Brosecsir Archbald Cor 2

rexi tor !
mvn;l‘nm poci: 1]

Bason's 1988 final docision 1o the
in November 1989, U.S. Dintrict
iyl ot gy




Richardson wants the count to onder U.S. Anomey Geowinl Dick Thomburgh w
sppaint a prosecutor not already tainted by the Inslaw scandal to conduct & fair and
therough investigation of the govemment rmisconduct.

"I'nhn*bdiwadhlamldhupedalpm[in this cese],” Richanison
tald “In Thess Times™ in & reoent interview, *1 have nover been ables to undentand why
they have 20 strenuously resistod any suggestion that they should seck to carrect what
two courts have found 10 be seriously weong snd what additional evidence has reinforced
or extanded.”

In tis writ, Richardson weote, in part: “The combinstion of hi.h-hvdbuﬁh,’
lower-lavel vindictiveness does not i

sccount for the pentistensce and tonacity of
tho attempls to wrest canirol of Promis from Inslsw. . .. Anemnpts to sequire contrad of
Promia weee linked by s conspimcy smong friends of Genortl Mooso to ke
advantage of thelr relationship with kim for the porposs of ing s hncostive contrict
for the sutomation of the Department’s Liti *
B h-tulnﬂa-nmhh;‘ botwacn . . Bt

sampla, Hudron Inc., & subsidiary zisn's Blotach

o take over [nslaw, wrote that when

Says Hamiltog, ¥ be inferrad tha ﬂunng:adda of the Reagan-Bush
mppmz'wbﬁum-:::nlhwu&m] is Bdan.”

mmsmm 1n a March 21 %v::w‘ g s, Bea-
m mhnuﬁhmmmaﬁnn. ar ,\mkl

in contsct with Raefacl Eitan, the acti-tearorism sdviser o then-Prime Minister
Meactsenn Bos: 3

The affadavit huﬁmhuusﬁmﬂhﬁmm Decamber 1982, “Fitan
told me that he had earlior that - year in the U.S., foom Badd W. Brian and Robent
McFi Promis com software for the limited use of the IDF's Signals

clximed Bitan had todd hins that leael Tm.l[pdd]mm
Brian and McFarlane.™ Soc “The First Stone,” page 4.

In & Febmsry 17 affidavit, Ben-Megasho that in 1987 Buian sold Promis to
Lerael for intenal use. Acoonding w Ben- he met Brlan &t 2 1987 menting in
Extemal Relations nwmﬂuuwmwmma
Promis saftwase oould bo maccensfully imergruied inio uy istallipencs agency.

*Brian statnd his prosentation that all U.S. intafligence sgoncies, including
the Defanse , tho National Apmcy snd the U.S.
of Justice, ware wiing the Promis conyrrer " said Bow~ in his

ffadevit. *Brian also stated that he, & private 1.3, bosincesman, had acquired the
pooparty tights to the Proemis computer saftware and allowsd U.S. and Eseaali intallipeace
mmgwmhhmil compuiar safiware as sardy as 1982 for intelligence
Ppurposos only.”

Anothes persan claiming kmow] of the slloged ssle of Promis software 10
is Richard H. Babayan, an Iranian anns dealer now Whhhmwlﬁ
il of

swaiting tal oo securities frsod, Ina 22 affadavit for Inalaw, Babayan said he
& meating in Baghdad in the 1987 with Abu Mohanutied, whom he
desoribad as *a sonior nking official of Ensezamat, an intelli and security oggan of

the govemment of Iraq and s persan with whom | had extensive deslings over the

s
|
E_.
|
E
a’.

4la0 said that he “astended u taesting in Sersiago, Chils, in Deoamber
:’.?.‘.:.'i’;’; bk hw-;h;.]n' o the US. ard B Guien,
] nan
o A opuesed o mosting in Sarsiag [with] Brimn
WORLDWIDE PROMIS: Inslaw Prwidert Bill Hamilion says his ocmpany hes
infmﬁnuhdio_uﬁn;ththuﬂhmh-hm sold w Korea,

Jordan, Great Britain, Germany, France, Australia,
Brazil and Canada, Y

In tha case of Cansda, the company has documentation. On Jianary 8 of this yesr,
i Canade—The Canadian wmmnmcﬁ'

In 8 court affadavit, Patricia Hamiltan, dewghter of Bill Hamilton, swore thet she
was tald by Denxtis LoChanoe of Canada’s of Comnwnications that the Royal
Canadian Police are operating w's Promis software in 900 locations in

CURIOUSER AND CURIOUSER: On March 21 of tis yuar, Michael
dascribed modia 88 8 wezpons- systams designer,
i tariskd o launderer, in a swomn affadsvit for

nfn'-m'huw-&mcm of

He "Amn?hhrnvﬁm Wackeohut] were Pater Videnicks of the
U.S.pq‘s:'nmd ustice [the Promis b o;ﬁ%ﬁ]ldlduem.ineof

and tried 1o him “not to cooperais an [House X
M*ibwﬂd - mlin'-d" ntmml:'. punizhmems that
a pirecy of Losla .
awaited him, depending on b's course of action. _
Seven duys sfier swearing this affaduvis sud before mg 1o Houss Judiclary

bes BLIND JUSTICE? The Justice
?d.mlnumn
from the deperursent’s past history, sach action is 5
The House Judiciary Commirtos has been investigating the Inclaw caso since
August 1939, but iz hes yet 1o subpoons any svidance.

In Ints April, the J Conmitiss Thamburgh o
release move than 200 peges relating to the Inslaw cass. For more than a
year invaking bad claimed that the documens
were being because of Inslaw’s ongoing legat ba The attomey gonaral
relented only Todiviary - Jack Broola (D-TX) announced last
December that he wonld' mz@w—n&ulw

4 y s Soruri
Ageacy schame hﬂmhﬂ-dhﬂpmuﬁa’ servioes—than the
Justice Nawi meﬁmwm

th-p--uuw.mmm.nmmw shove ths law,
mwaﬁazcnz“? . hmhm:;
information with seapect to the thaxwol

The “St. Louis Post-Dispeich,” which has sssigned Phil Linsalsts
tho allogod Inalsw snd 1980 scandals, has called hlmmﬁiqh"ch

0 the of nderground government, both * Asthe
%Smmmd aporstives that sxposed in the
Iran-conts investigation] stll exists, govemnment ths very

Only when these allogations ars brought 1o Kight can jostice be served.

Thiis Information 3as Been Made Available Courtesy of The Xozmos Computer BBS Text Fife Architve
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Federal Corruption
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FEDHRAL
ByHlnyV Nmin

(c} %T Snlind. 1991

Whmlhsusﬁwm AMM to Northem Califomia to investignts
officials called “the distiest sysiam™ mdnllm-dimhmlm

throughow Area Evndinl plmdmm
hwqﬂ'muug‘rl”eh..' Smn.ldmlhpivlﬂydmhl

Thuahubmmmm ch.htmnﬁnhnmpuiﬂehh
bﬂ% Thnhn-bmuvmlmm'l‘m This seies will focoz
ond:ﬂ'm from vazious parts of the conntry.

i e e £ e S i
are

lhuyurm 10 million with the U.S. Depaxtroent of
m uMPROMIS
meummwbynmnm kaz
tack of information on cases, witnoases and andmmpdur
mare effectivaly.
Thmr}hthUS.Aumq'l the PROMIS program w

hmnmam }m Hamilton was forced into

the bankvuptcy court  Fosmer mmmm

Am;m-bom&nMdehnmﬂnths
mmwﬁdhmmmmm

mhﬁcmmmmmw-
mpwl ﬂm. which would mean that all
company assots, wmlllhlnldnm
U&TMCMMMMMIM Two days afiar he was
vhim!byhmnqnmn Blackshear issoed & swom affidavil recanting his
earlier wastivacmy.
'lh.lulnul)qumnt thar Pasciuto be fired. Thsmoudnghu

recommended
dismissal resds ", . . but for Mr. Pasciuto’s highly iresponaible actions, the Department
muh-mmmﬂnmmnnmmﬂ

m F. Buson, k., ruled in 1987 that the Justice
bpmlN!LAWmdhnn-l. Bnnnlm
Edmnlleuuhnu

an appecgrists ontside afficial
mnwlhchpmbumdh ﬁms qujwyby.lmwl)qnmm

" ‘wdﬁll.nﬂunhdhﬁvuﬂm"hm

mhghmdﬁndWmhbnhwm
mhhquwl-ah-ﬂd“mpdbhymm.ﬁw bot

Hamilton tumed him down. In a court document, the yar is quotad as saying,

"We have ways of making you sell.” It was after that mnhh&llNSl.Athn.

had 1o allow witnesses to without

Depcmu d oo ve, mfusing Ik mt-ﬁfy o

prosmce was Lo those who :;lu otherwise: have unptnt&wilh the

saten, “The throagh various charnels of & mamber

3'“::: mmmmwmmmummnmu
ot -

mwmmom
* The use throughout the nation and has boon used also for military
intelligence mmhhhuﬁ&ybm&mm

* An officis] of the keraeli ahmhnsddhmgdsdmhkqi
military intelligonoc st a mecting in Santiago, Chils. The softwan have beon vsed
in the recent Persian Gulf War to teack ULS. and allied troop

movements. Ari Ben-Monashe, & 12 year veteran of Laneli intelligence, made the
satensent i 8 rwom affidavit to the court.

* The software is now operative with the CIA, the National Security A, , the

Defense Imelligmee , tnd the 1.8, Dcpmmm of Justice. Only Justice
Depmkmﬁnﬂm mwmllu

* Brizn now clxims he wthnnﬁwmcndmmdl

sale to Tused, be wd Leracli intelligence forces for as many

a8 five yoars befare the actoal sals.

[n-unu,anmll y in W devel songitive
i campan, uhmpu_llah oped & i
re-appointed. mﬁwmwwquud

judﬁ-‘muhhmhngwm
and the Justice Department has never paid for its use and has allowed
ﬂum&nﬁndmm

The bankruptey doust was & tool—as it appex to be with other iurisdictions~to suppernt
hwﬁndlfw Charles Dock was not alone--as the record will prove.

mmmmmmmummmmmmr
ByHltryVMm

(cicwvml?fg?:d.lm
The comruption of the

bnkqugmmis i

with its roots back to former U.S. Bdwin Maase, sccanding to many

’ the o luaion. The INSTA i
"Napa Sentinel”~is 2 microocoss of the entire systam.

Mlmhdt‘mﬂ.AmeMin Tamics Departmens wers lqa:;l

. Whan Bason, 3 pdp.ﬁudmlupﬁmmm

ruling instead that the- hm!ud
iMﬂomuwwMjﬁ&Auﬂdlnmmw
B w show the coliuxion of the Justice Depanment, when it reoved Judge Bason

firoen the bench after his niling them and for INSLAW, ﬂwﬂhds.m'l'ul

appointed to the banch 1o eplacs Wiso was Teel? Howasa of Justice
atomey who unsuccossfully argued the INSLAW case before Judge Bason.

B

i
5

mdm?uf-rby D-p'mnmﬁunw
Pasciuto b bestimon
canceled his trensfer.  Pusciuto had 10

i
i
i
1
¢

testimony was
emﬁmAlbmthm

Fomer Auomey General Elliott Richardson made & list of the
wm-dmsuwud.mmm wouldn'l
umuﬂrzm Momﬁy m%:\Wmvdmﬂumuﬂ
political influmnce and 'Wlhnunp,:mkmw w:uz:w&pd&ulhml,
the Josticn Department commenced 1138 suack on

The company that made the sitanp o INSLAW bad financial comnections to
Meese and some of Meese's cronies. When the battle ended, INSLAW was broke, an
sttomoy, & Jostice whinleblower snd & mum-ﬂ.mmw

Security Exchange Cammissicn, it has 1 bnnk being beoke and one of its
mhﬂhmﬂdbjﬂnw anid wanipulation of stock prices, the
company lost $4.3 million ix one yoer. 1t soon munk $12 million in the rad.

mw.smmmwu-ﬁummmw'.
US. T The lq:hinmaiﬂm oﬁ'f all nwk
‘Tustee is s0 it tracs all assots,

B e, Aneihes Yoution Depeisman gmploes maied o e UsS, Toostes
program w 'Ilmlwlydmminwoﬁe&'ﬂwu
uﬂdhiﬂw positions 1o be filled . . . it was Moosc's " The official also stated,
" was always umlwwhupunywﬂhwht 'alwlymﬂ:.l{cddo
things that were wrong and no ons would quostion him--it's kind of scary.”

The Meses program would concmtriie too much powsr in one %mm
“Its o ACLAS 8 wu-h mmmﬁ
nhu:pud m wyers Jnhhn more.
iy ﬂ::dus :pph-l'howmh T
retaing tag
aixo Links Justios and the IRS. that's a
u-hllfnlpn !bl.n-




BANKRUPTCY, IUSTICE SC.A.NDAL COULD EGUAL WATERGATE
g?ﬁxw SERIES
g e

Ihnt'm\.m.bmuwﬂlfwmm
nowumlNS Manu.leu nu uhmtlnn.
D.C.-hndcnmpusﬁmlhnwﬂ soltwirs program to the
Us, uuphnhllN AW's contention that the
Justice mmmmmsuw-m

program.

A Mgeﬁnmkhmlhgmuruppdmdmnl&ymm
Sevena! Justice afficials have since boan fired or quit over the cass.

Now 1 U8, House Suhcommings is udm-hwfhmm
the Justics Gonaral phud
awkwand bocanse of the cass. M;hhwuum ﬂletime
the IN: Wlmﬂhﬁquhuwhmwhpﬂhmdmdh}m

of wrong doing.
under Mease, pressured the

the lNSL\W‘Ilifcqulm'mHa'byﬂu
Juniu :.@mmf&wmnam mwulvu!hd“.
who made the award was a pewly
jndp-—the ?iommmnuufxmlm &ﬂw
pheld the e jdges i, ;

m[NSLAW-— Msm

hunmlhclm
mhmwdmmwmhMmmMﬂh&nm
puﬂdmmhbmphﬂwhwnr-m Those who were
foond responsible for the pinsting were closs sssacistes of Mieess. *No sooner had the
boen confirmed in then sn Iavseli offioer that PROMIS
W's software program) was being usod by the ad other U.S.
sgoncies,” staies Jarnes J. Kilpatrick in the 15 odition of "The Miami

mhwﬂdmmw judge was halted because of his
\ haknpz:y that is handed the case

an.ahmm judge
dﬂmwhwmm‘t y waniz to touch the case,” states Chiaf
Todge Aubrey

Distst
Acconding to Broaks, the Jostios Departmarnt is roud; over the documents,
stsize the "Logal Timas™ dwllmnc mmm alfficials in
the Justics Department or frmexdy sssociatod with the Department. Thoy
‘Bdwhh.h-AwGu—l.
General Richard Thambargh.
'U‘S.Aumyhyw
-wMud wnm*-m Section.
ttomey's Crioxingl

_* Lawreoce MoWhoster, head of the Executive Office of the U
Divizion.

*Mmdpcmmm
* Nowth Distri d&ﬂmwmlﬂpnm.lmwhwul
famer Deputy Attomey Geoeral and once chiaf competitor to INSLAW in Califomia.
a mmwummmu:mw

is "all botched up” wmmmumnudmmmm
unmmd]mmnnﬁhht-um The INSLAW program was 10

organize everything and cases all over tha couniry.

The Justice -hmhwdquhmewm
scandal therp rodk the nation in a similar fashion as Watergate did during the Nixon
Adminisat

The Justice Department eversoos the Fodexal Cwunﬂﬁc'l‘mlpm
;‘hulm_?h’ r investigating the Federal o (:mms mhmm_e
ystam. ugtice Department _ uing jystam for their
own interest. In other wards, f%hh the Justice

System for potential wrongdoings by the

Bat is there really jusios in this land?

is receiving many ﬂm suppart the
Dmh‘n“ﬂuun mehnmtmhmu\m ‘stergats.
in the case damonstoite & widar scandal. In xn sffidavit
17, 1991 Bon-Menuhe describos his 12 yesr service for the

But
dated
CGovemment mhuphhﬁpn rwul- scoount of &
mﬁmhmhﬂimmhl in Tel Aviv, by Exdd W, Brian of the

Brian is a claso associate of Moose from his Californis days. Briso and Moose were
bath in Ronald Resgan's Califoris Cabinet wien Reagan was goverar.

Acvording to Ben-Manashe's affidavit, Bran statad in his prosance that he had acquired
mmmmmmoms mpmuhwmudth&uo“”? '.:i?US
iacluding the C-:tnllnulh.mm
m National Socurity A, m Hl!mpuu
fmhrnﬂ-hhil mmudunbdhmoms
lheﬂomdlmdnlm

Hcfmﬁzchhdmnﬂmuhommm MIS computer software 1o Inqi
to Ben-Manasbe's affidavit, the Israeli i

officer leamed of this saic from an syewimen Brian broker the sals m his

offics in Santia Carduoa of Cardoan has been 2

mmqphxmﬂuﬂwmcthuﬁhmmm

WWMGMthMMManOB?;demu

in st loast two fedeial departmanss, including Capadian

Mourued Police. “u“uﬂ.nmutnmh“huﬂuh

INSLAW never sold its saftware to- Canada, Istuel, b Intelligmice
Agency or the National Seourity mh:&ﬁumw&ghmhm
Dopartmant for its use, dospite the mling in INSLAWs

'ﬂnlndn iﬂdﬂﬁlﬂhl’ﬂlkmmh program. Yot

Vm‘ Aw

hlqd. have made i.!
chudm&ol’ﬂlmkunﬂsu llsupmud

mhﬂnﬂmhmmﬁm-muﬁbmw

Mhalﬂﬁu & man named Charles Hlyuhuln-hdﬁnﬁsu.s.
Evm computer The Justice bas sued

yos in the U. l'im(!omh[.m , sonking to compel him to retum

ios of computer suftwaze JaRt on equipment Hiyes'
U.Amhmhlm& has cly claimed that the salvaged
oquipmant contained pirated copias of W's FRON

Qne cover-up bogets ancther cover-up? This is how Watargato sprnad.

BANKRUPTCY COURT EXAMINES SOFTWARE ALL'BGATKNS
AGAINST JUSTICE DEPARTMENT PIRA’

Hmmamumwhym;w'mhw'ﬁb'un:s
garmmm-ﬁhmmmhmby-w that
%ﬂ“m the film. The
waming is o prevent "pirsting” of somonne m
Mmﬁmhumumdﬂyswhhw ‘The United Statos
Juxtice Department sands accused of sopplied #t 10
the Canadisn govamment, the Iersali government and govermment . . . and to the FHI,

*i

Within ai signing mminn . Fustice Degiartment
inhmmfnml‘by % againg the hu.iuhunmuledmd
o Michal J. Riconoscuiio Friday night and is being held

Riconoacuito i wmmumwm filed against him. He
was arsted with two local men who had just sold kim foe $1000.
is being held for

hmeﬂqﬂhmdmmmmm,m more than &
dozsn U.S. Drug Enforvemant Admimaration agers., >

O March 21, 1 ooavputer filed an effidevit in the
INSLAW omse. In Febmary, Ri ito was called by & formver Justice Dep
official and werned sgainet with an irvestigation into the cass by the House
Judiciary Committas. The fomer b in w0 have
throstened Riconoscaiio o £ be talited about the W case.

\uthuydu; MMM&-U}.WW
distribatod INSLAW's software to and intelligance agencies in Irag,
Libys, Kores, Singapors,

A Judge muled last weak in W D.C., that the INSLAW be
mwmnnnmmmnmmmc" =



weapons. The Cabaxon Band of Indians are a soversign nation and thug have immunit!
from 1).5. reguiasions and siringant governesent controls, Y
mwm&mgdlmwuundlﬂh

Rupnmdwhnhnvwdmi-mdhdn-hﬁnpwhhuﬂ&

In connection with Riconoscuito’s wuk.hs
mlm‘aumms INSLAW but b

d.lme. xﬁdﬂﬂeilmh—l
mwasmuummm

's count affidevii, Brisn was H mﬂnfuh

©

INSLAW. 'l'bpupunnfdu modifications that I made in 1983 and

1984 was 1o support 2 plan for in lsw sefowement and

intelligence 'uld'lb. &%Mmdhmﬂiﬁnﬁm that lio made

schedule for the RCMP and CSIS implementations of
Alumqonm!&i "»2.., .mm&sﬁ mdmoms th
win v to the
Goverment of memm
Riconoscuilo rh luh .:-tm?”lh!tdhhlmmﬂlﬂlhh
mmundl - n"uos, Muy -mw
Vidml:h.lhnldllnphyed Dupmuuofluﬁu. Videnicks
stiompted during this lnlqiame

';pncycﬁNSlAW‘l PROMIS
lahmbun‘emduﬂadbytgthnmmulhslndﬁm the U.S. House of

testimony before the House Judiciary
MM“W"MW with the comt and reported in the
"5t. Louis " gk "Washington Pn.'hmmmdmdimbdmmw
ool AT e e e e ey
& 50 i i N
ustice and even former ubmlc.uchﬂmqwhommfmﬁ
INSLAW sofiware 10 Ismnel

Thucmm Mmﬂdhmumwvdy-wqmbg

ndmna with an; doﬂmnnmlhum
.S Dq:uwd’ Mﬁmdm;ifﬂuydw‘tmumnwlmth-e

nmmmhlﬂs :

mmwhymuwmmmmummmmum
Irng, Libys, South Kores, Jarsel and Cansda.

Cupumlulnk Brocks, cheirman of the Commitiee, has sccused the Jostice
D%utnn 2 cover-up by lhboldin.m than 200 documenis in the INSLAW case.
A US. Bankouptey maled in 1987 that officiais of the Justios Dopartmant stale the
sensitive oom| ware--usod to track criminals and also mililery movements--
’w , trickery and doceit.” The ruling was Ister affirmed by snother federsl

Riconoscuito has a previous conviction for manufactaring PCP aboard a Sesitle
lwunﬁaltl R&madﬂmﬂmmmhthwhudmmﬁfy
INSLAWs MMnMuMHMmMM CUROMATE.
Dm;ﬁemofmﬁﬁedm.ﬂmmwdh;ma venture with a
mhdadmﬂhqﬁmndhlnd ndhdnmcdwd Pﬂ;“ lﬂ:ﬂ‘mD

fare use and/or
e ol R e oo A st

Ono Indian and two who were opposod to theze opertions
slloged that uihlmk filtared inlo banks, wore found alain execuzion
nylah!neh mhﬂbﬂmﬂdh csse. The sister of one of the siain
man roparted the tion with tha Lran-Conirs scandal and the sofiwaze madification.
That roport was delivezed 0 & New Yark television smdio sevea yean She is now
mﬂd’nhmhﬂnndmabhus Judiciary

Iimh bought U.S. Jmmmﬁm&h mpl-:wmh

& man

found the pirted PROMIS sofiware program in the suzples oomputer. %
A : (ﬁnﬂhqﬂdpﬂmmhﬂnpﬂmmw

°"“"a......;“.'¢ ﬂ&’?““w""f.“m.“""‘ ?..‘.’M”“"’h”:&:’.
now ustioe retum

the bad not been erased. The U.S. Iumu% riment did not
Hayos tintil after be an affidavit about the MIS sofs Ehnot
cartain whether the U.S. Justics Department wants ]
the wﬂdﬂnnhmbdn‘mdummlhnhhm W
Attomoy notified ance senzitive eould Y
identify agemts mdwmml.r.h“hunmw posea

HOUSEJUD[GARYNVESIMATVORB SEEK NEW DECLARATION
© Simh in « NEW SERIES "
i N?Snlmd. 1991
¢ % . 1991
Caongressional mu:pmhmﬂnanquMﬂu.thiﬁnd
Riconoscuito—a hymm!thSlAWm
mmuu . Justioe Department in the
Watsgats,

stated in his declarstion thet the U.S. Justice

The Judiciary Commities is in allegations that top Justice Department
officials under former Atceney General nu_:; At ‘

CANADIANS BEGIN PROBE ON
PIRATED mw.gm FRONIUS'HCB DEPARTMENT

© Cmﬂx:ﬂNlE S-mual. 1991

mwmmnnmh. i ‘While the
U.S Hmu]
saftware by the 1.5,
investigation.

f:llv-ll and with &

wmumuhwdg-n,m e osing PROMIS, oourt
mmum.mmwm nntulhmﬂlmCmﬁmuh.

"Did CSIS and tho RCMP use PROMIS software or modifications of it? I so, what
wore the cizcumstanoss of the

it own & : axind 2l
Mhmﬁdm“m,hﬂhbdbﬂvlbhdhm.:m



Contra fonding snd sapplios ane of the most impontant aspects of the Cabuzon-
Justice Departmant snd some estimony put forward atates helped to lavoder
nﬂhhh%yhmpﬁp—gmhuhmhymm
than ore gUvETIDON SOUrCS.

Brian is the owner of » bolding which has intorests in the Financial News
unsuccaesful in buying cut INSLAW, Affidavits oa file with the court alloge that Hadron,
mﬁkﬂmmm?dmfmm\vwdhﬁ_lﬂzHWIwm
» $10 million contract by the U.S. Justice Department.

The scandal invalves Moese, Brian, former Nationsl Security Advisor Robent
McFarand, sovaral senior staff merbeas at the U5, Justioe
jndges. The "Vancouver Sun,” the leading in Westom Cansda, states, "The
pimal:ahmbmkllmdyhuhen

[Continned Below]

and oven fedonsl

MURDER OF THREE INDIANS MAY BE
PART OF HOUSE PROBE ON INSLAW CASE
By Harry V. Martin
Eighth in « NEW SERIES

Sentined, 1991
“’% 18, 1991

A security guard, who linked the CIA with the sxsoution-styls murder of ous Indian
uﬂsuibdnmben#.dm.mw
biological warfar devices and the conversion of INSLAW's smaitive spliwig
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softwere for usc by the Canadisn Canadisn bas cedevod un
the pimated sofiware scandal and the U.S, Howes ittoe is
¥ investigation in what hes boen describod as the US. of
Jumtice's ery, doceit and thaft” of the software. The U.S. Govemnment has
comected the illogal sale of the sensitive o Sooth Libyu, Irsg, Issael
md&nnda,unlluhd:!ﬁmd & mumber of US i ling the
Agency sod atber units. The saftware is also in uss by the FBI
Only the U.S. Justice Depirtment was licmsod 1o use which

mﬁqmnﬁmsxm-%u,&mh_mm He has
Mvmhnnmmuyic' 'mt'ﬂumhu.'wmplﬂnd "ﬁ.‘:

s nit sephrals Irvertpions o i oenis Deparmens of &
was Rate
the peopls bekind the Cabarons with direct inks ko Zd
Family, tho Gambino Family—and the CIA. The Cabazon ion, however, is &
new "]
Presoncs at these demonstrations. 3 s,

The man who paid the sacurity guard $10,000 was later convicted of stemptad muander
lﬁuﬁwmmm_l:'mﬁnhdﬂ. }hw:ulﬂdbthdmmw
The socurity guard testifiod that the Indic reservation was convenient for the U.S.
Govemment boosisn it was an indepandens nation and because it was. closo bo the Mexican

bonder, wheve armw ware 1o the Contras. The secarity wagtimony
wis 10 sonsitive, that late ano the Riversi ty District ‘s Office
m&lmmdmm.u off thie resarvation. He went to Sonoms and Lake

and then beck to 10 work with the of Justice, He
fled 1o Now. Moxico and now has wu? ‘He may retum to testify before the
Houte Judiciary Commminoe, though be is in fear of his life right now

e i e g oy e Bl B et O
invostigator siates was oos day by a agent tofoargnr
a1l sbout the "dosart” if he waniad 1o enjoy hiz sotirement.

The man who gave the mansy to the security guard for the murder, was also the same
Edﬂ_kqﬂdmmmhwmhﬂﬁhh 197i—the tuges: President

INSLAW CASE GETS DEEPER AND UNCOVERS MORE “BODIES'

mﬂmm
(ﬂ)ﬁpﬁgu?‘ 13-:::01.”1' 1991
MMJ.MWMh the U.S. Justice
Dopartment in the thalt end pimting PROMIS sofiwam, he opened & can of

ing of W can
wmlhumym:‘pln . Riconcscuito rovealed in his affidavit that the CIA, U.S.
Department and the Fi1 all had links to the Cabszon Indiss and to Joha Phillip
Ninhola and that the Indisn reservation in_Indio, Califomia, was linked directly to the
Cantras. Those links rsultad in the death of many people.

Riconcscuite also wamed in his affidavit that b was g 1o be srrested if he
i invalving the

mat

mu-am% da; ddmgmmlih ook work, Riconoscuito
WATO.

was arrestod and beld fdlfclhcu.s.m"" 10 be thwasted,
i In- c ry d“h 0y l

in! tors from the C i ¥
vestiga ‘ongressiona}

Riconoscoito’s stataments, howeves, have sparked a new inquizy inio tho satire
over e, um o
Comtzas. I was the U.S. ) sice Dy that wamed Riconocuite MWQ&M}E
siatemnents have also launchad an investigation into the pirated software by the Cansdian
Governmexit, as well

d » chamical and i the alteration of the PROMI
MWMN&MWW' execution q:.ummvhew

wied 10 wanepont the blood money from CIA operatives and tho killars, has flad the
country, but not before providing video tsped testimony on the murders.

Nichals, who has beca linked 10 Jimmy Hoffa skl gatieiis
Castso and Salvador Allonic, bes sirong Mafia tos.

The Riverside Comnty Grand Jury and the Riverside County District Atiomey’s Offico
hwumdvtuﬂimyqﬂ-;:’h

Even 20/20 has dons 3 an the Indisn involvemeont and the mxmders. Nichols is

Nichols® tics are outlined on 304 of "Toside Job--the Looting of America's Savings
and Loans” by Swphen: Pixzo, Felicker and Paul Muolo,

"As San Maring Savings in Southers Californis we heard about & bosrowsr, G.
‘Wayne Reeder (who also [ of failed ventuves with Besbes),
masting in late 1981 & m atms with Raul Arens md Eden Peinoss, Contrs
loaders who wors bu; mﬂknz.qmnﬁmw.m

Dr. John | squipment wers aight-vision

miyunumﬂa ight machine guet. Nichols, scconding o former
Rasder and acooints, had & plan in the sy 1980% to build
munitions an the Tnndion ressrvation near Palm in pectnexship with
‘Wackanhut, ¢ Flodds secunicy fizm. The plani fall Gough. was a pelf-descyibed
CIA vetoran of sssassinstion sttempts against Castro in Cube and Allaode in Chile.
3 of the Los Angeles Mafa. He

) mambers
was later convicted in an abostive munder-far- hire schame snd sentenced.

‘The intertwining mess of the U.S. Justice Department, FBL, CIA, former Attomey
Ganoral BEdwin Meese, Dy, Esd Brizn, a former California Cabinet member, and
the Fadesal Bankvupicy Counts demonstratas i

. sizaks of corruption tirvughou the
higher achelons of government. Todl.lenl.l' Committec is 10 sont
m-hna’mcwn,m the seme thing and was artod

whan the U3, Justice Departmant 0 cooperate.

T his Information Ias Been Made Available Courtesy of J e Kozmos Computer BBS Text File Archiive




19th Floor, New York, NY 10018, (212) 279-0707

about INSLAW of a September 20, 1991 broadcast on

trenscript
WBAI-FM 99.5, 505 Bighth Ave.,
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INSLAW Interview With Bilf famifton
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T fie Brian and Meese Connection

By Maggie Mafiar

Further information from the February 29, 1988 issue of
Barron's National Business and Financial Weekly -

Dr. i i Infotech,
into the of i ' Hdwin Meese Il
;mn“ghm cmuwu:ymmmm ing Bivin .
a

dmmmhmﬁngm.nﬁm,msnmm

_ asked
Brian and Thomas also remained close friends. Accordipg'séghe Stein
mMu'WWumﬁnmhd-ﬁg‘m‘&ﬂ
waichers,' ie., people who knew and admired Dr. Brisn and who followed his
various business ventures.”
Early in 1981, Thomas lent $15,000, interest-free, 1o Uryuls Meese.

known as
W . Meese, ﬁndmmﬂmghanmum repp for
cas| ¢ven having trouble ing their morngage payments year,
}Imhm i wuulhems.lk.’:ﬁ)olomlopurchmminnm
for two

Bdwin Moese, who was aware of both the loan snd the investment,
forgat to zeport the losn on 1981, 1982 and 1983 financial- disclosure forma.
During this period, Thomas was working for Maese i Washi 3

was appointed asgistant counselor 1o the Prexident under Meese
January 1981 w Febroary 1982. Them, in 1982, Thomas received an
i a8 administrator of the San Francisco regi

“no evidence™ that the i

on Biotech.

mSmwmmbudnﬂqﬁm:dmm caze of the
Cylogenetics purchase, but found no evidence.

In the spring of 1981, Quenech, a ownad of Beisn's

did get its license, however. On April 28, 1981, the SBA
that had been

10 lift the morstorium an those SBIC spplki under
review when the morstorinm went ingo effect. thus, becane one of &
handful of ies that received the SBA at that time, it
eligible for ion in SBA

ions in loans. Today, Infotoch carries $12 million
loans cm its books. MWM.MMWMM
that the phone ealls from had sy effect, or that Questach received
Mmﬂ:.m!ﬁn,ﬂuhﬁpuduu%nl'lmduyhchdd
sccording sudit, Quostech was investing in slot-machine operstions
Las Vegas a1 about the same time that it was receiving the SBA license.

m@mm:mmmhnmmvml

White House. In the spring of 1982, the White House senior staff
the nonsination of Brian for u position o the Nations! Science Board, Brian’s
nomdation, with the others on the slste, was spproved by the President.

Dw,ﬁemmedx.ﬂdnmmﬁ: “After the FBI clearance
investigation had been jons raised by White House comnsel’s
office caused Dr. Brian 10 wi w his name. He was never formally
nominated.” Aoccording to the “Was Pont,” Brian says that he
withdrew his name because of "2 hagale” with one of the of the
seloction panel.

The Stein i igation found mo basis for criminal i
Moese arsing outof hit ecommendion of Bt fox the NS, Briss hntel
becomes an active character in the Stein report minidrama in July of 1981.
That summer, Brian lent $100,000 t0 Edwin Thomas. Jost seven mooths
earlier, Thomas had lent 515,000 to Ursuls Moese. Why was Thomas lending
people maney if he, 100, was hard-pressed for cash?

According to the report, in July Thomas needed m because he
wm»mammma&mm.n.c.mﬁu.

The Stein veport on 10 note that, in the same month, “Dr. Brian lent
MI‘.MIIIM;I”MID stock in 4 company called
Financial News Network. Dr. Brian did this by canting hﬁkﬁu m»:
mmkmwnmmm.umumwu "

Thomas did not list the $100,000 Joan from Brisn out kis financial-
disclosure forms in 1982 or 1983, He claimed that the loans were ultimately
mwam&emms@wVﬂmmuWa

the purchase by Mrs, Meese of Bisech stock six

‘The report concludes: ight T‘“
contact with D. Brisn and bis pu of SURD i ing the

:ﬁﬁ 's non- disclosure, Whether Mr. Thomas 3
committed sy violation of Iaw was not 8 matter within our jurisdicrion. Even
ifwemlomuhmummp&mlhuhﬁ:humiﬂnhvebmnﬁnggcu
the basis of ingider information, we have been given no evidence by the

nor have we uncovered evidence that he communicated that information 1o
Mirs. Meese, or that Mrs. Meese was aware (or had reason 10 be aware) that
Mr. Thomas had such information. Therefore, we find no basis for any
imi wmmdhmwmwm.Mdm

Brian flushes with uhmm: “In my opinicn, that was a
jratuitous statement in the Stein report. was nothing to the widerlying
mnplication.” Moveover, be observes, the SEC investigated the matter and
cleared all parties.

Brian's recont move to acquire UPI once again put &
Brian’s connections with the 'ﬂnmmm
“Washi Post™ raised the itsue w

on

the

inting out that Brisn, the head of

_ in a compeny that lan fall
capkract.

coniract to
‘sezvices 1o the Justice Department’s
Brisn t0ld the *Washington Post™ that he was wnfamiliar with the
denails of the deal. 'nnemmumddmammm‘i
disclamed koW ndge. yiag. 1 b o0t et e e Bran
ledge, . “It is not comie up to
Hadron board level.

This Information 3fas Been Mode Availasle Courtesy of Thie Kozmos Computer BBS Text File Archive




Bacﬁgrmmb On T fie Wackenfiut Corporation

T aken From
“In These Times"
May 29-June 11, 1991

“The Age Of Surveillance, The Aims and Methods of America’s Political Intelligence System,” by Frank
J. Donner (Knopf, 1980), pp.424-425. note this was written 11 years ago. Trying to locate something more
current vis-a-vis Wackenhut’s evolution through rr’s regime into bushie’s imperium. This “corporation” is
fundamentally bound up with what Danny Casolero was investigati g Michael Riconosciuto’s affidavit
(recent post) describes his involvment with Wackenhut in 1983 and 1984 doing software development and
modification on INSLAW’s proprietary PROMIS software. some of this work was done on the Cabazon
Indian reservation in Indio, California (near Palm Springs). A source of mine tells me Danny Casolero was
thinking of naming his book-to-be “Indio”. P

bl

Of the three private detective agencies (Pinkerton, Burns, and Wackenhut), the most ideological is
Wackenhut. Headquartered in Coral Gables, Florida, and organized in 1954 by George Wackenhut and three
other ex-FBI agents, it is the third largest industrial security agency in the country. [See Footnote 22] By the
mid-sixties, twenty-one of its forty-eight executives were former Bureau agents or supervisors, including two
former high-ranking officers in the Bureau's domestic intelligence division. Until the late sixties and early
seventies, when counter-subversive intelligence came under attack, Wackenhut led the countersubversive
private detective industry. A 1965 prospectus claimed a 2.5 million name file, with 10,000 additions weekly.
“The Company believes it is the only organization which can offer its clients a central file of this magnitude
and full investigative services to supplement and verify information in the files."[See Foomote 23]
Thereafter, the firm acquired the file collection of Karl Barslaag, a former naval intelligence operative, editor
of the American Legion’s counter-subversive publication “Firing Line,” and a HUAC and McCarthy
Committee staffer. The firm then boasted that it owned “one of the largest independent collections” of
counter-subversive files and literature in the United States, with command over “more dossiers than any
other organization in the country outside of the FBI."{See Footote 24]

The agency’s professional concerns reflect the political values of its director, George Wackenhut. A
rightist of the old Blood, he selected as his directors an assortment of ultras prominent in the John Birch
Society, the ASC, and other right-wing groups. The agency’s monthly house organ, the “Wackenhut
Security Review,”™ systematically decried the subversive inspiration in virtually all the protest movements of
the sixties, from civil rights to peace. This vigilance earned the publication the accolade of right-wing
organizations, including (in 1962) the George Washington Honor Medal and the Freedom Foundation Award
at Valley Forge, Pennsylvania; and (in 1965 and 1966) the Vigilant Patriots Award from the All-American
Conference to Combat Communism.

Wackenhut’s priorities shifted with changes in the post-Watergate climate, the passage of legislation
designed to protect privacy, and the shift in client concemn from ideology to physical security. The agency
turned over its counter-subversive file collection to the CLA [Church League of America]—gratis. Now, 1t
claims, it declines active counter-subversive investigative work and levies on the CLA’s collection to meet
client requests for dossiers and background information.

Footnotes

[22] Fred J. Cook, “Governor Kirk’s Private Eyes,” “Nation,” May 15, 1967, pp. 616-622. Material on
evolution of Wackenhut can be found in James Ridgeway, “Spying for Industry,” “New Republic,”
May 14, 1966, pp. 10-11, and Richard Hartzman, “Private Police in America: The Private Security
Industry,” issued by the Project on Privacy and Data Collection, ACLU, New York, Aug. 1, 1976.

[23] “;‘2; Wackenhut Corporation,” prospectus issued by Francis I. duPont, A. C. Allyn, Inc., April 26,
1966, p. 13.

[24] Cook, op. cit.
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Earnings And Finances of Wackenfiut Corporation

DIALOG Informauon  Systems, PTS Reports
The material below is baing preseated for joarmalinic md/or sducational fair use only
Consclicdated Earninge as of 31 DEC 1991 (in thousanda) * As reported.
Svce. Inc, et *Sh. WACKENHUT CORP.
Revs. Tanes Inc. Barns. DATE: 30 oCT 1991
1990. ... i vunaneenaaa 521,191 3,217 5,963 1.80 EVENT: Interim Barnings [IME}
1989, ... canne 462,181 z,496 5,874 1.52 ° TITLE: Interim Conscl. Barns.: Sept. '§1
2,066 5,186 1.3% ~ Thou. # .
2,459 5,660 1.47 13 Wka. to: Sept, 29441 Sept. 380
1,241 2,419 0.63 Ravehues 142,697 134,060
3,499 6,778 1.76 ¥et income 2,081 1,068
2,508 di, 804 d0.47 *Sh. sarns §0.54 $0.49
4,35¢ 6,412 1.66 35 Wks.:
.- -220,351 4,142 5,756 1.49 Ravanues 427,432 7,312
!19!1.................20l 096 3, 658 4,807 1.37 Net incoms 5,547 4,804
d Deficit. "5h. earns .4 .27
* AS reported by Co. *AR Taported.
2 53 Wks,
WACKENHUT CORP.
FINANCIAL 3TATEMENTS DATE: 12 FEB 1992
EVENT: Anpusl Zarnings (ANE)
Annual Report - Consol. Bal. Sheet: Thou. £ TITLE: Annual Zarns.
Conscl. Inc, Acct. Yrs. End.: Thou, §
Dec. 30+90 Pec. 31°89 Jan. 1'89
REVANUEE. . voiivianrananinsanaa521,19] 462,18) 400, 596 Dec. 29'9] Dec. 30°'90
Cost & eaps.....,.... 362,302 445,180 oo - Y90, 549 Revenues 572,527 521,191
Opar. iucoms........ . 18,289 17,001 - T3Q, 447 Net income 7,721 6,963
Bquity in cpers., of . . *Sh. sarns $2.00 s1.80
fgn. affile,,.. -..Cr4d6 crila criil *As raported.
Interest income .esd, 356 3,687 3, 407
Total income. » 22,691 21,062 14,165 I'IBLDBD ANNUAL REPORT DATA
Dapr. & amport 2T, 644 7,304 5,113 Income t, 0.3, Dollar {0D0's) ~———weeweem——u=
Interest axp........ ok, 867 5,380 1,10 Yuar End 12/90 12/89
Incoms tax... triaeae3, 217 2,196 2,086 12/88
Net incoms. -.6,963 5,1 5,195 WET 3JALES/REVENUE 521,191 462,141
Dividends........ .2,315 2,315 13,992 400,9%6
Bal. aft. divda........ 4,648 3,559 d4, €37 COAT AND EXPENSES 562,302 445,180
B T < T T S Y 1] $1.52 31.3s 390,549 o
d Deficit, OQPERATING INCOME 18,089 - .00
* Avge. sha.: 3,858,805, 10,447 L
INTEREST INCOME 3,356 1, €17
ARNSL s~ Dac. 30490 Dec. 3I1'89 3,407
Cllh.............................................4,2!3 4,212 OTHER INCOME -446 ~374
Accta. Tac., mat..... 63,724 -311
Invantories......... 5,221 TOTAL INCOME 22,691 21,082
Other curr, ssssts.. 5,206 14,185
Tot. curr. asset ™, 364 DEPRECIATION & AMORT. 7,644 7,304
Notes yac..... sesiirrbanann 2,113 5,113
Ctfs, of depos. & accrd, int. of FIXED CHARGEE 4,867 5,30
wvholly-owned casualty reinsurance sub 4,343 1,791
Iavetats. in & advs, to fgn. afflls. . ...........3,263 2,20 INCOME TAXES ~ ENPENSE 3,217 2,496
*Hat Prﬁpltty---................................30 355 A6, 146 2,066
Other asssts........ . 8 1.3 3,208 NET INCOME 6,962 5,074
Total ARBet®. . .vorvianeerinrerancnan .........1“.0!5 157,691 5,195
Liabilitiea=
Curr. debt mat........c0v0ivannan. R R T T e 2,825 emmm———eee——e—cws Assets, U.S. Dollar {000'a) - ——
ACCLE. PaY.....vs 4,412 Year End 12/%0 12/89
ACCrUALS . s iuvrerranrarnens 27,044 CASH AND EQUIVALENT 4,203 4,213
3,400 RECEIVABLES 72,964 63,724
fot. emrr. um..............................cs,us 37,729 DEPOSITS - ASSET 33,60 LEY M, M43
Res. for losses of wholly-owned INVENTORIES 5,402 . : 5,221
casualty reinsurance subsid.........cccenvua.... 28,594 29,680 INVESTMERTS - ASSET 3,268 - 0 2,230
Long-term debt............cc0vieanns 43,3500 NET PROPERTY 34,355 T U UB6, 146
Defr. inc. tax..... 8,176 DEBT mnsu 1,131 . 2,013
iCom. atk. p.30.10. ne crrm ABAEY! B 449 4,491
Fgn. currency trans. darl, 140 CIl'lmT AS3ETS 87,546 70,364
Cap. surplus.. 26,621 TOTAL ASSETS 164,085 157,601
Retained earns 1,749
Total 1Aabe. .o iiiairennian .....1“.0'5 157,461 - Liabilities, U.S. Dollar {000's) ————
Hat wkg. cap....,.. Cemennas aeaee 2, 413 40,635 Yaar End 12/90 12799
Equity per sh....... teeeanan .......l!.ll. .71 PAYABLES 7. 981 4,412
" DEPY. & BMOTL. IOB.......cvrinsnnnnnns ti.2--.13,416 ACCRUALS = LIABILITY 37,152 27,084
11,641 INCOME TAXZS - LIABILITY 5,643 11,584
£ She.: 3,058,885, RESERVES 75,444 70,160
DEBT [ 2,828
RECENT FIMANCIAL STATENENTS- COMNON RTOCK s L1113
CAFITAL SURPLUS 26,621 26,4621
WACKENHUT CORP., FGN. CURRENCY TRANS. ADJ, -1,53% =-1,140
DATE! 10 MAY 1981 AETAIMNED EARNINGS 12,397 T, 148
EVENT: Interim Barnings {(INE} TOTAL CURRENT LIABILITIES 45,133 37,729
TITL®: Interim Conscl. EZarns.: Mar. '91 TOTAL LIABILITIES 164,085 157,481
Thou. § NET WOREING CAPITAL 42,113 40,635
13 Wks. ta: Mar, 31°'951 Apr. 1'90 ACCUMULATED DEPRECIATION 13,416 11,641
Ravenuss 144,930 125,079
Nat incoms 1,538 1,273 m————eemth e FINANCIAL RATIOS ——————rresrscem———ea
*Sh. marns §0.40 20.33 Year End 12/90 12749
* A® rsported. QUICK RATIO 1.712 1,801
CURRENT RATIO 1.940 2,077
MACEENAUT CORP. CURR.LIABS. /MET WORTH (%) 124.9 122.5
DATE: 06 AUG 193] CURR.LIARS./INVENTORY (%) 435.5 122.%
EVENT: Interim Earnings (INE) TOTAL LIARS./NET WORTH (W) 34%.23 402.1
TITLE: Interis Consol. Barns.: Juns '$1 FIXED ASSETA/MET WORTH (b) 85.1 117.3
Thou. § COLLECTION PRAIOD {DAYS) §1 50
13 Wka. to: Juna 39'9]1 July 1'9¢ NET SALES/INVENTORY *%.401 #h.523
Revetnuss 139,797 128,173 TOTAL ABSETS/NET SALES (%) 3.5 M.l
Net income i,910 1,743 NET BALES/NET WKG CAFITAL 12.280 11.3%
*Sh. sarns §0.50 §0.45 ACCTS. PAYABLE/NET SALES (A) 1.8 1.9
26 Wks, ; RETURN ON SALES (&} 1.3 1.3
Ravenues 284,735 253,252 RETURN ON ASAETS (%) 4.2 3.7
Het income 3,458 3,014 RETURN ON NET WORTH (%) 19.1 1%.1
tsh. sarns 80.%0 .7
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Personal Profiles of Wackenfiut Board of Directors

R. C. Kneip, SrV-P

I, P. Rowan, V-P, Gen Counsel & Asst Secy

T. J. Howard, ¥V-P, Assoc. Gen Counsal & Asst Secy
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G. R. Wackenhut
3. J. McKee
R.R. Wackenhut

PERSONNEL INFORMATION

0065869
WACKMIT RICHARD RUSSELL

UNDERGRADUATE COLLEGE: The Citadel (1969)
PRIMARY COMPANY AFFILIATI
Pres & Chief Opes Officar

1500 San Remo Ave.

Coral Gables, FL. 33146
POSITION(S):

Presidomt

Chief tions Officer
DEPAR’ ):
Administration

5 EmARY AFFILIATION(S):

Wackenhut Imernational Inc., Dir
Wackenhut Services Inc., Dir
Titam .

Wackenhut Del Ecuador S.A. Dir
Prof

exionales De Protection Y Scguridad S.A., Dix

Servicios
gﬁﬂmhutmgx %Mmbgu Center, I
ter, Inc., Dir
lagka, Inc., Dir
Ammm Guud & Alm. Inc., Dir
Stellar Systamz, Inc., Dir
Tiwrie Insurance Co., Lid., Exec V-P & Dir
Wackoohut El Salvadoe, SAC;:&DH

Wackenhut Puerto Rico, Inc., Dir

Q065868
WACKENHUT. GEO!
Bl'RTH HnllduBim PA (1919)

m
Coral Glh\n. FL 33143

Chrm & Chief Exec Officer

Wackenhut Corp,

1500 San Remo Ave,

Coral Gahles, FL. 33146
POSITION(S)

CInd'E:mnveOEﬁmr

Inside Director
DEPARTMENT(S):

Administoati

SECONDARY AFFILIATION(S):
Wackenhut Services, Inc., Clom
Wackenhut dél Ecusdor, S.A., Chrm
Wackenhut Dominicana, S.A,, Chom
Wackenhan of Canadas, Lad., Chrrn
Wackenhut UK. Lid, Chrm

Wackenhm Propenties, Inc., Chrm

587 Medical t, Inc., Dir
Wackenhur Monitonng Synm Inc., Chrm
Wackenhut Puento Rico, Inc., Chrm
‘Wackenhut Spans Security, Inc., Chm

0005944
BOLLES, JOHN W.
BIRTH: St Paul, MN (1945)
RESIDENCE ADDRESS:
8280 5. W. 88ih St,
Miami, FL. 33156
UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ. of Minnesow (1975)
GRADUATE COLLEGE:  Coll. of S'L. Thomas (1981)
PRIMARY COMPANY AFFILIATE
Vice President
Wackeahut Corp.
1500 San Romo Ave.
Coral Gables, FL. 33146
SECON.DARY COMPANY AFFILIATION:

Wld:mhm Nuclear Corporati
oar top
1500 San Remo Ave,
Coral Gables, F1, 13146
SECONDARY AFFILIATION(S):
American Soc. of Industrial Security, Mem
Wackenhut Nuclear Sexvices Corp., Pres

0070482
ZOLEY, GEORGE C.
BIRTH: Florina, Greece (1950)
RESIDENCE ADDRESS:
Fonr Cayuga Lane

, F1. 33308
UNDE%GRADUATE COLLEGE: Florids M.muc Univ. (1975)
GRADUATE COLLEGE:  Nova Univ. (1979’
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:
a":k(u:h m Corporation (Subs. Wackenh: J
at tion (Sul [ ut
1500 San Ramo Ave, Corp-
Coral Gables, FL 33146
SECONDARY AFFILIA‘I'ION(S)
American Carrectiona] Asemn., Mam
Amexican Juil Assn., Mem

0065870
WACKENHUT, RUTH J.
BIRTE: Phila, PA (1922)
RESIDENCE ADDRESS:
20 Casuaring Concourse
Coral Gables, FL. 33143
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:

Wackmhul. Corp.

1500 San Remo Ave.

Coral Gables, FL. 33146
POSITION(S):

DE%TR%NT(S)
Administration

0063472
THORNBURG, FREDERICK F.
BIRTH: SunhBﬂ:d,lN (1540)

UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ. of Hawsii (1543) RESIDENCE ADDRES
GRADUATE COLLEGE:  Johns Hopkins Univ. (1949) S1078.W. l!OLlne
PRIMARY COMPANY AFFILIATION: Mismi, FL. 33176



UNDERGRADUATE COLLEGE: DePauw Univ. (1963)
GRADUATECOLIEGE: Indiena Umv (Law) (1968)
PRIMARY COMPANY AFFILIATION

%uc V-P & Dir

[ ut .

1500 R% Ave.

Coral Gables, FL. 33146
POSITION(S):

Vice Pregideni-Ezecutive

Inside Director

DEPARTMENT(S):
A dministration

SECONDARY AFFILIATION(S):
WsSI, Dir

American Bar .
FRATERNAL ORGANIZATIONS:
Rotary Intomational

0058597
SIMPSON, MICHAEL J.
BIRTH: Mnﬂm WV (l953)
RESIDENCE ADDI
7535 S.W. 166 Tm'
Mum. FL 33157
UNDERGRADUATE COLLEGE: Fl.ondl Intemational Univ. (1979)
PRIMARY COMPANY AFFILIATION
v-p Inf Sexv & Cost Control)
W, o Corp.
lS(!) Sln Romo Ave.
‘aral Gables, FL 33146

COLLEGE: Fardham Univ. (1938)
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:

Ganeral Development Corp,

2601 8. Bnyahgnbr

Miami, FL.'33133
POSlTlON(S)

Chairman

Inside Director

SECONDARY AFI-'!LIAT.[ON(SJ
Greeawich Air, Dir
Wackenhut Coep., Consuliant & Dir
Workwear ., Dir

Space Industries Inc., Dir
Bm'l'nmofﬂndd; Dir

0034237

RO‘_‘;’J:‘N.%ALES P,

BIRTH: i 1A (1933)
RES[DENCE%SS:

151448 W. 720

Miami, FL. 33158
UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ. of lowa (1957)
GRADUATE COLLEGE:  Univ. of lows (Law) (1960)
PRIMARY COMPANY AFFILIATIO

V-P & Gen Coun

0045527

NOVOTNEY, NORBERT JAMES
BIRTH: Brainced, MN (1921)
RESIDENCE ADDRESS:

GRADUATE COLLEGE: Univ. of Minnesoia (Duluth) (1947
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:
%—P (Nat] & Inmtl Accts)
‘ackenh, Cﬂp(llllm
1soo San Ramo Ave.
Cara] Gables, FL. 33146
SECONDARY AFFILIATION(S):
American Society of Industrial Security, Mem

0045060

MURPHY, BRENDA B.

PRIMARY COMPANY AFFILIATION:
Dir Parch

Wackenhin Corp.
1500 San Remo

Coral Gables, FL. 33146
POSITION( ):

DEPAR%NT(S):
Purchasing

0034984
BIRTH; - Sumfed, CT (194
;  Stamford, 1943)

RESIDENCE ADDRESS:

7505 S.W. 179 Texr.

Mismi, FL. 33157
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:

V-P (Bus Devel)

Wackenh

1500 San Remo Ave.
Coral Gahles, FL. 33146
ON(S):

President
DEPARTMENT(S):
Planning &

139!4 S.W. N}S Terr
Miami, FL. 33186
UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ, of fowa (1970)

GRADUATE COL1EGE: Tulane Umv (1980)
PRIMARY COMPANY AFFILIATI

Sr V-P (Plan & Devel)

‘Wackenhut )

1500 San Remo Ave.

Coral Gables, FL 33146
POSITION(S):

Vico President-Senior
DEPARTMENT({(S):

Planming &

0030439
JACKSON, WILLIAM E.
BIRTH: Websier, MA (1956)
UNDERGRADUATE COLLEGE: Florids Intomational Univ. (1981)
GRADUATE COLLEGE: Umv quﬁ.nm (1985)
v-p (SY OON];I:O 3]
Ve ro pem.l jects’
1500 San R«w Ave.
Coral Gables, FL. 33146
POSl'l'ION{ ¥

ice President
DEPARTMHNT(S)
Adminiswation

Opeunnu

AWKINS S M.
BIRTH: KlnsuCn 0 (1913)
RESIDENCE AD)
2193] Busbank Blvd,
Woodland Hills, CA 91367
UNDERGRADUATE COLLEGE. Mlincis Coll. (1934)
GRADUATE COLLEGE:  Univ. nf Mn:lug:n (1937)

PRIMARY COMPANY AFFILIATI
Sr Advisor
Lockheed Corp.
4500 Park Gnmda Blvd.
Calabasaz, CA 91399
SECONDARY AFHJ_IATION(S)
Avemca
Wackenhut Dir
Nationial Aademy of Engineers, Mem
002273

GLASS, FREDERICK MARION
BIRTH: Vaiden, MS (1913)
RESIDENCE ADDRESS:

UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ. of
GRADUATE COLLEGE: NuthmmUmv (Llw) (1936)
PRIMARY COMPANY AFFILIATION:

U S. Banknexe

345 Hudxon St

New Yok, NY 10014
POSTIION(S):

Inside Dirocior

SECONDARY AFFILIATION(S):
Goncor Induntries Inc., Dir
Wackenhut Corp., Dir

0015525
bloono s o
(1954}

B, Spiget

8090 8.W. 142 S,

Miami, FL 33158
UNDERGRADUATE COLLEGE: Univ. of Pennsylvania (Whul.m Sch.) (1975)
GRADUATE COLLEGE: Um?_I gN Pennsylvania (Wharton Sch.) (1976)

8¢ V-P (Fin) & Chief Fin Offcer

‘sckenbun
1500 San Ramo Ave.
Coral Gables, FL. 33145
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THE WACKENHUT CORPORATION: PRIVATE CORPORATION OR INTELLIGENCE FRONT?

Wackenhut Corporation has provided security services to public and private organizations
for over 35 years. Since 1ts founding, it quickly became one of the tog three security
companies in the U.S. It is now an international company with over $50 million in annual

revenues,

Although Wackenhut's stock trades on the New York Stock Exchange, control of the COmpany
(at least 50% ownership) has always been in the hands of the founder, George R. Wackenhut,

and his family.

According to an intelligence source, Wackenhut is linked to the secret fraternity known as

The Order. The Order’s leEal name 1s the Russell Trust, and a December, 1991 phone call
laced to an office of Wackenhut confireed this gfflllaélon by el1c1t1n§ an admission to
his effect. The Order is a graduate secret society, founded on the Ya € campus in 1833
(also known as Skull and Crossbones}, of which George Bush is the most visible member,

The twenty familjes that have historically revolved around The Order have risen to assume

the most gowerful educational, financial and industrisl positions as well as oceupying key

governmental policy-making positions.

Wackenhut’s operations includes several sensitive areas affecting the U.S. national
security. Given Wackenhut’s ability to receive lucrative contracts from the U.S.
ﬁovernment over strategic military projects and its recruitment from the Army, FBI, CIA,
S4, and State Dept. into the_compan¥, one must consider whether this comﬁan¥.1s indeed a
private company, or an intelligence front. .Given its recent entry into the field of
guarding inmates, a real cause for concern is whether mind control programs or experiments
are being conducted on inmates.

Following is a chronological sampling of the activities and scope of the Wackenhut Corp.

1954:

Wackenhut Corp. is founded as a detective a ency by George R, Wackenhut. (For the sake of
clarltg and brev1té, for the remainder of this chronology WACKENHUT will refer to the
Wackenhut Corp.) eorge Wackenhut, himself a former FB agent, staffs WACKENHUT with
former FBI and other government agents.

The company was in the business of providing guard services and plant protection for
private companies.

1958:
WACKENHUT incorporates in Coral Gables, Florida, where it is still based.

1960: .

WACKENHUT be;ins its phenomenal growth after it began to receive U.S, government
contracts, he U.S. government has been WACKENHUT s biggest client.

WACKENHUT acquired General Plant Protection, comprised of nearly 1,000 securitﬁTpersonnel
in California and Hawaii. Ralph E. Davis, who ran this firm, was made WACKENHUT s
Director for the Western Region.

1964:

WACKENHUT was already recognized as one of the largest security firms in the nation. One
prestigious contract was its NASA operation at the launch site at Cocoa Beach, Florida.

1966:;

WACKENHUT resources had become impressive. It developed into a $20 million public

comBany _although still under the control of George Wackenhut, and had 4,100 employees and
3,300 clients. It dossiers on 2,500,000 people, and operated in 25 states, as well as
Washington, D.C., Puerto Rico, Venezuela and olumbia, attaining the status of being the
third largest detective agency in the U.S.

The Atomic Epergg Commizsion was its single biggest customer, paying $3 million for guard
services at its Nevada Test Site.

The House of Representatives hired WACKENHUT to investigate one of its members, Rep. Adam
Clgxton Powell [D-N.Y.), to determine whether gtaff payroll padding had occurred.,
WACKENHUT 's Bervices were also bein employed by other governmental entities. Fiorida
Governor Claude Kirk hjred WACKENH : 88 a private police force for several ponths to
investigate Florida politicians. Kirk called George Wackenhut his "general®™ in his "war
against crime” under the banner of combating orﬁgn1zed crime in Florida., WACKENHUT
enjoyed such a cozy relationship with Governor Kirk that their agents helped state highway
troopers guard him.




1966 {Cont.):

Kirk was the first Republican to be elected governor in Florida since 1872. One Florida
agency head complained that the investigators looked over his bank records, charge
accounts, voting record, school records, and questioned his neighbors about his personal
habits. "George Wackenhut appeared at women's clubs and civic groups around the state and
asked them to spy on their neighbors and report to him what they found out, While the
investigations were agparently succesful in weeding out some pe tg state employee
corruption, the Mob stil] seems to have flourished. It was brought out later that
WACKEEHUT had a figure tied to organized crime as a client; guards had been provided to
Sir Stafford Sands, s Bahamian Finance Minister who had been linked to American ﬁamblln
scandals. WACKENﬂﬁT had also employed Sands’ daughter in a clerical job until t e scandal
broke, but she still engo¥ed 24-hour protection by WACKENHUT guards. "In 1967, the Floride
state legislature turned the tables on Governor Kirk by refusing to foot the *200,000 bill
that WACKENHUT had run up.

(To see WACKENHUT's ties)to organized crime in the Inslaw case, refer to the accompanying

article on that scandal.
1971: . E.

WACKENHUT was indicted on felony charges of using briber{ to obtain confidential

information from the New York Police Dept, from 1968 to 1970, Coulby Gunther, a

WACKENHUT vice president, plead gu11t¥ efore the New York State Supreme Court to a

Risdemeanor charge of giving an unlawful gratuity to a public servant, and the remaining
0 brlber¥, conspiracy and rewarding official Risconduct were dropped.

ce officers were charged with selling confidential police information

w York Poli
to WACKENRUT.

1974:

Wackenhut of Alaska, Inc., a subsidiary of WACKENHUT Corp., won a $15 million contract to
provide security services for the Trans-Atlantic Pipeline during its construction.

1977:

John Ammarell, WACKENHUT's executive vice president, reported to a House committee that

WACKENHUT occasionally obtained information from the Church_Leasue of America, which

monitored political activists. The Church League, founded in 1 37, doubled as an

intelligence front which sent out undercover operatives who would ingratiate themselves

on and secretli record their meetings. Aumarell also .
»000,000 records on people*in a central file

with leftist groups and sit in
testified that until 1975 WACKENHUT had over
at its headquarters in Coral Gables, Florida.

WACKENHUT contracted with Alxeska Pipeline Service Co. to pro

} vide secyrity éuards along
the trans-Alaska pipeline.

A lyeska is a consortium of seven major oil companies: Exxon,
Arco, British Petroleum, Mobil _Unocal, Phillips Petroleur and Amerada Hess, Alyeska
transports one-fourth of donesi;cally produced oil along its 791-mile pipeline.

1980:

Clarence Kelley, who retired as FBI director in 1978, joined WACKENHUT to work out of a
Kansas City division. Kelley was the FBI's first permanent director to succeed J. Edgar
Hoover. WACKENHUT’s legal counsel around this time was William Casey, the soon-to-be
C.I.A. Director under Ronald Reagan,

1983:

WACKENHUT was awarded a contract to provide security at the federal government's Savannah
River Plant in South Carclina. This nuclear facility is under the domain of the Dept. of
Energy. The site produces gluton1gl and highly enriched uranium for U.S. nuclear weapons.
The contract was worth abou $40 million per year.

WACKENHUT fuarded other D.0.E. nuclear facilities, including a site in New Mexico, and the
Nevada Nuclear Test Range at Tonopah, Nevada,

WACKENHUT'’s heavily armed guards receive elite commando trainin and wear berets with
1i htning emblens Yperhagsg:ot unlike Hi;lerya 5.8., which had %he same occult g _holis:&
and military fatigues. WAC B_special response teams were commanded by nucg?skili
soldiers as Rex Evitts, a 20 igar military veteran and Warren Rees, a former Army Special
Force& officer. The mobilization equipment WACKENHUT employs includes armored personnel
carriers and helicopters.




1986:

WACKENHUT created an anti-terrorism division headed by former government agents and’ based
in Reston, Virginia, The division was headed up bg Conrad Hassel, with a d-year FBI
career and former chief of sBe01al operations for the FBI's research unit, Joining Hassel
was Christian Frederick, a 3 -year ClA veteran and Christopher Ferrante, a special agent
with the U.S. State Degf. and specialist on Latin American countries. While the unif was
created with the poten ial of providing embassy security, WACKENHUT already had guards
posted at five U.S. embassies.

1987:

gﬁgKENEUT opened its first correctional facility, an INS detention center in Denver,
orado.

Frank Carlucci resigned from WACKENHUT’s board of directors, and was appointed as Ronald
Reagan’s Secretary of Defense. Filling this vacancy in the following year was Gen. Paul

Eelley.
1988:

WACKENHUT formed a new unit, Wackenhut Corrections gorp,, to build and operate jails in
several states. The variety of facilities 1nvolve§1mmlgraplon_dgtent;on_centers (Colorado
and New York), two pre-release complexes (Texas), a pre-trial ﬂall (Michigan) and jails
for parole violators (Californis and Texas}, . The contract with the Texas Dept. of

ities is worth $10.5 million per year.

Corrections to operate two 500-inmate faci

WACKENHUT renewed its contract with the Dept. of Energy to guard its Savannah River Plant
for $300 million over five years.

Revenues measure about $430 million per year, reflecting 13X annual compounded growth for
the previous decade.

1990:

WACKENHUT opened its first medium-security prison, in Allen Parish, Louisiana, bringing
the total number of correctional facilities operated by WACKENHUT to eleven.

WACKENHUT received a contract with the Dept. of Enerﬁy worth $20 million annually to .
Erov1de security for D.0.E.’s Rocky Flatse, Colorado acility which manufactures plutoniunm

riggers for nuclear weaporns.

WACKENHUT was hired bﬂ Alyeska Pipeline Service Co. to spy on Charles Hamel, one of its
critics, to uncover who was leaking damaging information to hia. Ironically, Hamel
himself worked to .win approval of the pipeline in the early 1970°’s.

Hame] was receiving and disseminating embarrassing information on Alyeska's environmental

ractices, causing mandated repairs costing $20 million tc be made to 1Beline equipsent
0 prevent the escape of hazardous gases and the levy of at least one gz ,000 fine by the

EPA.

In pursuit of its goal of discovering his sources, WACKENHUT get up a phony environmental
rouf to ensnare Hamel; conducted electronic surveillance of Hamel’s homes, business and
ote ts; agd searched

rooms; reviewed his private telephone logs and consumer credit repor
his garbafe and took documents from his home office, WACKENHUT's methods prove
successful - after seven months the whistle-blower leaking the information to Hamel was
identified and promptly fired by Alyeska.

Annual revenues continue to explode, now reaching about $525 million per year. WACKENHUT
marketed its services in the U.S. and 40 countries,

1991

WACKENHUT'S foray into private Erisons lead it to sign a deal with Australia corrections
authorities to design, construct and run a 600 inmate mediup-security prison in the state
of New South Wales. ‘fhe congaqi also pursued privatized prison contracts with the U.K.,
Uruguay, Canada, Mexico and Chile,

WACKENHUT became a household name when it is linked to the Inslaw scandal following the
death of investigative reporter Danny Casolaro (see accompanying Inslaw writeup),

WACKENHUT is also linked by intelligence sources to secret projects on an Indian
reservation in Dulce, New Mexico, as well as underground facilities in Califormia and
Nevada. WACKENHUT owns the nxsterjous unmarked black helico¥ters that fly around top-
secret U.S. military bases. helicopter crash in the vicinity of the Nevads Test Site
killed three WAC ards under sugposedly accidental circumstances, although sabotage
was guggested because they were purportedly traveling with sensitive documents.
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Is Tt Coincidence or Conspiracy?
100 Compelling Questions about Jofin F. Kennedy's Assassination

01)

02)
03)

o)

10

11)

12)

13)

14)

Why were over 58 eye-witnesses 1o the assassinati 'onigmulbylkc
'arren Comumission when they said they felt shots had NOT come from
the Book Depository?
Why did most m Plazx run up the Grassy after the
e, 4 ot P n Doy g o o Gy Kl
Why were MULTIPLE rifles found at the Book Depository and then all
but one made 1o 'disappear?
Why were ongoing de-escalation plans for Vietnam reversed within 48
brs of the assassination?
were the ten perscns taken into custody in Dealey Plaza all released,
mwilhmwumdluﬂnirm-ukm7maduwidm
(officially ignored) that some of them were direcily involved?
How was "W, ' and the ing Wa scandal DIRECTLY
B 1 m.;nm; Lergate
What MULTIPLE lines of evidence connect the JFK, RFK and MLK.
inaticas?
What arc the known (often frightening md bizaire) detsils of the over 200
persons who were mordered or died VERY suspiciously (and
i ) after 11/22/63 becanse they had seen the 'wrong' things,
uﬁmﬂpp.m?%ydiddnyd’uh‘cbm‘whninvuﬁpﬁom
were ongoing - sometimes just hours before they were 1o be questioned?
Why was Nixen one of the foew Americans who could not correctly
remember whigre he was when the assassination occurred? Why may he
have Torgotien' he was cu & plane out of Dallas?
Whymﬂ!.&{&meaemom'm?ﬁ;::h%lguforu
ing fust da e . ™ " L g
lttlnmf:mez;deFK'ldﬂlh?
What iz the evidence that FBI infornants (perhaps even Lee Harvey
Oswald himself) had wamed the FBI of an impending assassination
attempt on JFK which the FBI ignored and later denied even getting?
quﬁfeﬁnudcvﬁmummmmwﬁ'lmimdm
connections

What documents are still being withheld from public scrutiny -inthe
National Archives and WHY? Why 'hide' any when the government
Hbm‘ﬁeanwﬁndbyahum’l?

Why did so MANY t documents involving Lee Harvey
Oswald and others ‘diss or were s2id 10 have been * " -

including Lec Han wald'S Army igence files, Loe
M‘-W&%mﬂwyw CH MORE?

15) Why when Lee Harvey Oswald returmed to the USA from the USSR was
heNO’I'dﬁda[lymubgny ives of the CIA, FBI, Siste Dept.
etc., but WAS met by Spas T en, & former Nazi collaboratary with

16)

17

18)

19)

20)
21)

)

23)

intelligence community connections who the Warren Commission
claimed was with "Tra: s Aid",
Why was Marina Oswald sequestered in a hotel, surroxmded with
intelligence community connected persans, coached as to what 10 say and
what the had experienced, and threatened with depontation if she did not
cooperate?
What evidence connects EVERY president
the lone excepiion of Carter) directly with the asssayination or its cover-
1? What are George H.W. Buah's comnections o the evenis of
M\Vhymhhmmdm in Loe Harvey Oswald'’s Dallas
friend's address book?

i repestadly implore of the Warren Commissioners to
ke him out of Dallas and to Washington where he felt he could speak
the truth? Why did they NOT take him up on his offer and pleas?
W&qldmmwhhﬁd?hehew“mmmvdh
2 conl you gentlemen™ when spoke to aen

Why did Ruby suddenly contract cancer and die just before hit new trial
was 10 begin?

Why did Dorothy Kilgallan, the only reporter to interview Ruby in
pﬁsm.dinmylmhuslydlyllﬂulltyslﬂ:hewuﬂdw&u
wide open” and her beat friend die some days thereafiny?

How do the events of 11/22/63 and its immediate afiermath STILL effect
our everyday political and even personal lives?

What Govemment agencies and other groups were involved in the
phnﬁn;mdnmimdmehﬂmmslhmwhup?

24)
25)

26)

27)
28)
29)
30)
31

32)

)

34)

35)

36)
N

38)

39)

40)
41)

42)
43)
44
43)
46)

47)

48)
49)
50)

Why was the single-bullet or "Magic Bulles” theory of the Warren
Commission s physical and medical IMPOSSIBILITY?

Why do those who playsd prominently in the assassination and ils
‘investigation’ continually thow up in contem| itical life? Are
Wmmmiwﬁmw pocary political

Why did the U.S. Government deliberutely LIE to the American le
and Wosld sbout what they knew of the events of the assassination? Why
do the CONTINUE to do 30?

Who felt threstened by JFK? And who gained by his murder? Who had
the means to kil him and cover it ap o loak like the work of a Jane-nut?
How was the Media somctimes cleverly controlled and, at times,
complicit in the coversge of events, facts and fiction?

Which Mafia bosses and employees, many of whom worked for and with
Whlt did LBJ mean when be said the U.S. Government had besn rurming
2 ‘Munrder Incorporsied’ down in the Caribbean in the '60's?

Why did LBJ insist on being swom in on Air Force Onit when bhe was
quite legally President AUTOMATICALLY upon the death of JFK?

Why were some of the very same persons who were in Dallas on
Illéﬁadmjnﬁby'winddmw'mmemmmdhﬁmphkfor
the MLK assassination?

N dﬂ&ﬁ?fe{fa%ﬁrhﬁmtmdumﬁ
a -ne id so i , mysterionsl
’ dead) Why many dic suddenly, my y

Why did the FBI not react to an informant's that J. Milteer
know in detail how JFK was gaing to be assazsinsied weeks before the
event? Why did the public nover that Milteer raveled hundred of
miles 10 wiiness the execution with his own eyes? Why was he never
questioned by the Warren Commission, House Select Commities or
anyone elsc?

10 tell the truth of the events harassed,
bed., fired from their | biscredited, intimidaed, marginalized.

Why did all those who met in 's apartment the evening Ruby killed
Why did 5o many bullets and 30 muoch of the physical evidence
‘dissppear?

Who were the multitede of PHONY ‘CIA' and ‘Secret Service' persons

(eunplueudﬂ:ofﬁ:idlodin;m)mlheﬁulym‘udlmpd

Dealey Plaza on 11/22/637 Why were they stopping persons from moving

into ceptain locations?

Why did the driver of the Presidential limousine slow the car during the
racher than acoclerate?

Why did Socyet Sexvice men jamp over the body of LBJ and not JFK?

Why were several of the Secret Service o drinking very late the
ni;hbefmslchbwmdbylfdudgkuby‘l?

What did Jack Ruby know when be said "I'm Jack . You don't know
me, but you soon will” just BEFORE the assassinstion

What evidence is thers that Ruby, Oswald and Tippit {as well as others
postibly invalved) all knew and had been seen meeting each other?
Why was s0 much evidence and testinony supprested and at times
Why to THIS DAY do live in fear w0 the truth of what they
saw or know of the events of Dallas 1172263

Why are powerful forces trying 10 discredit the new JFK movie? Why
hwz'crilws'dlhcolﬁdalvmhndevmulm;bemmbjmw
harnssment, surveillance and mare?

Why were 50 MANY of the movies and photos taken in Dealey Plaza tha

day CONFISCATED by persons i a8 govemment
Why do govemmental snd extrasgovernmental forces STILL spin dis-
information siories related to 1 -and its aftarmath?

Why were several witnesses offerad bribes andfor threatened by the FBI
and others to NOT disclose the truth of what they saw?
Whymwimummhdmdh:#eﬂwgulhmﬁmymc
Warren Commission ‘wanted’ 1o Why were those who saw 2
different scenario ignored or worse?



51)

52)

53)

54)

53)

58)

9

60)
61)
62) Why

63)

64)

69)

10

H)

72)

1)
74)

73)

76)

78)

Why?diGWmm suggest the Report NOT be published to save printing

thmdhowdsdpo&eehnvenfundumpumdwbafmm
v:g;nmmemﬂdhwmﬂednynﬂmmbhd
tofuch a sion?

Why did some newspapers get information
Olwaldmptm(mllmrmn’umlhmhmnof
information or bad it on hand prior?

Why do so few know of the photos that show clear evidence of a
conspincy and even show images of the other conspintors and gunmen?
Whunhownd&emuhﬂxmyﬁmymmamym
Dalias and Dealey Plaza that day?
Wﬂmmldmuﬂtmmm'wmm
and work to foil & resl investigation into aspects of the sssassination?
What were the many Nazi and Fascist connections to the assassination?

What evidence is there of MULTIPLE en in the School Book
Depository and other hﬂmuwﬂnlgnm Knoll?

‘Lec Harvey Oswald'
SD&ULTANBOUSLYthmh
were those impersonating him snd wiry?
What evidence shows that the murdered RuhyuNOTl.he
perscn exhumed from that grmve’ " b }

Why were so many of the medical evidences ﬁn‘]rmmldew
‘dissppear’? Why were 10 many others seemingly

did someone construct fi edmpuncphuolmﬁuneue
}hney(hwddmblhem:-’anm
Why did the JFK autopsy doctor who burmed his notes and fim draft of
thcmmmmd'al shortly afier this obstraction of justice

Why do the locations of wounds as soen by a toam doctors in Dallas and
that evening by another team of doctons in Bethesds Naval Hospital NOT
maich in number or location!?

Why did the CIA and other Ve Inm catities try o
obstruct Gamison's investigation Tame onhlndmuﬂ y
were they so afraid of his investigation?

Who was the Ammy Intelligence man in and around the Texas Schocl
Book Depository?

the FBI and CIA had on
event? Who leaked this

y scen st several places
ore the assassination and who

Whymhckllnhymdm«ddlheDlﬂ.uPohcemdﬂhnm
repestadly st muhsphnmmmlﬂmhummnnnnthud-y?
How did they seem to know’ where the sction’ was - or was 15 be?

Why do different documents and :dmuﬁumdLuHuveyOmﬂd
show different height and even different faces - not to mention names?
What war Lse Harvey Oswald's REAL ‘missian’ in the USSR and in New
Orlammdhlllunfulmmm?Whthequfw?CIM FRIT

Whmhm&ﬁuwmmﬂmgfmmeﬂmmds

afier the shots rang ow?

Why d&id the eye-witness repors of pe mm;mmwnhnﬂum

Deahymnbsfmmddnmgthclhmmmhnh ‘official’
suppression?

anention and even
Why was IFK'I I.LLEGALLY removed from Dalias and Texas
ﬂacFBIn:nuvellloflhedhu tical evidence
mWaﬁm;m?&hywaGnndmeumm
Whyd:dmeWmCmmunmndFﬂImmwy
mmmbrmmnmsmmsdlhuewhlmvolwmsbed
light on a possible conspiracy? Was this ‘conspirstorial dyslexis’ on the
govemmeni's pan?
Wmmwmhﬂmmdhhhmnummdmulyﬁm
JFK's brain a8 much evidence indicates?

Why was his brain never sectioned and studied? Why aud to where did it
mmmmmm&m

d&ndu,mhrndmtudunﬂld'lhcﬁn
momDIIIuNO’l'mndldnuhl was in

whennmmdor Wuhmnnn? Was there a 'switch’ and
tampering with the body
thm!hea dmORDERBDmNOTfoﬂwem:m

procodures and investigate certain wounds etc.?
%nwﬂ:ﬁwu—u‘-ﬂ;uobmumdmaﬁuhfmd
not before?
Why were the seven particular
seiccted? Why did several have:
Why were some enemics of JFK?

on the Warren Commission
igence community conmections?

7%

80)

81)

82)

83)
84)
85)
86)

88)

89

)

93)

94)
95)

98)

99)

100)

*If you would like 1o read more on the JFK assassination AND

n
2)

3
4)
)
6)
7
8)
9)

* wince 11722/637 Are we sill

Has our Govemment been ik
in America? Arc the ‘coup’ leadens

Liphi et o o S
.Ia: 'ign:l-n;?e bliss? Does: knowledge imply responsibility'? Does:

Whumbedmewudcnmdmdﬁmnymdothsm(hng
overdoe) situation? Is Knowledge and Truth the first step 1o talking back
oar country? What ARE the 7 Why are they obscured from the
average American?

It the apsassination of JFK the PIVOTAL event of American History
mmswwmehumYMoﬁgﬁwmﬁ
NECESSARY precarsor 10 RVER ti
evens that has happened since - ndnupdn'll'ODAYl? pott
Why did Jack Ruby suddenly have a dramatic improvement in his
financial sitaation just prior to the assassination?

Why did seversl persons not ‘officially’ thought to have been involved
suddenly flee immediately after the Event?

Why did the Washington D.C. phone system fail for several minutes
immediately during s :ﬂanheauum:m

Why were most of the Cabinet conveniently and coincidentally out of the
couantry at the time?

Whywﬂn mmmﬁﬁahmdiwdufwmemwml
and LBI? What foreknowledge did the Military
h.vn?Whnpouibleplmpnnm?

Can the deaths and destruction at home and abroad in Vietnam and ALL
the subsequent wars be understood by an analysis of the JFK
assassingion?
Wnl.ullamyOlwnldlCIAmummhevidmce:w
indicae?

Nuddememn

if our and institutions of
guvummluwhad %
Wm'ht-vrmgpmmdBummmmdudmmeplm?

NO ANYONE who Lee
Whywe;u.“m:cknptby who interrogated Harvey

Whyd‘nidluﬂmey&wdduy”lmmapnuy'?Wuhlm
coTmect

does much evidence show that Lee Oswald did not even
a rifls that day - and peshisps NOT even OWN one?

Whydldlhmcwmkmmnfuumnmdmmulmms
i«

suspected of direct involvement in the assassination for trial and
suggesiod as a Presidential candidate?

Why did Lee Harvey Oswald have 1o be'dm within 48hrs of his
lIlegeduima?Wuhe ‘supposed’ to have bein prior?
How did Ruby gain entry into the Police station? Were the police waitin,
foerrylomtgrbdmmwmgOm 8

Why did l'om:hul:induml order the DESTRUCTION of & note
Oswald had given to FBI agent Hosty in Dallas days before the
assassinmtion?

Why do CIA snd other documents show a coordinated effort to "destroy’
the critics of the Warren Commission and the Government's BIG LIE of
the events of 11/22/637

Did America DIE along with JFK thut day in Dallas 11222/637 Can
wemuveizmdhhhckOURemnuyfmnh and their
hein? Are weasa umﬁadwnhme'G)MFORTABlBLEB'
or the UNCOMPORT. 'mmmn

YOURSELF the the above ions, the fi fnom?end
answors Lo questions, the following
sources are readily available:

uuwmmnm:.mummmn;m
gngs'l‘he Trail Of The Assassing, Gurrison, Jim; Sheridan Quare Pross,

Croesfire, Marrs, Jim; Carroll end Gnif, 1989
Conspiracy, Summers, Anthony; Paradan, 1989

Best Bvidence, Lifton, David; Casroll and Graf, 1988

Plausible Denial, Lane, Mark; Thunder's Moath Press, N.Y. 1991 (HC)
Act Of Treason, North, Mark; Carroll and Graf, 1991 (HC)

Spy Saga, Melmson, Philip; Pracger, 1990 (HC)

Mafis Kingfish, Davis, John H.; McGraw Hill, 1989, (HC)
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Ecfioes Of Conspiracy

By Paul L. Hoch
Dolume 8, Tssuel, February 28, 1986

<<"REASONABLE DOUBT">>

Henry Hurt's boak should be in your local bookstore aow, although it did not reach some of
the big chains quickly. The afficial publication date was January 27. (Holt Rinchart Winston,
555[4:..319.93"

I am wo close 1o the caze (and 1o the book) 10 judge "Reasonable Doubt” 25 a whole, rather
than by asscssing cach piece of evidence a5 now ar ald, and each argument as familiar or
unfarliar, perussive or implausible.

We will see what the yevicwers and publicisis do with a boak which claims that it is not
ing & gpecifie solution to the mystery of the JFK assassination. So far, ] have seen no ads

Haurt's reluctance to endorse a single solution i penicalasly understandable in Light of the
history of his invalvement in the cese. Exposure to the legendary Ed in and then to a
veluniecred "confersion” could maks anyone wary of anybody's solution, bencficial result
oflhuiuuuducﬁmislhﬂﬂmwuvuywﬂﬁn_gmhoknthnwa&ofudﬁumemld
peovide hard facts and carcful analysis. Even the jacke: copy says nice things sbout the bufTs,
and nothing abeat who killed IFK.

Undetstandably, Hutt is not optimistic sboat the chances for & resolution: "The sseds of
neglocted evidence sown acvout the landscape in the wake of the assassination have mamred
inmo & jungle of powerful contradictions. Nourished by solid information, cach ising theme
contends with other thomes, The cnunglement has become so that no single
mwy,nuﬁnqu,ﬂq__bmkﬁwwmndnndﬂhfdnli;ohuim..." (. 429) Hun
endortes Jim Lesar's suggedtion of a special unit in the Justice ent, with specific
Congressionsl funding, pettemed afier the anti-Nazi Office of Spocial vestigations,

Since I don’t think I know who killed Kennedy, Hurt's approach generally
think the boak does & mdjobol‘mﬂmhgﬂw{mbimyofmnchcfﬂm
variety of plausible tions,

<<A NEW PERSPECTIVE ON THE MURDER OF I. D. TIPPIT>>

tome. I
e, and the

.., Hunt's most striking new evidence, izsingly, does gn directly Lo the question of "who did
it” - but in the Tippit case. He does not iphasize it, but it is a lead which mises the same
iind of basic ¢ 1o the intagrity of the evidence a5 David Lifton's work does 1o
the Bethesda evidence.

Hunt persusded me that Tippis was in Oak CIiff an hour afier JFK was shot 10 take care of

some very business, 1alkod to 3 woman who had an affair with Tippit She
thought eho was ant by Ti "thaﬁm'ngmgfmlhndmmyhmjun this on
November 22, This was a oot only for Tippit, who was married, but also for the
woman. She had receptly been with her ex-husband, who was previously jealous

enough to follow her and Tippit srennd Oak CHEF atnight.

Hun's exposition reflects the'kind of cavtion that lawyers would be expecied Lo encourage.

Fmenmplnbedaesnummuhemm.whmlwﬂ]mfamummmz.ﬂﬂmmcgh

volumes who can j| 2 1ypo in Huxt's footnoie

and find the Tippit materia] in Vol. 12, (Or see “Caverupe,” 12/55) Her name has boen known

o some critics for years. Hunt credits Harris with finding her, prompted by an

ancnymous 1968 letter 1o Jim Garmison which Shaw cbwined. clla was not nsmed in
that lester, bt described ax 1 waitrest who worked with Tippit at Aunin's Barbecue.)

It is nex clear if Hurt belicves that he and Harris have discovered why Tippit was killed, or
mevely why he was in Oak Cliff. He seems persuaded by other evidence that did not da
i

The joalous husband and Rosets "both deny any knowledge of Tippit's death other than
what is in the official accoun.” (P. 163) Hurt dots not go into detail, but T doubt that he
accepted Mr. Stone's denial at fuce value,

Hurt does quote & retired DPD officer who "ssserted flaly and withouwt promgng that he
believed Tippit was killed as  1esult of & volatile personal simatian involving his fover and her
estranged husband. He added, Tt would loak like hell far Tippit to have been murdered and
have it loak like he was ing sround with this woman..., Somebody had 10 chunge the

strewing
tape.... Somebody had 1o go to the room and change those [cartrs hulls and
some of Oswald's hulls in 3!“."' m%l) officers repontadly mm e

The book contains a brief discustion of the implications of thix account. "The purpose [of
the alicration of evidence], perhaps, would be twotold: to seal the case againn Oswald fin the
JFX case] by shawing imevocably his ca ‘yfcvidmmdmmp:fp:heuuofﬁpph‘s
murder without disgracing him, his fi , and the unbom child. And, of course, there would
be an outpouring of grief [and Financial - PLH] for a palice comrade slain by the
presidential assasxin.” (P. 168) I would meﬂuuf such relatively innocent i
can be confimmed, the question of tampering with the evidence against Oswald in the e
has 1o be raised with new imensity.

This arca xeems ripe for additionsl investigation, official or unofficial For cxample, what
can we now make of the sighting {near the Tippit murder scenc) of a licenss plate number
mncdh:kmnﬁimdnfﬂwﬂ.cdmmnﬂmasmmTheHSCAlppumdyfdlqdm
ruchacmcluxim.bmifywi;umthcchhlhnﬂwdﬂwinlhaw.ﬂze:wry—md
Mather’s nervousness when interviewed by Wes Wiso — might be significant.

Hurt reviews the femiliar evidence on Tippit's problematic ce in Osk CIET, and the
ndio instructions which sent him there. He interviewed R. C. on, suppouedly instructed to
£0 o Ouk CLfT a1 the same time, who seamod by Hort's questioning and relectant to
talk. Dispatcher Murmy Jackson "noutly denied knowledge of any fraudulent manipulstion of
the tapes in grder 10 provide an excuse for Tippit's being so far away from his asgigned district
at the time of his desth,” bot his accoun: scems unsatisfactory 1o me. (Pp. 162-3)

Bofore I knew about Rosetta Stone, | argued that the mestages in question didn't sound
right. In November 1981, Lraisod this issus in a lener to Dr. James . (#1986.1, 2 pp) If
ﬁpﬂiﬂ;ﬁ&hmyuflhemrdinpemddbudmwn.meﬁming in the acoustical
:ecmy:ii; ;;.ulling From the “hold everything sesure” crosstalk match might have 1o be

1 suggested that both the tene and wording of two key messagos were in the “formal mode™
which ane would enpect anly in important — o in & later re-crostion. "You are in the
Oak CIiff ares, are you notT" seemed lisnilg:ﬂ‘yum-fmﬂﬂun "What's your location?”,
"Are you en route to Parkland, 60177, and similar inquiries recorded that day; it resembles
"You do not have the suspect. Is thet coment?”, where the "formal mode” is expecied.
Simil.ldy."‘(ouwi]lbcnhxgnform!s that comies in" contragts with "Remain in
downtown ares, available for call* and und@ﬂuumﬁlmnm’fyym."

Thiahndafmﬂyai:hnbemnfeviduuhrynhcinulnnmemhuuu.hwolvinga
:ge d by Lamry Flynt} y of & copversation between John Do Lorean and FBI
informant Jainea Hoffrman. Andmmwmadﬂm&nhoﬁngﬁuhﬁmyhﬁ:mmnlﬂe
wuublishtntheupeh.udhemflhd.muq . SFC, #1986.2) In addition to the

ive content of "Hoffman's” remarks, his "speech cadences... 'sre

from one who has reheansed or is reading from a script.
doscribed Miron as a “longtime FBI contultant,” The Justice Department should
certainly sponsor that kind of analysis of the Tippit mesages.

<<JFK'S PHYSICIAN BELIEVES IN A CONSPIRACY>>

There is & second very 'vcgwca' of new evidence, resulting from Huon's 1932 phone
call to Adm. George B . He said "that he believed that President Kennady's sssassination
:?)smcmnhdlwupincy,"ﬂembwqmﬁym‘w&msmymdmem"@.

anomalongly

As JFK's physician, and the caly doctor present at Parkland and the Rethesda
auopsy, B yminmsmdmymlpuiﬁm.}ledidmtwﬂ‘ywmu“fm
Commission (which published his coatem report containing basically no medical

detsils, CE 1126.) He did give five interviews to William Manchester (the last one in July,
IM.Mmchmmun.{ylddmm:B did not then belisve thers had bees 2
conspirscy, However, Hurt notes that in #1967 i interviow, was asked if he
agrend with the Waren Commission on the number of that hit JFK; he replied, T would
not care to be on that.” The HSCA interviowed Burkley at leazt once, dng in
addition an outside contact report and an sffidavit — all unpublished and una

Along with the Tippit evidence, the Buzkley assertion of conspiracy calls for intense
examination by the Jumice Department and, 1 hope; by some .[g"drmylm:m
%}ﬁqﬁn\ﬁ Troit, ask for #1986.3 [1 Feb .oan:kley;mdM pp., 4 Feb 86, 0n

ppit]

Hurt devotes only a few pages in a *) bag” chapier 16 Lifioni's' theitis, but there is some

in in #n area where might know crucisl facts. (Incidentally, much
of the ™ ‘al"uiﬁmoﬁhaﬁnglebuﬂmmmymdmhumnf:hamaﬁcdmd
physical evidence in 's extlicr seams obsclete. The SBT ie implansible but
m by a swprising amount of CA evidence; if it is wrong, umpering on z

scale must have wken place, and we need to either pursus Lifton's argument or
corme up with another scerurio, Smdying the flaws in the official investigations is not likely 1o
produce progress in thix arex.) -
Hurt concludes that "Lifton builds 8 powerful case™ that JFK's body was separsted from the
ceremonial motarcade, and that his "cvidence is equally sirong on the point that
Dallas and Bethesda, Howey

< thing>> happened to the ds on the body between s and B e,
hisn'ninwin?nimd’whu ight have heppened docs not have the strong supportive
evidence found for his bazic poin.” (P. 427)

Hur suggosts that “the Secret Service and other powerful elements in the govermment might

have fels an i m;mmhehhdyfwwﬁmﬂm'mpom

moment,” given fears of & canspirscy. "It does not seom unreasonable that these circumstances

Bresidnts gy o pacad o e aesopey bl e oo 55 po o e

t's on an autopsy table as koon as y possihle - uwﬂ

the folderc of ing the bod: tho streets with the family and ic at L
transporting ytlmujﬂ 3 public

, it does not soom cenain paopleinlhe‘i:vmwe
ﬂiplﬂudthntho&idlllmquywuglingwhmndwwhimof family and by
Avy brass with pitifully linle axpesience in forensic pathalogy.”

When 1 saw this speculation: in Hurt's draft of this section, it smck me as plausible and well
worth puring, The porepactive of peopls who realized that the body might provide sconclusive
evidence of a conspiracy shonld bo teken into scoount (and ¥ don't think it generally hes boen).

Certainly an "innocent naticnal security ausopey” does not explain away Lifion's evidaice
indiceting changes to the wounds, and Liftoa can discourse st great hﬁ:, {and with
cmﬁg%lemhm)lpimmﬁnhw.wﬁehlnkdwim im in general
temmns long 2go.

At the very least, however, Hint's mdyﬁsg;h!lndmmminfmxim about what key
people reaily think happened to JFK's body before the Bathesda y. | have axgomed for
years that there must be some explanation going around in official and y circles, and I was
surprised that none serfaced after “Best Evidence™ wa pablished.

Murt's manuscripe Jed me to chock the recond on the authorizstion of the sutopsy. Is it
possible, I wondez, that the record sigrificsntly minimizes Jacqueline Kennody's opposition 1o
an awtopsy? If the opposition was very strong or more prolonged than is
have no oouble believing that someane decided 1o go shead with an “inepection”™

Burkley's own account noted that, while knoeling before Jackis, he “expressad [the]
5 dmdumdupdﬂyﬂmwe&mm]ywnhhﬂm.mﬁagdmi:
was necessary that the President be taken 10 a hospita] prior Io going to the White House. She




questioned why and [ suted it must be determined. ,if%ﬁ.m'ble.llul.ypeofhﬂluuledmd

Y this with future material found.” (CE 1126, p.6} makes more sende if you inseer a
few-wonds: "her wishes to go direcily 1o the White House, but stating....” In his oral history
imerview, Burkley mid that Jackie's decision to go to Bethosda was arsived & "afier somn
considerstion,” which might mean it took & while 10 convince ber.

It is nok unfair to read Burkley's commenis critically, with the suspicion that he was
minimizing Jackie's reluctance 1o auihorize sn autopsy or cven his own knowledge of
TFICS screia o ek oo, devetbing TER o -essomly nemmes houkby meios

s ems, i as an " ially normal male,”
with sbove- average “"vigor and vitality.”

Kenneth O'Donnel] testificd that "we didn't 1ell her [Jackie] theze was to be an antopsy.” (7
WCH 454-5) Evidemly the mattor was discussed with her in tesing of going to & hospilal Lo
remove bullets,

Restrictions during the Bothesda auw have been dealt with in somo detsil by bath the
HSCA and Lifton. Tho HSCA did not anything abow eartier restrictions — e g., Jackie's
rsistance 10 the whole ides of even a limited effort Lo remove the bullets. The HSCA may well
have gathered relevant evidence.

One reason Hort's hypothesis to me is that concemn for Jackie's feelings — since her
wishes wero i ~n§hup!mwhyﬁamwunoquui inl detziled
rebuttal 15 Lifton's . T would be glad o share more of my thoughts on this hypothesis with

feporiers of anyone else in a position to work on it
<<MORE HIGHLIGHTS OF "REASONABLE DOUBT >>

The chapters on Oswald in New Orleans and on the questions rlating to intslligence
agencies are particularly good.

Neither the HSCA nor its cass against the Mafis gets « lot of anenticn: Jigs ly like
Mlm!ydcd‘ﬂuﬁnm.bﬂlmnﬂhnpuﬂdbyhhwmdm.%.

The detailed citations, i ing many to unpublished FBI and CIA documents, add to the
vdmdshbm&umo%mthmyﬂmb%‘smhﬂkan

Some i ing hypotheses were slready familiar 10 me (and some got to Hast through
m),mrmﬂyﬂnﬂmwmmﬁdwdmhﬁm.

meh.!lmaﬂnm_hﬁudulwwas(wmw%!:cm)w ing on behalf
mm i 1.')...:4‘“1 i doui.lby'FmdN' m':!ﬁ 'g;?s;ﬁi;

coetsorics, ‘ Fnludm owcomb. Tt might ex,
WIMIHIII’HPWP'MM . 3001L.)

In this context, Hur also reparts some of my old analysis of & Klein's Sporting Goods ad in
e e e A v e
m » claming toba a 'S, upon i [crvem|

o to "bomrow” some magazines. (P. 297} i

Hurt also repons Larry Haspanen's observations on the official concem sbout Commie
mfluence in the Clinton givil n{u drive, and its possible relevance to Oswald’s alleged
presence thee, (See 3 BOC 7, pp. 3-5.)

‘The book slso includes quite a fow imarosting points which were completely new to me. For

A Naval §
handled for the-

officer at the Moscow Embassy ssys he that Oswald was bein
by somoone in the Naval Attache’s office. (P. Mgg ¢

There is some new information from Hur's ald interviews (for 'Leg:a;l") of same of
Oswald's Marine associstes. One such person told Hurt that he had recruited for
intalligence work when he jeft the Marines, (P, 243)

SA Vince Druin belioves the palmprint on the xifle was faked. (P. 109)

There is 4 more-plausible-than-most of » telophone warning by Ruby te Bill
Grammer of the Dallas Police. Hurt notes that if Ruby was really under Mafia wh‘]’.{
Oswdd.ixwwldmkemeforhimmugrtn-bmu\eu-m:fuwimmch-phmeau. (P 407

A 1echnical sxaminstion done for Hunt suggested thal the curbstons at the location of the
Tague shot may well have been patched. (P.lg#)

Hont interviewed Marcello and Ruby associate Harold Tannenbaum, who was not sz
dead ax the HSCA th He denicd any Mafia ions. (P, 180)

nm&?m who sharod Oswald's cabin on the boat 10 Europe, added little of substance
abour Oswald, but told of & peculier interost in him by sameone in France, Hust su this
conld bave been & KGB check to see if 1.S. intelligence was taiking to poople who had been
atsociated with Oswald. (P. 207)

Louise Latham of \be Teaas employment office mads some odd comments,
she sent Oswald oot for a job more than once. Hun veems suspicious of her h
office” carver. (P. 221}

John Hurt's widow 10ld Hewy Himt that ho had admitted being drunk and trying to call
Cswald i jail. (This should ke care of that story.) (Pp. 244-5; cf. 2 EOC 7, p.5)

Huxt spoculates that the KGB's interect in the Oswalds may have bemn 1o cstablish Marina as
:nd lleg:m fpxp%hlﬂegedly anomalous friendship beiween the Oswalds

that
ing

<<AND NOW FOR SOMETHING COMPLETELY DIFFERENT>>
It's... Chapter 12, "The Confession of Robert Easterling.™
At leasy, [ think it's camplecely different,

I find Easterting's story wo incredible $o be worth surmmarizing here. Whenever I hear abow
meetings involving the speakar, Oswald, Ruby, Frrtic, and Shaw, 1 reach for my skepricism. In
fact, any swory involving Clay Shaw suns two strikes aguingt it. Hont makes 2 point of the
dbgedmiqmm&dﬁnidﬁmwml@p.mlmmﬂsm
is the similarity of so many elsments in his story 1o others we have heard over the years.

1 do not believe Easptarling’s siary has anything like the same level of ibility as aven the
most speculative allegations elsnwhere in the boak. My impression is that this cheptar fails 1
refloct the critical judgment which Hurt applied 10 the more familiar evidence in othar chapters.

The chapter both stants and ends with descriptions aof Eastoring a3 a peychotic, alecholic,

vio!mtAlcngfmm(p. 351) descnbes aspects of his mﬂm{m’n'ﬂlmq)’

."'-nd“ ional. Certainly Hun cant be accused of hiding all the flaws in
ﬁnﬂn. sory.

Some of Hurt's jussification for de a chapter to Essterling is mild enough. He grams
m:my?m,mn]hnuﬁbmdﬁmu.”m.'inthelmohEull
vevelation govemment agencies, it would be irrespansible not to peesem Banteding's
suxy.” (P. 383) As & mader, | wonld have seled for an appendix or a Jong footnote,

Fortunately, Eastarling’s name doss not sppear outside this anc cha
is what got Hugt inlo his own research on the caze, as he explains in the introduction. (P. 7) It
must have colared hiz approssh 1o the cvidence he later ered. Ihis p 1 experi
in dealing with the FBI on this matter cartainly contributed o his very negstive evaluarion of
the official investigarions of the JFK casc. That is, Hurt leamed that Basteding’s was definitely
not the best of the conspinacy allegatiens which ware not taken sericasly,

The publisher's handout (#5, 5 pp.) does devote a psmgraph 1o "the most shocking
mﬁﬁfﬂ'hhmm.mwgm..l ing case that he
could have been involved with # group that mordernd the president.” As is all oo comxmon in
publishez’s supplementary material, the other specifics mentioned in this handout fuil to refisct
wwmmdmm include some familisr questions which the

dm“clﬁmmmw.@uﬂlmyﬁdﬂmbmhhm?mwjml
reviews the old evidence; Hunt celled Dr. abozt Lifuon's book, but he weald not discuss
detuils. [l;p 42, 427). Similarly, "what ent official itted [Sonetre’s] deportation?”
See p. 419; Hont dossn't seern to know.) Unfortumately, this may discoursge meviewers

from focusing an the impaortant new informarion,

ltmﬂdhudiuppoinu:gﬁi'fmmym&mmdm&miumswhdcbﬂbmmof
this onc chapter. On the band, if any official investi, ot many reviewers ar EOC
readers, soem 1o bo wking Easterling sericusly, I will be o jump into any debate on the

One strctpral problem is that the bad Easterting haz the same rolath ip to the rest
ﬁmmuhmmlmm.&hh.ﬁmmhsmmﬁpph - eath
appoars towards the end, each ix fairly heavily qualified (and meny readers won't be able to tell
how much of the caution is <<pro forma>>), and there is not the detailed followup or
evaluation of the new material that | would Like.

Disclaimers aside, there are signs that Hurt has taken very scriously at some
point. (Some of his language suggests that his conclusions wore rewritten and somewhat
weakanod.)!-‘ormph.'hM.ﬁrﬁl]dlhln.munﬂwwmmm
no doubs about the veracity of his confession remained.” (luto; p. §:9) The chapter itself has a
slighly less disturbing formulation: "In the final analysis it it not possible to provo that the
Eastegling confession 1 true.” 1 think it is Lo to conclude, fram Hust's prosentation, that
the confession is falsc. Hurt's fallback juu tion is more defensibls, althongh I do not
yvithig.:'Hawwq,hhpouiblem:how&nﬁmh,atimwwymfw&em w
investigate Eanerling's leads vigorously.” (P, 389)

Anather example of

Unfortunately, the section of this chapter etitled A Final Assesement” inclodes &
recounting of some of the famitiar old evidence which allows Hon not 1o dizmiss I i
entirely, but which in fact supponts any rumber of conapiracy theories. The axistence of
wﬁmhhdudnnﬁﬂmnﬁnﬂmhnﬁhhmﬁmﬁm%um:kﬂnﬂ
approach to Essterling. EoT

Mypmhht&ndh'sdﬂdmmmwmd&w
between what be remembered ppennz to him, and what he had heard about the JFR. case.
wonder if a peychiatrist familiar with the crinrinally insane would tell ns that this particuler
kind of deluxion is common.

hmymmanﬁmoflmudmlpsjﬁimic inion of Eestecling’s story, by
someonc familiar with the kind of details on the caxc which have been publicized, ix a
conspicuous deficiency in tkis chapler.

As noted in my cormentts on Blakey's book, there may well be r signi 10 8 claim by
Jahnny Roselli that bs "knew" there wis a shot fram the grassy keolk (3 EOC 3, p. 3) [ have no
trouble belicvin, MMwmmnbudhkfmﬂy(meﬂy)hquum's
lecture (if not Garrison's scensrio) md was convincod. (Everyoae has heard Lane, it soams.)
A@M;.i:h.mmwquhamw.m'm
After the Fact." Still, anyone living in Baton Rouge at the tims of the Garrison investigation
would be exposed to » reguler flow of details about the mystesies of the case. (P, 379)

1 think the most likel; lanation for Basterling is not simply & hosx bt a besically
gum&ndduﬁmw;ph:mgbymemufﬁmdﬁwmgﬂn

Hun says that, if Easterling's confession is a hoax, “then there is o fascii story to be
deubmmohmnmmdﬁ:mldm'm351)Tmenouy1.au_dmiﬁxunduhsim
which ing himself never undersiood, thers should be an intercsting story about how and
why Hurt (and the Reader's Digost) took it seriously enough to pursue,

Hundnsnmdimm:hebi{n‘n interest in the projoct, or its decision not to
i p- &) told me that the new editor-in-chief waz not
completely persuaded that the thrust of the book was comecs, I fact, the book does not identify
Mwhuommﬂmhbﬂhﬁuﬂuhﬂsmﬂu%yw.m”me
reader might wonder, was Hunt doing interviews for Epatoin's “Lagend™? [P. 7]) Was the Digast
ready to publish the Eanierling sory in one of the three excerps which wers to sppear

in the June 1984 issue, using mare of the confeesion and fower of the doubts? There may

bo s story buried here.

Mmmnhhndmukzdwcmfwim-dmﬂym;hmﬂnywmnbmﬁni:fm
wummwnmwmdmm“mummhw' for
sesious mischief, In 1974, the brother of Easterling’s original Cuban contact showed him photos
of minerial "spparently... axhibited in Raul Castro's den.” (Pp, 380-1) This includod photos of
M&mmmmmmwmm.m ¢ over the faces of the deceased
1nd a quastion mack for Eantes %mmmummwmwmm.m.
with 2. plaque reading "Kennedy 1963.” The best I can say about this fantasy is that Fagtering
might have thought — if he was thinking st all - that the Reader’s Digest wanted 1o hear it.

ihwmmytpuﬁﬁanbjnﬂhﬂ Hunt's analysis. For le, he hag the sarne em ax
memmmdﬁmmmﬁmmmgmm id Ferrie and Oswald. The stories
(of Eamerling, and of the Clinton witnesses) are much moce. pleusible if it was Guy Baniser, _



not Shaw. The HSCA wrote d the wil dibility probl luding that Oswald
had boen seen with "Ferrie, if not Clay Shaw.” (Hscm{ 145} Similerly, Hun talks abon
Easierling being with Ruby and the man he belicved was Clay Shaw, (Why not "Shaw and the
man he beumﬂ was Jack Ruby™?) (Pp. 363, 381)

If 1 had any resson 10 find Easterling's story credible in the firnt place, I would do a
t!mm:gf of publizhed sources 10 see where similar elements appoar. For exampls, Hun
notes that Baxierling's claim to have driven Oswald from Now Orleans to Hougon fills in » gep
in the official account of his travels. I would stant by testing the is that Basterling read
sbout this problom. I certainly would not treat this as “perhaps the most significant point of
confimmation for Easterling's siory.” (P, 369)

Likewise, what about the coincidence between Hasterling's claim that he waz 1o wait for
Cswald in Monterrey, Mexico, snd the rion by Donsld Nonon that he delivered $50,000
to "Harvey Loe” in tha city? (RD, p. 367; Brener, "The Gamison Case,” p. 195) Or the
similarity betwoen Easterling's firing test (with coconuts!) and a test-firing scene et the
boginning of "Executive Action” (the boak, if not the srovie)?

Not sirprisingly, the points which Hurt could even try w varify had linle direct connection
mﬁemmmm;(mwhhﬁfﬁmhy}‘gum'ulﬁmlﬁemwg
describod does nothing 1o his claim that he was picking up Oswald nearby. The story of
mlgam(&quinﬁ iz a useful mminder that were many odd things going on in

in November 1963 which had nothing to do with the JFK sssastination.

Easterling may well have been up to i aps criminal, perhaps with some
Glhu.l!vgﬂ -Mhmblﬁmmufmmmzhomm
amod § ion eontroversy, which in itself wonld not be unusual, the odds woald
#ill be high that his "confassion™ was nething but a delosion.
<<REVIEWS OF "REASONABLE DOUBT >>

6. 22 Nov 85 (Pub Wkly) Bricf and mostly favorable. "The

is a bit breathless at

tmes,” bt “the ants of {the] mystery are luid eax with nowhle clarity.” The theory of 2
"Cuban cmllmcy" nvolving an Oswald i “does not seem so outlandish afier [Hun)
y candid A

moduces & Eli Davis, 1 ] and a wimess whose testimony,
lphm;h\miblymﬂhd.'pmi&smuhmdnudphmmduﬁl'

7. 23 Feb 86 (NYT Book Review) "Oxwald and others?" asks reviewsr Adam Clymer, a
veteran m who it now sn assisant to Abe Roseathal. A fairly short and quite positive
roview of 's " i fimdsmentally calm analysis.” Clymer likes Hunt's critical
mlynsbutnon-. enhmi.onnfﬂuqdinmg-m igi lr.ulgchignot

docs not take

<<MORE DETAILS ABOUT OSWALD IN MEXICO>>

"The Lobster™ has reprintod almost all of the Afierword from the U.S. paperback edition of

" " 7." Sumamess reportod significant progress in his search for Maurice

Bishop, and préparcd edditional information for asticles in the London Observer.

“Unfortunstely,” notos Steve Dorril, "owing 1o continuing legal difficulties with David Phillips,

they were never officially published. Much of the matsrial appears now in [the] ARerword and

the following notes (which are the responsibility of The Lobster.)” [F1936.3, 4 pp., from issue
#10; the Aficrword alonc was iously Listed as #1981.314]

Dorril's notes include much information which seems to come from &
not from the HSCA's Mexico City staff’ (which, Summers revealed in 1983, be had "had
tight of"; see 6 EOC 1, p. 1). For example: e understand that the [HSCA) confirmed that
[journalist Hal] Hendrix was a CIA contract agent.”

'Amb«nf?hi]lipl'onl]uml}-_hvahdimwd that the Phillips/ ‘Bishop' identity T
water.' They include the Naval Attacho in Cubs.” Incidentally, Gary Mnckm;m that Phill
has threstaned to suc Hunt, (Coverups, 12/85) So perhaps | should emphas
ﬂmpwo'u;ud.'"m , I am not inclined to believe Antonio Vecians's story that he saw him

ood HSCA source, if

Duril gives the resl names of "Ron Cross,” "B. H.," and "Doug Gupton.” "Croes” edly
helped set up the DRE (b not Bringuier's N.O. chapier), Hles

The CIA man in charge of surveillance of the Cuban consulate in Mexico City recently was
the direcior of the Beslitz School in Madrid. (On Oswaid's conuact with Berlitz, see
"Ouwald in New Orlcans,” pp. 344 and 348, and "Conspisacy,” p. 318.)

“In 8 long memorandum or manuscript [Winsioa] Scott refors 1o 's photo of Oswald." Three
CIA officers claim to have veen it [the memo? the photo?] whilst two others claim to have
heard of it” Phillip Ages is smong the five, all named. (Ll pass up the opportunity to list

unfamiliar pecple here. Any who wants to make u test case out of those CLA names is
walcome 10 do 20, T hear that “The Lobster” is developing a reputation in the UK. for naming
sensilive pames.)

A named CIA officer "is believed 16 have told an untruth 10 the HSCA” about the 1 Oct 63
phulnd'!.hnmynwymm.'fheIDDuGSldugwaAhudqunmlmlhh'w.inha,
doctored, ding to evid developed by the HSCA invesugatons.” (This sounds like what
Copu:)dSpngmwu;uingmlbmh:1977;Ihnvum'ﬂueunnwidmulomppmlhis

Virginia Prewent, a joumalist whom Surnmers found from a clue provided by Vecianz, “wes
lmmhlndlsdbyl’himps.'TheﬁveCM‘dilinfmlimlgulu'ianmicoCixy(fonr
run by Phillips) and two other sgents of Phillips are named by "The Lobster.”

This is clearly very importan: matezial, bt I'm rating it only iwo stam as & reminder to be
canﬁ:.l:ljluinlhefmlhluheHSCA sff believed it und it got locked up for fifty years docan't
make it all uroe,

In the case of Phillipe-as-Bishop, a1 least, there is evidence that some CIA people werc
trying to mislesd the . As with the Nosenko case, the HSCA may have bumped inio
kwunfo?rutmﬁﬁmyhuucmm.whuasduudfuuwmpnudm for the
purpose of muking one faction or the other look bad. {For exemple, onc can be skeptical of the
account of Angleton making off with a photo of Oswald.)

T wm inclined to trust the HSCA staffers who specialized in the CIA investigation,
lmmmmblﬂnlﬁth wiat I know sbout the blished and published investigation in
other aress, and I know that some HSCA sources doubt sorme conclusions of the Mexico City

staff repont,
<<JIM GARRISON - ON THE BENCH AND OFF THE WALL>>

In October 1985, Garrison told Ted Gandalfo that he was working on a new book, antitled
"A Farewell 1 Justice.” He said thet "there is no question in my mind that it is the absolute and
ultimate truth down 1o the last detail shout the Kennody assassination,” but that he can not get a
publisher "because they are controlled by the CIA.” (This is from the fimt issue of Gandolfo's
::fm' "Assassination U.5.A." Write him at 1214 First Ave., NYC 10021, or ask me for
information.)

Garrison sent & letter to Louis Sp , 8 buff who ingquired about this book, [49, 30
Dec 85, 3pp.] The is "completed” and being considescd by a publidher. Garrison has been
working on it for four years.

Garrison's thetoric has uot sofioned over the years, and Il be very surprised if his critical
anention 1o the facts has improved.

Judge Garrison assenis (on Court of Appesl stationery) that "Anyonec who wishes to
mduﬁsmd the assassination, must spprociate i the cotset that the deep involvement of the
Agency in the President’s assassination requires that it give the maximum reinforcement to the
two major false which it bas ereated: Organized Crime and Fidel Camro.... If the
awthor [of & book] so much s infers that Organized Crime or Castro were behind what so
plainly was an <<Agency project>>.... then one has in his hand the typical product of one of
the Agency's stable of hungry scribes.”

Gurison also disputes allegations that Organized Crime is behind him, "While I lay no
prélensc to beiag the epitome of vinue, with regard to comections with organized aime I think
that you can‘safely place me a5 having spproximately the same such connections as Mother
Theresa arighPope Paul.” Obviowsly the CIA's disinformation machinery is at work, he says. (Is
Gmimdibﬁ::gnhimahomvaﬁmpopu?mmh‘Mmhur'l‘hma.'urmllyknownn
"Teresa™ —is she related to Vinnie Teress?)

In particular, Garrison aing that a recent book "by a dashing Englishman (ane of the
Aj mmmwm‘m) refer 10 "2 socret ing"™ between Garrison and
John Roesclli. "The suthor’s' licity in this » discreditation is undsored by his
having kad the book pubﬁzhedcmumemmﬂingwlﬂmﬂmlhweuwwﬁmmhhn
R i inmy life...”

The reference is 10 p. 498 of "Conspirscy,” by Tony Summers (who is, indesd, sont of
dudﬁnﬂ.whkhnméyumﬁn&e&fmdnwza ing "part y disturbing.”

Summers quites (but does not cite) an HSCA sl by an, which in tam
mfuywinm_ﬁﬂpdmdmcmhmm'm s Report. au:(osf;
Garrison-] alli meetin) 0 on Repon, which is
1O HSCA 190-1 (note 5! .438??:6—7.)"’ :

int, The IG Report is obviously not

As usual, there is 3 trace of validity in Garrison's
an unimpeachable , even if endorsed by an
certitude doesn't seem to nesd much anchoring o reality.

Hurt's book includes a rather good discussion of the Garrisen affair, and of the subtleties of
the i ions between Garrison, the real New Orleans evidence sbout Oswald, and the
vulnerability of Clay Shaw due to his apperently irrelovant CIA links and homosexuality.

If any of you want to sprin; 10 Gasrisor's defense, here is my $64 question: at the time he
muudyCh Shaw, what mfm evidence did he have that e had in fact conspired with
anyone to kill JFK?

sl

CA maffer, But Garrison'’s overall

<«<Subscri informarion>> There were orily 3 issucs of EOC last year. The minimum
rate for a paid subscription is §0.05 Apﬂpplnspoﬂa e, or $1.96 for 1985 in the U.S, and
Canada For postage to Europe, 3dd $0.48 per iscue; 1o Austrakia, $0.60. Puyment must be in

.5, currency; please make any checks payal

<<Credits>> Thanks to S. Donil (#8), G. Hollingsworth (6,7), H: Huxt (5}, R. Ranftel (7},
and L. Sproessex (9).

<<MORE PRESS COVERAGE OF HURT'S BOOK>>

The following items arrived as this issue was being completed. They are from the Chicago
Slm-Tmu.mSG.mmkswl Guordon.) 8

10, "Who killed JFK? Not Oswald, book claims” [2 pp., with a big ps headline]
Appareatly based on an inwerview of Hur by Willism Hines. Castro "had unpﬁmunmm:
Kennedy dead, Hun said.... Revenge was clearly Castro's motive 10 mount a counter-
assassination campaign, and organized arime in the U.S. was his avemue of stnck.” A Hon

to mio, not to EOC.

quote is singled ow for is in large type: "My feeling is that some combination of Cban
interests and organized came in this country pulled off the assassination. How they did it, I
don't know."

Is that reasonable? I douln it. The book doesn't g what, much leds make n case for it
Even if Castro was in contral of Cubels, Hun concludad, “that does not yield & clear snawss to
the wltimate question of whether Castro, us a desperaio act of self-prescrvation, broughe sbout
tho assassination. Today, all that can be said is that whatever his copnaction, if any, Castro was
better served than any other leader in the world by [JFR's] death.” {P. 345)

Mafis involvement in & Castro has been advanced from time 1o tms, nu-hlysa_lluwlli
mdb{ﬂ'&or;&h' {who f on the Castro-Trafficanie relazionship: 5 HSCA 11). In
their hkeyénwmhmm'mmmsmmmnmmnm
sguinst Castro's stniki G;t ly by himself ﬁmofbe'lppwm‘:‘tdsdqng' it in conjuncti lhT
with Raki | also made the ious coumer- : that
b gogrien 5. 156 Tho e mde e s of ey e
11. "A Sunling Coafession” (3 pp.] A asticle by Jim Quinlan. “According to Hun, the
center of this historical storm was Ebmg‘ﬁahn&bzﬂzm for & reference 10 Easterling's
mental state, this article applies no critical judgment to his account.

12. A phoio of Hun, and & sidebar on his secluded office in Redeye, Va.

13. Photos accompanying #11. [3 pp.. rowine}

¥
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<<GUOTATION OF THE DAY>>
"An i theory can always owmrun & s of faces,
Hnlhd-y.nnﬂ coaference o tbmpydmndh;ml’ml}lwh.drmhnmd
"opinion lsader.” - From “Acid Dreamy: The Sixiies Rebellion,” u new

book by Martin A. Lee and Bruce Shlain (Grove, $1295). A fascinating social history,
particularly tha chapters on the CIA's early tinerest in LSD. ("Funny and izreveren” - WP)

Thmhi:y“; roey. ool ko Mopers fend An “““"“‘m'.’,“&“““‘“m. Botiog i doga vi

stary. Meyer's in
Fm. did it maner? [ , but the boak :ge‘mll

mhhuu ere it no mention of "Did Lec OswaldDropAnd’I l.hemwhco—

authared by ex-AJB'er Lee. (5 EOC 1, p. 4) (#1986.14; Publisher's reloase, consisting of
sdvance comments by Ginsberg, Stock wpdl. Krasner, et al.) P

<<FORTHCOMING TV COVERAGE>> .'
In November, Showtime wiliruumtfwthamof'fbe'rndcfufd with Vinesnt

Bugliosi for the tion and for the defense. (Ed Bark, DMN, 21 Jun 86,
mpumadm(:ovm W[#ISJ)Anuﬂln' by Jery Rontdudﬁwﬂnpmdwu

Weskend Television. (Su23D3.21 r.hltu.TthhudDecade Vol. 2, #3 [Mar
1986].p 21)AldmughIhmmmhmhnvmghwymp:mmsmthulhmﬂdagmd

<<THE 22ND ANNIVERSARY>>
16. 22 Nav 85 (Frederickshurg, VA "quuLlnw-Sur')'JPK quostions persist” A sammary

olwhnhnmdhm‘thredmmem gneucolunmm(mdbnﬂ)l-hu'y
Nash 'Themplcfulu t Justice, like many agencies of govemnment over the yeam, would
hkafuthe?# awuy. If you think the reason is just ‘bureaucratic’, again, The
murders fof ]Mmmmuv&m Willi m!’m]knﬂ(mmﬂhwwmm)

mdnbm."l'hspauuu‘tdud it isn't even past.™

Mnﬁnoﬂywaﬂdalmﬂwmnhdﬂhmlh:hefmgm y over
the assasrination. Were there others? (I have the original version of the widely publicized
%)mof how the WC damaged the Hoover-Warren relationship; it should be in the next

<<THE RFK CASE>>

17. Smwuwm)mmmmhchmmcﬁm [2p.]} Quotes
Panl Schrads and Sone, who said that "what is i is the 97% of material which
remains withheld.” mmﬂdhmBnﬁwfmnwmdmdop
mw.mwmwuwmmmmmmm.u
up.

People interested in hlllﬂtd:wlmmshwld in touch with Stone or Phil
Melanson. There is much concern about the the remaining material. The

regoumdfm&lsommlpa 1) nspo-uga.mdupmhblyuawmhn.}’ox
“ﬂ“‘ 3pl

18. 5 Mar (NYT) "Summary of Repant Rel
contained that wasg not S

" "Critics szid the commission's report
nolling
that it is warse than that; publi

Hlﬂ:ﬁdmﬂ!nbm!{ou ton's} 1970 boak....” Stane tells
duﬁmhunw& Ja«l ¢ me

19, § Mar 86 (LAT) “Summary of Police Probe Says Sidkan Acted Alone” [3 pp.] Page one,
but lnrdly news. "Releasc of the 1,500-page summary [on March 4] did Iivle w0 mollify
" Schrade accused the police commissioners of ™ mogannu and challenged Chief
Gnmmnphmﬂumpawyuﬂhcbunuwlnd:m

20, 5 Mar (SFX) "RFK murder probe is s PR. geswre,” victim complaing™ [2 pp.] Alto
quotes Prof. Melanson, i

21. 4 Mar [25 pp.] Partia! transcript of the board by critics.

Other March 5 reparts, mostly from wire sexvices: #22, USA Today (incomplete H
AP; 124, Hutt‘denlmm.m SPC(ﬁunIA'D IZPPI.MDGM)!‘I copy): #23

27. 6 Mar (LAHE) Editorial, "A call for public disclosure™
289Mnﬂ)ubm.l’hﬂl.lnq|mu)'RFK demands for al) files” [2 pp.] A

summary sharpens
nather good comments from Stone and Schrade (whose doctor called it
“erazy to M‘WSM lﬂndmalmc"}

g, including

29. 16 Mar (Providence Joumal) "Assassination and gun control: RFK repoxt
on protection of president” Bpp]l’hm:ﬁyann:tmwmmm puls spotlight

30 28 Mar (LAT) "Sirhan Deniod Punlr, Crime's "Enomnity’ Cited” A naff peychiatrin
described him &s "genterslly rehabilitated.

<<"REASONABLE DOUBT >>

31. 20 Apr 86 (Bosion Herald) “JFK's death: Let's find the tuth” iece by Henry
Hu, direcied at Boston candidite Joseph P. Kennedy. "l'hcbmrd'tﬂmmu
begen with Robert Kennedy has remained inviolste. Indecd, the members of this illustrious
fmﬂymm;nmymoﬁydmwbhnmngumlywwm
issue... Inlreeunpoﬁlenfhclﬁmadymufem ug‘duumﬂmnn
umet‘urhuwT:p\ tako the initiative on som: . I Jou edy fully scoepts the
smplistic official varsion of JFK's death, then let him ssy $0." (Repriniad in 2 3D 4.4.)

32, (Seme ssme date) "Joo Kmmd m'ged to probe: Author cites
lln.ul;-.;,!gw o mmmwoﬁm
Joe mmwuhhlsfwmm.hu said he may make &

far as | know, he has made none, and nothing has come of this.)

33. 16 Feb 86 (WP Book Woarld) [2 pp.) Roviewer Anthony Lukes notes that Hunt "is most
comvinging in his meticnlous dissection [ﬂlaWC]mmn. be. "less persiasive when he
seeks to asscmble an altemative scenario. Everyone in his story has a purpose.... There is litls
room for chance.... Anddumlymm dmmdm[ﬁumhngnmmmﬁm
singularly vaconvincing.” Lukas co thlt.nnulthacummwtholm

behsvsmbcnﬂ.llmkodup. and " I don't think he is being
(l1984! Hougan's revisionist analysis of ater;at:, which Lukas ook sexiously

wenced his peospective on the JFK case.
34, March 86 {3D) A nine-page "review essa; Rosc, positive in general but with
ukulpum;: ﬂnlslumm!.p‘ mlhddhvgy;’rwmhmpnmmpy.mlm%mk

hmﬂmhumalmwmwmwmm “desudied,
on-the-record account of perscns] involvement in o sacoessful conspiracy.” Perhape such a
mmhdnmhlmmymﬂwmnhnnubuwmﬂmwlmpmmd
many cthers far outweigh the differences.

35. Mar 86 (Coveraps) "Significant Doobt sbout "Reazonable Doubt” Mack considers
the boak mc(:fdumu{dlnmm " méﬂm&wm mml E:

B he el ey oo 1 v o bl it oat. edvirg o5 yord photoe, the

as the 1 have no 1 ant

mbﬂlmwmm;mmwﬁmymmfﬂqm&mmbhﬁMmm
sezious criticism, that the book was "vexy carefully, clevedy constracted” to build & cise that

Clm&dmmdwpwﬂwmx:unmthnnmphdymmlbemumnpmqmm 1

didn't get that & if the Jumics oOf many reviewes were 1o
xupmdthnmy.lwuﬂdmldw

36, Jun 86 ) Johann Rush rocounts his own i ipns of Eastexling,
who was trying to sell hi momgm" Rugh talked to him in 1981-83. The reconds of
the slleged " ge to the bailding, just a little to some famitare;
nohydrm-mmd.nlhsuluﬂ:- Rppl

a7, %Jm%;Cmmu!'.uq)A “mugt rosd,” but the roviewer (vmhme
validity) that Hurt ignored Dr. Lattimer's wodk an the single-bullet theary

38.9Fub(St.P¢=rbmﬁT )} "Anodier dobicus conspiracy” "The conspirscy thearists’
main feult is that they, like depnveOcmld ufpmu]ny Y

39, 16 Fob (Baton Rouge Sun) A shont review. nnn]yn tive ("s rehash”™). "The

gchnpsunveung.hnuuwmhﬂuiﬁ”-.. &
W.ZiﬁbmwhmdeD)Amudmmbyammdmbuuf Seu-vict.

"The endless uostion of why a well
should have msm mchm?;.n’m 'annn le. Doubt.' Th‘: surest answer lies in the
incredible divergence of the repors from govermmensal investigations of the assassinstion.”

41, Mu“(‘Va.lh;eVmeehmryS ) A positive review - cven Easteding's story
“compels attention” - consisting mowtl yﬁgwp:shmddm\vc-qmuit (Carl

%%:lgumghdmmmgmmwhohwepmdymm “"extremely plausible guesses”
al & culprus.

42. 3 Mar B6 {Pub, Wkly) Cbullu:ﬁ:.nlnc. Continoes Two Libel Actions” A].lo.DI\m‘l
Phillipe umndum)gnml‘g:m "far allegations... that he was "Maurice Bishop,'

43, 7 Mar 86 (SFC) "From Castro's Plot To the Botched A mumﬁm
the swam) mlC-mdumn[lheuu]-m'tbepmwm emtm
lhecmpuum,

ive nows st this dste unless can name
bnuk.hketaeﬂghnuput. mﬁmﬁmthudeé:wy
44, 10 Mar 36 (Roanake Times) "Reasonable Doubt' a lesson for shoule investigation™
(That is, "be thorough, get it right the first time,” unlike the Warren: Convmission.)

45.12 Mar 86 mﬁhﬂmmmﬂmsw-WﬂWMA&my
Daes he think that Swmkilled'lr'ﬂd:ﬂhe.heuy:&uhshlm  with the
"-ho bly did.” Hurt thinks that ould have "gotien Castro out of lmmlmI

J thought Castro killed TFK, and got the m Ilmudeddmgtnﬁ;htCmmmm
Vwm:mmmudnfmba Given the evidence on mulvunanm\fumun.mdthc
onguing pressure against Castro under LBJ, thuuwulpmhnvc

Mr;.ﬁm“@ﬁlwmkwlwmd)'MMMmlFK'meaD:)nﬂ&uu;niﬁm
chapux ("No mmﬂdmnumlﬁeﬂm much more.
Tbamn pters ure "solid evaluzte witnass ™ and "is blindad
" which “enables kim... to portray the murder 45 the wark of Castro
m[md]ﬂubhﬁl.

47, Apr 86 (Freodom) [2 pp.] A generally n:rmv
:gvnthnpoﬁbﬂ}u[ 31 inv mmmmﬁ&mﬁlﬁ

, uggosting that Hunt deliberate]y

VG IEpCTE O VATIOUE

%dwhnﬁn&wﬁmahnmﬂmmm

(2] & Svermii ovion b Tonles Matsho o the s oditosel pape ol foonting
Vutlble W now the Trib's odi

? of evidence by federal agen 'ﬂmof all, hnwev:r.

wulhedmnmoflhn ]topullso-yurlulmmmoflhcﬂiounndlnfpllﬁlf




d it bied. The irony of the situation... is clear,’ noted Berkeloy-based
assastination scholar Paul Hoch. The congressiona! investigators who broke the JFK case wide
open and reversed the official govemment verdict have left us with more materis! withheld
than ever before"” (4 EQOC 5.1)

"The assastination deserves whatever smdy it still receives. For even if the iratoms are
pever identified, much leas caught, careful smalysis of the cxime and itz dfiermath continue
10 shed light on the many political pathologies that rippled cutward from the canter of the
ussassination itself.”

49. 13 Apr 86 (Phila. Inquirer) A review by Jean Davizon, suthor of "Oswald’s Game.” (5
EQC 4) On the whole, she is not ovexly negative: "Anyone who has followed the controversy
will probably want 10 read the latest round in the debate. Whesher ong agrees with tham or not,
conspimcy bocks like this one are seldom dull ”

iracy thearists to make their attacks on the Warnm Repont
Then some

did its bullets go?...
solutions to simplo ones will
wromg shott sny given srea of

"It is not unusual... for
mcmgl; ) ﬂuy.n-ywnphinwhat<<raﬂy>>_
Y

find whuch 1o sdmie in <cRoasonable Doubtow," (She might
evidence, but she does have a point)

Esxstezling's confession “has the dreamlikes quality of a delusion.... {He] socms w have been
working for ev on the conspiracy thoorsts’ list of Top Ten Suspecta.... It sooms not 1o
have occurmd to that Basterling conld have gotten many of his ideas from reading earlier
books about Dallas.” cartainly did think sbout that explanation, biz, indeed, you wouldn't

“One siawament of Hoch's, however, does concem me enough to require a comment. He
refors to the ‘valnenbility of Clay Shaw due to his apparently irrclovant CLA, links smnd
homosexuality.' Mr. Hoch should go straight to the bethroom and wash his mouth with acep.”

"Throughout our trisl, in everything I have ever wrinon and in every
ever made — [ never once have made any reference to Clay Shaw's
What sert of human being is Mr. Hoch that he is & 1o so itou:
reference in & newsletter which he widely distributes 10 the 7 For all kis faubs or virtoes,
Shaw is dead and unible to defend himself from that kind of off the wall canard. No maner
how virsously Hoch might couch it, a smear is still « smear,”

hlic sasement I have

T will lst you decide if my reference (or Hurt's) was gratvitons. Out here, referving 10
someonc's homosexuslity stopped bunﬁ A canard years ago; at least, it's not as sexious as
charging sorneone with conspiring to kill

Dw&ﬂmm&ﬂﬁawmhvdﬁhmmqwhﬁumm&dum?ﬁ
20, the reference to "all kis fanls or virtoes” is remarkably mild.

In 1969, 1. B4 Hoavwlimxclfn]ledm'lqnaruﬁn',fwl:&u' that there may
!n;:‘:mmmd&mdmllﬁmﬂipbuwmwanﬂﬂwﬂl[ .Zﬁ&)m#
in company,

AsformyquaﬁoninBEOCllbml&:dnm’lme,nkinifwhuvidmcehehldwhmha
arrested Shaw: The most enthusisstic answer came from Gandalfo, who ssid, “Didn't you know
that Shaw was cormected with Permindex, which just to be cne of the mont efficient
ssaassinstion crganizations sround?? Didn't you know Shaw was CIA?" Also, Shaw's
friend Fersie was CIA and theps is Russo’s 1entimony. That is, of course, exactly the zort of

(Himt ]
kriow that from the book itself.) !Sedly. Eastezling's ession ds like an ious
parody of the theories presented there.”

50.22Apr86§lﬂ).]..\ leater from Hoxt to the Inguirer, defending his handling of the
noutron activation analysis and noting that Davison's book was not, as the Inquirer said, "a
aitical exsmination of conspirscy theories™ but, in Davison's publisher's words, "sn anti-
conspiracy book sbout Oswald's assassination of Pyesident Kennedy.” Hurt also says "1 accept
Miss Davison's attack on the credibility of Robert Easteding.”

51. 19 Apr 86 (Montroal Gazetie) A positive review by Brian McKenna, who directed two
CBC documentaries on the JFK case. He notes Hunt's on a report of Oswald handing cut
FPCC Lisesature in Monireal, and rogras that Esgteriing may have takea Hart away from "more
fertile trails.” "In his gracefis] and diplomatic treatment of the lonaly work of the critics, Hunt
:dnimfrmnlhepdmbgdhim%lhnhumdiﬁdedmmy of the best ones over the
yean.” (Reprinted i Coverups; June 1986)

52, (Sum]nx:q date, and suthor) "How carcers like Dan Rather's were built on [the] JFK
assagsination” Rather told McKenna in 1978 thst he personally believed there was &
conspiracy, bt despite the HSCA he allegedly continues 1o reflect the Jone-nut view, and was
among those who vetoed & potentis] story by "60 Minutes™ based on Lifton's evidence. Quite
far ot for a sidebar (a far-out-bar?); "What thi 14 ix that jike many high (LS. officials in
every branch of government, Rather's carcer the official story are welded together.”
McKenns's brings wp Rather's erroncous description of the Zsprader film, and the WC's
"prmlmi eyor resulting in tantposed frames (both of which I accept as non-sinister
mistakes,

53, 25 May 85 (Jackson, MS Clarion-Ledger & News) "Book explores confession in

asigsination” (2 pp.] Hun, who uped to work for the Jackson News, mat with two

FBI agents "who had exsmined Easterling's file. The whole tane was, one of, *Listen, you're 2

fairly sensible fellow, how can you get takesin by this man?* And my position was 'm no

boing tsken in by him. 'm trying o out the full story. I doa’t undenctand why you falks

haven't taken & more vigorous inicrest in the man,’ Hun said.... Autempts to contact the FBI
abou Eastedting’s story were unsucopisfol.” (#53a: an accompanying roview, not netewonthy.)

There is some interesting information on Hurt (rather than on the cass) in the following
articles from Virginia papers, which are mostly profiles based in pan on interviews:

54. 16 Febs 86 (Danville Regisiex) (3 pp.; photo: #54A]

55.9 Mar (Rickmond T-D) [2 pp.]

56. 10-12 Maz {Lynchburg News) [S pp.] Alsn quotes Ed Tatro.
57. 16 Mar (Roancke Times) [2pp.]

A few mare revisws, shert andfor not particularly notewonhy: #58 (19 Jan), Fort Wayne
Joumnal; #59 (23 Jan), Macon, MS Beacon; #60 (16 Feb), Anniston, AL Star; #61, Detroit
News; #62 (24 Apr), Daily Express (UK).

<<MORE THOUGHTS THE MURDER OF OFFICER TIPPIT>>

Scveral people have challenged me to cxplain how Tippil's affair might have actually played
nmlchﬁsmdﬂmh&ﬂhdﬂhwwldb?&:nwhﬁdmﬂh:hpp::dm
be the viesim of a killer with & pearzanal ge just when Oswald wes in the vicinity. Such
things do happen - that’s why they are coincidences - and it is plausible that the DPD
would have used the dead Ozwald 1o clear up an unsalved crime. But 3 more complex scenario
may make more sease. Joanne Braum spoculaies that Tippit's problems may have cansed himn to
£0 10 sumc unsavary characiess for helpy, for example to get some money which his wife would
not know about, and that he may have mﬂmm,mdhdahw.mhyﬂmm
conspinstors, who then set him up as ot Oswald up. Also, David Lifion reminded me of
the eyewitness evidence suggesting that it had been waiting for sameone coming from the
same direction as Oswald. . Nov 66) And of course Tippit's affair might expiain only
why he was in Oak Clff.

<<JUDGE GARRISON RESPONDS (AND HOCH DISSENTS)>>

Ted Gandolfo sent Jim Garrison of 8 EOC 1, and sent me & copy of Garrison's reply.
(Leuzr of 14 Apr 86 10 Gandolfo, #1986.63; quoted almost in full here.)

its abouwt me. Frank)y, 1 found

The Judge had "nothing 1o say
them 10 be incoherent.”

ing [Hoch's]

“1 cannot guess as w the erigin of his emotional hang up [sic] aboul me. In any case, I will
oot aitempt 10 reply 1o him in s similar vein..." Some of my easlicr research on the
azsagsination was "quite I Moreover — in view of the solid front presented by the
federsl government in is cover-up of the sssassination — it ssems to me childlike for one
assassination critic o Pt to discredi i licly.” (I suppose calling Tony Summers
"ane of the [C1A't] more sccammodaling prostitules™ doesn't count.)

evidence which 1 did know about bin which doss not relste to my question.

Gandolfo-also promised to me as “just & CIA b t* in his letter, o

which IummnoummmMmmmme
'.'.‘f"';'.".

The best semi-serious anzwer came from Robext Ranfie] and Jim Lesar, who sent me an FBI
letierhead memo dated March 2, 1967, the day afier Shaw's arzest. (#65, 2 pp.) The memo,
dwh}hn'sbmk(pﬁl),mmmnmdwﬁlﬂqdhmd&msﬁdm
March 19, 1964, that Shaw was into S&M, On February- 24, 1967, two sourocs reported thst
they thought Shaw hsd "homosexus] tendencies,” and two sources (possibly the same ones)
indicated that Shaw was Clay Bestrand, who altegedly contscted Dean Andrews on Qswald's
behalf. Unnamed FBI sources are not necessarily relishe, but in any case none of this evidence
even suggests that Shaw conspired with anyone to kill JFX. Sorry, but the prize for my $64

Incidentally, Lou Sp printed out a problem with the Hurt-HSCA hypothesis tha
Bm,mﬁlw.wum&wmmmtmmmmi.mu&ﬁadn
the Shaw ixial that he checked out the cax and that Shew said he was from the Trade Mat.
(NYT, 7 Feb 69, 2 pp., #66) Manchester it not necessarily credible, but this shows that
untangling the Clinton story by belicving just some of the testimony is not essy.

While I was in the mood to discredit my fellow critics, I came acyoes w letter from Garison
1o "Freedom™ {May 1986, #67) which is wonh some attention, It offers s rare ity to
scrutinize Garrizon's analytical work in an ares where the ovidence is accessible and not

1 think the buffs should kecp in mind that what get many of us into the case in the first placs
wuﬂndunmmlblchmmyohheWme-fmmpb.mmm
summaries in the ich did not even adequatel rdleulhspubhdwﬂendmu.mwh

less what was not published. In my own case, at least, infumuwﬂmmyimnm
which was 5o cleary snrelishle on details could certainly not be trusted to get the di and

These days, sssertions by Gurrison and his ilk tend to got accopted into the mythology of the
uwif&oymndphudbh,wﬁhmmndadﬂdhdlug;y.hhmmmdn}wnhm
wuch claims. For sxample, no matter how exa; Gurrison's {or Sprague'’s) comments
about the HSCA staff and investigation under Blakey seem, and how i i i
conclusions about what was behind the HSCA, most of the rebuttal cvidence fi k only to
HSCA and everyone who dealt with the HSCA knows their invostigation was
iunduqulcmmmywly_l-nlleaninmmymllmSo,i;i:hndmmngﬁmxha
conelusi Gartiton or § (either Sprague, in fact} without sesming to defend certain
indefensible sspecis of the HSCA's work.

Likewise, when implausible things are said sbout Oswald in New Oreans (by the HSCA) or
about Cuban exiles, ane may be reluctant 1o be propery critical if one belivves, a5 most of us
do, that those arcas probebly kre centyal, and that someone might well have come up with new
and important (but unvesifisble) evidence.

So 1 have no quaims sbout taking & close look st Garrison's mlhﬂthcww
Commission may have rclied on 1 CIA saset 10 solve one svidemtiary . Gartison wrote
that sn cadier "Frecdom” article on Hemingway "may have contributed to the identification of
a possible CIA "aseer.” In about 1961, Dr. Howard Rome, a Mayo Clinic psychiatrist, gave

Heudn;wnysho&uummlu 1964, Rome the WC an analysis of Oswald,
which “would appear to have boen obtained and mpﬂmwﬂum;dnﬂimh
erder to mack ane of the major holes still rermaining in the officia] fiction 's motivation

Frustration which may have revalied [from Ovwalds reading-speiling difficulty
impetus 1o his need 1o prove w the world that he was an unrecognized ‘great man,

Garrison does qualify his factual conclosion (enowgh to make it non-libalous?): "One cannot
ignors the fact that it is jost possible that Dr. Rome might have been ioning al] algng
D eniirely L q'wﬂl; yﬂmh:mdhdpm: fcmm:?:g?
clandestinely 83 asgets wi anythi an' & 's
mcmyToﬁuhtmuwhmﬂnmwhm:mm'jmﬁsﬁc
author’ aseers have been in giving life 1o the iwo remaining scapegoats in the JFK assassination
- Fidel Castro and organized crime.”

Tt ix the jump to such a brosd allegation whick justifies aitantion to Gerrison's comments o
lthmnumalm.l-ﬁlmﬂysisis.boﬁuny.mlmndby-b idence Garrison himself
mfmtc.mdwsamedepummcﬁmdgyi& ane tersc one-word assessments spring to
mind, but I don't want to be told again to mymouth out with scap.

The details are o i j 10 TepI heze, but T'll send my analysis 1o anyonc
who wams it, at po chirge. ( .ﬁf?ﬁvmmpmphﬂfﬂh.MMbiydnwmc
infevences from that.

Onegusﬁmf«ﬂﬁ:&iddude(md for Jerry Rose’s journal as well) is how 1o deal with
the survival of myths sbout the sssassination arher than the Warren Commission's. That is,



what iz the rale of "schalady rescarch” when many of the peopla sill interestod in the case arc
mmmmmmuumw.mmmmmnmwmmm
joks, that the HSCA's primary goal was to hide the tnith, or that Gaison sclved the case with
the arrest of Clay Shaw?

'lhA.pd]andHlyl?&ﬁmanf'F:udm Mudculmgmclabykxdudl‘.’.(cnnc)
}&:&mmdlm'ﬁudm staffers, "The Ultimate Coverup,” focusing on the CIA, the
R&y.mdmdmn&ﬂhunm&opmdammbym o the
dealing with the axsassination in the May issue.) Each issue iz 51.50 from 1301 N.
thmSt. I.mAngelu.CAm Cestainly many of the details sve correct, and maybe
some of I.hebagdm'gu are, but I do not think these anticles consistently meet essential
standards of exposition and logical argument.

<<THE SUPPORTERS AND FRIENDS OF PAULINO SIERRA>>

Whlfdlmummnyumplumofamlmtmhlmnqnmtm
M;y 13, 1986. Once again, an assassination lead brings us back W the hidden histery of the
Kemmedy sdministration’s war against Coba.

In connection with the Justice review of the of the House Select
meumeonmm.lwmﬂd hhmgmmmmmmmmwhwhme
report was incomplets. | belmttuuhap information may be unfair to one of the

named individuals, Paulino Sierrs

Mr, Sierrs is mentionsd on 134 of the HSCA repont, which states that & cetain "arms
ummmm.ﬂ"' Paulino Sierra Maminez by hoodlum elemeats in Chica,
and elsowhere.” A staff

Cuba en ¢] Exilio) is

T e e e ool
- 8 w
enttircly om a review “Eﬁ

edmn;dnmmu tly from FBI and CIA

The HSCA’s informstion mSmummmedmlwbyHSCAmff
members Robent Blakey and Billings, "The Plo: 1o Kill the " The Sierrs
material takes up a substantial pmot' the chlplct entitled "Cuban Exiles énd the Motive of
Revenge.”

Blakey snd Billings said that a "background check [on Siema) stimulated our interest in &
Cuben exile - Mafia connection that just might have had a bearing on the assagsination.”

Sm y £2id that ho had backers who would provide & sum of money - 530
million an invazion of Cuba. "Sierra was saying mpuhhnly ln[lhamomy]wu
bun;dannndbyl}.s corporations whoso assets in Cuba - According

mmuﬂmthuulhma&umwmmbmonhe whuepmhlmg
mmm(}lhhl&mdudbm ... There were other indications that
organized-crime lmplln 'Bylumlm.lhemlhi(:hiugo

omnh:dedthnSmwu 'a con antist.”

Blakey and Billings said that they “were able to document in dezail Sierra's sctivities and his
ammnmmm,mlhnaflmhckmworpmmdcm but that "the relevance 1o the
assagsination remained undetermined.” (P. 174)

My colleaguc Peter Dale Scot and I sudied the HSCA's Sierra material in some detail when
the report was published. At fimst, Scott (like Blakey and Billings) was intevestad in the
LY commoctions botween Sicrra and varions whoss names had become familiar in
lgnmnmmwy (ﬁzozunple.Anmmem.Gugyhmckang
gﬁhﬁk)mmmmwmmm betwem Siexra's associates and

ey Oswald.

Smmemdwhﬂhhy:bdﬂftbﬂmmndmwumdmmfmbﬁmd
Sierra's Junta, Soerl imerviewed a number of the principals, including Sierra. (Sierra's
%‘ , Williami Browder, essen W&MImtdmfmlmﬁndme
I {" wduplunddutﬂul-lgm nadhnnmmdumhglu.wlﬂm
be had not been interviewed by the

sz:dﬁuﬂ objecied W the im, tion that he was workin, opposition (o the
etapuvaem&hu:mBhkeymdBﬂbap"Smmldmenﬂe

that he spoke for a of American businessmen orgewhomledlojmn
i(';ml%;nﬁnhnnmwmhm tro, with ar without the approval of the U.S. govemment.”

Scoit found s publithed reference 10 Siema which indicates that he was indeed coondinating
some of his actions with the U.S. govemment a1 a high lovel.

In his of Robert Kennedy, Arthur er discussed an anti-Castro ton
qumalwAmmm Mmue Artime, '!?llmﬂmdﬂxd’dm«mnﬂm»zm
ulhubyCIAu.mlhxp b-u,bylhcAnnmcy
" Lais Somoza, "son of Micsraguan dictator,” mndtn
Xumofl.humndedmaus ;mxwm:hunpmmm wulomuilmg
Casibbean notables thet he had recsivod a ‘green light' from Robert Keanedy...."

nowd thal & State Department official said that Samaza had not in fact gotten
dnu » when Somaza's claims were repeated to him in 2 meeting in August 1963,

Scott was able to obixin & memorandum conceming that meeting under the Freodom of
Information Act.... (Memo by John H. Crimeming, Coordinator of Affairs in the State

Department, August 17, 1963)

The man who repeated Somoza's claims was Paulino Sicrms, who said that he had been in
touch with Somara, who had offerod lim # tito for # base, "Sicrra and Rivero said had 10
hmwudmtmlhthmnlms“nu assertion sbout U.S. suppart for him before deciding
whether 1o sccept his offer or 10 go it alone.” (Crimmins memo, p. 2)

Sicrrs and his sssociate, Felipo Rivero, described thomsalves &s "[d)evoted... o the United
Suumdmmdmeuudmdommuwmummwmus policy.” (P. 4)
(Spnezl; mphadmwmmﬂmﬂwmmnpmwmrywus policy.”

the Avormey Genemls office informed Crimmins that "the Atomey

Prcr 1o the
Gmmlhadbemulha;m!mlmzmmm;uamh,ms would be
ent.” Williansz, also xmmy:?s

calling [Crimmins] for an also Imown ss Harry W ganerally
wisidered 10 have been E Kennedys pnnclpd lisison with the snti-Castro Cuban

In his call, Sicurz y o that Willinms was s "mutual friend”
;fmnmnuy phone spparently suggestad

Ilnpm.hln,d'mc,lhluhlsmuuwhhlhe ‘was an agompt by Siems 1o
mdelmfuhlmmmvu.}lom. ﬂmﬁnﬁemdmlm
may have been part of the 9:0!::% "sutonomous opezations”™ againgt Cuba, which wus
formally in June | thexmdyndmmumwuopmlymchn;dm
on the most prominent anti-Castro groups operating in the LS., it was also encouraging
deniable operstions abroad.

According to the HSCA, Suie Depantment counsel Walt Rostow ™ n'lnnktwo'
wmﬂdpx::ovxdogmwul mm arCIA *would publick m.us
& " bt any
bcmwmndu?:udey tegiwry

ﬁm!ad Smu.! (lg HSCA 77) d "Al!

In contrast, Blakey and emphasized that when Sicira came on the scene in Miami
juat & paonth eaglier, mlhzl "theexﬂ:movmumwmdmmy the United Sistes bad
Jmnqpedfnnthng RsvohmmuyCmuciI,US enforcemont agencics were

_H:mmwm{ammhuncmmmpdmuny
pohmﬂ. .1

ﬂ:sfmmp:;fmhwwmnm
Mn&msmpnbhc:mmymyhemmmwhhummwl
clue to his key sources of sapport.

Schleuuetnoud the record of the mid-1963 anti-Castro offorts based in Contral
America "is unusuatly murky.” Someane in the CIA got the Crimmins
existencs is not mflected in the CIA material quoted by the HSCA. thymdﬂﬂhnpquwd
ammdaudwodawbefmmmmnmofmunntxmdy whose suthor
mpuudlyfumdn “curious that Siema had for so long mansged to hold « position in tie exilo
hle:uehyw Gglmmyﬂmmlbwimmm&nghmwﬁhmfﬁdmfuﬂdswkupﬂn
pot

To improve the historical record, ] think that the Justics

should at Jeast perfomn
1 more complete file review than reflected by the prblished i

CAml!.mn.L

In addition, amy survi wwummwmdmﬂnmm 't charge
xhume]GCEmayhlve&lwolofmud

62, Excerpts from Schlesinger, "Robert Kennedy and hix Tones.”
70. Crimmins memo, 17 Aug 63, 6 pp.

lished in "Lobm (#1985.99), Peter Scott appareatly
Erviial i theory” of mmnm.'mnummﬁ:;
in New Orleans, after throe of which

"1 think that the Kennedys really had started a new. type of Coban exile movament against
whchwu:lutﬂuuwuldhmeympmywbucdum
mmh;ht,lu mmﬁ%bm uflhu S Ami! ceaion wis
geug;mm it meant got out operation was
bepnnmg myWhﬁommM[Rmy

wm know what was going on,

'mﬁﬁmm hq;hpnmm:imq oo i whud:;yhm
™ t is + were being aeexisod obby

with organized crime And [ think the firm thin -mmddwuw;u&m

into the operstion who quickly timed round and started with aime .

organived figures

This was the so-called Junts..., The CIA fles on ﬂmopnnim,tha]ma,mhhlmkm

mdmmhkemmgamudmmeupummfmnhgmin;wen¢mﬂmua0muu.

nm«fodumy.wuhmnmmwmgmyhdy.pmthemmofﬂnumsmv&lnohn

wponun‘n were all fact. Now, what & perfecily invalnarmbie vammw have shot

Jﬁun,lfymumddwmofqunmwnwhﬂhmmt plain Bobby's
peralysis, because it was his operation.”

Based on what [ know at the mament (i.c., not counting all the material from Scott which 1
have forgotien), the possibility of relevance to Oswald ar the assassination is intrigning, but it
scems 80 leniative, indirect, and speculative that [ don't want 1o offer » funher opinion af the
moment.

In any event, the Siem says somethin mwnbmtﬁoMmmglm
Pumnguumwd y:unggsus that Blakey's mﬁ:dm;m;lmud

also painiad in other
mmmm@mmmmmﬁmmwmwmm
most of the alternative wexe well known in advance. 1 em not seying that the
organized-crime angle was ylbﬂn,hmthcmdmm Siers was both
mmomﬂmﬂ-ﬂmmmmﬂum&nlﬂmpm

PuuSoonlhnlfufﬂumhlnhnd 1980M'Beymd0upmy'duhmmmthlhc

milien of the Jumta, and velated maten. the manuscript was sot aside after
Pocket Books not to publish it, we have oot forgoten about it and still hope to get the
infarmacion ot in due course.

<<CREDITS>>

This issue of EOC is dediceted 1o the of my mother, Dr. Comelia Hoch-Ligeti, who
died in May st age 79, aftern long m::ﬁ' : research. (WP, 31 May, p. B6)

Thamks to T. Cwiek (#49), T. Gandalfo (63), G. (30), . Hurt (37-42, 44, 49-
50, 53-60), F. Krstulja (19, 22), P. Lamber (19), M. (14), H. hwnptme (51-2),
McKenns (51-2), G. Mlc'k (1S, 35-6), 3. Mamshall (IB 20), P. o (27, 29), J.
Mierejowski (26, 61), H. Nash (16}, R. Ranfiel (33,41, 65), M. (41). 1. Rose (.’A)
M. Royden (62) P. Scon (69-70), G. Stonc (17-8, 21, 28).E.Tum 1-2), and D. Wrone (46).
And thenks to L. lacocea and Choerios for the address s
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«<<THE ACOUSTICAL EVIDENCE>>
the authenticity of the DPD Dictabelt is the presence of certain
messages relating to Officer it. Basically, the fallowing exchanges are suspect becavse of
their content, the formal tone of ransmissiont 590 and 595. and the apparent absence of the
eapecind reaction. {Sec 3 EOC 7.2. The message numbers and the transcriptions are from the
Kimbrough transcript.)

389, [Dizp.] 87, 78, move into central Oak CIff Arca.

390. {78 (Tippit)] 72, I'rm sbout Kiest snd Boanic View.

391, [87 (Nelson)] 87's going north an Marsalis on R. L. Th

392. [Disp.] 104....

588-589 (Disp.) 78. [718] 78.

One rezson for questioni

590. [Disp.] You are in the Oak CHff area, are you not?

591. [78] Lancaster snd Eighth.

592, [Disgp.] You will be at large for any emergency that comes in.
583. [78] 104,

I scot my analysis 1o Prof, Murray Miron, a peycholinguist whose work on another-case was
describad in 8 EOC 1.2, The following is from a lener I sent 10 the Justics Department on
Septamber 16, 1986, describing his independent analysis, which provided some support for my
own work:

“Prof. Miron... has not yet prepared a formal report, but he has provided me with the

i ions: i ings... suggest that the communications directed o
Officer ippit are anomalously at variance with the other transnissions of the tape record....
The tranenussions 1o Tippit are quite stilted. They have the app of isxions made
mmfmmaudimu’uﬁﬁﬁnﬁlnlhmfuwhinhﬂwinmthloeonvey inguuctions. The
query regarding Tippit's current position is thetorics] rather than questioning, ™

"would be "a
be modeled on the

74. 16 Jul B6 (AP) General comments by 2 LWT esman. The
documentary exercise, not a dramstized reconstruction.™ It "wou
company's recent mock trial of .. King Richard HL."

75. 16 Jul 86 {AP) Comments by U.S, District Judge Lucius Bunton (s cousin of LBI), whe
was 10 play the judge (trying the case under present faders] Iaw, not 1963 Texas law).
<<ALSOON TV>>

1 missed "Yuri Nosenko, KGB" an HBO in Scptember. Would someonc like to give us more
infexmation than these clippings?

76. 31 Aug B (NYT) The siory is told "fram the peztpective of the CIA agent [in the Soviet
Bloc Division, under Angleton] who vinually scuttled his own caxeer by insisting thut Mr.
Nosenko was a Soviez double-agent sent to spread disinformation.” British ywﬂgELSlq:bm

Davis said b ¥ix months traiting around afier people from the intelli commumity
who were y involved.”

77. 5 Sep (LAT) A very favarable review, Davis' best : Nosenko was 3 disinformation
agent whose "job was 1o be dmngled in front of the CIA in but... he was not supposed to

defect.... The central mystery is why the CIA went to such eatraordinary lengths to rehabilitate

Nosenko, as if ho had been trustwarthy. [ think the cass is nnresclvable.”
8.5 Sep (UPT) The $0-minute program is "fascinating,.. hisary.”

79. Scp 86 (Cable Guide) [2 pp.] "Davis spent ¢ yoar restarching the script with the help of
Bdwuds?:y Epstein.” The Ru:ﬁn&mgﬁlcmtwhuphyedm thi:l:tkshewnh:-‘fed
defector. Davis concluded that “every way you tum it around you find it's like s Rubik’s Cube
that won't ever quite wazk out ™ Not & bad analogy for the whole JFK case.

<<WORTHY ORGANIZATIONS>>

If you did not get & lettar from AARC in mid-August, please ask me for a copy. (480, 2 pp.,
noehuge)'l‘hisin:lndu-'Mlphfmmlmbm'ﬁmliudwud.&
primary goal is not to get the mem! ip foos, but to demonstrate a subatantial degree of
public support whon approaching private foundations - the few which are willing to become
involved with such & controversial topic. Instinitional memberships would be panicularly

"Prof, Miron emphasized to me that his snalysis dees not ude a quile i
explanation for the ly. The ges conld have been added to the recording after the
fuct.mﬂteymighlhavebmmldein'mlldme‘bntsoundmomﬂmsbmuulhepeuons
involved knew 1hat something inisua] wes going on,”

“For example, if Tippit was taking time to anend 10 1 buginess (as £ by Mr,
Hurt's book), & di uﬁ-‘mighthwmuadfmhimg;udphgﬁmhw%ym.
with his vaice betruying his knowledge that the assigrment was not routine bat somehow
designed to keop Tippit eut of trouble. (This is clearly speculation, of course.)”

"Even alteration of the recording afier Tippit's death could have been motivazed by nothing
worse than s desire 1o protect his reputstion.

"On the other hand, the rebuttal of the HSCA's acoustical analysis by the Ramscy Panel
rested in part on the belief that the police would not tamper with important evidence.”

The st of this letter (#71; 4 pp., including my 1981 leter to Barger on these messages]
mostly repeats information from & (eg.7 é)c 2-2), with one oth:snew point; §

"Mr, Todd Vau, senl mo 4 copy of & letter from the National Archives to him, dsted
March 2, 1982, [#1 M.Tz]hmlhlpdmmmmhqtﬁry about the disposition of the Dallas Police
Dictabelts, Mr. Perros Vv that the Justice Dopanment, since receiving that
evidence from the HSCA, has * it to the Dallag Police Dopanment, according to an
official of the Justice Depantment.” I hope that you did keep copies; in eny event I think you
really should get the originals back.”

Unforunately, it is very unlikely that anyone will do anything with this; my lstiers to Justice
416 1ot cven romtinely acknowledged these d-l& As far az | know, the ID has neither finished
ner abandonod its iong-overdne review of the HSCA repart.

<<LONDON WEEKEND TELEVISION PROGRAM>>

73. 31 Jul 86 (NY Post) "23 yoar(s] later, Oswald goos on trial” Twenty-five witnesses
recently appeared before TV camens (and & judge and jury from Dallas) in London, They
included medical, i ic, and ballistics ex , and some cycwimesses; severa]l were not
called by the Warren Commission. The verdict is being kept secrer. Edjted highlights will be
shown oo two nights, around November 22,

Hary Chandler, direcior of program development at Showtime, said that some of the
witnesses "had a real time on the stand. I was fascinating. were matters brought
up which were not considered by the Warren Commission, matlers relating 10 the body of the
President and his wounds. The jury saw a version of the Zapeuder film.., which was enhanced...
and there was information in the stills I was unaware of "

"Said prosecutor [Vincent] Bugliosi: In the future, this is the document that sescarchers into
the assassination will want 10 ge1 their hands on.’ Defense attomey [Geary} Spence: Tt doesn't
matter who won the casc. The American le are the winners here.™ Spence is good at
dramatically prescating the innocence snd virwe of his clients - probably not the best way 1o
get at the himozical truth abaut Oswald, but we'll see.

[ hope that LWT will be able to make available any information which was too complicated
for TV but of potential value to researchers. Leuters to Showtime can't hurt,

rr

Tiem 880 also includes a progress dated Ax; 1. Among other things, Jeff Meek's
massive index of {mostly) h;hudw:mluhl hﬁeﬁn mp&tmud 1 am now on the
Board of Advisors, not the of Directors.

“The Third Decade” (sec 6 EOC 4.4) needs (and deserves) mors subscribers.

1 have a dexcripti 'melﬂwﬁmFmTﬁﬂﬂl&Amyin ing.” (#81,
86, 2 pp.] The directar of this new progressive mmulmm.lowzg

veterans Marty Loe and Bob Katz ate also involvad. FAIR has been involved "in the effont to
expose and counteract ABC's pending 12-hour miniseries, "Amerika.™

<<THE SAGA OF EARL AND EDGAR>>

A story on the Wamren Commission got & lot of nowspa lay on the day after
Thanks, ‘vinghnym—mdublel.zﬁthm that was, as |u wncwsdl;)lré)\snoced
in the 5 news suminary (#8 ov 83), the WCR " y ended a political
alliance between [Warren and Hoover], i m&vmmw:mdmmmm&m
commission criticized the FBI for what it called fis unduly resrictive view of its role in
prevemtive intelligence.’ Mr. Hoover said the criticizm was unjus.”

The story itself & on page 32, with 2 Dushem (NC) dateline, &5 & "special 1o the
NYT with no authorship indicated. (#83, with photoe} The anticls seems rather unfocased. (Tt
dm\'vmw)mwfy t 1300-page file had been released under FOIA: it was the FBTs filc
on Warren,

Am other things, the dispute got Warren dm from Hoovers lin of favored
mﬁp:ﬁenu.dumghhohndbawmgmmaﬁnmg:ﬁ.

The NYT stary derived from sn article in the Durham Mewing Herald by Durham Iawyer
Alexander Chames (sided by a grant from the Fund for igative Journalism). [#84, 24 Nov
85, 3 pp.] Expens quoted include Harold Weisherg, who eves that Warren knew that the
FBI was withholding™ but "felt that it was his 'national duty to peserve tranquillity,”,.. asd
therefore... did not press the FBL.” (Chames noted that some of his information came from
previously released dovoments which Weisberg had.) Wamren biographer Edward White ssid
that "the chief justice mally belicved, given what they weve invéstigating, that the FBI and CIA
would cooperste with the commissian.

'l'hen'hilnotmmus;ilmmmﬁmdhlmofﬂnpmmmwdmclﬂﬂﬂl
release. Chames” sccoum emphasizes how closely Hoover cooperated with Warres: in previous
yeam.

chduwm-WChmm{wiwmmdwhnﬂmmlkmwlm
Oswald) has lang been & special intarest of mine: it was tha subj 1 of & draft manuscript which
I punt rogethar in 1972, in thase pre-Watezgate days when ] thought what we had to do was
Wmmm&ﬂwwmmm.mmmm
arren Commisxion (without being pat of & iracy) had blown it. That manuscript is quite
out of date, of course, Now 1 obien: find myself trying to convinte people that the original
investigstion was not siowply & complete and deliberaie The rejeased FBI documents
mdmmp&mm dﬁulmy:ﬁ-dlhw;hﬂum?:ﬁ:aywufnmtbanlmd
infer from the WU files. The nurscript did serve some purposcs; amang other things, T think




ulndlheHSCAlnuwovumuchddunm{fnfmeddmmohh:Huiymwﬁmleﬂl
listing of Oswald's notcbock, (HSCAR 186) If you did not soe that l912mmmenptlm;lgo,
plesss lex e know if you arc intepssted. Spaps.uchtwo duced

clean typescript; inden included; cost (including poswage): $6 or less, dopmchngunlhcnumber
of requests received by January 1, 1987.)

<<A BREAK FROM CLIPPINGS (FOR THE
REST OF THIS ISSUE, AT LEAST>>

gocoldchppmgsmdﬂteHSCA

Current clippings are genenlly less in

volumes. What are tereatad in reading about in copics of? (My
Gmmmﬂm[#m]gmmwdmlquumfuuwpﬂ EoulnewFBlmd
CIA documents, or my old files of WC documens?

I would particalad g_likcloheufmmlhcpwpbwhohlvebm by sending me
r-l!ppmgl especially if you fwllhlvcmmdmobh;uumwhﬂ in EQOC, or to

otherwise preserve or disseminate

1 juse drified into doin, lmnmﬂdldnﬁbﬂmmmdmmm.umme

uhupmpm?DoweeoIﬁdwl have the computer power, the time, and the interost to divide

npwoﬂ;mmda:u,hmuf and documants, and 71 would appreciste

bel&:mh difficult questions. In the meantime, some documents, more or less from the top
pils on my desk.

<<FROM THE WARREN PAPERS>>
Az noted in 7 EOC 3.10, some of Warron's files at the Librery of Congress have been

lnMuth??'l Alfred Goldberg {the WC's s1aff histarian) interviewed Wamren about the

s wark. The [H pp.]n#SS em-zupoudmcaabgnhtuﬂélzp%ﬂ
Wmmﬁoubngupmhuoﬂ' d‘"ﬁ“’“""’“ﬁ, his ‘Secresary’s lotter,

n‘pmandmmahmlwmuboutﬂwwndm mcludmg materis] conceming the

pecsoaal and political views of certain members of the Commission.... He has never made any

comment about the Mhmthmmmdmmmemm and afior
reading what ho had 1old you he fielt it would be better if those partions were not included.”

Of course, the passagoes marked for delation avo the most interesting. “The mf
Jumemlmlgmwwuowmwacluhummlhlhm
critical of me the lime he came over Lo s lmRankmuQnd‘Cmmdwmavery
dsl.umcpmhm m:dmumbablywﬂowud Willens {age 32), who was listed a5
linison with the Justico Department, and who can be rather difficulr, I am told. Warren may also
have been of Charles Shaffer (age 31),who(weordmgtolohnl)wu book) was
deziled to the WC by RFK 1o keep an eye on Haffa- related leads.

Thers are other daletubilo tidbits on personnel matters, and other fairly intercting camments,
FuumpqumSm:@mmmeSSmdFBIwunuﬂmughuobe "objective or
(hlworkwmllyquuegood) the sory of Oswaid in Alice, Texas, held up the Repont
(news to me, if wme); there were "no special problems from Hoover and the FBI™; and the
testimony of the gatopsy doctors was the "best evidence” on the wounds.

Warron's files include & nomsubstantive response to Wesley Licbeler's memo of November
l966.mwlunhhcmudedDandUﬂmsd:mnumufﬂw'muydlhehud‘mﬂm
the Sibert-O'Neill {See "Best Evidence,” Ch 10.) In a short note to Rmkin, dated 12
&wﬁwwmmmmmmw&ﬂq’mmmmmm ulv:nmwundm

right tonie. [ believe that man: g ‘were samewhat ensmored by Lane and Epsiein

%Wm(!mmmm:uﬂ "Professional men wha wear bow ties 1o the
office are by almost everyone, says imsge consultant John Molloy. Attomeys
adiionally avoid ‘& bow tic wearer on & jury becanse they belicve the wearer is nat
likely to be moved by sound argument.” (#38, UPL, 28 Dec 85)

Also from the Warrn papers: & ﬁumﬁuwhluhauf'SuSm:kmDaﬂn 1o John
Mc(loy,nqhghmmdnl.hs thing [#89, 5 pp.); McCloy's draft response, saying that he

tmrwed[m 16 Jul 69, 3w1.andlnmhmgeoflumbum and
Wmul[ ], in which Waren agroed with McCloy bin suggested that he not send the

<<CIA INTEREST IN IDENTIFYING THE MEXICO MYSTERY MAN>>

bis FOLA oot fo oot lsting o ele s sdrey th Menios Myviry vhen (MMM,
s request for relating to effarts to i co Man (MMM),
the oml;m description (ukmn?i&n Embassy lurvull{nu photos) w:? :::yched 16 Oswald
in

The new documents are among 54 which "relaws 16 a theory explored in 1977 that &
E!:culnfump:mtimﬂ be the ‘unidentified man.’ That individual had boen o target of
ulh;me interest

or many years for reasons unconnected with the Kennedy
assassination.” (From #92, C1A 1o Fensterwald, 29 Nov 85, 2 pp.)

The submance of this material interests me loss than the fact of the CIA's interest, The
suspect’s natiomality is withheld, but I would guess he is Russian or Cuban. I see no resson to
mmlhuhewthuugluwbelKGBu covert tive, mther than (say) someonc.
involved in "innocent” diplomaetic or technical activities of interest to the CTA.

The basic CIA emalysiz is & "memorandum for the racond,” deted April 1977, (#93, l!pp.
\lmhmudxddud) Oddly.lhcamhorlmnbukemm the "Saul” story in H

McDmdd'm mDn]h& {Although 1 foun hnlamdibla)mov ﬂmlulf X
McDonald . parported friend, Herman Kimsey, were intoresting people.) Over
tallieg-" h&pmd:u;fsm“pvmmmﬂmﬂ d's

this memo
book and [dclenm].'(Onlylhcga‘tllmwnfd:mmnnhunuddued)Aﬁnnmp
that "McDonald said he believos was tolling true story,” the CIA author wrowe “I do too

Thummmmhmbempmnpldbylhaflulhn“m 17 March 1977, [delstion)
of the anidentificd man as [deletion].” (¥94 records 1 of March
o an ormsad J McDonald's Indenti-Kil. componite of Saul
mﬂmm&lﬁu«d[dﬂeﬁm] (sEahngofsmkmg
ruunhhnou.myr;:eﬂholl n‘:fml‘g‘lmlh ;:mu:fm ”
conspiracy, should have a copy of m uding » photo mmm mmhmkmg
nmauemeumumnam&mmcyw Brzezingki)

invelving
lum:ﬂﬁ(ZS&”Mly'ﬂ.SgF in all) relate o 8 photagraph which
cancluded that, within the limitations of poor photo quality, thétwo “could very likely

be the same person.”

Anather memo, also dated oaly April 1977, seems to be a sunmary of the theary. (#97, 3
pp-) Practically everything of substance is delsted.

mmfmmmymbommdawmuumﬂnmu Scott Breckinridgo was
mwvhwﬂlmlmﬁdmdmahhnullbhmmmeymdﬁlqmwﬂl "if
(131\-!118 M)mmdhmmwmmmmm

tthmnmwAgmy.ltmybeﬁmm.
IthSCA. lfmldca\mimﬂn.nmﬂdbe'\mh that it is & theorotical
unofficial research " The falder contains "informal and research based
on a <<theory>> that [deletion] might be identifiable with” the

What do we know about the CIA researcher W?Oﬂymtm
'wmmumm%mmdﬁmmﬂ: man a8 a rosult of the
mdq:thmdylheemdmadulhc Dmnm‘tﬂmtudutmme
oould have been Cuban ounplimymlheklnl’ amasgination.” (From #98)

‘What an in effort for the CIA 10 undertake doring the HSCA 1 assume it was
R et B S e el e
uﬂumuhﬂnl\hﬂm—ﬂhﬂb\lﬂdﬁl nwuxﬂntedhlhu'l‘nkl’mekepm

prepared in reaponse to the Schweiker Report. 108, 10 HSCA 156)
Thcmunm.unlﬂwd.donolnymuehnbwz Cuban involvement The second
1977 memo wsks thres uumclndmg doletion] be ‘Saul'?” and "Could

etiom], thered plane in Mexico City for H o 2
&mml lmrw('aérnswmmem ey Y o

Related releascd documents: #99, 4 pp. The CIA list of 40 documents on this subject (dated
1262 through 7/78, mosdly withheld) is #100, 3pp.

<<NAZIS AND OTHER ANTI-COMMUNIST S>>

Former Justice t official John Loftus made some noteworthy comments in hiz
House testimony on a GAQ roport on Nszi war criminals in the U.S. (Pormmull..cﬁm.mé
EOC410)Innhnnf”lmwhmhbewnldulklbmoﬂymezme , he
included °17. Nazi connection with covert assassination programs™ and "i9. Warren
C files i g Nuri rocruitment programs.”

Does anyons kaow what this might be sbout? Larmry Haspenen suggested thet CD's 597, 817,

1096 and 1544 might be relsted. D 1096 (6 Ipbstlmmmmwdll’mh
book entitled “Fascists and Nazis Todey,” wlmgw Hnnsmmmﬁ:geu

weve under close FBI surveillunce; this book came to the
wat mientionod in the NYT. CD 597, ducu'bedulBND lnﬂhgse
mmtbcwcmmeFBLAoowchungE3lﬂ?(wwhthD15Mrdm).
routine-sounding alicgation of a pro- assassination reference 10 Oswald, CD59‘I
o devcibod (i she umoomnceed D i) iaing o '“”""’m,_;'m:"i‘““‘“’”"
was uncens [ 1]
mmmmmeﬂwmmwwm a3 10 call for no
further investigation.

Lofius’ testimony is #1986.101 [17 Oct 85, House Judiciary Comminee Serial 39, & pp.)
Ammgotham!ﬂuﬁuwu.ha noted that several of the most famous KGB moles in
England were involved Nmimmgnmmmthau.s and he said that "the Nazi
which we imponed from the Britvish [were] riddled wnhemmmnndmbhm ®.

Lofws also that "in 1944, the Bagtem to defect back
mtheBmhm MImmpﬂnﬁdABNw
Bloc of Natjons).” (P. 89)

In 1959, ummdmeAmanmaoﬂhAﬂquSpuT Raikin. He
umahnmpm{mn&nSm&rhrgUmmw.hMl ; his lener on the
l?'gmyofmaoppmofhsfdbwswwyawhhm (#102, 10 May

As 3 volunteer for Traveler's Aid, Raikin talked with the Oswalds an their retum from the
USSR. {Pa.m—Soan discovared Raikirr's in past connection to ABN; see "The
-B)Ihownfmnmalwxdmoedm

Assassinations,” p. 366, or "The Dallas Conspiracy,

his contact with was other than routine.
tppamt!ywutbeemdunfondnmby&wddthuhewmwkusu with the

SmcDepammu al, either 10 work ax a radar specialint or to serve with the Marine

Corpe at the Embasay. (CD 1230, p. 3; 26 WCH 12; Oswald's claim is arrneously reported as
a fact known to HEW in CD 75, p. 461, and Summens, p. 217.)

MmpmbahlyO;mldlmu]f g to mislead people sbout his stay in Russia, 1
fave bad o

wonder, however, if Reikin an interent in partrying Cewald as an agent of the
Sute Deptriment, rather than j')llllm or & an agont of another inelligence agency?
(Just specalating.)

<<BOOK NEWS>>

Kitty Kelley's new book on Frank Sinatra ("His Way," Bantam, $21.95) is rethex political,
wuhqmmug;mthe Emr-GumSmfmnuul 1 think thero is some new
information, much of it apparently based on allcgations by Peter Lawfond (who would not talk
sbout JFK's "broads”).

For example, Lawford “formally nukm‘
10 see the attomey mMMmmw beued
to listen to Sinstra’s pleas for Giancana. Robert Kennedy intendod 1o make Frank's

Bobby
mobﬂnhmdhlmbq:mumpmym&mn and cunly 1old Lawford to mind
his own business.” (P. 293) & ’

Nowne Dame profossor "Panl Blnkey (em 1 D lawyer) told Kelle; 1d§
attormey who indicated an -Amememl.lﬁ’K.Bhkeywu
mmmmnmnmmlmmws;mmhmmme
Virginia and that it wes mob money.” (P. 330(n))

"FB] recixds indicate that when in 1961 Carlos Marceilo... had becomes ons of Bobby
% lncbpmunm.ﬁanOﬂnudmmmadSanﬁm who in
Fravk 10 o his influence with the Prosident’s father” oo Mureedlo's behalf.,

295) This has {with [ittle is} in the Blakey- boﬁ(\ﬂnr.hdumt
mcmmsmmmm;p.uz)mhw TO (which does not

y refer to JFK s fnher).



Years after the JFK atsassination, "when [Sinatsa] loamed that Les Harvey Oswald had
waiched <<Snddenly>> & few days [tic] before shooting the President, he withdrew the 1954
movie in which hmlnnyed 2 dmnmmanm paid to kill the pregi He also forbid the re-
release of «<The Manchurian Candidate>.” (P. 328; of. | 3D 6.13, noted &t 7 EOC 3.9)

In a colomn prompied by the boak, W, Safire called Reagan's sward of the Medal of
Froedom 1o Sinatra "obeeene.” [30 Sep, #103] In 1975, Safirc had strong words about the
Sinatra-Exnes-Giancans (Davis, pp. 740-1); 1 don't know if the Church Commiliee ook
up his challenge to question Sinatra.

There is & &vvouﬁve sentence in Dan Moldes's new book on Reagan, MCA, and the
Mafix, “Dazk Vietory." In s diacussion of Joseph Hauser, "z convicted inmurance swindler
who,.. allowed himself 1o be used as the hub of several FBI sting operations... that yielded a
md.insindiumml inst [Trafficante] and the bribery conviction of Carlos Marcelle...,”
dea asserts that "Hauser had 2150 received thinly veiled admissions on tape from Marcello
during... BRILAB... that he had boen directly involvad in the assassination of John Kennody
twenty years earlier.” This uafootmoted claim is contrary to what I recall fram earlier 3
wﬁebmdmgtheﬂmd‘Bhkcfsmﬂmwmlhomwnadelﬁl
membership, he "pointedly refused to discus” the assassination. (Blakey & Billings, p. 242)

Can anyone clarify this issus for us? One reason for my skepticism is

the ather way whmbmuhfmaﬂmbmmuﬁhﬂe‘@%)k’mbﬁnh&nuhﬂu
planning & covernt action which unpredictably failed. I dem't find that ve as implausible
as Hexsh tricd 1o make it sound when arguing wi iracy buffs. The govemment's anti-

: ; hen exguing wilh the conspiracy ;
Soviet campaign bascd on falsa intelligence undeniably did endanger many innocent peaple,
atbeit chviovsly to a lesser degroe then using an sirliner an an imtelligence mission.
essor R.
y 86), as

quite plmdblem concludis; K?Al).?mdm 'hcbdn used ‘psmdow‘;;
i in i at was ably asa in
reasonable expoctation :Imsthe worst that wuldpou was glm it would be forced to land.
Hexsh did not completely canvince me that Johnson was wiong,

Johnsoa, in contram 1o Hersh, is emphatic about how exweme - ind how besotied with
cavent operations and dubiots information - the Reaganites are. After all, have given us
ﬂ»CmmthapbklpiunthsPope.f‘—‘ Libyan hit quads, and Star Wars. Johnsan's
digtance from an American perspective is occasionaily off-putting, bot more oftan belpful.

Hersh's debunking of mors conspiraterial accounts is ofien persuasive, but not always. For
ajpp&ysmmhthkmpm Iphmybhnkph?x.lndﬁuuhcmmm

For » modersuely conspiniorial view, see the book “Shootdown,” by Oxford
W. Johnson. (¥111 [2pp.! is his own summary, fram the London Tel {18

oversistement in somme other referonces to the JFK case. Moldea says that Oswald "hwd close
ﬁulﬁthlho&dqunwdlanﬁnfmﬂyinNeﬂOdﬂm,rﬁﬂlnlyvﬂh&uhMma
top man in Marccllo’s Louitisme gambling network. Oswald had also been seen by mumerous
Wiinceses meeting with Marcello's personal pitot just days before he murdered the president.”
While Murret's importance to Marcello and his closensss to Oswaid are debatable, the claim in
the suby mhmwwme.hwmmhmwueh : that
"many of on the [ic., the Warren Commizsion) had been directly involved with the
CIA m the CIA- plots to murder Fidel Castro - which the Kennody brothers had no
knowled, ofumilMayl%&atwhiehﬁmeme&mdmdmlmpped.‘%ommwc
besides 7 {(See Moldea, pp. 234-5, 338-9; #104 [2 pp.])

I have also read "Aliss Oswald,” by W, R. Moeris and R. B, Cutler, and "JFK: The Mystery
Unraveled,” from the Liberty Lobby's “Spatlight. " (#105: ad from "Spotlight” for the book [107
pages for $6.95); soc #1985.102 for anc chapter.) I would prefer nex 1o hive w tay more about
these books, 5o T won'L, al least in this issue,

. Ihave same relatively routine roviews of the Hurt book, and a fow of the Davis book {which
is now out in England, and will next March in & German edition with nsw matzrial on
Marcello). The first pant of "Bem Evidence” has been out in Japan for some time now, and you
can have a sample page 16 impress your frionds. (#106, with drawings of the head wound)

If you are interested in the problems facing authars of serions nonfiction, I recommend
;Pugl;.u;u: u)vlry of lawsuits: Libel Lawyers Wicld Blue Pencils on Books.” (#107, LAT, 26
un PP-

<<KAL 007>>

Three months aficr the KAL disaster, while the pross was neting the twenticth anniversary
of the JFK assassination, the govemment was seemingly commemorating it with a major
covenup, argushly the biggest in twenty years.

On the ocrasion of the publication of Seymowur Hersh's now book, "The Target is
Destroyed,” Tims magazine drow a different parallel: "Like the Kennedy assastination, the
KAL incident has created a cortage industry of i theorists.... Hersh's explanations
[excerptad] in the <<Atlantic>> seem far more convincing, They involve no conspiracies or
qmmpwﬂﬂmpdﬁwﬁ\g;:th budl};:deam:ﬁug. ltish:me:nlitnfm:
frightening to be reminded jost il sophisticated military s we and how frai
their humwn tore can be.” (K108, 1 Sep) A valid enough mm but I think it is a
misreading of Hersh's book, and even mors so of his evidence, to cu)l his account

¥ 109 ix a favorabls review and good summary by J. Nance, (28 Sep, SFC) Hersh's main

1 is "the mishandling of intereepted electonic intelligence by the Reagen sdministation....

paints a fascinating picture of how an outraged government seized on the worst possible

hlﬂprﬂlﬁmuflheﬂﬂiﬂtiﬁldligmwmulnd' ped w the lusion {without

adequaie gvidence) that the Russiens had indeed identified the target as a civilian aixdines,”
ir Force Intelligence knew prompily that they hud now

Thers are indecd paraliels 1o the JFK ersy. Hexsh' app on TV in SF was very
deja va, remini lcflhcltia‘m-Bd&qmmmof!%.ifu:hwx?mﬂufdﬁrﬂq
against ions that KATL 007 was on a ynﬁuim.sm.ly' acts an y by
ml%' m: d really believe l!mwrClAwnuld‘p send pwplctnominhl?.li.um
role of } was taken by Melvin Belli, of all people, whois ing the families of
gome victims, Belli acted old and lawyerly. The direct inveolvement and intensity supplicd by
Marguerite Oswald in 1964 was provided by the mother of one of the victims, To my surprise,
the studio audience was very conspiratorial, and I found myself sympathizing with Horsh,

Theze is, of conrse, very linle haxd evidence available. The argument about whether 007
could have been off coumse by accident is reminiscent of the acoustical analysis, It is sven morc
technical, and locks 1o me like an argument 2 3 dvable by lay For its
flavor (witk somewhat out-of-date information), sce the rather nasty exchange between M.
Sayle and D. Pearson (#110, NY Rev, 25 Apr and 26 Sep 85, 27 pp.)

Hersh's Aslen Specter is airline pilot Harold Ewing, whose "single-bullet theory” is &
detailed reconstruction of the chain of exrors #nd omissions which could have put 007 on the
course it wak. Remember, I'm inclined to beliove the SBT, zo that is nov a putdown - but if you
belizve Ewing's account you may never want 10 fly again,

Herh's Angleton is General James Pfautz, the head of Air Foree Intalligence. He is not as
peculiar 25 Angleton, but almost as heavy. The book, hawever, does not speculate on the
postible impartance of the splis represented by someone of his rank going public with his
dissern.

One parallel drawn by "Time™ and others is basically misleading - the allegodly
nonconspirstorial sawre of Hersh's i mt” explanstion. Indeed, Hesh seems to treat the
ideology of Reagan and his crew 23 an extzmal, almost utmuaﬁnﬁ:’fm. (Thoy nushed to
Jjudgment "in what amounted w good faith....” {P. 249]) The of how the Air Foree version
was discounted emphesizes normal inter-service burcaucratic i and penanal conflicts.

With the l;mn facts, ull?nu::: could make what happened sound like a very substantial
conspiracy, Hersh does us that a genieral requested a phony repont justifyin, provooative
action against Ruzsis, but was amed &wn (p.’;j). and thal a hardline deputy to &llll.llm Clask
discussed military action against Cuba (p. 122-3). The govemment's insisience on "look[ing]

hhlﬁnvmfmmmmydlapmﬁlmwhomedgﬂh
funl'nw-cukednﬂumml.hm 30 days lster, may be true, but the book doen't dea) with
chnson’s detailed argurnents about the search far the blsck box.

Hexsh has no indexed reference to the KCIA (whose alleged connections to KAL gez much
attertion from Johnsony. More relevant 1o his own story, Hesh does not (I think) refer at o1l 10
Korean COMINT capabilities, or (o the prosence or absmce of US COMINT facilities in
Kores. In my mind, this leaves a gap in hiz assertion that he came across no indication of any
prior or realtime knowledge of a mission invalving KAL 007, and that he would have done so.

The book ‘oattainly doesn’t give the impression was in any sense handed 1o
Hexzh, or that 16 is » friend of ths intelligance community. For example, he throws in an
apparently grstiltous disclosure of the location of some NSA, fucilities. (P. 47n) There are
mmyuﬂ‘aerjuicymnmmehumwmdwifwhnlhslamedwamv;otm
split withtin the government. People talked to him, and he got things wing FOIA. Was that just
becauss he is a good meporter?

mmmﬁMWMmh?gm?#mehmtmﬁyEw
SLOTY; SOME ne on it in 1 . 177, , and there was a bit of o flap
tley; S nevspapessooced o . 1983 . 177, 269, md hre

I wonder about the timin; dldaeiﬁmby"amﬁormﬂhnx]‘inldli;mnﬁm'm ive
Hemh his "first account” of the sbuse of COMINT in this case "late in 1984." [P. xi) Did the
pezhmmemmmm¥wommsmmumﬂmelmmmm
of the way before spilling the beans' MﬁlemmmfuBrlﬁn's'lqmd“.uum
of important infarmation may itself be a bigger pan of the story than the casusl rwader (of
“Time," and even of this took) would think.

‘This is in BOC hecause we all should be interested, not just becanss of the parallals with the
JFK case. The caxe is in the courts and will not just go away, There scems to be a network of
007 buffs - are any EOC readers in touch with them?

Readers of the Grassy Knoll Gazene wre familiar with Bob Cutler's analysis, sccording 10
which KAL 007 was not ghot down by the Russians, but destroyed by an on-boand jon at
the same time the Russians shot down 1 U.S. military plane. Cutler bas published a ook, titled
"Explo 007." If you are willing to keep Ocoam's Razor sheathed, and if you trast Cutler to have
convincingly eliminated s}l simpler explanations, you thould read that book; [ haven't.

<<QUERIES FROM READERS>>

. According to P. Mass' book on Ed Wilsan, in 1964 the CTA helped get Wilson s job as
an advance man in Humphrey's VP campaign, in connection with his assignment to "Special
Operations.” (P. 24, #112) On the aszumption that the capitalization is not & type, can anyone
tell us about such a CIA unit?

Q78. Can anyone provide a copy (or photocopy) of "Lucky Luciane,” by Ovid Demaris
(Monarch Books paperbeck, 1960, 148 pp.g;l

Q79. Does anyone have ar: FBI document describing a test, prior 1o November 29, 1963, of
the firing speed of Oswald's rifle? prioe

<<CASTRO AGAIN>>

Speaking of thearies of Coban involvement {as we were on page 5): in his March 16 speech
on aid, Preaident R, Reagen closed with an anecdots from Clare Booth Luce, who
recently edmmwmwﬂﬂSbnﬁhthinmyhudmem%emymm
ne more one semence. Kennedy agked what she thought his would be. “Mr. President,’ she
answered, "your scntence will be that you stopped the Communists - or that you did not.'
T_:’-a i sg. ohn Kennady nover had the chence to decide which that would be." (#113, NYT,

)

Tt sounds likc Reagan was just one word away from blaming the Communists for JFE s
death, ("Tragically” could have been "iremically” or “of course” or "it is no coincidence that™)
(Soe 6 EOC 3.6 for Reagen's 1979 suspicions.} The case may not be quite a5 dead as it scoms,

Far a different perspective, see "One Thousand Fearful Wards for Fidel Castro,” a pre-
invasion 1961 poam by 5. F.'s Lawrence Ferlinghotti. "It looks Iike Curtains for Fidelf They're
going to fix his wagon/ in the course of human events..... History may absolve you, Fidel/ bt
we’ﬂdiualvepy‘o:%nl.f"idel."l'hilWy[#ll4.4m]bﬂnﬂnmbhrﬂlmpd'lhcs- F.
chaprer of the Fair Play for Cuba Committee, with gemmine phone and P.0, box mmmbezs.

<<LATE NEW3>>

David Phillipe is to receive "substantial” damagos in a setilament of a libet suit against the
Lo;idm Ol;mr;n;" av;:r excepts from Summens’ book "Contpirasy.” ("Challenge” press rolease
and clips, #115, 2 pp., -

<<CREDITS>>

Thanks o M. B.w'wg (#115), B. Fensterwaid (30), J. Gold (73), L. Haspanen (101}, G.
S. Meagher (243, ) Ml_:i);_m w}:' (81),D.0m ng’izf’m (slét'.?zso'bc; 9&100“105'3'

- ly J4 ¥k, g 9 . =iy . b .
1103, P Seot (104, 112), x:'.rm.gz?i)-. and T. Vaughan (72).



Ecfioes Of Conspiracy

By Paul L. Ftoch
Dolume 9, Tssue 1, May 31, 1987

«<<STATUS OF THE JUSTICE DEPARTMENT REVIEW>>

In Septembez, 1 asked my Congressman, urng, to forwazd my query. The reply,
dated Docamber 1, mﬁmhmuAGWimmWeldohheCmnhal Division, by his ¥
dap-nyVme(Fumylmmddn]DhuwDaﬂxms.ukfwﬂDﬂl 2pp.)
It's not much of an answer, but it's &nmmmfmmmlhm(uylmmmlum

have ofton not even gonemted an scknowledgment, much less 3 sabstentive

Deparumen
resporse. For the ID's 1984 reply to a Congreszman, see 6 EOC 4.1.)

Mylmnnuadlhcddaﬁhnudamplmdnu(lm&ﬂ and axked for the current one.
Ahn.'!wmldhkcmknowif!bsbwm bem looking sl anything other than the
acoustical evidence gathered by the HSCA, snd the Bronson film. In particuler, have
allegations of invalvement by ﬁgwuwdu&m'wmbemwuﬁpmﬂ'

The Department 'hnnumwmedwmnwdmphmdnﬁwmemewofdn
m}mwammmamm bemdﬂnd.w'uhaw

carcfully auoenoys iate,
prigati peumndat‘tha[FBI]humv:,mned that the :willlonn satizfiod
that public comment yegarding the two Depanment of Justice analyses of scoustical
evidence havs boon considered adoquately. At that time, the Department will sommarize the
results of the inquiry and will subait that infarmation with a proposal for future handling of the
assasgination invesugation to the "
_As in some letiers, the JD seems to place u

surprising em; on the scoustical
uz!‘nmumqumm.ifuut the main m.fwtheddl:h.?f.yw know what or
whom the JD has been taking sexiously, please let me know.

The JD letter does not quite say that they are Jooking at Mafis loads, but it certainly does not
uy that they are not, "The ‘s oxamination of the assasgination has concentrated
those sress of in uonpmpoudby:ho[ﬂsﬂ].pnmnnynmdmduhu
:Tnulmdm While we have initisted hmuduwwxgimmulngudm. other
mdhmmwhwemtmdummdm extensive investigation of those
conspiracy theorics which have been rejected by previous investigations and by the House

There are in that to allow & wide e of and |
have no resson 10 mlmmpngphduﬂvuwcfulewm mam
been done since 1979 and there is jum 5o perceived need for a ststoment to that effect. On the
ahuhmd.ﬂmimgmgan_&:udiﬁuwtﬁunmnmdb ¥ Roben Keuch in 1980, w the
effect that the acoustics was only indiestion of & conspiracy.” (2 EOC 10.1)

Speaki &Ihcwiwehafjuﬂiu.lt!nnmnfﬂ:mhubuninmoﬁm.&ﬂphmﬁm.
who s the 1984 leter raferred 1o above, has bosa ?'mmud&mbelddtbn(!nmmd
Division to Assotiste ‘Attomey General. (#2, SFC, 16 Jul 36) Tron was 2 member of The
Highwaymen (a folk-singing group, not 4 band of Contras) before he attended Harvand Law.

«<SANTO TRAFFICANTE>>

One of the HSCA's main suspocts is no longer available for Justice T scrutiny.
Sanio Trafficante Jr. wumlﬂmuhmm%mhmumwhmhu atage 72. The
HSCA concluided that he and Carlos Marcello were "the most likely famil, bouec w have
played » olo in the JFK assassination. (HSCAR 169) (#3: UP! objnury, 19 87, SFC)

The last previous news I had of Trafficame was:
4. 10 Jul 86 (UP1 in SFC) "Mistrial Declared for Mob Figure™
A federal Judﬁ in Tempa enndndod that the

character bus "Of the' 11 indicted with Trafficante on

m;churmlgg tmpladad y and one killed himaalf. Dominick Napoliune,
agml'l'xi‘;thcmla.wuhnadm 1981,

"had impugned Trafficante’s

I have no idea if the Jestics Deparunent was investigating the HSCA evidence relating to
Trafficante. Although the HSCA report puts him in the same category as Marcello ss a likely
mmwhmmbmmm pubhcmemm glhrﬂﬂhn bnnkfor

duqmpnmuclmks Oswald, ind between T

<<IN SEARCH OF MORE MEDICAL EVIDENCE>>
Omdmyme&nuwldgdmwmmunymmmmmmummAdm.
Gectge uysulonHun.mlh:dfenlhnhed:wldbemcludedmm the
majonity of Ameriesns who think there was s conspimey. (See § EOC 1.2 for a discussion,

Dr. Burkley's comments to Hun may well no: have boan based on what he knew about the

medical evidence, acomrding to mfmnuuma;:élqy ided to me. Willism Manchester, who
interviowed Dr, B\nldeyﬁvanmu!mma\pﬂl Iﬂlyl%é.mldmm:uthnmne
Dr. Burkisy said he did not bellevebsa conspiracy and was emphatic on that peint.
Also, Dr. B\iﬂlaymuﬂymuamnud'hulhnthcmmmnowummhve
Epu::if [ h:g"udlmfmdy hvdmdulvchduwmdul;e
an a%s nen over ad the
Wlqummm '“'F )m!mlﬂlh\fellm
asked Dr, Burkley sboot lbouk nvn ley did not provide my
ch:liﬁs_utimoftheismcinvolvad.mdidhe Mhspwd'ﬂhmyofhﬁons
analysis.

If there is more information 1o be ohbtained about what Dr. Butkleyknsw.nwﬂ.lpmhbly

hsve to coms from existing documents, or as the result of an official inquiry by the Justice
Departiment,
Anodm- doctor who might have known samething ities of the

autopsy is Haaton, lhmAun{nSutmeml.whodmdmws Hnu
mlylﬁuvum-m st Evidence,” alter Rood Hosgpital is & likely locale for some of
pn-nlﬁ: shenanigans of November 22nd. Heaton was profiled in the Docamber 1963
issue of “T y‘cihlhh wﬂmﬂymmﬂuminnmm,Spg partial) "This
dnclhnﬁulmmm-hmy lmmwh;honﬁusmhnfnll- aﬂmnmwopbheehmhtg
surgica| gkeills shelf, opeTwics st soven a.m. so he'll be able to get to
lE'ﬁﬁmltu::\alswll:ilud(lolf!a]h‘l,l)i'lwu'k. &=

According o Manchoster's book, Hoaton (on the in Washington) "sens{ed] conflier”
in the discussions of where to take JFK's body sutopsy. He called former President
Emhwﬂ.whohldbmhspnﬁmluwdluhubm (Hutmlmllkounwl "the

mortally wounded Nicara, Prosident Somoza.”) Manchester, who intervicwed Eisenhower
Mno;y{lumwaglnrﬁnMNWMMpwmmFmBmmd
stand by,

Under the circumstances, 1 the call 1o Tke was & reasonable one, aithough 1 would

suppose
have expected & mﬂmrydﬁwwkmwmdud fwdnhngm.hcanﬂ:::dns
ingructions. lfHumnsuspecmdlhunmuH;ﬁ esque wis going on, the call

make more scnse. Nothing about that phone could be found for me at the Eisenhower
Librury, lnuycuenlmunlihlyMtﬂamddmdmﬂuﬂavymmnchﬂmbd:dnm

know what was going on.

mﬂsm-mmmﬂmwdbyhhﬂAﬂmmm;mndumdw;
bl::dwaanthamlmdrhehfmdhmlnm Pltlmlogy\ihidlle?abhlbn codures
assigns rosponsibilitics for Ammdwdmmngm expertist 10
upon request in the event of the traumane or dexth of the President” or other high
n%hls » #6] {Dr. Piemre Finck was Chief MWoundBnllmiaPnhdogannchn
gg‘mutmemmpy)w&mew.mmmhmy
the "bemt ovidence™ i JFK

mmwdm;mnohnﬁcbmnﬂmm
:hcumdynflonlnmhmw bywhmuhwmmmdmdmmmd
expadiont,” "obtain mmamﬂwhmdmdmwwmmm
investigation,” " i Awwamdhmaﬁ:ﬂhvuﬁg‘nﬁmnfdwhmm
mdmn.inmmdyof isal evidenos obtsined during the inveitiguion,” and take
respansibility for the disseminstion of the autopsy reponts.

To my swprise, this lwnmm well befors David Lifton's book was
pu'hluhud llwunpedby I Dircotor Kelley and AFIP direcuy Elgin Coward in
ml:ﬂ:l the month before the HSCA wmw:tbenpﬁmtm-num

gmmdmpmymgmmsbldtm cusiody over all the
physieal evidence?

Finally, #7 is a cartoon by Edward Sovel fom "The Nation.” [6 Dec 86] It shows
working nervously under the scrutiny of severs] monacing gentlamen in black suits and has.
The caption is "Friends say Frank Sinaira will require additional surgery. This time
from oot of town will be on hand to insure siccess.” Of couree, I have rocaptioned it
Naval Hospital, November 22, 1963." The amended vesion provides a valuabls symbesis of
the Blakey and Lifton soenacios for an sssassination conspiracy.

<<A "NO-COMMENT" FROM REPF, JOSEFH KENNEDY>>

Heary Hun's op-ed pi g Joe Kennody 1o make sn issue of hiz uncle's
mmummnmndmsmué‘ﬁf‘ wofnofmtl’:ruponu

On Septamber 15, 1986, Kennody was interviewad briefly by Mark Sommer of radio station
Wthmury 2 conchusiong, Keanedy acked,

WBCN in Boston. started to refor to the HSCA's

'Whmmwulung this?" Sommer stanied 1o that "there are & Jot of :
doubzs the assassination,” and Kenmedy "I'm oot imo that, the whole
issoe, a1 all.” Sommer: Y whavemmltlﬂ?'xmady oertainly don't.” Sommer

Kennedy ax taken by surprise and agitatad by the question.

It doesn's sound ax if Keanedy will be much help on oor kind of ixsses. He el 4
ekt B s had 1w s b wal spocial: Bt gt ok b e Eagging Fornc
s it intarest it orums ™
(M8, 11 Sep 86, 2 ppr.) Remnody was elected, of counse.

The former Speaker of the House, Tip O'Neill, was close t the Kennody family. The new
%ukn who it axpected to get the JD review, is Jim Wright of Texas, who is mentioned in the
bﬂmhkcpmhlmldf His office was contacted by Marguesite Oswald in her 1960 cffort 1o

te hex s0n.

hs nﬂhm,lhavayunfwnddi:mﬂmznfhnbwk.whﬂilmn

mossy
with I assume you arc femiliar, has boon featured in "Coverups!™ I will pam

opportunity 10 canment; the doesn't svom worth the trouble one way or the
other. Unlike Mack and some others, | ‘:;ymnumﬂlolhmumnﬂiﬂmu

<<UARRISON-RELATED ALLEGATIONS>>




Perhaps you are amang the 2,800 subecribess Ted Gandolfo claims for his "Aassssination
US.A." newsletier. If 20, you arc familiar with the anicls entitled "Jim Garisan Completely

can there be for joumnalism that hangs a man withom allowing him to speak in his own
deFensa™

Vindicated,” in his issue of 29 Dec 86 [#10, 6 pp.]. "Absclute proof that G. Roben m;key
deliberately covered up Garrisen's evidence of direct C.LA, involvemant in the LK
astassination, on arders from his actual employens, the C.1LA. Conclusive evidence of these
factz was wmcoversd by myself, y, and hag never been publiched l.:tywhm bofore
now, in this pewsletier, I now have conclusive proof tha this evidence of divect C.LA.
involvement in the crime was ied by Jim Garrison 1o Clifford Fenton, who headed a 5-
man investigative team for the i and this conclusive, overwhelming evidence of
dimct CLA. involvement in the crime wax then given, personally, 1o Blakey, enmrlaaly
suppressod all of it from the citirens of this eomuy.'mdeod,pwp{u of tha whole word!!®

Indeed, Gandoifo has something - that Blakey does not remember, after sevan years,
what i in the published HSCA volumes. Blakey stayed on the e with Gandolfo longer
then T would have, and 1old him that "just about everything he [Garrison) seid was published.
The substance of what ho ssid was publithod, yes.” In fact, very linle of the work done by
Counsel Sprague's people was published; perhaps some of the holdover members realized that
some of it would smbarmass them. Garison's materia] is the unpublished HSCA wtuff |
would like to see, but it is lower on the list than such things as the medics] evidence.

In an accompanying nasty letter, signed "outicusly yours,” Gandolfo challenged me to
"rlbb'sh this bornbastic info.” (21 Dec 86, #11; Gandolfo's lesters 10 Blakey [#12] and the CIA
{#13] are also uvailable.)

What, specifically, is the evidence that B suppressed? Gandolfo says that Garrison
rvvidad Fenton wh.{ "conclusive, ovcrwhahnil:eyevidmce of direct C.LA. involvement " In
978, Gartison called Gandolfo and refemed 1o HSCAluvh&"n recorded moctings in
wbichlhmlpdﬁulldi ing the ination with Clay Shaw and David Ferie
present... jis . Ir's evidence on " (It iz not really cenain that these allegod tapes
are of conspinators, rather than, say, tapes i

Garrizon talking 1o the HSCA.)

Fer all the specific evidence, we ma have to wait for Garrison’s allegedly forthcoming
Mlhawmmmtiufmﬁmlbguiugonibbpubﬁuﬁm.hmmm article by
Garrison in " for November 1986, but it is almost all thetoric, and farmiliar vheaoric st
that. The closest it comes 10 a factual description of the sksassination is the ssscrtion that "we
need no longer presend that there is eny myniery left about the sssassination.... The Prezident
was murdered becauge he was |muinelﬂyseukingpe|cein|mu wodd.” Oswald was an
intelligence employes and « scapegoat. (#14, 4 pp.; #15, editarial by T. Whittle)

1 have obtzined an undsted memo from Garrison 1o Jonathan Blackmer, an HSCA senior
eufl counsel. (#16, 5 pp.) I dont want to be accused of covering it up, so here are some

This seems o be genijneé Garrison, In the first section (*Shaw in San Francitco on
Novanber 22, 1963"), Guriton noles & pro-assastination lener stating that Shaw is going 1o be
in 8.F, “from November 21 to 23,” and camments, "Quite possibly, this is the first tims since
the introduction of the ian salendar that a date has been described by its omission.” The
brief second section notes Shaw was in Portland, Oregon, on November 25 - “interostingly
enmugh,” not st Trade Mart expense, 50 "it would not be unreasonable to conclude that.. the
ﬁ:linmd t0 Oregon... was trestod ax & non-Trade-Mart-relsted diversion chosen by him

some reason.”

'Crisman on." There
qrasi-juicy details, to which I could not do justice here. Gamison notes that Shaw's
contained & suburd of Tacoma, where Fred

i 5 is note was written by Shaw shonly
above his interesting reference 10 “Loe Odum, P.O. Box 19106, Dallas....”™ By hatd, Garrison
noted thal this was same PO, number which Oswald has written in his own notebonk,”
(It's probably "DD", not "PO"; sce 16 WICH 58 and Counterplot, p. 29.) In conclugion, Garrison
£ that “you are likely 1o find-that he [Crisman] was, through Shaw, either exerting a

igh degree of ik mt{u:uu am the New Orleans pre-sssassination scene or, at the very
least, momitoring it.... Shaw was ultimately caught — in spite of his professionalism and the
careful detachment he maintained from the lower level activities of the extremist anti-Castro
elemenis and the Banisgter menagerie here — because of his own personal indiscretions
and so, I suggest, will Crisman.”

residenicy factors with regard 1o Oreg,

Garrison is mather candid sbowt his methodology and the fandamental jon of the case

ich compels it: “In the final analysis, 2 I mentioned during our conversmions here, the most
affective mhsmadehpuea‘vin“a sionally tine operation - which is, of
course, wiat you are dealing with - is imitislly by the successive application of models until
one finds the model which fits. After that, the acquitition of forensic evidence will follow
rather routinely. Such an approach is noccssary, of course, becauss the clandestine stracture,
the covers of ils participants and the indirection of their pursuits are specifically designed 1o
frustrate the conventional, tmditional search (without an applicable model, o working
hypothesis, in mind) for forensic evidence.”

That sounds prety senxible, and it noed not be a vacipe for parancia provided one applies
tigorous slandards 1o the "routine” scquisition of evidence, and does repeated reality testing of
onc’s underiying ions. What can be said of Garrison's belief that the asssssination was
"of cunue_..;dymfmomlly clandestine operstion™ in I;Pu of his analysis of specific,
managesble, vezifisble bits of evidence, such s the rols of Dr, Rome? (8 EOC 2.7, 68)

<<ANOTHER BOOK>>

In June, Archon books is scheduled to publish "Disinformation, Misinformation, and the
‘Conspiracy’ to Kill JFK Exposed,” by Ammand Moss. According to the publisher's
announcement (#17), this axpensive book (xbout 200 pages, $22.50) "catches the sublicties of
Sovim aganda in explaining how the KGR first played on Furop icions and

illips” complaint iz about journsling; some have bothered 10 call him under oath.
He barcly mentions his testimony in 1976 and 1979 - presumably, before the Church
Committes and the HSCA y. Al least one sspect of his testimony “aroused the

[HSCA's] suspicion." (HSCAR ]360)

18. Mar-Apr 87 (CJR) Leners from Don Freed and his poblisher, and & reply by Phillips.
m-mgmmmﬂpummméﬁmeum
case; Phillips is convinced he did not. The significance of the senlement, and of the judge's
mﬁny.h&nm

m.lsAwlﬁ(Pnh_Wklz;)mmbmedallmﬁmhm ious item.
Ammo;hﬂrﬂﬁnss.'l)uth- ‘Washington™ "contained s Jﬂld’Mn ilkips, capti
The Lee Harvey Oswald™ Theo suthors *had no intention of charging or suggesting that

M. Phillips... had any conneotion with Les Harvey Oswald.” (Surs.)

21. May-June 1987 (CJR) Hurt states that his “resesrch ascociats did telephone [Phillips] to
discuss Vl’rrimupm of my treatment of his cage.... [W)e did consider all that he
hndmny.WadmpimdMsdymlwhmMmpﬁnumdmmdm"h ly,
Phiﬂip;Fl:gss%ulﬁlmuﬁlmdidmmmimammﬁmwﬂhHm(m: sm&d
Imtter,

matier cloged” the licadon of o the on of two casts
e ool Palication of & prvgraph woing he daporiton

4ben widely o i
community 1o Welcome any attempt by Phillips 10 camplicate Lobster's work.

24. The sutement by the London Observer (noted it 8 EOC 4.10) abom Phillips’

noninvolvemnent in the JFK asqassination. i
25. 20 Oct 86 (South Chine Maming Post) "No evid on CIA claim” A brief pote on the
Observer settlement. I do not have copics of the anticles sciualiy published by the Poet (bused

on information from the Observer). | understind that the Post is one of the major English-
language newspapers in the Far Bast,

26, 10 Mar 86 (New Haven Advocate) "The CIA is not the Boy Scouus™ [2 pp.] Intexview
of Phillips. “There are a0 seceis about the CIA and the Kennedy assassination that have not
been brou, wliphﬁue’snommhﬂwwoﬂdthﬂinﬂmmﬁ[mSmin
England] 1 couldn't subpoena CIA officials and get them under oath to say what they knew
about the Kermedy assassination.”

<<ANNIVERSARY COVERAGE (1986 AND 1925)>>

27, 23 Nov 86 (LAT) "Mamaories From a Last Motorcade,” by Jack Valenti [2 pp.] (828:
Miami Herald vession, 2 pp.)

29, 23 Nov 86 (Miami Horald) "Family in famakis photograph can still hear shots ring in
Dallaz” Camments by witneas Bill Nowman, “The city of Dallas and the covaty Democratic
Party planned no services Sanirday," having decided & few years igo to commeamorste JFK's
birth instead.

30. 28 Nov 86 (Fredericksburg, VA Froe Lance - Star) Letier to-the editor from buff Hamy
Nush, noting the apparent failure of the Justice Depanment 1o follaw up on the HSCA report.

31. 23 Nov 86 (AP photo & UPI text, in MH) The anmual photo of Edward Kennedy at
JFK's greve. "The commemeration of Kennedy's assassinstion, which taumatized the nation,
has in recent years bocome & sparse, private affair.” (¥32: SFX, same photo, with AP’s text.)

33, 24 Nov 86 (SFC) "A Mask of Dallas Remembrance” The words *Big Bang™ were
written in the dust on a sixth-floor TSBD window.

The 22nd-anniversary coverage which reachod me was so sparse that I got around 1o listin
only one item, at 8 EOC 2.1, Here is 3 bit mom, 8

34. 22 Nov 85 (Jack Anderson, in SFC) "Tt's oaly 22 years™ since the assassination which
“made fatalists of us all.”

35. 22 Nov 85 (Herb Cacn, SFC) A brief reference 10 "a ragedy that... sent the country into
a tailspin from which it has never recovered.”

36. 23 Nov 85 (AP in $FC) Sen. Kennedy at the cemetery.
37. Nov 85 (Lincoln Sun) "The Umbrella Man" Syndicated columnist W. A, Hamilton
Forbin e wad s v eyl of sppessnns w 4 gt o0 o e Y
<<JAMES ANGLETON GOES UNDER DEEP COVER>>

el prop: 2 th X P

sjudices™ Lo foster the ™ myth." The WC's conclusions “cannot be shaken, [but] the
a-umlnim itself holpedm:u misinfonnation by portraying Oswald - a loner and a
misfit suffering from low self-esteom - as a sarious Hirxin." case siill “fascinates
Amezicans... uﬁzx mare than twenty-five year,” bat this "definitive analysis will put [it] to
res. "

Does anyane know anything about this book? Is the author the same Armangd Moss who has
written two books, published in Pazis, about the poet Baudelsire?

<<ON THE LEGAL. FRONT>>
Anather man who is unhappy with the critics is David Phillips.
18. Jan-Feb 87 (Phillips, Columbia Joum. Rev.) "The man nobody bothered to call® {2 E]
W‘. lips complaing aboir his westment by Tony Summers; Don Freod, Fred Landis, snd-Dr.

; Gacton Fonzi and "Washingtonizn®; and Henry Hurt. Phillips sdmiis he
"asked for it” by kis public aetivities a5 a founder of the AFIO, but concludes, eacuse

33. 12 May (NYT) "James Cotlnlmnldhme Figure, Diss™ An understated
obil byS.Enm%.mmWw My, Noseriko's insistence that...
ﬂ\eKGah:dnommwthsmmkmmMuu.'(Mme-ppphm)

40. 12 May 87 (LAT) Angleton, ill since Decamber, was 69 yoars old. "After leaving the

ClA.Ihcchu{-mnking mﬁsedmtﬁlmnmydhi:lpedﬂiicﬁﬁﬁa:'ﬁlhe

agency.... Richard Helms... said, Tames Angleton was to American counterespionsge what
omas Edison was to the development of clectricity.™

<<THE HISTORICAL PERSPECTIVE>>

In sddition 10 Tafficante and An .nmbudﬁguiﬂlhmehavudiedinmmt
years, including limouking driver William Greer (841, WP, 2 Feb 85) and Judge Sanh Hughes
(W42, AP & UPY, 25 Apr 85), :

If this issue of EOC has almest convinced you that the JFK case is fust becoming myth and
ancient history, these itloms might Snish the job:

43. 19 Mar 87 (SPC) "Kennedy Iteme Stll Private™ With the “25th anniversary...
approaching,” there has beon talk of diplaying estasgination artifscts st the National Archives,



According to Marion Johnson, such material as the bulles and JEK's clothing are "Likely Lo
remain private. ‘There's an conseaus in attitude that prevails,” he said, although the
Kemnedys have never requesied that the items be withheld from public viewing."

44. 18 Mar (NYT) This of Joh 'S adds that "some think the elsction...
cﬁmephl’.l(mmdyzdanm:’mmmmylhiﬂinm&mIAzdﬂm‘zHcyMﬁdy
to ocour anytime soan. John B, ¥ would have tumed 70 yesns old this May.”

45. 15 Feb 87 (Boston Globe) In a list of "101 things every duale should know
sbout Amezican history,” the assassination is #26. Oswald lhmg:l his reaponsibility
cannat "be seuled beyond question,”

46. § Feb 87 (Fr. Laudendals News, in SFC) "A Plsce to Relive Our Tragedies™ "T
can see the lone
Tragedy in U.S. Hi
Qswald's comb, and the fumnishi
photo of Kennedy hangs on the " (What photo?)

41. 4 Jan 87 (Mandel, $FX) "JFK's logend continues to crumble™ A British alleged
that "Ich bin ein Bediner” means "I am: a " not “1 am a Betddiner,” that "ein”
zhould have been orvined. (But T have it on authority that either fonm 7 correct}

48. 14 Mar 87 (Boyd, SFC) The fimt ident 10 say "Ask not what you can do for your
country, bai..” was aliegedly not JFK, mm&

49, 11 Dot 85 (SFC) A letter to the editor, complaining that the December 7 paper didn'
mention Pearl Hutbor, Wr'll be writing letters like that in & fow years.

<<THE LWT-SHOWTIME TRIAL OF OSWALD>>

1 have no selid news about the possible broadeast of the additions] testimony taken in
London, [ don't think a definite date his been set. i

Aﬁucwmhimtlmmn&ddi‘mthgﬁmi layed a
m in ovonts described in "The Assassinati 'mo{RFK.‘ﬂulmgookby

iam Tomer and Jonns Christian. He was brought in at the Jist minute 1o defend TV station
KCOP sgaing chirges that it had libaled Rev. Jesry Owen. Bugliosi unsuccessfully offered a
defense basod on the poscibility of a conspiracy in the RFK assastination.

50. 21 Nov 86 (Botton Herald) "1l prove Oswald guilty, TV prosecotor vows™ A shon
article by Bugliosi. "Based on the Himalayan mountain of pncovered [sic; uncontraverted)
evidence mml ki, anyone whe would Lﬁavo he [Oswald] was innocent would believe
someone told them they had heard a cow speaking Spanish.... Though there are some
notable exceptions, for the most part the persistent rantings of the Warren ission critics,
mast [sic] remind me of dogs bazking idiotically through cndless nights.” Nasty stuff. One
wonders which critics panticularly offended Bugliosi, Gandolfo has described (in #10) one of
his thiree phone calls 10 Bugliosi (about TSBD witness Vicioria Adams). Can Bugliosi connider
Spence & typical critic?

51. 20 Nov 86 (Cantan, SFC) "Puning Oswald an Trisl st Lest” The confroniation betwoen
the lawyess “is aften tosty and consisismtly enthralling,”

52. 21 Nov 86 (MH) "Oswald TV Trial' has the ring of reality” (2 pp.] At nommal raes,
Buglioni's time would have cost $300,000, but the lswyers received only nominat fees.

53, 24 Nov (Londan: Guardian) "Gulty at last™ "The compulsive charm of the trisl was the
American-ness of it.” pulet

54. 24 Nov (London Paily Tr?snph) "'I'Equdict on [LHOJ" The jury’s guilty vudin_:: was

& shoek 10 the reviewer, " and "marvelous clomng speech
55. 24 Nov ont [England]) "A lane viswer theary™ "... there remained & residual
doubt in my mind poa

21 $0 yrecent, 80 tragic and 20 imporuant an event should have been
played quits so whele-heartedly for ML'

56. 1 Dec (Time) A potitive review. ™1 defy ayone who is familiar with the Kennedy
assasgination,’ says Bugliosi, o lock st the 18 hours of tape... end say that the gut issues of the
case were not akiressed or were troated cosmetically,'™

<<USING COMPUTERS>>

8 EOC 3.3 referod to 8 computerized version of Joff Meek's colloction of indexas of JFX
material (mostly, but not exclusively, published books). Thanks 1o Danicl Brandt, Bud
Fensterwald, and AARC, 1 now heve a copy of this "Meck Index,” i ing Brandt's search

, on five floppies, suitable: for vee on a IBM-compatible PC with & hard disk. I can

ewpiufartbnul&ip!mpmg:.lflhueisnmuhdmudfmnvmm‘ o tun on

mclﬁuﬂwiahnmhuﬂdilkl,itﬂht ible to get one written. [ will probably not gev s
printout of the index, because it wi iodically be expanded.

For Brandt's views of the value of ¢ ized databases to ive causes, scc
For Individuals Here At Lasi.™ (#57, from "Owr Right mguw.' F84-W8S, 2 pp.)
He argues against the application of privacy laws to public-domain information.

Cmmpl.emybeemuuﬁmmnplmd' scandal - 1o be precise, the first in which
buffs have accots to the kind of indoxing snd dabase-building power which only the
govemment usad to have. (The Warren Report would have lost ibility even faster if a
mmmmwmm“ﬂmmmmmmmme

ission, might have dane & betier job if the saff had better indexes to their own files,) T
have not tried to keep up with Contragate, but it is obvicus that an immense amount of
infermation has been published, and that thezs aro probably connections and comelstions worth
rhi : W0 be mads by the mainstresm press ar by the Congressional
i wu ing back and forth by now. I hear that someone has

the Tower ingi hope tha1 chronalogies are being put wgether and
dimributed, If you are interested 1 joining any buff networks which are forming, | suggest

o}

1
i

<<CONTRAGATE>>

Agmdmeddnumdmm‘m, i E:i‘l_ltrb;"l'helnn-f_‘mm_ Coumm&uf&cmsc
Operitions in the Reagan En,” itics ex e Scory,
Jonathan Marshall {now editorial dﬁwdhmﬂ:ﬁ)mmmhﬁm
of the newslenter "Israeli Foreign Affain”). It will be published by Scuth End Press, hopefully

in June or July. According to & survey of potentisl Contrs, 1z books in the Washingtan Post, it
will pmblblyL maﬁm;m-'fowkuglflbo&tolppglr. and "is likely to be an exercise in
pure context.” (23 Mar §7; #58 (panial]) For & proview, see:

" 59i 31 Jan 87 (Scott, Nation) "Our ‘Disposal Problem': The Secret Team behind Cantragate”
P

A series of anticles by Scou for Pacific Nows Service, as printed in the Daily Cal, starting
the week Hasonfus was shot down:

60. "CIA denial of mvolvement in Nicaragua ochoes past™
61,14 Oct 86 [2 pp.] "Have we discovered Contra-gate”™
62. 1 Dec [2 pp.] "Fran-Contra deal connected to CLA web of influence”

63, 12 Jan 87 [2 pp.] "Contragate: A CIA web of intrigue; Does Congress have the will 1o
CIA serror neswork ?”

64, 4 Feb [2 pp.] "Iran-Contra netwark mecalls CIA abuses”
65. 18 Feb "CIA neiwark supports war, defies the law”
66. 18 Feb "(JA's old nsworks may aid Contras™

67. 11-14 Nov (Oakland Tribune) A serics of editorials: "Disposal problams,” "The temoris
blowback,” "An ammy of emugglew,” “A region under fire" [7 pp.)

68. & Mar (Daly Cal) Report of & foram with the three authors.

ltlhuelikggwbemymecdm iddick and the JFK case? (Rep. Louis
Stokes of the HSCA is on the Joint Select Committee, by the way.) If you recognize the socret
war against Cuba and "the whale Bay of ﬂ:ing'apndthe]l‘xmmm
might ses some familiar names. Ted iz believed 10 be the IM-WAVE Staxion Chi
whese testimony to the Church was citod in the SchweikerHant for

Committes
le. An anicle in "Business Woek,” of all places, alleged that Rafael "Chi Chi” Qui

§

"played a key role in the Bay of invasion and in subsequent efforts to assassinate Fidel
Farres 03, 35 e g Y ©f P
Thn'BudmuWe&'amchahommﬁomd_m egation that North was a member of &

Letélier murder case. (#70, 22 Feb, Boston Globe, 2 pp:) Less seriously, *Trying Times™
(Virgiaia City, Nevada) has wondered in print if Nonth is really Oswald, and Poindeater "an
aging Juck Ruby.” (Jan 37, #71)

William Safire has given us his "niles of faimoss-in-scandal-mongering” (#72, 24 Feb, in
SFQ), incleding "Do not fail 1o re-examine old, sborted stories in the light of new evidence.”

I am much mare skeptics) of conspirscy theorics now than when T heasd Mark Lanc
in 1964, I'll take that as gomaent to ion the following:

<<A LITTLE MORE ABOUT KAL 007>

There was one reference to Inun in R. W. Johnsan's book, "Shooidown.” [Sec 8 EOC 3.8.)
cited a Boston Globe article by Fred Keplan, which noted, withont any USHI is,
¥ anti-

that "In the year, KAL, along with two other Kovean companics, bought

i 1:: sparc and then - against State tions

‘third-party trangfess’ - sold mlm"(lm.‘i,fﬂ) ing to the London Daily

story beok cgs' 37 ;74) ok 'hy.ﬂn ,found Heest's book -&‘mm-’[za
.. . 3 f ¥ a .

Oa%.bmdmll:viﬂvnfmllpp..ﬂﬂ)m

<<QUERIES>>

A recent discussion of the psychelinguistic aspocts of the upes of Oswald in New Orcans
revivedn:{hmh:w% nudio sdversary Ed Butler. Butler's INCA (the Information
Council of the Americas) sounds as spooky as it ever did. Now that we know ahout MK -
ULTRA, the 1967 description (by right-wing colunmist Henry J, Taylor) of INCA's Dr. Alton
Ochaner as a "consulunt 1o the sargeon general of the U, 8. Air Fotce on the medicsl side of
subversive matless” has o cenain resonance; 1 suppose it refers to brainwashing. (#76, Human
Events, 7 Jan 67, 2pp.)

If time permits, 1 would like t review and rethink what I know sbout Quwald and INCA;
fer the moment, 1 would like to hear from peopls who share my interest, ially if they have
relevant but not geaenlly known informabion about Batler's activities, in tha 1 or moenily.

With regard w Q81 (3 EOC 4.10), about LSUNO: In addition to the HSCA claim that
Balﬁnnmhckgmmdm&hmmmmfmmmmlmm%
book alleges, bassd on ™ isl interviews,” that Oswald and Banister twice visitad
LSUNO and "engaged students in hemad discussions of faderal racial policies.” (Exceapts: #17)

QSZSmememeﬁkawknowammcvd?mm i ition of various buller
fragments, including those used by the FBI for analysis. (As faras I , little or none of that
inf : e

<<SUBSCRIPTION INFORMATION>>

Thore were four 10-page lusuos of EOC last year. The minimum rate for a paid iption is
$0.05 P'D'pllllpu?n.un.ﬂfwl in the U.S. and Canade. For postage to

nddsg.?lparmue;w ustralis, $0.60. Payment must be in US. funds; plesse make any
cluckspuyablgmme.nmmEOC.Nnmhcﬁpﬁnugpjtcwﬁhm_namhlhisime(md

much correspondence) has boen delayed by new dutios in Jjob at
U.‘C.desy.uﬂbymynquﬁimﬂmmqumg this isvae was

<<Creditc>> Thanks 1o D. Brandt (#57), B. Cutler (74), M. Ewir? (18), T. Gendolfo (10-

13), J. Goldberg (56), J. Goodenough (53-55, 75), L. Haspanen {17-18), L. Hamis (41), G.

(27, 69), H. Hun (9, 18, 22), P. Mclanson (70), D. Meredith (45}, J.

) (42, H. Nash (20), L. Picker (26), R. Ranficl (5-6, 15, 15-21, 38-40, 44), M.

R § (26, T. Rubinstein (67), B. Rud; (55), P. Scon (58, 71), C. Silvey (37, M.
Sommer, T. Summers (24-25), E. Tawo {50, 73), and G. Winslow (28-29, 31, 52).

‘i



Echoes Of C onspiracy

By Paul L. Hoch
Dolume 9, Tssue 2, October 16, 1987

<<VINCENT BUGLIOSI'S CONTINUING
INTEREST IN THE ASSASSINATION>>

Bugliosi is working on a book, in which he plans to evalpate the most important
issues in the JFK case. ] have talked with him and provided some information from
my files, and I expect to consult with him again in the futere. He told me that he is
presently convinced of Oswald's guilt, but capable of having his mind changed by
new evidence. I hope to persuade him that many critics have not spent most of their
time eagaged in the equivalent of talking Spanish 10 cows (% EOC 1.8), and that the
persisience of the case ag an open question is not due primarily to the manipulative
skills of certain critics or the gullibility of the American public, but 1o the existence
of serious evidentiary questions which the Warren Commission and its defenders
have not been able 1o answer.

As far a3 | can tell, the promised broadcast of the rest of the LWT trial {where
Bugliosi prosecuted Oswald) is not at all imminent.

<<BACKGROUND ON THE ABSENCE OF
NEWS FROM THE JUSTICE DEPARTMENT>>

In contrast to its delay in the JFK case, the Justice Deparment had no trouble
declaring the Martin Luther King case closed in 1979, within months of the HSCA
report. HSCA-related documents continue 10 be released, largely 5 & result of the
efforts of Harold Weisberg, fim Lesar, and Mark Allen; some of the paperwork on
the King case is now available.

In a memo dated September 26, 1979, an attomey in the Criminal Section
summarized the HSCA's recommendations and suggestions, noting that the HSCA
"did not suggest any specific followup investigation in regard to the King
assassination.” (¥1987.78, 4 pp.) On October 2, the Chicf of the Criminal Section
sent Assistant AG Drew Days a proposed memo 10 Robert Keuch, then Special
Counsel 1o the AG. (#79) Days' memo, dated October 10, said that the HSCA
report "suggested no new avenuss for additional investigation and our analysis of
the <<Report>> reveals no feasible sreas for such a probe. Accordingly, the House
Judiciary Committee should be informed that no further official investigation is
warranted in the King case.” (¥80)

On the JFK case, an old Justice Depariment letter to Rep. Bill Green has been
reproduced in Ted Gandolfo's book (see p, 4 below). This letzer, dated Tanuary 3,
1983, and sent over Assistant AG Lowell Jensen's signature, is generally similar 1o
4 1984 letter to Rep. Stenholm (see 6 EOC 4.1); it reports an "intention 1o make a
full report to the Speaker... early next [sic; "this” intended?] year." This letter was
prompied by Gandolfo's claim of CIA involvement; Jensen noted that the HSCA
had exculpaied the CIA and stated that "the Department has not expanded its
current investigation W encompass theories found to be without merit by the
HSCA,” and would not do so in the absence of new evidence or additional
Congressional requests. In addition to HSCA and acoustical material, the JD "is
now reviewing... FBI reports.”

This lntter is unusual in its discussion of the acoustical evidence, said 10 be "the
basis” of the HSCA's comspiracy theory. The NAS (Ramsey Panel) report “was
critical of aspects of both the HSCA and FBI swudies which preceded it.... The
[NAS] has advised the department that neither group of experts [i.c., HSCA and
FBI] provided any contradictory explanation for the findings of the [NAS]. Since
the May, 1982, publication of the reporn, neither the FBI nor HSCA expers have
contacted the Criminal Divisios... with any alternative explanstion for the findings
of the [NAS]." (#81, 2pp.)

The following month, Jensen wroie FBI Dircctor Webster, asking for details of
the negotiations relating to the Bronson film. Bronson's allomey allegedly insisted
on conditions which the FBI lab felt would preclude s proper examination, so
Keuch declined the attomney's offer of access.

Jensen wold Webster that the Criminal Division "is currently preparing a report”
for the House. "It is envisioned that the Attomey General will report 1o the House...

that all reasonabie investigative efforts have been taken” in both the JFK and MLEK
cases and "will probably recommend that no further action be initisted... absent the
emergence of new relevant evidence or information.” (482, 15 Feb 83, 2 PP

Soliciting Webster's views, Jensen said that "in particular” he was "interested in
whether there gre any investigative areas in either matter which you feel have not
yet been adequately explored.” I am left wondering if the FBI might in fact have
come up with something for the Justice Department to pursue.

A couple of relevant personnel matters: Siephen Trott has been nominated to the
Court of Appeals in San Francisco, as predicted in May. (#83: AP in SFC, 8 Aug
87; #B4: SFC, 1 May 87; ses also § EOC 1.1.) Trott was invalved with the rcent
upsurge in espionage prosecutions. (#85, SFX, 30 Aug 87, with photo, 2 pp.)

John F. Kennedy Jr. had a job as a Iaw clerk this summer in the Civil Righus
Division, under Willinm Reynolds. (He was a first-year law student at NYU, and
wis hired despite his uncle's opposition in 1985 to Reynalds' promation.) (#86, 19
Tun 87, AP) 1 don't suppose JFK Jr. was inclined 1o wander down the hall to sec
how the assassination investigation was going. (For the opinions on the case of
some members of the extended Kennedy family, see the discession of Tip O'Neill's
book below.)

<<BUD FENSTERWALD TAKES ON THE
JUSTICE DEPARTMENT, ONE MORE TIME>»>

Fensterwald and his associates have had quite a few clients over the years with
whom you would nol like to be stranded on a desert island. Lyndon LaRouche has
joined this list. LaRonche has been charged with creditcard frmud and obstruction
of justice. A motion by Fensterwald's pantner, Ban Alcom, "offered a famago of
secret prosecutorial motives,” assesting that "LaRouche had become so peliticaily
powerful that the government decided he is % threat’.” ("LaRoiche Filings: Piots,
Spies; Judges Tomormow to Sift Myriad Motions Filed by Corps of Lawyers”™, WP,
17 May 87, 2 pp., #87)

The headline of a handout from "The LaRoache Democratic Campaign” offers
to explain "Why the Soviet-Linked Criminal Division Head [Wiiliam Weld) of the
Reagan-Mecse Department of Justice Continves Police-State Actions Against My
Friends.” (468, 4 pp.) In the past, LaRouche’s publications have noted the supposed
role of Clay Shaw and Permindex in the JFK assassination. Fortunately, LaRouche
seems 1 have moved on 1o bigger and better conspiracies.

Another new client of Fensterwald's firm is Ed Wilson. Like many of
Fensterwald's clients, he may have gouen worse treatment from the government
than even he deserves. Pressing his case may lead to the exposare of important new
information, about the Iren-Contra affair and other matters.

<<TIP O'NEILL ON KENNY O'DONNELL'S TESTIMONY>>

Some attention has been given 10 a reférence 1o the assassination in O'Neill's
new book, "Man of the House.” O'Neill admits 10 doubts about the Warren
Commission’s conclusions, attributing them 10 a 1968 conversation with Kenny
O'Donnell. Under the headline "Assassination Shocker: 2nd-assassin theory raised
by JFK aide,” the Boston Herald quoted the relevant excerpts. (#89, 19 Jul §7. The
O'Donnell story was mentioned briefly in reports on the book by AP [#90, 25 Aug]
and in USA Today. [#31, 20 Jul})

O'Neill "was surprised to hear O'Donnell say that he was sure he had heard two
shots that came from behind the fence' on the... knoll.” When O'Neill reminded
O'Donnell that he had not told that Lo the Warresi Commistion, O'Dannell allegedly
said that T tald the FBI what I had heard, but they said it couldn't have happened
that way and that I must have been imagining things. So I testified the way they
wanted me to. I just didn't want to stir up any more pain and trouble for the
[(Kennedy!] family.... The family... everybody wanted this thing behind them."
According to O'Neill, Dave Powers had the same recollection of the shots, and
stands by his story; O'Donnell has died.




O'Neill says he “used to think that the only people who doubted the conclusions
of the Warren Commission were crackpots,” but "there will always be some
skepticism in my mind.” The book, which I have seen but not read, apparently has
no other reference to the assassination controversy; there seems to be no mention of
the HSCA, much less the failure of the Justice Depariment Lo react and report to
O'Neill,

Blakey found the O'Donnell siory "interesting,” snd O'Neill's account "a small
footnote in history.” ("Seeking the 2nd gunman: Experts back JFK aide's tale”;
Boston Herald, 20 Jul, 2 pp. with photos, #92.) The other expert quoted was
Michas] Kurtz, who noted that there were other reported instances of FBI pressure
on witnesses.

Dave Powers told the Herald that “he didn't wani 1o dredge up the painful
memory of the assassination,” and that "we'll never know for sure what happened.”
(#93, 21 Jul; Ted and Joe Kennedy had little to say about the book, which is not
flattering 1o all the Kennedys.)

Larry Haspancn and Donna Davis pointed out to me that the O'Donnell story
surfaced in other forms in 1975 and 1977. Bob Wiedrich of the Chicago Tribune
reported that O'Donnell and Powers were persuaded not to disclose their suspicions
by either Hoowver or his lop aides, according to an oral briefing of Congressional
leaders "by @ [CIA] Liaison man in advance of twin Capitol Hill investigations of
CIA activity.” (Seattle Times version: #94, 6/14/75) The FBI reportzdly wamed the
two men that testimony about a knoll shot "could lead to & possible international
incident, and inflame public passions fed by other secret information then known
by the FBL"

This is & puzzling story. It scems implausible that, even in 1975, the CTA would
be complaining so bluntly about the FBI investigation 1o members of Congress.
Can anyone tell us who the CIA lisison man might have been? The alleged brisfing
apparently also referred to Oswald's visit to the embassies in Mexico City, and the
CIA-Mafia plots against Castro.

O'Donncll flatly denied the story in 1975, calling it "an sbsolute, outright lie."
Powers admitted to & "fleeting impression”™ of & shot from the front, which is what
ke told the WC. (7 WCH 473) The published HSCA material did not deal with
ODonzell as an syewitness. He told the WC that "my reaction in pan is
reconstruction - is that they came from the right rear.” (7 WCH 468). (Speaking of
witnesses, the present Speaker, Jim Wright, was scheduled to ride in the motorcade,
along with other Texas Congressmen who also were not questioned by the
Commission; 17 WCH 615.)

In 1977, O'Neill said he believed that some witnesses did not give a "full and
honest description” 10 the WC but "were reporting the will of the FBL" (#95, 5 Apr
71, AP in SFC). Neither O'Neill ner the AP's "source close to him" gave
O'Donnell's name. The context was & question sbout whether there was evidence 1o
justify the HSCA investigation, which had been approved the previous week.

Before accepting anyone's interpretation of what the FBI spparently did, I would
like to sce the Bureau's side of the story. Would any EQC reader like to search the
released FBI files, or submit a FOIA request? If top FBI people mex with
ODonnell, perhaps around the time of his WC testimony, I would expect that
memos exist. Even self-serving ones might be informative.

Would the FBI seek someane like O'Donnell out, and urge him to testify falsely
on this point? After all, there were lots of witnesses who did report hearing shots
from various directions, and the WC did not have much trouble concluding thss
they were not credible. A claim that the FBI asked him to keep quiet about what he
Imew of the antopsy, or of allegations of Teamsier involvement (HSCAR 177),
would be more plausible and more interesting.

However, what if O'Donnell himself had been asking peeple about the possible
significance of what he heard or suspected? Then the FBI could have innocently
convinced him that his ear-witness testimony did not carry much weight against the
bard evidence they had, and thai there was not much point in making a fuss. He
might have been more recepiive 10 encouragement to hold his tongue than the
Wiedrich and O'Neill accounts:sugpest

That is, the significamt pressure may have come from his perception of the
concerns of the family. So, even though O'Donnell’s impressions sbout the shots

were of little evidentiary value even in 1964, his behavior may indeed say
something interesting about the attitude of the extended Kennedy family.

<<JIM GARRISON, TWENTY YEARS LATER>>

In 1967, Jim Garmison cstablished himself as the most prominent critic of the
Warren Report. Before the Shaw trial, many of us started waiting for him to deliver
on his promises; some of ug are still waiting. His latest book is, as far as I know, a2
completed manuscript without a publizher,

Big Jim did have something 10 ssy in response 1o & Jetter to him in which I
essentially repeaied some of the comments in 8 EOC 1.9-10 and 8 EOC 2.5-6.
(#96, 8 Jul 86) He did not reply 10 me, but sent # letter 1o Ted Gandolfo. (#57, 8
Aug 86, taken from Gandolfo's book.)

The “nature of Mr. Hoch's assault points out 2 problem which should concern
every assasination critic.... Mr. Hoch has a finely wmed aggression and is
wonderfuily ferocious.... The infortunate thing about the position which Mr. Hoch
has taken - aitacking a critic who for 17 [sic, not 197] years has been attempting to
peint out the culpability of the C.LA. in the assassination - is that some people who
do not know any beller might draw the conclusion that bis sympathies are really
with the Ageacy.” It's nice of Judge Garrison to be so concerned about my
reputation.

Wilth regard to my questions about Garrison's alleged pre-arrest evidence against
Shaw, which Garrison characterized as "criticizing judgments made by me when |
was District Anomey of New Orleans back in the 1960's,” needless 1o say I did not
get any new facts, or even a recitation of some old ones. "I was not aware that Mr.
Hoch has had any experience in criminal prosecotions; It has been my policy not to
reply 1o gratuitous critiques of my former office whiet mide by individuals with
neither the sianding nor the professional experience to make such criticisms.” Well,
he's centainly got me there. "Because this is 1986 and the forces which killed John
Kennedy still remain fimly in control, I personally cannot get too excited about
such remote problems as, for example, the pedantic question of how many angels
conld dance on the head of a pin a number of years ago.”

You can get & glimpse of Garriton in & new film, "The Big Easy." (The title
refers to New Orleans.) "The supporting cast cozes Louisiana strangeness.... Judge
lim Gamrison plays a judge, 'the Honogable James Garrisen.™ (In a small cameo
role, 1 am wid.) In Garison's fictitious world, the Mafia is a major presence. "Sexy,
but implausible,” said the SFC critic, sccurately enough - but he was referring to
the movie as whole. (#98,28 Aug 87, SFC, 2 pp.)

<<CURSES! EXPOSED AGAINI>>

Gandolfe has written 1o me in response to 9 EOC 1, pointing out a namber of
flaws in my analysis. For one thing, he claims 2700 subscribers for his newsletter,
not 2800. Also, ] am a "deceiving, lying CIA employed son-of-a- bitch." There is
more, bul the CIA doesn't want me to print all of Gandolfo's letter, o I will just
send a free copy to anyone who asks. (#95, 2 pp.)

<<TED GANDOLFO'S BOOK ON THE HSCA>>

Gandolfo has self-published a treatise entitied "The House Select Committee on
Assassinations Coverup.” It is available for $25.25, incloding postage and
handling, from the author at 1214 First Ave., NYC, NY 10021.

, Of the 300 pages, about half sre documents, such as Congressional Record
excerpts, 2 hundred-page Rules Commitiee transeript (31 Mar 76), and the like -
not without value. About half the rent includes material from other buffs and
investigators, notably Richard B. (Critic) Sprague, Garrison, Cyril Wecht, Mark
Lane, and (via comrespondence and phone calls) the HSCA. This material was of
congiderable interest Lo me, primarily becanse it confirms how a few of the critics
have transcended mere logical and critical analysis. The rest of the book - roughly
75 pages - is by Gandolfo himielf, full of passionate intensity.

The case made against Blakey by Gandolfo - and to s lesser degree by others -
rests, 10 & considerable extent, on a very positive view of the work of the HSCA
under Richard A. (Counsel) Sprague. I don't want to put more effort into a public
defensc of Blakey than he has himself, especially since the things the HSCA under
Blakey failed to do.

‘el



Ecfioes Of Conspiracy

By Paul L. Hoch
Volume 9, Tssue 3, December 31, 1987

<<LOOKING AHEAD TC THE 25TH ANNIVERSARY>>

Producer Nigel Tumer and Sheiia Kogan, repmsenting British-based Ceatral ITV, have
Myukdgnhmmymmdmm.ncyawmmmmmdlh:
desire o pursue various good leads,

There is also some interes: st PBS. Scott Malone told me that a propossl i in for programs
bnt:ho:kw“l‘m.tlim‘ (for whom Malons, & buff, has previously worked) snd on the science
series A

Prospocts for the commercial U.S. naworks ero not so . According o Liz Smith, the
medyfmnily(;#wlni Jackio) squelched a prop ’Kg.bd" y salute” planned
for next fall. (K1 .137.%_1&25DocS'DThumwbe'l ieus look at our recent
hmnry’;wvmg;nfﬂmm&misnmﬂkdymbemmpmwithﬁnfmﬁly.

Thave not yet heard of eny major print-media projects.

PBS will air & history of ielevision starting in Janmary 1988; 1 was 1old that coverage of the
assassination will get considerable anention.

<<AGENDA ITEMS FOR OUR FRIENDS IN THE PRESS IN 1988>>

This rasy be the buffs' Iast chancs 1o get some invenigative resources, official or unafficial,
wgmthemWeshmﬂdué&hde 0 after our favarite topics. I would be glad 1o
assist people who would like wEeveasa ution point.

Reporters have askod sevaral times for my opinions about arcas where some effart could
result in major on the case and & story. | have a shon list of key areat where |
have some information or idoas which are not widely shared. It includes the fallowing topics:

* The autopsy, and David Lifian's salysis in *Best Evidence”

* The FPCC and Oswald (in the context of COINTELPRO-1ype openations, and from the
perspective of people then active in the FPCC)

* The FBI coverage of Qewald in New Orleans, in particular the work of SA Warren

‘AnnyIlua.lli;ewe(ummuinmyﬂﬁrdbeudemicle[m?EOCB&],inﬁ!udingme
suppression of a file from the Warren Commission, its later destruction, and the HSCA
testimany of Col. Robert Jones) :

[ am not much interested in debating what this personal short list does and docs not include
(the scoustics or the MaFa, for example). 1 also have some ial interest in issues which sre
loul;li::l'ymbcmmlwlhemmm' tion, but which maght wm into strong stories. For
cam| :

* The DPD's lack of prior knowledge of Oswald; the LETU

* The views of Marina Oswald and the Ogwald children

* The stories of ATF agent Frank Ellsworth and John Thomas Mssen

* The disposition of the "hot leads™ unpublished by the HSCA but, according to just one
published repart, provided to the Justice Del;:mnmt 8

EO(‘.‘. A 's reaction (especislly the Haynes Johnson stories involving Enrique Ruiz Williams: 6
1.

* Ed Buter of INCA, and his colleagues (9 EOC 1.10)
* Antonio de Varona's roles in the secret war againg Castro

* Comer Cluzke, Nina Gadd, "Solo,” Oswald's visit o the Cuban Embassy, and Castro's
analysis of it

* Oswald's inlerest in Albort Schweitzer Callege

* The Dodd Commine: investigations of mail-order gun sales, and of the FPCC (as
discussed in Henry Hint's book)

* The Garrison investigation (and the counter-atiack, from the
takes seriously the evidence of 4 conspinicy involving Oswald's New

lhmwﬂmuhnm{&mpuﬁmﬂudywin.mwﬁvdywmﬁngm.wﬁmismu.
(I would refer reporters to them if they showed any interest in thoss topics. | do not feel at
iberty 1o lint the names in EOC at present) In no panticular order, here dre some of those
topics:

* The FBI and CIA material given 1o the HSCA. (Maybe we can al least get someone to
index and summarize what has been released.)

* Carlos Marcello; the FBI investigation of Mafia allegations

* Anionio Veciana's story; Alphs 66; (Alpha 66 founder Eloy Guiie'rez Menoyo has been
released by Castro afier 22 years and might provide an interesting interview; #138, NYT 18
Ot 87,6pp.)

* Oswald in Mexico; the CIA photos of the mystery man st the Embassy

* The Somozs connection (see Scott van Wynsberghe's interesting 13-page campilation in
The Third Decade for July 1987)

* The Tippit caze, espocially the DPD investigation

ive of someone who
cans activities)

* The authenticity of the DPD Dictabelts

* Pavlino Sicrra and hiz cannections (§ EOC2.T)

* JFK's Cuban policies

* DeMohrenschildt's Haitian and imelligence conmections

* The political cantext of Oewald's New Orleans activities

* The legendary James J. Angleton and his friends; Michae! Eddowes

* A re-oxaminstion of Oswald's possessions st the Archives

* Oswald's military reconds

1 would like EOC readers 1o send me short position papers on sny of these topics, of others,
which they woild recommend 1o reporers who are looking for 25th-innivemary angles. Koep
in mind the kind of story which will interest the press. Include your address and phone numbez,
if you ars willing wbemmd,mdmfmcum material Unlulln:aynmy is
specifically requested, T will list and summasize the itted information in BOC, and make it
available w0 anyose who wants it

«<PLANS FOR THE PUBLICATION OF GARRISON'S BOOK>>
Tha_lnuimteforMedilAmlyﬁzhumnumwdthuh'iiwﬁﬁnglyeﬁdmlpamjw

study of the role of the media n shaping the public of the investigation of the
aunrlinaﬁm," by Jim Garrison, whﬁmdum the ﬁy criminal investigation of the

assassinstion.” His ™ is particularly revealing with o the way the and
broadcasting induswy worzad mq%ﬂ inmgin mdm of ywmmmuivhhzc'
crilical views of the official vemion.

"The Institute will co-publish the book with an established publisher 10 maximize
distribution. Publication is 0 coincide with the twenry- fifth anniversary...." (For the
two koy pages of a recent pemphiet, ask for #139; all five pagos are #140.)

1 sssume that Gasrison has only one book in the works, refered to varionsly as “Coup
JdEtat” and “A Farewell 1o Justice,” and that the IMA has focused on the book's relevance to its
stated medis-related goals,

The Instituts is based in New York; I do not have its address. The direciors include Ellen
Ray and William Schanp, fonmedy of the Covest Action Information Bulletin,

bout Carmtcts, frtacentog vost. i roceitly speke b Bl oo onicry ot
2 on's i . Ha recon cloy, P i i
Sheﬁm'lﬂzﬁnichuﬁtmc-mﬁobepmiﬂwmwding that samio of their work "verged
on sssassinology, if you know what I mean.” (That may be a pmmn.) The andience
laughed, and he said, T guess you do know what I mean.* An odd bedf for Garrison,

«<<A TANTALIZING SAMPLE FROM GARRISON'S MANUSCRIPT>>

A rubslantial excerpt from Garrizon's book was published in the April-Muy 1987 issue of
"Freedom,” (#141, 11 pages; am eazlior excenpt was mentioned n 9 1.4.) This material,
under the title "The Murder Talenus of the CIA," looks lLike it could be from one of the
concluding chapters,

Not much of the cantent is explicitly a%ﬂxmmw&mzv m d;mo}fmﬂ;;
CIA's most notorious covert operations, establishi t capabili
10 perform mumnms'l‘lmuonmncy "was capertly arganized, m: variety of
clandestine suparvising tearns, from the control of Russien emigre'yin to the anti-Casteo
adventurers in New Orleans.,..” Garrison infers that JFK was struck by a frangible bulles - one
of the CIAs © l"ww'fmsﬁdﬂmm.mmnm:fmmm
Cabell of the “ha, to be the brother” of the mayor of Dalias; the relevance is. not
explained. (Pp. 16, 25,

Garmison emphasizes the CIA's uss of “false ors” - "a torm used in intslligence,

noxmally associsted with an asssssination operstion, which describes the individual or

organization 1o be publicly blamod afier the murder...." In this case, “Oswald, of coumse, was
govemment's

the criginal falss sponsor,” followed by various others from "the - 's propsgands
mill... In recent years, the is hat dwindied to ong or the ather of two remaining false
sponsory; organized crime and Castro." (Pp. 14-15)

Properly, thix article marshals many of the argamente agsinst putting Fidel an the grassy
knoll - & hypothesis which cestainly has beun'enungh%. over the yeirs, with various

disinformation effomns tod b le with their own sgendas. The cass agiiin Castro is
not mulmumnm&swftpmmilm ‘makemﬁrcmwhwmto
km?(mnady,bmifm sense is the only criterion, bow can we explain the plots o kill
Castro? Nonctheless, Garmson's argument sbout Oswild's *flamboyant™ FPCE activitios
remaing com; 3

The "180-ds reversal of John Kennedy's forei icy immediataly following
hisdﬂm tusu&m:m‘ 's thesis, and his accoun ?h':nl::umw for such complexities
of the historical record as the role of the Kenned WM@MP«GMMR
was mplgeevenu like K s failure 10 Mfﬁv CIA’s attempted invasion of Cuba®
which made the CTA vnhappy. (Pp. 14, 16)

Garrison himself finds it useful 1o ulk sbout the Cagtoo hypothesiz, with a transparont

thetorical touch: "In onder to appreciate the coimic imelevence of these red homings

disseminated by the liternture, consider, for example, just ane of those
receivi g:vm mmmmllhﬁmm‘ 3 Castro.” A good
choice; article can thus say little sbout organized crime and dismiss it a8 just the

govemument's other candidate, (P, 16}




Garrison has made it clear in his correspandence that anyone who even raises the possibility
of Mafix involvement is a CIA ool (8 EOC 1.9) This anicle includes s few noteworthy
remarks shout the hypothesis of Mafia invelvement snd those who advocaus it

"As for the insne projection of ized crime &8 'Kennedy's assasxin,’ it is fair to say that
organized cime - in contrast to the clandestine spparatus of & modemn intelli l;:t‘:‘p-is
maore di i orguﬁud.hilmedﬁngmzzinmn&w'{mkmum gun
down onc of the diners. It 1s quite anether to accomplish the long-mage preliminary nurturing
aof a scepegont, thereafier break through the defensive net ing the president and then
followl.h'snpbyhnvingmepvmthdpmewuitup&uym.'!g'.15)

Garriscn has a point - like Castro, the Mafia didn't determine witat happened at the Betheada
autopey - but one of the possible models he should have considered is that things were covernd
upfwuﬂmofnum.indepeuduuduﬂah&mdnfhidﬂwo{mcam(ﬂ.

One semence is parti y odd: "kt far be; the bognids of reason o conclisde that
memlwmummwp:wwm any pssassination participation
wmpresentatives of the ino, Boaanno, Colembe snd Luchece famities,” (P. 13)
Does this mean that i roal Mafis consists of just thoss five families? (Recall his sardier
refereerce to a “Now York” restaurant.} Hss anyone accused those families of involvement?
Dm&@mmﬂyhﬁmhtMuﬂoﬁumMcMﬁnfmﬂﬂOrthﬂlm
hnl&lemMaﬂlfmﬂhswuidsNewYuk?llGuﬁmjnnwdding_ obvious srguments
that the govemment could have chosen to cover up invalvemant by Trafficante (because of his
role in the CIA-Mafis plots), Gisncany {becauio of the Exner connection as well), or Marcello
(because of the FBI's failure 1o crack dawn on his ocganization)?

Guurison concludes by ssking “cui bono?” "Who gained by this murder? The spplication of
al] possible models makes it clear that the Centys] hﬂmAmy was 2 major foroe which
gained directly from the covert operation which killed y and that it indecd was a coven
part of this arm of our own govemment, however unautharized it might have been ot the
command level of the agency, which was directly respousible for the slaughier of the young
presidan.” (P.27). -
u{h&?mﬂg?emlml%TMMagﬁtuwﬁmmm

yodon Johhxon. amuary , his response was oo t cover of "Rampents™:
"Who sppainted Clark, who has done kis best 1o torpedo the investigation of the case?
R wd e e v e Pl e g e A et 12
al to from seeing that evi indeed one
S i e B e Who ke e
sccueing ihmate f apiichy oo - T s B e Pt i 2 X
somplicity in the crime.... T sssume ident i tates

is nox involvied,' be said. mvgmldniikbelieewkmwit'!"

Gm%mmyﬂmmulmﬁmuﬁmdmemnmnﬁm]
suppose Garrison's analytical skills have just improved over the years.

Fermer Anomey General Clask, b the way, hus sbandoned his torpedocs and is on the
BmdofAdvhmofﬂwlnﬁmuf&dedi:An!lyﬁs.

Tumer's anticle introduced Garrison as " racketz-buster without p;nuelhnguuﬁcd
wesk hﬁm}wr;mm:m w‘m“demm "
y ' 1] " conspirscy to made him “ss angry as
if... the Mob had attampied 1o use palitical clout 1o get him off their backs.... Only this time... it
m‘t«Couwazbunhe...mammmwhkhi-uyingwkmﬁm&mhinduy.‘(Thc
Mob in New Oricans? Tho Luchese family, I presume?)

Taking Gnﬁm‘smhoddﬂzﬁnimdy-wirhw:wuuymg‘ about his ability 1o apply all
possible models” - it is clear "eu} bono" may not be the wa mmuapnm&mu
tesasgination, however useful it &@gaﬁnuy:dnﬁmlmu.i}

from JFK's death snd had the capdl
i kil (1 am resninded of a cartoon Iuwm;!:l
a

on the grassy sys "That's for the Bay of Pigs™; LBJ stands up and
5§ wahdw.&wddﬁzdluﬁxh-mbmmomphm

As for modia analysis, Garrison bas chaice words for some unmamed books whose suthors
have less trouble than him in fiading s major publisher. “Invariably disarmi and smocthly
writien, beautifully bound and published under the imprimatur of some well-established and

avan beloved ‘house, they are infilirated into the nation's bookstorex..... always
coniin substantial new tidbits of peevicusly unknown materisl (unknown largely
material had boen kept firmly in the hands of the

ior 1o these patticular publications, such al had

eﬁuﬂlmmﬂhx e 10 or ‘aticovezed by’ thtis panticular writers.... {E[sch such book,
with the aid of Ve supportive advertising and marketing, bocomes » bost seller.” (P.15)
T'm afrwid that [ can't dednoe which pamicular have drawn Garrison's wrath; [ see none
on my shelf with especially beautiful bindings.

<<MORE ANALYSIS OF MODELS - A 25TH-ANNIVERSARY NOVEL: »»

" h%obclﬂ&ng«Bmkshwmw&ingKuﬁlﬁmmﬂﬁr
wyer George Bemau. We can expoct a massive on cam| since the i pail
§750,000 for the righte. The manuscript “reviews mAmaican history e o 1965:!;:;‘%:dw
the promise that ident Jack Cnsi:; has survived an essassination suempr. “The
giously resoarched novel grows out of the authar's two-decades-long 'obseasion’ with the
s yuaaﬁmtim,uinf,h-m‘mdadfmmt\vlmummdlhcm shares
with the fimi-limve anthor.” (#142, Pub. Wkiy, 14 Aug £7) With the belp of an FBI agent,
“Prosident Cassidy “starts 10 unrevel the conspiracy 1o sssassinate him,'.. Bermau ssid.”
Awmymmhqmmmmmmmm&mmgysmmm
iess of what ha od in Dallss.” (#143, LAT in Sacramento Boe, 23 Nov 87, 2 pp.; #144: 2
itern on a fox ing four-hour ABC movie bassd on the boak, 5 Jan 88)

Pezhape this thome does have a broad appeal, The 70t snnivezsiry of JFK's birth was the
occasion foda colamn entitled "If only Cewald, Dallas had boen just a dream.” (#145, 20 May
87, Devid Nyhan, Boston Globe, in the St. Pau] Pioneer Press) If Kennody had lived, "one is
cntitled to &' scennrin where he would have skillfully withdrawn Amevican combat forces from
Swhamhh.‘amh‘mmaﬁluidindw[jnednkumd(ﬂ“,wﬂ)

<<CLARENCE KELLEY SUPPORTS SA HOSTY'S SUSPICIONS>>

As noted in the last EOC, there is 5 49-page on the asssssination in "Kelley: The
Story of sn FBI Directar.” ($17.95, co-authored by James K. Davis) Reviower Roben Sheerill
observes thet "Other chroniclers' of D | ly assazsination have made equilly severe
udgments of the burcaucracy’s rolp, but M. Kalloy has & special call on our sttention becavse

6, or &t leant he comes acrods in this book a3, the essential burcaucrat.” (#147, NYTER, 13

‘udes that “had our imelligence communities
‘Ocwald-Kostikov-Mexico City information
..o had the Secret Service.

distribined amang the
.. been awarc of all the Oswald dats, and hed the

MmﬁmbmﬁﬁhummcMwmumMMummﬁmhﬁmcfwﬁug
to sct then, without doubt, JFK would not have died in Dallas on November 22, 1963.
Specifically, if Hosty had known sbout Kostikov's KGB connections, "the FB] in Dallas would
have(aﬁuhmin&immmdmmmh;mhunu) doubiedly taken sll
sleps to neutralive Oswald - perbaps by imerviewing him on Novomber 22.° (Bp. 297, 274)
The authors scknowledge SA Jamies Hosty (iike Kelloy, a recont residont of Kansas City)
wM'demﬂm&eMmdmngyhauimnguﬁﬂsdn&mmw;
assassination.” (P. 317) A source fumilisr with Hosty's views wold BOC that much of this
; reﬂmtbu?.mdlhn elle
tiowy to openly focusing on the story as
vbw;mwmifimmﬂuglﬁamnﬂmﬁp control.

Kalley headed the FBI from July 1973 10 F 1978, This covers the fim part of the
HSCA i but thexe is no mention of the Thero is a pessing reference 1o the
Edwards and Schwoiker-Hert Cammittee investigitions; "nothing subsuntive came out of
them.” The chapier deals at length with the disclosurs of the Qswald nate 1o Hosty, and the
intemal FBI igation; on & cama] mading, the facts seam familins, Kelley attributes the
mmpw%s&ﬂum.‘incbﬂngmbo:‘yﬁmﬂq.

Pehape 1o distance the FBI from Hosty's ion, the chupter is subtitled *My Apprai
mmmmmw.mrwmwmmmum
Orient connection, the tue Jack Ruby rols, atc.” (2. 255) He remains toubled by how the
assassinstion could have happened, in light of the govamment's prior information o Oswsld.

Kelley is suxprisingly indiscreet about sources, He refers 10 CTA wiretaps and "ulimsensitive
CIA surveillance cameras” at the Soviet Fmbassy, and "soms very hi pleced informants
within the Embagsy itself.” The FBI's informam "Sole” *mer with Castro sfier the
assassination.” (Pp. 268-9)

It is nice to have Hosty's

The makes much of the Kostikov meeting ("The importance of Kostikov cannot be
m:;pu 268]}, a5 did Hosy in his L?i"rm.mmk-niﬂ y.” Hosty’s position is
spparently that he would have reactod strongly if he had known Kostikov's particular

gonnection with the KGB. It still surprises me, however, that & conct with any Soviet
Elnhuycfﬁdddidmﬁnwumudmdam

1think Hosty was unfuirdy blamed for much of his handling of the Oswald cate, and I can
soc why he would want 1 some of the Bams up the linc on this point. The same inemal
mmwwmmxﬂﬁu.mamutmmfa' ing wi

to instruct field
to press more vigorously after mades contact with Sovict Embassy.” (#148, p. 9 of Gale
mmT&glODuﬁ)hmE:m.KMmanmmw)mn&ma ents
feared telling Hoover the tanh .M.whinhmakuﬁah’scziﬁcdjudmofimh
Hwyuﬁhmpmﬂgm

Without spelling out his reasoning, Kelley says that "Tt-appearsd [sic] that Oswald confided
10 the Soviets and the Cubans thal he had information on a CLA plot to assassiute Fidel
Castro,” which he would exchange for visss. "k is possible to astume that st the Soviet

he offered 10 kill President Kennedy.... Despite the Kostikov ing I personally
think the Soviets informoed Oswald that they wanted no part of his scheme.” K: still calls
Oswald a “lone madman.” (Pp. 268-9, 296)

The fact-checking for this chaptor is not toully rolinble. The authors say that Oswald was
arcested twice in New Orlexns for disturbing the peace, on August 9, 1963, and 2 week luter.
Ag%:gg%mﬂywdwabmemK':dummnludﬁun"aMaﬁx
ploc® »

documens. Kelley says that what William C. Sullivan discovered about the Kostikov
connection in the Qswald file "must have sstounded him.... [He] probably weat straight to
Hoover [and then 1o the NSC] No doubt, President Johnson was then apprised.” This is what
;e:ﬁlo"ﬂlelilm on i

Kelley suxibutes LBFs waming sbout ramors which could lead to war to “n number of
researchers, i ing Anthony Summers and Edward Juy Epstein,” rather than to the pri
sources (Warren and , 50 it soams plausible that he just relisd on Hosty's The
pohudmhdnnguiﬁm.mduhnspeciﬁchmsin}ﬁmﬂml. be carefully
checked out.

For example, Hesty says that the two key Sovies-relaind documents wers removed from hbis
Oswald file shonly before his Warren Commission testimony, so that he "could not
m&m‘hﬁmdlﬁ:mmﬂm%Dﬂhk&l}wﬂl'ﬁmm

Doee Hoary think that the Kostikov contact means tha the KGB was in fact behind the
mw?:thwmmmw-wqmmmWMym
that question. Hosty backed down a bit on LWT, conceding that there is “no cvidence to that
effect” when Bugliosi said, “you sre cortainly net miggesting to this jory that Kastikov... had
mmsudnmmmm'mﬁnynwmmsmwm
withholding of information from him was just burcaucratic bungling (Kelloy's view), or
something worse?

A sinister Qswald-Eostikov it iuhitlikuheﬂ:un'edmmpdamuﬁng
between Oswald and Maurice Bithop, difference is thit Oswild did most with Kostiliov -
unless you are convinced there wad ¢n impostor in Mexico; I am not.) I Bave never been
swayoed from the Warren Comnrission’s view, which seems 10 have besn, in osscnce, that
Kostikov might have been asked to deal with a unknown American with o visa
problem. Or maybe Oswald-Kostikov is more like Oswald-Shaw-Ferric, or the Marita Lorenz
mwb.mmmmhm,mupumwdopw-mmm
Desmond FitzGerald did moet pemsonally with AM-LAS!

«<<THE KGB MADE ME DO IT - A CHEAP-SHOT BOCK REVIEW:>

The ication of "Disinformation, Mixinformation, and the "Conspincy” to Kill JFK
= 'mnmdlﬂEOCl.S.Thedmj;ckﬁuyldu]lﬂae‘;ulhw.AmMMm.'chh

inth, is sn Asherican citizen whose previous books [sic] on the Keanedy assassination were
R?Mh'ﬁm}kluslho i bocklmlllmnhlitmzyhiﬂuy."i.c..nmdrhim

4 book itsclf makes no reference w hix 1980 'bioﬁ-lphy.' "Lee H. Oswald: Is fansse c'nigme
de Dallas.” (240 pages; has any EOC reader seen it

His target sudience may be his fellow Frenchmen, many millions of whom <<can>> be
wrong, he belioves, Moss is at lsast not coy about his thesis: "The objecs of this swdy is to
dmmduliflbuUuimM,#_,ml?Finlhocywoﬁulniuﬂnmmynw
i the 1960s, iL is in large past Bosanise of the cempaign of disinformetion wagnd by the

Kdlcylppﬂ:mhlveldopudml;:hoﬂhﬁy’: tion, in

LN ¥4



1. ™

Kremlin st every opp ity...." For ple, "During the years of war in Vietnam, draft
dodgers and deseners felt Elugx they were justificd when they read interviews with Jim
Garrison in <<Playboy>>." (Pp. 181, 137

Disinformation on the assassination was not only & major pext of that campaign, but the
&ivingfmbd:inﬂﬁnmy.dm&wﬂh'mﬂwmh ing for a best-seller, and.., serious
writers who relied on chapter 7 of the << amkm:n». . 182) Much of the book is just
an ineffective attack oo the critics, the HSCA, snd press, combined with: fulsome praise of
the Wanen Commission (except for Wesley Licheler),

Moas does not that the KGB killed Kennedy; Oswald did it alone. He thinks that real
Marxints don't go in or astassination - 8 line suggesied in 1963-64 by a united front ranging (if
I remember right) from Dean Rosk wo Fidel Castro and the CPUSA.

Why devote s hEOCwuﬁsbodTScmcnfixiswmhqu::#.wmbmhthnme
book is not relishie enough for anti-buffs 1o use against us, The silly provided an casy way
to fill up this izsue. It's eany 1o ddiculs the book just by quoting it, and that isn even unfuir.
Since I dan't know Moes, I don’t worry about offending him. I don't mind showing that T am not
howile only to poople who are nominally on my side, like Gamison.

Also, the publisher was kind cnough to send the revisw copy [ mquested.

lhmildw:zldﬂupoldbﬂny" that viewing the JFK case sz "disisformation” could catch on
in infloential , in a more sinister form - i.e., blsming the Evil Empire for the
mmmmhmm-wummumhamuﬁ;mmm
not Armand's relative.)

Let me know if an important is taking Moss sexiously. 1 plan to get & bit more
mhnmdv:innhurﬂ&g:bommws' ln':am!grti:nl'ﬂuum«ir aholbguhhpmibly
mﬂhﬂ% into Oswald's characier. (Not all his insights are ive: "Oswald may have

persuasi’
the right place for his gun, the proof of his virility, in his room.” (P. 88)) If
ymem‘tm.[l,mypmlininu;rdnnm oo F146 @53

Moas focuses on the Soviet newsweekly <<New Times>> - it is like having the CPs
instructione laid out before us, he explaing. 22-3} This leads to same bizarre perspectives,
even in chapter titles: the HSCA is covered in the ehapier entitled "New Commissions of
Investigation and <<New Timo>>."

Moss's atiempt 10 Red-bait Mark Lane and the National Guardian is either incompotent or
half-hearted - the Guardian opposed the Marshall Plan end carriod ads far the NY Schoo! for
Marxist Swdics! (P, 31)

There arc some obviotis srrors, both in editing ("Michel L, Kurtz's <<Best Evidences>")
and in subsuance, As an "mmig:lie,' Maoxs dismisses the valid <<New Timet>> glaim that
~Ruby wax an ‘FBI informer.™ Ruby's links to organized crime are preposterously minimized:
'Iheﬁclwnthul!nby_ludpwwi‘:npinapoornﬂ::i‘mhwdinmn‘ngomdmnmofhis
gl-ymwhdmewmgood.'mn.'nwindi i in the photograph were [not Hunt and

turgis but] two tramps known in the neighborbiood.” (Pp. 157, 141, 145-6, 135)

‘Moss' orientation towards Francs - he admits 10 having suanted with “s rough manuscript
mm]:_umﬁglﬁu;!dﬁgwhnﬂq:d&gﬁ:h"-mnmmmemi:fw l‘uo;hnyle.l?ur
example, in enry Hurt 1o “recognize a typicel case ie mythomanis.”
(Mul'uﬁ;h!.lh:’;g.)G‘p.vi,l?ﬂ)anaiwmsuoﬂ-bmmlh);pnﬁliu!mm
of the assessination and the dynamics of the investigation.

For "As for the ‘racists’ who wers acoused [of invalvement], they could not have
cared less what happenod to him: dessgregation had started with Dwight D, Ei WeT, Wik
camied o by Kennedy, and in the event of his demize, would be implemented by Lyndon
m?wwho would avtomatically succeed bim and apply the Democratic pany's platform.”

Moss is incredibly pro-Warren Commission {much worse than me), excepi concemning
Licbeler’s chapter 7: '&s-dpwmhmmimabmmmncy‘: aot = single
ooe contsing any valid information. In contrast, not & single sentence in the <<Warren
Rapm>mﬁngthemjwpdm-0:mu'l'gih.dwuﬂm¢mywidmuof:
conspiracy, and Ruby's role - needs to be ahered.” (P, 133)

“Al the necessary information on the facts was ided by the investigative agencies... to
the Warren Cotrmission, which published thom. mh'lﬁ. deposited in the
National Archives, do net give any supplementary information.” (P. 207-8)

"...canain [WC)] witnesses of limitod intellectua] capacity gave testimony in which mistakes

15 obvious that the commission did not consider it essential to publish their declarations
mmmmncmm'scﬁﬁumﬂusmﬁsﬁmmmimfhwing

o among the testimonies,” (P, 38; no footnots)

The FOIA produced a resurgence of interest in 1975, when “researchers could consult [WC]
documents kept in the Nationa] Archives...." (What was 1 doing there in 1970, then?) (P. 132)

"Two curly studies [by Dwight Macdonald and John Sparrow] deserve a panticular
mention.” (P. 208) Mose's work has cecuinly eamed a place alongside Sparrow's, as an often
cranky and wrong-headed curiosity picee,

«<INDEXES>>

notes are availebls now, (8 pp., #149)

Ray Ritchie has com an index to the firn four years (#1-28) of Gary Mack's valuable
newslener, "Coverups!™ 37pa§ueommbjamnwdlunms“!wm¢dulbmmd
copy for §5.25 from Ritchis st 5 Belmont Avenue, Randolph, ME 04345, 10 show your

approciation and o support his work. (He has almost completed a cross-reference listing of
documents cited in the foomoses of the HSCA volumes, which will be useful to students of the
HSCA investigation.) Also, while some Jocal copying prices ramain low, I can provide an
unbound photocopy for $2.50 postpeid (#150).

Usens of the computerized AARC database should be awarc that it does not purport to be a

complete index of the books it refers to. (Dewils: #151)
By the way, | have no index 10 EOC; any IBM-compatible velumeers?
<<THE 24TH ANNTVERSARY>>

The anniversary mted two sentences in the "On This Date” feature in the S.F. Examiner. |
have seen no press reports mentioning the cantroversy.

Associswed Pross carricd s photo of an unnamed family st JFK's grave, and noted that Ethel
Kennedy and Evelyn Lincoln had visited Arlin Cemetery; Edward Kennédy was thers on
Neovember 20, R.Flg‘l birthday. (#152, SFC, 23 Nov)

<<A DOCUDRAMA VERSION OF HOOVER'S COVERUP>>

Perhaps the clocest thing 1o annivemsary covers, of the assassination was pazt of & four-
hour dmmatization, "Hoover vs. mexmy;;m%'mmﬂwwmdmhmm.
sinco the subtitle refers 10 the potentisl explosivenass of the civil rights movement. The
pmgnmilmwdyabwthowﬂwvumdﬂnﬁumadyldedlwhhiumdwhhudlm

Onthe:;nmmuun. i Umminmmw;‘hmhmg?ln:.mnymtwmwifﬁl

icions of a i ‘wore true. L may have is ized in a
mest cacty fition A 4 talis Hoover sbaut the

meeting - fictional, as far as | know - in which Clyde

evidence of a- 'cywiﬁchkhi:mmeﬂ:&wdd'snﬂesedmunimofFuﬁe‘tlﬂ’m
caxd (1), which links him to Marcello, the Mafis, and thus the against Castro; also, the
iudhumﬁnh&nm&wﬂd.hinmcla,inékabymﬂnodhﬂgovwnyiﬂmhmmm

his job if things like Oswald's note 1o Hoaty snd the FBI's t2ps on gangsters threatening the
ys came out.

My impreasion of the wogram as @ whols was that the writers were careful 1o use accurate
quotas wheve possible; thero were many familiar lines, but they made such eventy as RFK's
thought necessary to explain the key events of the Kennedy administration for the under-forty
sudience. (Do British historical deemas soom better just bocauss of the: writing snd acting, or
does it belp to be unfamilisr with the histary?) :

The reviews I saw tendod 1o be negative, parti about the acting and sbout the whole
idea of another Kepnedy drams. 17 Nov: #153, SFX; #154, LAT, #155, SFC ["The
sccond-worst show I've ever seen on TV, surpassed emly by Roller Girls'™]). For the views of
Daniel Selunick, who slso produced "Blood Feud” (5 EQC Z.4), see #156 (3 pp., 15 Nov, SFC).
(Photos: #157; comment on the poor ratings: #158, SFC. 19 Nov)

There is & nine-page section on the assassination in "Secrecy and Power: The Life of J.
Edgar Hoover,” by Richard G. Poweas. &t is critical of Hoover. maetly in unsarprising ways,
moﬂyhsdmmodmmmwchumemmm ({f one must tse sacondary
sources, that s # good one.) .

Powers atguod that "Hoover's greatest failure under Kennody may have been his blindness
to the implicstions of the rabid ition the progident was attracting, and from this followed
is failure ide the White House with poi and i igence on the
magnitude of ﬂ:mtloxﬁnudl{: (P. 390, citing Sd‘llﬂ'_mge{lgl’!( book) This muay hive
been why the fictions] Hoover in the Selznick production was shown as dixmissing & specific
(but undescribed) threat against JFK from Dallas.

<<AUTHOR'S QUERY - JAMES J. ANGLETON>>

Tom Mangold, who ix writing & biography of
appreciaie heaying from m}ﬁmo with documents or-
career, definitely including Nosenko and other matters relating to the JFK assassination. His
m.!ﬂéddm“mupmumm“mmywﬂhthm.ﬂywm ivy
to unfamiliar details or have ideas to share, writs Goldbesg st 1410 26th St HW‘,”;Z.
Washington, DC 20007. Mangold, co-suthor with Tony Summess of "The File on the Trar,"
can be reached cfo BBC TV, London W12 7RJ.

An, 's close friend and yee, William Hood, is also working on s biogruphy. (See
#159, Pub. Wkly, 18 Sep, on s book, and #160, WP, 20 Doc, on both projects.)

<<MARITA LORENZ, IN UNLIKELY COMPANY AGAIN>>
The newly formod Associstion for ible Dissent, an anti-covent- action .

includes several weoll-known ex-CIA » such as J. Stockwell, P. Ages, D, -
and Nona Marita Larenz (#161, WP in Tiib, 27 Nov 87). She now says that her son by
Cestro is working as a doctor, she originally thought (and was told by the FBI and

CIA)thtluqunhiﬂh:Shcehnmthw_ﬂmedOpaatim did 2 black -
Jjob for the FBI, and was sct up by the CIA with Pe'rez lime'nez of Venezusla. (#162,
Village Vaice, 8 Dec 87, 2 pn)

Tt iz hard to docide just how much of this biogrphy to dismiss, bot I am even less inclined
now to believe that she went 1o Dallax in November 1963 (1o meet Jack Ruby) with Cawald,
Sturgis, Hemming, and others. (10 HSCA 93)

«<GEORGE DEMOHRENSCHILDT'S MYSTERIQUS HAITIAN FRIENDS>>

The HSCA reporiad an intriguing siory of contacts by DeMobrenschildt with panicularly
interesting U.S. intelligence , ad with Clemard Charles. The HSCA suff repon
described Charles mther di .mehilmwﬁhU.s.hWMhhﬁM
mlhaNugmHmdlﬁlix.JannLn witity calls bim s "hanker and bagman” for Duvalier,
jailed (I wonder wi ):ﬂeﬂyfw'm%hﬁnﬂ.‘(ﬂﬁJmmm.m
Crimes of Patriowu,” on Ed Wilson.) In 1979, Charies became the candidats of Mitch
WerBell (1} to be President of Haiti if Baby could be ovenhrown. Author Herb Gold has
roporiad that Papa Doc celobrated the stsassination and let it be known that he had directed
voodoo magic aguine JFK. A tngled web.

<<MARK LANE EXPLAINS IT ALL FOR US>>

Lane has sdded his p ive on the controversy over what the FBI allegedly told Kenny
owaawmﬁﬁmwm.msmz)mm”mm
century those closest 1o Kennedy have ired, upan, the initiative of the FBI, 10 conceal. ..
the tmih...."” O'Donnell was guestioned for the WC by i
Embmwnmmebdyﬁmmmmmamhlhnhnm'mﬂmm
Powen “decina 5 sty e submiuey on skt e epeee P
wers "declined to /" end submitied o it ing *
questions. In 1975, ONeill was "the maj Me'mhm&iﬁmu@ghsmm ,
O'Neill Blows Lid Off JFK Coverup,” Spotlight, § Oct 87, 2 pp.) ) .

.

"If FBI agents had sofficient temeity to advise two i White %10 cornmit
pegjury..., one can only imagine how they influenced the testimony of the has eds of other
witnesses,...” As 1 noted earlier, ane can think about this sty before letting obir imagination

take over; there is probably more to it than the villainy of the FBL

"Spotlight” slso noted that Lanc has joined Victor Marchea oo the siaff of *Zionist Watch,”
# new newslotter. Marchetti called Lane "onc of the most articulate and best-known Amexican
Jewish critics of Zionism." (#165)

<<CREDITS2>

Thanks to I, Davisan (#144), J. G (160), G. Hulli (142-3, 147, 153, 154, 159,
ll!lisﬁl--.."l_).(ll. lan.é(l48). lg.‘l‘.;mgim}ﬂs‘! I Ma_nh_!l}(l 5 140, 161), R. Ranftel (162-3), R.
] h - Summezs (133). 1 sm in some correspondence;

tchie (150), C. Sitvoy and 38). I ym far behind

please remind me if you are expoeting copies or



Citizen Compl’ aint of Wrongboing by ,‘Feaemf Ojﬁcers.

September 17, 1987

Mr. Edwin Meese, III

Attomey General

Main Justice Building

10th & Constitution Avenue Northwest
Washington, D.C. 20530

Dear Mr. Meese:

I am writing to you to register my complaints about
certain actions that have been carried out against me and
my associates. I believe these actions constitute violations
of our civil rights as well as violations of the criminal law
in some instances. These actions are all the more
reprehensible in that they are politically motivated. I take
this means to request that you investigate these matters
and, where appropriate, reprimand the individuals
involved and file criminal charges.

Let me explain my situation to you. I am a veteran of the
United States Army. I served with the Special Forces in
the Viemam War for more than two years between 1964
and 1970. I consider myself to be a patriot and am proud
of my service to this country. Since the end of the
Vietnam War, I have been actively involved in secking to
locate and free American POW's and MIA's left behind in
Southeast Asia. I have been associated in these activities
with Lt. Col. James "Bo" Gritz and others, including Scott
Weekly. I believe our efforts have been carried out with
the tacit - if not always, overt - approval of certain
elements within our government. These government and
military officials share our goal of freeing these forgotten
Americans.

In the fall of 1986 Col. Gritz and Mr., Weekly went to
Burma. They had received intelligence from the
"Basement of the White House", which led them to believe
certain Burmese had information about American POW's.
These leads proved to be unfounded. However, on that
trip Col Gritz learned about illegal drug trafficking
directed by U.S. government-related operatives. These
drug dealing activities were on such a scale that they were
used to fund covert, para-military operations in Southeast
Asia and in other parts of the world,

In May of 1987 1 went to Burma with Col. Gritz and
others. We brought back startling evidence directly
linking American officials with illegal drug trafficking. A
report on this Burma trip is attached hereto as Exhibit
A"

Over the years it has baffled me why the U.S. Government
would not actively and vigorously pursue the release of
our POW's and MIA's. Now, the answer is clear. Any
renewed American activity in Southeast Asia, on a scale
necessary to the release of the abandoned POW's and
MIA's, would attract unwanted aitention to covert activities
‘n the are. Govemment-sponsored drug trafficking is an

losive subject. Obviously, many government elements

the story left untold.

Scott Weekly was charged with illegal transportation of
explosives. He was made promises by ATF Agent
Thomas Hahn which induced him to plead guilty to the
charges. It is, of course, highly improper for law
enforcement officials to make promises, especially false
promises, to criminal defendants to persuade them to
plead to criminal charges. This was done in Mr. Weekly's
case. Pages were extracted from his pre-sentence repornt
which would, very likely have mitigated his sentence.
This action would have to have been known about and
approved by the Assistant U.S. Attorney Stephen
Korotash. In Montana, Mr. Korotash's activities would
ga\lrg violated the Canons of Professional Ethics, which
old:

"a public prosecutor or other government lawyer in
criminal litigation shall make timely disclosure to counsel
for the defendant, or to the defendant if he has no
counsel, of the existence of evidence, known to the
prosecutor or other government lawyer, that tends to
negate the guilt of the accused, mitigate the degree of the
offense, or reduce the punishment.” DR 7*103(b)*E*

"A lawyer shall not suppress any evidence that he or his
client has a legal obligation to reveal or produce.” DR
TY109(A)MEA

I believe Agent Hahn and Auomey Korotash conspired to
violate Mr. Weekly's rights by persuading him not to
retain effective counsel and to plead guilty.

Thereafter, Col. Gritz was charged with a passport

violation and has registered his own complaint, a copy of
which is attached hereto as Exhibit "B." Col. Gritz recently
informed me that U.S. government representatives
offered him government employment and dismissal of the
charges against him if he would cease activities relative to
the POW's and stay out of Southeast Asia. In other words,
if Col. Gritz would shut up and cease his activities in
Southeast Asia everything would be all right - for him.
As usual no thought was given to the POW's and MIA's
nor their families and loved ones.

Following my return from Burma on June 1, 1987, Col.
Gritz was charged. I set out to investigate facts relative to
the passport violation charge as well as the Scott Weekly
situation, During the course of my short investigation
there were several incidents which took place that were
certainly blatant violations of my rights as a U.S. citizen.
It is my opinion that the reason these violations took place
is because I had in my possession reports, documents and
tapes which accuse and support accusations that U.S.
Government officials deal in drugs and certain
government employees have lied and obstructed justice in
order to convict perfectly innocent persons of criminal
wrongdoings.

I believe they have been motivated by a desire to silence
myself and my associates 10 keep the lid on the drug
trafficking evidence we have uncovered. Short of that,
they seek to discredit us and the information we've
obtained.

U g0 e



I traveled o Seattle, Washington, on June 27, 1987, to
interview a U.S. Customs Agent named James Foley. Mr.
Foley's telephone number is (206) 442)1974. His address
is 1580 South 156th Street, Seattle.

I spoke with Inspector Foley and told him I needed to
locate the customs agent who passed Col. Gritz used,
which was stamped at SEA-TAC Airport by Agent 1099.
Attached hereto as Exhibit "C" is a copy of the passport. I
told him that Col. Gritz had had several passports with
him and the agent had taken him to an interrogation
room. There he told Col. Gritz he hoped he had a
telephone number they could call. Col. Gritz gave them a
number and one of the customs men left. Retuming a
few minutes later, he said "Okay Col. Gritz, you're free to
go". Inspector Foley told me he may know who the
customs agent was that finally cleared Col. Gritz through.
He said that the number stamped in the passport may or
+ may not mean anything but he may possibly recognize
the handwriting.

The next day, June 27th, I contacted Inspector Foley at
his home. He told me he had spoken with another
Inspector named Arthur Henning. He said he had asked
Henning if he could remember an incident about five
years ago when a Green Beret Colonel came through
customs with several passports. Inspector Foley told me
Inspector Hepning immediately told him, "James “Bo"
Gritz." Henning said he remembered the incident because
of the publicity Col. Gritz received on the POW issue
shortly thereafter. Henning said he had taken Col. Gritz
to an interview room along with another customs agent,
John Hood. Col. Gritz had given them a telephone
number which Henning said was to the State Department.
Henning told Foley he handled the incident. He said
Agent Hood may have written down the telephone
number Gritz had given them a telephone number which
 Henning said was to the State Department. Henning told
" Foley he handled the incident, He said Agent Hood may
have written down the telephone number Gritz gave them
in his notes and could still possibly have it. He told Foley
the call 1o the State Department would have been made by
a supervisor, possibly Lynne Robson, who is now dead.
Henning told Foley he remembered Col. Gritz was
carrying at least three passports. He, also, said there
would be a "Negative Search Report” on the incident. I
sought this information because we had been led by U.S.
Attorney Wulfson that this type evidence should have
been sufficient to result in the dismissal of the charges
against Col. Gritz regarding the fraudulent passpost.
After receiving this information from me, Col. Gritz's
attomey, Lamond Mills, contacted Wulfson. Wulfson told
Miils he had already talked to Customs Inspector Henning
about the incident, but that he wasn't dropping any
charges, despite what he had said earlier.

About that same time I was contacted by an investigative
reporter named Tony Kimerey from Oklahoma City,
Oklahoma. Kimerey told me he was in the office of the
Assistant U.S. Attorney, Stephen Korotash, Jerry Bohnen,
a KTOK news reporter, was there too. Kimerey can be
reached at telephone number (404) 525-6780. Jerry
Bohnen can be reached at (405) 840-1948. Also present
in the office was Alcohol, Tobacco, Firearms Agent Tom
Hahn. Kimerey said that ATF Agent Tom Hahn told him,
in the presence of Korotash and Bohnen, that he (Hahn)
had removed 9 pages from the documents that went
before Federal Judge Alley, before the sentencing of Scott

Weekly. The pages that Hahn removed were letters from
several different Govemment agencies corroborating the
story that Scott Weekly was involved in the Afghan
training program which was sanctioned by the U.S.
Government. If it were so, that the program was
sanctioned by the government, then no laws would have
been broken in shipping the C-4 by commercial air
carrier. Kimerey also said that a U.S. Government
investigator, who has done investigations for the U.S.
Attorney's Office in Oklahoma City, told him he could
not understand why ATF Agent Hahn and U.S. Attorney
Korotash were being so malicious in prosecuting and
railroading Scott Weekly.

On July 18th, I traveled to Vancouver, British Columbia to
find a man named Ahmad Rashid and his wife, Margaret.
Ahmad was Scott Weekly and Col. Gritz's government
contact in the Afghan training program. A meeting with
Ahmad, Scott Weekly and Col. Gritz was set up in August
1986 by William Bode, then Special Assistant to the
Under Secretary of State for Security Assistance. Assistant
U.S. Attorney Korotash and ATF Agent Hahri have been
saying all along that there was no Afghan training. They
claim Weekly and Col. Gritz were selling explosives to the
Iranians. This is utterly ridiculous. I had thought at one
time that maybe they really didn't know about the Afghan
training. Maybe they were being lied to by persons in the
government. But now I find that Agent Hahn has been in
contact with William Bode since the eatly days, even
before Weekly was arrested in December of 1986. Hahn
was given a training schedule of the Afghan training by
William Bode. Bode admitted this to Col. Gritz,

Upon my arrival in Vancouver, British Columbia, I
contacted Margaret Rashid, wife of Ahmad. Margaret had
assisted her husband in the briefing of Col. Gritz and
Scott Weekly. Margaret and Ahmad were o have given
Gritz and Weekly ali of their knowledge on the
Mujahadeen Afghan Freedom Fighters so that they could
use this knowledge in training several different factions of
Mujahadeen in hopes of unifying them. I was lucky to
have reached Margaret when I did because she was getting
ready to leave Vancouver within a few days to join her
husband in Montreal. Ahmad was in Montreal looking
for a place for them to live.

Margaret and 1 talked about her role in giving the
information to Weekly and Gritz about the Mujahadeen in
August of 1986. Margaret told me that she and Ahmad
were in constant contact with William Bode. She said that
Bode was their U.S. Government contact. As a matter of
fact Bode was the one that gave her and Ahmad the
money to move to Montreal. This evidence would prove
that this was a government-sponsored program. That
being the case, Weekly should not have been gonvicted of
the crime he was charged with. Bode and s gss

were trying to get the Rashids out of Vancojveé
Col. Gritz or anyone tried to contact them, MatZaie
she also knew of Gritz and Weekly's problem, She knew
Weekly was in jail but she did not exactly know why. She
said she had a three way telephone conversation with
Bode and another man from the U.S. Government some
time ago. The man from the U.S. Government was the
one who suggested they move to Montreal away from
Vancouver, He was also the one who suggested that Bode
give them the money to move on so that we could not
find them. Margaret could not remember the name of the
U.S. Government official they had the conversation with,
but I found out later it was ATF Agent Tom Hahn.




William Bode had called Col. Gritz about the same time [
was visiting Margaret. He had no idea I had been talking
to her.. He to0ld Col. Gritz he had just heard of Weekly's
being fh jail. He told Col. Gritz he was no longer working
in Afghan studies or in the State Department. He told
Gritz that he hadn't been there since last February. He
said that if someone had contacted him before he would
have at least given ATF a copy of the Afghan training
schedule to prove Weekly was working under the auspices
of the Government.

A few days later, when Bode had found out I had talked
to Margaret Rashid, he again called Col. Gritz. He asked
Col. Gritz who Lance Frimmer was. He told Col. Gritz he
had tried helping all he could. He said he had given
Agent Hahn a copy of the training schedule. In the prior
conversation he had said he may have given him a copy.
He also stated then that ATF Agent Hahn was the third
person on the three way telephone conversation with him
and the Rashids.

The above information are all lies told by Government
employees ATF Agent Hahn and Assistant U.S. Attorney
Korotash have lied from the beginning and they continue
to lie. My attomney in Oklahoma City, Frank Miskovski,
who i8 a very prominent attomey in that area, told me that
he has not once talked to ATF Agent Hahn that Hahn had
not lied to him.

Hahn admitted to two reporters that he omitted several
pages of documents to be presented to a U.S. Federal
Judge in recommending a long jail term for Scott Weekly.
This was a clear violation of Weekly's rights. Hahn was
instrumental in trying to hide witnesses that could prove
Scott Weekly's innocence. Those witnesses could have
proven that Weekly was involved in a legitimate, U.S.
Government-approved, training program of Mujahadeen
Afghan Freedom Fighters, It seems very clear to me that
Assistant U.S. Attorney Korotash was also involved in the
hiding of these documents,

I have continuously tried to determine why ATF Agent
Hahn and U.S. Attomey Korotash would want so badly to
put Col. Gritz and Scott V?k.ly in jail. The only
conclusion that I have is that, some persons or people
higher up in the Govermment are pressuring them to
muzzle Col. Gritz. Col. Gritz is a proven American hero,
whose only goal in life is to bring home American
Prisoners of War left behind in Southeast Asia after the
Viemnam War. The govemment wants to stop him from
giving to the American people documents and evidence
that show U.S. Government officials are now, and have
been, dealing in drugs.

These are,acts of governmental agents involving the
obstructiog of justice and illegal suppression of evidence,
which 1d show the charges against both Weekly and
Gritz to be ill-founded.

Now, let me address the acts which have carried out
against me.

I was arrested at the U.S./Canadian Point of Entry, Blaine,
Washington, on August 13, 1987, by U.S. Customs
cials. 1 was arrested on a warrant, issued out of the
4l district court of Oklahoma City, Oklahoma. There
" charges. I was wanted as a material witness to

fore the grand jury in Oklahoma, '

y

Immediately following my arrest, I was searched and
placed in a holding cell. I was told by a Customs Agent
that they were going to look in my car. Much later, three
agents came to my cell. One of them, who appeared to be
in charge, introduced himself as Jim Williams. He read
me my rights and asked me a couple of questions. I
would not answer his questions but told him I was sure he
had read a report that was in my bag that would answer all
the questions he had. He insinuated that what he had read
was interesting. One of the agents with him asked me if I
had a number that he could call. What he meant was, he
wanted to know if I was working for some government
agency. I told him I had none. I don't believe he would
have asked that had he not read papers in my briefcase. I
was then chained up with leg irons, belts and handcuffs
and taken to Whatcom County Jail where I was booked in,
finger-printed and mugged. I was told that ATF Agents
would pick me up in the moming and take me before a
magistrate in Seattle.

The next day two ATF Agents, Norm Prins and Jane
Heffner, picked me up for transfer to the Seattle U.S.
Marshall's Office. Agent Prins handcuffed me with my
hands behind my back, put me in leg irons and escorted
me to his vehicle for the 1 1/2 hour drive to Seattle, He
told me he had two of my bags in their trunk. He also
said.that he had been to the Canadian Border where they
had picked up my bags from Customs. I asked where the
other two were and was told he knew nothing about them.
Obviously, they had searched my car and seized and
searched my personal property. :

On the way in Agent Prins said he'd like me to answer
some personal questions he had. He said they had
nothing t0 do with my case because he knew nothing
about it. He said his questions had to do with POW's. If

he knew nothing about my case, he would not have.
known to ask me about POW's. I assume he had read ther

papers in my briefcase and clothes bag. We talked about
POW'’s and also about my Burma Report.

When we arrived at the U.S. Marshall's Office, where I had
to appear before the Magistrate, my hands and arms were
asleep from having to sit handcuffed with my arms
behind my back. The marks and bruises were still on my
hands from the cuffs four days later. Agent Prins got my
two bags out of the trunk of his car. I noticed the center
section of my clothes bag was still zipped open. I never
was allowed to look in my bags. They said they had
brought them to turn over to the U.S. Marshall's Office,
but the Marshall's Office refused to accept them, Th
obviously argued over them for some time until the A’
agents said they would take them and hold them in their
office. 1 asked again about my briefcase and clothes bag
but was told that Customs had kept them, I asked why
and was told that they were "doing something" with them.
I asked what, and was told just "something, but I shouldn't
worry about it." I said obviously they are making copies
of my diary and reports. Théy said they didn't know but
admitted it was possible.

Before appearing before the Magistrate one of the U.S.
Marshalls called the Customs Agent Williams and asked
about-my briefcase and camera case. I could not hear
what Agent Williams was saying but when he hung up the
Marshall told me that Williams would have my bags sent
to whatever address I wanted. I told him I wanted my
bags brought to me because they also contained my credit
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cards and identification which the agents had kept when
they took my wallet, also I told them they had no reason
to keep them. The Marshall then told me they were
“doing something with them." When I asked "what," he
. said he had no idea.

I was then taken to the Magistrate where I was admitted to
a $10,000 bail. I told them I could make bail
immediately if I could make a phone call. This was
approximately 4:30 p.m. The Marshalls then took me
from the courtroom back up the elevator to their office.
When we passed a phone I asked if I could make that call.
They said 1 could when 1 got jo the office. When we
reached the office, they had me 'go into their little holding
room and then fooled around preparing this and that, 1
asked again about a call and was told, "in a minute.” It was
obvious they were stalling for time since it was close to
5:00 p.m. When I was finally allowed to call it was too
late for anything to be done. This meant I was stuck in
jail for the weekend,

I was then allowed to call Customs Agent Williams. I
asked him about my briefcase and camera bag. He said
he would send themn somewhere for me. I told him I had
to have them in my hands. I needed my identification
and credit cards to bail out of jail. He said there was no
way to get them to me now that the weekend was there. 1
told him someone could surely drop them at the ATF
Office with my other bags. He said they couldn't do-that
until Monday. I asked if it was going to take that long to
make copies of my personal diary and papers. He said
they weren't doing that. I said what about the phone
numbers. He said we are just "doing something" with the
bag. I said I would like them right away. He said it was
impossible and I would get them on Monday or maybe
Tuesday. They would be through with them then. He

statéd he would not be there - -y -

! mﬂnaﬂy himself next week but someone else would
" 'handle it. That was the best he could do. I was then taken
to Kent, Washington, to the Kent Corrections Center. I
was taken there in handcuffs and chains. 1 was
fingerprinted apd mugged for the third time.

While in the Kent Corrections Center I made four written
requests. The first one was made on August 15. I
requested they return my briefcase and personal
belongings being held by Customs immediately. This
included my credit cards and other identification. I was
told they could do nothing. They said I must contact the
agency that had them, although those agencies wouldn't
accept a collect call. I wrote another request on August
%6 and was 1told the same thing. Copies of all four
Tequests are attached as Exhibit "D." On August 17 they
would not answer my request and on August 18 I was not
allowed to make a phone call. They did finally tell me
that a U.S. Marshall had brought my identification cards
from Customs on that day after I had told them I would
not feave the jail without my identification even if I was
bailed out, because it was ej¢ar they could arrest me for
vagrancy. )

While in the jail there were two phone calls I made which
were very important regarding my bail. On one occasion,
I was right at the point of learning a phone numbe;_that I
needed to call to have bail brought immediately, when the
convefsation was cut off by whoever was monitoring the
call. Several persons called the jail with messages for me,
with regard to bailing me out, but the messages were never

given to me. Finally on Tuesday aftemoon, Augusy 18, I
was allowed o bail out on a $10,000 cash bond. The
attorney who was instrumental in bailing me: it had to
drive me to the Canadian Border at Blaine, Waghington,
which was more than 125 miles away in order {8 me to
get my briefcase and camera bag.

All of the contents in those bags obviously had been
removed. My notes and papers were thrown back in
completely out of order and it looked as though several
typewriiten notes ‘were missing. The Customs Agent, Joe
Rydell, stated that I either fiad to sign an inventory list
they had made up or he would not retum my belongings.
There was no way 1 could tell if every piece of paper was
there. I was never given an inventory list of what they
took from me. They kept my personal diary, papers,
pictures, and identifications cards, including credit cards,
for six days and refused to return them. They told me
they were "doing something" with them. It was clearly an
illegal search and seizure. I was only arrested as a
material witness. I have been a law enforcement officer
and understand what the term "probable cause" means.
There was no probable cause to seize my property and
search it. There was no reason to treat me like a criminal.
I can understand being jailed on a warrant. I cannot
understand bging handcuffed, chained, mugged and
fingerprinted on fiumerbus occasions; being denied access
to my property, and being denied the opportunity to
arrange bail, All of this was a serious violation of my civil

rights.

After I finally got released on bail I had to travel more
that 200 miles to retrieve my personal belongings. They
forced me to personally go out of the way which took
another day. It was then too late to travel to my home in
Montana. I had to go to California to secure my
automobile and then travel toJO : omilh Citg where I w;s
to appear before a Grand Jdryagn the Subpoena the
govetg;ent had issued mie upon ty arrival. ngalled the
U.S. Attomey's Office and checked in as.I was supposed
to do. The man that I talked to: gbout transportation to
Oklahoma City told me that I should pay my own way
and turn in a voucher on the day 1 appeared before the
Grand Jury. I then left for Oklahema City. I needed to

find a lawyer for my, apjjjgrance. o "+

When 1 appeared at the Us. *Atdmey's Office with my
attorney, Frank Miskovski in Oklahoma City, we were met
by ATF Agent Tom Hahn. Tom Hahn stated that U.S.
Attemey Korotash was out of town. I asked if he was also
on vacation and Hahn replied he didn't know. He told me
Korotasit was out of town and could not be reached.
Hahn said he had. been trying to contact me for the past
ten days. I called him a liar. He said he was mlgﬂnﬁg 1
told him I called in twice to the U.S. Atto y s Lffice.
Hahn stated that I only called in once. I toldim T called
on Monday August 24 and checked in witlf-a ‘woman
secretary, [ also called in on August 26 and tolta male I
would be coming to Oklahdma City and wanted ¥ know
about travel arrangements. Hahn said he only heard of
one time I called. He said that he had called my atiorney
several times in Washington. I called Mike Jordan, my
attorney in Washington, on August 30 from Oklahoma
City. He told me that Hahn had called him on Friday
trying to contact me to tell me they postponed the Grand
Jury Hearing.

On September 1st, the day of my scheduled appearance,
Hahn gave me a new subpoena for September 14. I asked
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